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ويروس دلتا هم آمد با رعايت فاصله اجتماعي ، ماســک 
زدن ، شستشــوي مرتب دســتها به کادر درماني و خودمان 

خدمت کنيم
در شرايط کرونايي جهان ، فعاليت و نقش سيستم اداري 
هر کشور بستگي به کارايي و خدمات دهي به مردم دارد، آيا 
نمــي خواهيم بــا برنامه ريزي دقيق و عملياتي به فکرنجات 
خود و نيروي امدادي باشــيم فردا دير اســت فقط عملکرد 
خوب ما مي تواند جامعه را از شّر اين ويروس منحوس نجات 

دهد .
حضرت علي )ع( ميفرمايند: گناه نکردن بهتر از توبه کردن 
است، آيا بيمار نشدن بهتر از مداوا يا فوت نيست!؟ چه بهتر 
کــه بتوانيــم با اقدامات معقــول از اجتماعات، مراکز پرتردد 
دوري و در محل امن منزل، رعايت فاصله اجتماعي در مراکز 
حســاس اقتصادي در صورت تشــخيص مراکز تصميم گير 
برنامــه هايمــان را دنبال کنيم و اميدواريم دولتمردانمان به 
فکر ســاماندهي شــرايط مطلوب براي قشر محروم و ضعيف 

جامعه باشند.
 با توجه به ايام تقديم اظهار نامه مالياتي در تير ماه ،  البته 
اشخاص حقوقی در جهت استفاده از تخفيفات مزبور تا پايان 
تيرماه فرصت ارائه اظهارنامه مالياتی خواهند داشــت .  و اما 
بحث پرداخت ماليات ،  برخورد با دلالان ريز و درشــت عدم 
پرداخت ماليات با نقره داغ کردن متخلفين فراريان مالياتي 
با وصول ماليات مي توان به افزايش سريع در آمدهاي مالياتي 

اميدوار بود.
چرا نبايد به پرداخت ماليات اعتراض کرد، چون در جهت 
مصرف براي تحول در آباداني کشــور هزينه ميشــود وقتي 
سازمان مالياتي در اعتراض به دريافت ماليات سکه و ارزاظهار 
مي دارد اين ماليات برسکه و ارز نيست بلکه ماليات بر سود 
و عايدي است، يا ماليات از خريد و فروش ارز، وصول ماليات 
از دلالان خودرو، مسکن، ماليات از خانه هاي خالي که تمام 
اين موارد در صورت اجرايي شدن مي تواند در جهت کنترل 
نقدينگي و سرمايه گذاري در بخش توليد مثبت و موثر باشد 
اميد است که اجرايي شود. اما در اين مسيرها مي توان حتي 
براي کنترل اجاره بهاء مسکن، ابزار تشويقي معافيت مالياتي 
در نظر گرفت، ياد گذشته بخير، ماليات حقوق ما کارمندان 
را قبل از پرداخت کسر مي نمودند، نانوا، مکانيک، بقال، پينه 
دوز، فــرش فــروش و... ماليات ميدادند اما آناني که راه فرار، 
عدم پرداخت ماليات را  مي دانستند ، از پرداخت مي گريختند.
فلــذا بايــد براي دريافت ماليات قاطعانه برخورد شــود. يک 
واقعيت روشن اينکه اگر بخواهند تدابير قاطعانه اي به خرج 
دهند با جلوگيري از فرار مالياتي بدهکاران کلان کشــور به 
ضــرس قاطــع مي توان گفت با دريافــت ماليات از فراريان 
مالياتــي نيــاز به صدور نفت نداريم.به گمان ما هدف از ايجاد 
گراني، و شبکه هاي درآمدهاي کزايي  و نارضايتي در مردم.  
نا اميد کردن هموطنان نســبت به آينده اين مملکت اســت و 
يقينا چنين اقدامي فقط از دشمنان اين مملکت ساخته است 
همانها که در طي چهل سه  سال  کوشيدند،  نا امني اقتصادي 
بوجود آورده و پيشــروي بازوان  آرمانهاي انقلاب اســلامي را 
دچار رکود يا شکست سازند . تروريست اقتصادي بهترين و 
شايسته ترين نام براي اينگونه افراد است افرادي که مصالح 
مالــي خويــش را بر مصالح يک جامعه و يک ملت تـــرجيح 
ميدهند و يا در اجراي برنامه هاي خرابکاري دشمنان ايران 
از طريق ايجاد نا امني اقتصادي نقش عمده اي را بعهده دارند 

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

 پرداخت مالیات 
تحول در آبادانی كشور

فرار مالیاتی به  100 هزار میلیارد تومان رسید سرمقاله

رئيس کميسيون اقتصادی مجلس با اشاره به کاهش ۵ 
واحــد درصدی ماليات بــر عملکرد بنگاه های اقتصادی در 
سال ۱۴۰۰ گفت: تلاش می کنيم با همکاری دولت آينده، 
۲۰ درصــد ماليات بــر عملکرد بنگاه های اقتصادی را نيز با 

جايگزينی پايه های مالياتی جديد کاهش دهيم.
 محمدرضا پورابراهيمی در نشســت خبری ابلاغ قانون 
جديــد ماليــات بر ارزش افزوده  ضمن تبريک هفته ماليات 
به همه مديران کارشناسان، دست اندرکاران حوزه مالياتی 
کشور و همه افرادی که در عرصه مالياتی با وظيفه شناسی 
نسبت به پرداخت تعهدات قانونی خودشان اقدام می کنند، 
با اشاره به ابلاغ قانون جديد ماليات بر ارزش افزوده از طرف 
رئيس مجلس شــورای اســلامی گفت: سابقه قانون ماليات 
بــر ارزش افــزوده به دهه ۶۰ باز می گردد که برای اولين بار 
دولت لايحه مربوط به ايجاد ماليات بر ارزش افزوده را ارائه 
کرد، اما به دليل شرايط جنگ امکان اجرايی شدن آن فراهم 

نشد.
 لايحه ماليات بر ارزش افزوده ســپس در ســال ۱38۶ 
مجدداً لايحه ماليات بر ارزش افزوده را به مجلس ارائه کرد 
که در ســال ۱387 با اســتفاده از ظرفيت اصل 8۵ قانون 
اساسی در کميسيون اقتصادی وقت، به تصويب رسيد و به 

مدت ۵ سال به صورت آزمايشی اجرا شد.
 مقرر بود بعد از ۵ ســال اجرای آزمايشــی، لايحه دائمی 
شــدن آن ارائه شــود که به دلايل مختلف اين کار تا ســال 
۱39۶ به تعويق افتاد و سرانجام لايحه اصلاح قانون ماليات 
بر ارزش افزوده و دائمی شــدن آن در دســتور کار مجلس 
شورای اسلامی قرار گرفته و با حمايت های شورای نگهبان 

به تصويب رسيد.
 در جريان بررسی اين لايحه ابتدا کارگروه تخصصی برای 

بررسی اثرات ناشی از قانون جديد بر فعاليت های اقتصادی 
با حضور فعالان بخش خصوصی، اتاق های بازرگانی، اصناف 
و تعاون تشــکيل و حدود ۵۰ جلســه به اين منظور برگزار و 
سپس کار تخصصی در کميته مالياتی کميسيون اقتصادی 
در مجلس انجام شــد. وی با اشــاره به برگزاری جلســات 
تخصصی جهت بررســی لايحه ماليات بر ارزش افزوده در 
مجلس اظهار کرد: ۱7 جلســه علنی برای بررســی لايحه 
مذکور تشکيل شد و سپس در ارديبهشت سال ۱399 اين 
لايحه به تصويب رسيده و به شورای نگهبان ارسال شد، اما 
شورای نگهبان ۴ بار به اين لايحه ايراداتی گرفت که سرانجام 
مشــکلات نهايی رفع و تصويب نهايی شــد. نماينده مردم 
کرمان در مجلس شورای اسلامی  با اشاره به اتفاقات مثبتی 
که در قانون ماليات بر ارزش افزوده رخ داده است، گفت: ما 
در رويکرد مباحث مالياتی در کشــور بايد اقدامات جديدی 
در دســتور کار قرار می داديم که يکی از آنها اصلاح قانون 
موجود بود و نمونه بارز آن هم اســتفاده از ماليات بر ارزش 
افــزوده بــود.  با توجه به شــرايطی که در وضعيت درآمدی 
بودجه کشور داشتيم، در سال ۱399 از محل درآمد ماليات 
حــدود ۱8۰ هزار ميليارد تومان پيش بينی مالياتی بود که 
با ۱۰7 درصد رشــد به ۱9۲ هزار ميليارد تومان رســيد، بر 
همين اساس سهم ماليات مستقيم حدود ۱۲۰ هزار ميليارد 
تومان و ســهم ماليات بر کالا و خدمات که شــامل ارزش 
افزوده نيز می شــود 7۲ هزار ميليارد تومان در نظر گرفته 
شد. اين موضوع نشان می دهد که ماليات بر  ارزش افزوده 
در ســال های اخير ســهم کمتری نســبت به ماليات های 
مســتقيم داشــته است، از اين رو در سال ۱۴۰۰ با توجه به 
اقدامات انجام شــده، تلاش کرديم تا سهم ماليات بر ارزش 

افزوده را با سهم ماليات بر عملکرد برابر کنيم.

 در سال ۱۴۰۰ براساس بودجه مصوب ۲7۵ هزار ميليارد 
تومان منابع مالياتی در نظر گرفته شده که از آن ۱۵۰ هزار 
ميليــارد تومــان ماليات های مســتقيم و مابقی ماليات بر 
عملکــرد بوده که در چارچوب ضوابط و قوانين اخذ خواهد 
شــد. اين نشــان دهنده آن اســت که سهم ماليات بر ارزش 
افزوده نيمی از کل منابع مالياتی در نظام اقتصادی کشــور 
است که اگر اين روش استمرار يابد، قاعدتاً ماليات بر ارزش 
افزوده در ســال آينده از ســهم حداقلی به سهم حداکثری 
خواهد رسيد و اين همان راهکاری است که ما برای رسيدن 
به شــاخص های مطلوب دنبال می کنيم، بدين معنی که 
ماليات بر عملکرد را برای کمک به فعالان اقتصادی کاهش 

خواهيم داد.
رئيس کميسيون اقتصادی مجلس با بيان اينکه در سال 
۱۴۰۰ برای اولين بار ۵ واحد درصد نرخ ماليات بر عملکرد 
بنــگاه اقتصــادی کاهش يافت، تصريــح کرد: به دنبال اين 
هســتيم کــه برای کمک به رونــق توليد و حمايت از توليد 
ملی، اين ميزان را با کاهش بيشتری همراه کنيم. اگر بتوانيم 
با دولت آينده تعامل بيشــتری داشــته باشــيم، همين ۲۰ 
درصد ماليات بر عملکرد را نيز با جايگزينی پايه های مالياتی 
جديــد نظيــر ماليات بر ارزش افزوده با هدف تحقق عدالت 

مالياتی کاهش خواهيم داد.
 براســاس گزارش های ســال ۱399 از وضعيت شاخص 
ماليات بر توليد ناخالص داخلی، ســهم اين ماليات حدود 
۵.۵ درصد بوده که عدد بسيار ناچيزيست که بخشی از آن 
نيز به دليل فرار مالياتی در کشــور اســت، در حالی که اين 
رقــم در کشــورهای ديگر به صــورت ميانگين ۱۵ الی ۲۰ 

درصد است.
 ســهم ماليات بر توليد ناخالص داخلی در قانون برنامه 
ششم توسعه ۱۰ درصد در نظر گرفته شد، اما گزارش های 
ميدانی نشان می دهد که در سال ۱399 اين ميزان به ۵.۵ 
درصد رســيده، يعنی حدود نيمی از اهداف برنامه ششــم 
توسعه محقق شده که اين نگرانی ما در حوزه نظام مالياتی 
کشور بيش از گذشته تشديد می کند که ضرورت دارد برای 

آن برنامه ريزی شود.

نیمی از درآمد وصولی کشور فرار مالیاتی دارد
براســاس گزارش های مــا از عدم اجرای قانون جديد و 
قانون قبلی نشــان دهنده اصلی ترين عامل فرار مالياتی در 
کشــور اســت. به همين ميزانی که وصول ماليات در کشور 
انجام می شــود، حدود ۵۰ درصد آن فرارمالياتی قطعی در 
اقتصاد کشور است. متاسفانه به دليل عدم همکاری وزارت 
اقتصاد و ســازمان امور مالياتی در اجرای قوانين مربوطه ما 
شاهد چنين وضعيت هستيم و با توجه به اينکه در شرايط 
جنگ اقتصادی قرار داريم، جايگاه مالياتی برای جلوگيری 

از فرار مالياتی ضروری است.

حدود 370 هزار میلیارد تومان معوقات مالیاتی
رئيس کميســيون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی با 
بيان اينکه در حال حاضر ۲۰۰ هزار ميليارد تومان معافيت 
مالياتی در کشور وجود داشته که نيازمند ساماندهی است، 
اظهار کرد: حدود 37۰ هزار ميليارد تومان معوقات مالياتی 
کشور است که بخشی از آنها به عنوان مطالبات اين سازمان 
از صندوق توســعه ملی بابت تســعير ارز نيازمند توضيح 
ســازمان امور مالياتی است که البته اين موضوع را مشمول 
ماليات نمی دانيم و در حســاب ها لحاظ شــده است. از اين 
ميزان 37۰ هزار ميليارد تومان مشخص خواهد شد که چه 
مقدار به عنوان مطالبات قطعی سازمان بايد در دستور کار 
قــرار گيرد. همچنين ۱۵۰ هزار ميليــارد تومان مطالبات 
مالياتی است که پرونده کارشناسی برای آن تشکيل شده، 

تا سريع تر به منابع مالی کشور اضافه شود.
وی با اشاره به عدم شفافيت اطلاعات اقتصادی در حوزه 
مالياتی توضيح داد: متاسفانه علی رغم ابلاغ قانون جديدی 
تحت عنوان قانون پايانه های فروشــگاهی و ســاماندهی 
موديان، اين قانون از آبان ماه ســال ۱398 امروز عملياتی 
نشده است، در اين قانون رويکرد سامانه محوری جايگزين 
رويکرد مميز محوری شده بود. يکی از تعهدات بانک مرکزی 
و وزارت اقتصاد و ســازمان امور مالياتی کشــور اين بود که 
اوضاع مختلف کشــور را ســاماندهی و براساس آن تصميم 
گيری کنند. از حدود ۱۰ ميليون دستگاه پز که برای فعاليت 
اخــذ مجوز کــرده اند حدود ۴ ميليون هيچ پرونده مالياتی 
در نظام اقتصادی کشور ندارند. فرارهای مالياتی نتيجه عدم 
اجرای قانون توســط دســتگاه ها مختلف بوده که در دولت 

سيزدهم با دقت و مراقبت بيشتر پيگيری خواهيم کرد.
اوبا اشاره به وضعيت 8۰۰ ميليون حساب بانکی در کشور 
تصريح کرد: بخش عمده از اين حساب ها محل پرداخت هايی 
هســتند که امکان رصد آنها در نظام مالياتی فراهم نشــده و 
چالــش هــای جدی برای وضعيت اقتصادی کشــور ايجاد 
می کند. بر اساس گزارش های ميدانی پرونده های بسياری 
وجود دارد که افرادی بدون داشتن هويت، فعاليت اقتصادی 
انجام می دهند و دليل آن هم عدم اجرای طرح جامع نظام 
مالياتی است. بنابراين از دولت انتظار داريم اين موضوعات 
را بــا نــگاه دقيقــی مورد پيگيری قــرار داده تا خروجی ان 
اقدامات مثبتی برای عرصه اقتصادی کشور باشد. تعهدات 
ايجــاد پايانه های فروشــگاه براســاس قانــون پايانه های 
فروشــگاهی و ســاماندهی موديان از موعد خود گذشته و 
همچنيــن تعهدات بانک مرکــزی و وزارت اقتصاد محقق 

نشده است.
ادامه در صفحه 2
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4 میلیون دستگاه پزُ هیچ پرونده مالیاتی ندارند
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مهدی چمران منتخب شورای شهر ششم گفت: گزینه هایی که در حد شــهرداری تهران مطرح باشند زیاد نیستند.  وی درباره انتخاب شهردار تهران اظهار داشت: ما ابتدا 
شاخصه هایی را تعیین کردیم که بر اساس آن دو بخش پیش می رود؛ بخش اولیه این است که حتما باید پنج محور و موضوع را دارا باشند و بعد به 10 موضوع دیگر می رسد که باید 
بر اساس یک جدولی آن را پر کنند. از این  رو آن شاخصه ها تعیین و تصویب شد که زودتر انجام شود و کسانی که به عنوان شهردار پیشنهاد می دهند، در این جدول می گذارند 
و با این شاخصه ها بررسی می کنند.  البته اینکه نحوه بررسی چگونه باشد، بستگی به این دارد که ما چند نفر را داشته باشیم و چه تعداد افراد را بررسی کنیم. البته گزینه های زیادی 
را بررســی نمی کنیم؛ چراکه کسانی که در حد شهردار باشند زیاد نیستند. وی در پاسخ به این سؤال که گزینه ها چه کسانی هستند؟ گفت: در حال حاضر درباره مصادیق به 
جمع بندی نرسیده ایم و ورود نداشته ایم،  البته در این زمینه هم صحبتی نشده است. او درخصوص شاخصه های مدنظر برای انتخاب شهردار هم تأکید کرد: شاخصه ها به طور 
کلی انقلابی، ولایی، جهادی، متخصص، مدیر توانمند با روحیه مشورت طلبی و مشورت گیری است، طوری که از ویژگی رهبری و توانمندی مدیریتی قوی برخوردار باشند. از نظر 
مدیریت اقتصادی و مالی نیز چنین فردی باید بتواند توانایی اداره شهر را داشته باشد. لذا این مهم ترین شاخصه های انتخاب شهردار است که به صورت کلی بیان کردم. /فارس
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نخبگان حوزوی و دانشگاهی در حوزه فرهنگ فعالیت جریان ساز 
داشته باشند ، همه بخش ها باید پشتیبان فعالیت های دانش بنیان باشند

سيد عباس صالحی وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی  با 
حضور در دفتر رئيس جمهور منتخب، با آيت الله رئيسی 

ديدار و گفت وگو کرد.
وی در اين ديدار با تبريک انتخاب آيت الله رئيسی از 
ســوی مردم و آرزوی موفقيت برای وی و دولت آينده، 
گزارشــی از آخرين وضعيت، مسائل و چالش های پيش   
روی حوزه فرهنگ و برنامه ها و اقدامات اجرا شده وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی ارائه کرد. او با اشاره به عملکرد 
موفق آيت الله رئيســی در مدت رياســت بر قوه قضائيه 
در افزايش ســرمايه اجتماعی کشــور اظهار داشت که با 
ابــزار فرهنــگ و هنر می توان ايــن رويه و عملکرد را به 
نحوی شايســته  اســتمرار بخشيد.  دکتر رئيسی نيز در 
اين ديدار از اظهار محبت وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و گزارش وی تشکر و تأکيد کرد که بازگرداندن اعتماد 
مــردم به دولــت و حاکميت مهم ترين وظيفه دولتمران 
اســت. آيت الله رئيسی با اشــاره به اينکه در مدت اداره 
قــوه قضائيه نيز در عمل اثبات کرديم که حکومت برای 
مبارزه با فســاد اراده قاطع و واقعی دارد، تصريح کرد: 
اولين دغدغه همه مســئولان بايــد بازگرداندن اعتماد 
مردم به نظام و حاکميت باشد. مردم بايد احساس کنند 
که دولتمردان واقعاً به  دنبال حل مشکلات آنها هستند. 
رئيس جمهــور منتخــب توجه ويژه به اقتصاد فرهنگ و 
هنر و اشــتغال اهالی هنر را از جمله دغدغه های دولت 
سيزدهم برشمرد. وی هم افزايی همه نهادهای فرهنگی 
را مورد تأکيد قرار داد و گفت: نهادها و فعالان حوزوی، 
دانشگاهی و نخبگانی بايد در حوزه فرهنگ فعاليت های 
جريان ساز داشته باشند۰ سيد ابراهيم رئيسی در ديدار 
بــا وزيــر علــوم، تحقيقات و فناوری و پس از شــنيدن 
توضيحات او در زمينه ارتباط دانشگاه با صنعت، آمايش 
مؤسســات آموزش عالی و نيز آموزش الکترونيکی و از 
راه دور، گفت: دانشــگاه نه در حاشــيه بلکه بايد در متن 
تحولات جامعه حضور داشته و نقش آفرينی کند و برای 

حل مســائل اساسی کشور وارد ميدان شود.
رئيســی با اشاره به ضرورت متناسب سازی آيين نامه 
ارتقــای اعضــای هيأت علمی در جهت تشــويق آنها به 

پژوهش پيرامون حل مشــکلات کشــور، افزود: ضمن 
پرهيز از سياســت زدگی دانشــگاه ها، بايد تلاش شــود 
دانشــجويان و اســتادان در فضايی آرام به فعاليت های 

علمی و پژوهشی بپردازند.
سورنا ستاری، معاون علمی و فناوری رئيس جمهوری 
هــم در ديداربــا رئيس جمهوری منتخب گزارشــی از 
آخرين وضعيت برنامه ها و اقدامات مجموعه متبوع خود 
بويــژه در حوزه توســعه اقتصــاد دانش بنيان ارائه کرد. 
رئيســی پس از اســتماع اين گزارش با بيان اينکه کل 
نظام اداری و حکمرانی کشــور بايد پشــتيبان توســعه 
فعاليت های دانش بنيان باشــند، گفت: دولت سيزدهم 
وظيفه خود می داند از همه فعالان بخش ها و بنگاه های 
دانش بنيان حمايت مالی و حقوقی به عمل آورده، موانع 
و مشکلات پيش روی فعاليت های دانش بنيان را برطرف 
کرده و به طور جدی از واردات محصولات مشابه توليدات 
اين شــرکت ها جلوگيری کند. او همچنين در ديدار با 
عيســی کلانتری رئيس سازمان حفاظت محيط زيست 
در واکنش به گزارش او از مهم ترين مسائل محيط زيستی 
از جملــه چالش های کم آبی و فرســايش خاک، اظهار 
داشــت: دولت ســيزدهم همه راهکارها و راه حل های 
ممکن را برای حل بحران کم آبی و خشکسالی با کمک 
مردم مد نظر قرار خواهد داد. رئيس جمهوری منتخب 
با اشــاره به اينکه محيط زيست در قانون اساسی جايگاه 
بســيار مهم و ويژه ای دارد،  افزود: توســعه پايدار کشور 
بايد با توجه به ملاحظات زيست محيطی صورت گيرد.

حاجی ميرزايــی وزير آموزش و پرورش هم همچون 
ديگــر همکاران خود در دولت با تبريک انتخاب ســيد 
ابراهيم رئيســی از ســوی مردم و آرزوی موفقيت برای 
وی و دولت آينده، گزارشی از آخرين وضعيت برنامه ها 
و اقدامــات مجموعــه متبــوع خود ارائه کــرد. رئيس 
جمهوری منتخب نيز در ديدار با وزير آموزش و پرورش 
تأکيد کرد: دولت سيزدهم تمام توان خود را برای تحقق 
هر چه بيشــتر عدالت آموزشــی به کار خواهد گرفت و 
اجرای ســند تحول آمــوزش و پرورش را دنبال خواهد 

کرد. / ايرنا

به منظور مشارکت مردم در معرفی 
 مدیران دولت سیزدهم سامانه 
»یاران رئیسی« راه اندازی شد

رئيس جمهور منتخب ســامانه ای را برای مشارکت مردم 
در معرفــی اعضــا و مديــران دولت ســيزدهم معرفی کرد.

حجت الاســلام سيدابراهيم رئيسی، رئيس جمهور منتخب، 
ســامانه ای را برای مشارکت مردم در معرفی اعضا و مديران 
دولت سيزدهم معرفی کرد. در اين سامانه که با عنوان »ياران 
رئيســی« راه اندازی شــده، از همه نخبگان، فرهيختگان، 
گروه ها، احزاب، تشکل ها و آحاد مردم دعوت شده تا چنانچه 
فردی را در تراز دولت مردمی می شناســند نسبت به معرفی 
وی اقــدام کنند. »کارآمدی«، »فسادســتيزی«، »روحيه 
انقلابی« و »مردمی بودن« از جمله ويژگی هايی اســت که 
رئيس جمهوری منتخب بر آنها تأکيد کرده اســت. رئيســی 
در معرفی اين سامانه خطاب به مردم و نخبگان آورده است: 
»بــا حمــد و ثنای الهی و ضمن تشــکر و قدردانی مجدد از 
يکايک ملت بزرگ ايران جهت خلق حماسه باشکوه انتخابات 
رياســت جمهوری و حســن اعتماد به اين بنده خدا و خادم 
مردم، آنگونه که قبلًاً نيز بيان کردم اعضای دولت و همکاران 
بنده بر مبنای شايسته سالاری و بر اساس شاخص هايی نظير 
»کارآمدی«، »فسادستيزی«، »روحيه انقلابی« و »مردمی 
بودن« انتخاب خواهند شــد. از آنجا که عميقاً بر اين باورم 
»هرجــا زمينــه مشــارکت مــردم در تصميم ســازی ها و 
تصميم گيری ها فراهم شــود نرخ موفقيت بالاتر می رود«، و 
همان گونه که وعده داده بودم ســامانه ای جهت مشــارکت 
مــردم در معرفی اعضای دولت آماده شــده اســت. از همه 
نخبگان، فرهيختگان، گروه ها، احزاب، تشکل ها و آحاد مردم 
تقاضا دارم چنانچه فردی با شاخص های فوق الذکر و در  تراز 
دولت مردمی می شناســند نســبت به معرفی وی در سامانه 
اقدام نمايند. اميدوارم به لطف و مدد خداوند متعال و پشتوانه 
مــردم تمــام ظرفيت های دولت را برای ايجاد نهضت بزرگ 

خدمت به ايرانيان عزيز به کار بندم.«
https://yaran.raisi.ir/ :ايــن ســامانه بــا آدرس

managers  در دسترس عموم مردم قرار گرفته است.

پیام تسلیت در پی درگذشت مبارز 
خستگی ناپذیر آقای احمد جبرئیل 

 دبیركل »جبهه مردمی برای 
آزادی فلسطین«

حضرت آيت الله خامنه ای در پيامی درگذشت مبارز 
خســتگی ناپذير آقای احمــد جبرئيل )دبيرکل جبهه 

مردمی برای آزادی فلسطين( را تسليت گفتند.
متن پيام رهبر انقلاب اسلامی به اين شرح است:

بسم الله الرحمن الرحيم
درگذشت مبارز خستگی ناپذير آقای احمد جبرئيل 
را به ملت فلسطين و همه مجاهدان و فعالان عرصه ی 
پر شــور مبارزات فلسطين و همه ی عناصر مقاومت در 
منطقه ی غرب آســيا و به بازماندگان او تســليت عرض 
می کنم. اين مرد شجاع و پر تلاش عمر خود را به مبارزه 
بــرای ميهــن مغصوب و مظلوم خود گذراند. از خداوند 
برای او پاداشی جزيل می طلبم و رحمت و مغفرت الهی 

را برای او مسألت ميکنم.
سیدعلی خامنه ای
۱7 تیر ۱۴00

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:
پیچیده ترین فناوری های حوزه 
پدافند هوایی را در اختیار داریم

فرمانــده نيروی پدافند هوايی ارتش تاکيد کرد اين 
نيرو با در اختيار داشتن تجهيزات بومی، در لبه فناوری 
و دانش روز دنيا قرار دارد و دانشمندان اين نيرو موفق 
به دستيابی به پيچيده ترين و دشوارترين فناوری های 
حــوزه پدافند هوايی شــده اند. امير ســرتيپ عليرضا 
صباحی فرد با تاکيد بر اينکه نيروی پدافند هوايی ارتش 
با در اختيار داشتن تجهيزات و دستاوردهای بومی، در 
لبــه فنــاوری و دانش روز دنيا قــرار دارد، تصريح کرد: 
دانشــمندان جوان و فرماندهان ارزشــمند اين نيرو با 
همکاری ســازمان های مربوط کار بزرگی را در پدافند 
هوايی به منصه ظهور رســاندند و موفق به دستيابی به 
پيچيده ترين و دشــوارترين فنــاوری در حوزه پدافند 
شــدند. وی با اشــاره به اهميت منطقه پدافند هوايی 
شمال غرب در حراست از آسمان ايران اسلامی، گفت: 
يکی از افتخارات بسيار بزرگ اين منطقه پدافندی که 
در صفحات زرين اين منطقه ثبت شده است، نخستين 
خوشامدگويی به حضرت امام)ره( توسط ايستگاه رادار 
تبريز در زمان ورود به کشور است. فرمانده نيروی پدافند 
هوايی ارتش همچنين از مراکز آموزشــی، فرهنگی و 
روحی- رفاهی مستقر در کوی سازمانی منطقه پدافند 

هوايی شمال غرب بازديد کرد. 

گفت و گوی ولایتی و صالح درباره 
توسعه روابط ایران و عراق

مشاور رهبر معظم انقلاب در امور بين الملل در تماس تلفنی 
بــا برهــم صالح، رئيس جمهوری عــراق در خصوص آخرين 
تحولات منطقه ای و توسعه و تعميق روابط دو کشور به بحث 

و تبادل نظر پرداخت.
علی اکبر ولايتی با اشاره به اقدامات مثبت رئيس جمهوری 
عراق و همچنين ملاقات های خود با مسئولان و برادران عراقی 
و تأکيد بر نگاه مثبت مقامات عالی دو کشور در ارتباط با توسعه 
روابط گفت: کمتر دو کشوری در دنيا را می توان سراغ گرفت 
که مانند ايران و عراق اين مقدار مشــترکات متعدد و عميق 
داشــته باشــند و آنچه در زمان صدام روی داد يک اســتثنا در 
تاريخ مشترک دو کشور است که ارتباطی به خواسته دو ملت 

نداشته است.
ولايتی به عنوان رئيس هيأت مؤسس و هيأت امنای دانشگاه 
آزاد اســلامی در اين گفت و گو با يادآوری تأکيد رهبر معظم 
انقلاب بر توسعه روابط دو کشور در تمامی زمينه ها، خطاب به 
برهم صالح افزود: يکی از راه های توسعه و تعميق روابط، تقويت 
تعاملات علمی و آموزشی در سطوح عالی است و حسب اطلاع 
در برخی مناطق عراق و از جمله سليمانيه که جنابعالی به آنجا 
تعلق داريد برای تأسيس دانشگاه تمايل وجود دارد و اين آمادگی 
برای تأسيس شعبه دانشگاه آزاد اسلامی در مناطق مختلف 

جهت کمک و حمايت از تحصيلات عالی عراق وجود دارد.
صالح نيز در اين گفت و گو با ابراز خرســندی از حســن ظن 
موجود گفت: مراتب احترام و سلام مرا به محضر مبارک حضرت 
آيت الله العظمی خامنه ای ابلاغ بفرماييد و آرزوی توفيق می کنم 
در اين شرايط حساس و مهمی که ايران و منطقه در آن قرار 

دارد./ ايسنا

سخنگوی قوه  قضائيه گفت: شاهد رضايتمندی 7۰ درصدی 
مردم از قوه  قضائيه هستيم.  غلامحسين اسماعيلی در گفت وگو 
با پايگاه اطلاع رســانی KHAMENEI.IR در تشريح اقدامات 
اعتمادساز و تحولی در قوه  قضائيه گفت: برخورد با مفاسد اقتصادی 
و مفســدان کلان اقتصادی و دادگاه های ويژه را مردم ملاحظه 
کردند و ديدند قوه  قضائيه وارد ميدان مبارزه  با مفاسد اقتصادی 
بدون ملاحظه  شده است. پرونده های مربوط به افراد يقه سفيد 
و افرادی که گمان می شــد کســی متعرض آنها نمی شــود هم 
رسيدگی شد. نظرسنجی هايی که مؤسسات معتبر نظرسنجی 
انجــام دادند، حکايــت از رضايت مندی و اميد مردم به افزايش 
سرمايه  اجتماعی قوه  قضائيه دارد. ما يک سامانه  نظرسنجی را 
هــم خــاص مراجعان به مراجع قضايــی در مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه  قضائيه طراحی کرديم و افرادی که به مراجع قضايی 
مراجعه می کنند، يک پيامک برای تلفن همراه شان ارسال می شود 
که می توانند لينکی را که در اختيار آنها قرار می گيرد، نصب کنند 
و با اين لينک بدون اينکه هويت آنها برملا شــود، درباره تمام 
کســانی که با آنها ســروکار داشــتند- از نگهبان دم در گرفته تا 
کارمند شــعبه - اظهارنظر کنند که آيا نســبت به رفتار و نحوه  
اقدامات و تصميمات همکاران مان رضايت داشته اند يا نداشته اند. 
در اين مدت بيش از 3 ميليون نفر در اين سامانه اظهارنظر کرده اند 
کــه بيــش از 7۰ درصد رضايت مندی مردم را داشــتيم. در قوه  
قضائيه که هميشه می گوييم ناراضی  بودن ۵۰ درصد مردم يک 
امر طبيعی است، ولی امروز 7۰ درصد رضايت مندی داريم که 
بيانگر اين است با کار جهادی و اصلاح رويکردها در قوه  قضائيه 
توانسته ايم سرمايه  نسبی را به  دست بياوريم. البته به اين درصد 
قانع نيستيم و بايد رضايت مندی بيش از اين را داشته باشيم. به  
عبارت  ديگر، اگر چه در نظرسنجی 7۰ درصد رضايت مندی از 
قوه  قضائيه وجود دارد اما بايد رضايت مندی صددرصدی مردم 

را مدنظر قرار دهيم. 

عضویت مدیر عامل بیمه تعاون در شورای 
سیاست گذاری همایش بیمه و توسعه

مديرعامل بيمه تعاون به عضويت شورای سياستگذاری همايش 
بيمه و توسعه درآمد. به گزارش روابط عمومی بيمه تعاون، غلامرضا 
ســليمانی، رئيس کل بيمه مرکزی و رئيس شورای سياست گذاری 
همايش بيمه و توسعه، يونس مظلومی، مديرعامل بيمه تعاون را به 
عضويت شورای سياستگذاری بيست و هشتمين همايش ملی بيمه 
منصــوب کرد.اين همايش با موضــوع »نقش صنعت بيمه در رونق 
اقتصادی با محوريت تحول ديجيتال« برگزار خواهد شد و موضوعاتی 
از جمله اينشورتک، زيست بوم نوآوری، بازاريابی ديجيتال و فناوری 

های نوين در صنعت بيمه در آن مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

پیام

خبر

رضایت مندی ۷۰ درصدی مردم 
نتیجه اقدام جهادی قوه  قضائیه است

خبر

آيين الحاق تجهيزات نوين رزمی و مجموعه 
متنوعی از تســليحات و تجهيزات راهبردی و 
مدرن دفاعی به نيروی زمينی ســپاه با حضور 
سرلشــکر حسين ســلامی فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی، سردار محمد پاکپور 
فرمانــده نيــروی زمينــی ســپاه و جمعی از 
فرماندهان اين نيرو در محل ستاد تيپ نيروهای 
ويژه صابرين برگزار شــد. در اين مراســم انواع 
تجهيــزات رزمــی در حوزه زرهی، موشــکی، 
خودرويی، پهپادی، بالگردی، جنگ الکترونيک 
و... به نيروی زمينی سپاه ملحق شد. سامانه های 
موشکی کن )محفظه( پرتاب، موشک های قائم 
۱۱۴ که برای تجهيز بالگردهای تهاجمی کاربرد 
دارد و پهپادهای معراج ۱۱3 و حنيف از جمله 
مهم ترين تجهيزاتی بود که در اين مراســم به 

نيروی زمينی سپاه ملحق شد. 
سرلشکر حسين سلامی، اظهار داشت: امروز 
برای همه دوستداران و حاميان اقتدار و استقلال 
و عزت کشــور ســربلند و ملت ســرافراز ايران 
اســلامی روزی فراموش ناشــدنی است و بايد 
همواره شکر خداوند را به جا بياوريم که ما را در 
راه جهاد فی ســبيل الله قرار داد. خود را مديون 
فداکاری هــای ايــن فرزنــدان  پرافتخار ملت 
می دانيم ؛ دهه هاســت در معرض سياست های 
قدرت های شــيطانی و اشــرار بزرگ  و کوچک  
هستيم. در اين  مدت که به استقلال سياسی و 
عزت و افتخار رسيديم، به شکل پيوسته طراحان 
راهبردی ناامنی از آمريکای  مهاجم و تجاوز طلب 

تــا متحــدان اروپايی و شــرکای منطقه ای و 
تروريســت های محلی، همگی  در حال طراحی 
توطئه هســتند. آنها هر گاه توانســتند در حال 
اجــرای توطئــه عليــه ملت ايــران بودند.  در 
جنگ های بزرگی در دامنه جهانی با قدرت های 
به ظاهر بزرگ وارد شديم و از بعضی از آنها هم 
خارج شديم و حتی اشَکال برخی جنگ ها را نيز 
تغييــر داديــم؛ در ميان ايــن آتش باران های 
سياســی و نظامــی و اقتصــادی و اطلاعاتی 
دشــمنان که به صورت مستقيم  و غيرمستقيم 
با آنها در طيف بسياری از منازعات مرزی و فراتر 
از مرزها تا امروز مواجه هستيم، به واسطه قوت 
قلب و ايمان درونی و شجاعت، فداکاری و  ثبات 
قــدم  مــردان بزرگ مــان، دشــمنان را ناکام 
گذاشتيم. چه در دفاع مقدس که با طيف به هم  
پيوسته دشمنان مواجه بوديم تا فعاليت اشرار 
در مناطق مرزی کشور، همه  جا جوانان رشيد 
اين ســرزمين  پيروز بودند، دشمنان را به عقب 
راندند، تمرکز  آنها را به هم ريختند، به فراتر از 
مرزها فراری دادند، پيشــانی جبهه را گسترش 
دادنــد، قــدرت تمرکــز  را از آنهــا گرفتند و 

عمليات های آنها را به شکست کشاندند. 
سرلشــکر ســلامی با بيان اينکه سلاح های 
آتشــبار دشــمن در اطراف مرزهای کشورمان 
آرايش  گرفته که اين در عرصه های مختلف بوده 
کــه بزرگ ترين آن جنگ روانی اســت، عنوان 
کرد: اما با اين  حال امنيت در کشور حاکم است 
و نيرو های مســلح راه را بر دشــمنان اين  ملت 

بسته اند و  منافذ را مسدود کرده اند و با چشمانی 
تيزبين که بر اقصی  نقاط دشمن نظر می افکنند، 
دست های مستحکم را روی ماشه قرار داده اند 
و آنهــا را تعقيــب می کنند و اجازه ورود به آنها 
نمی دهند. اينکه کشور در قلب آتش دشمنان، 
ايمن اســت، به  واسطه وجود رزمندگانی است 
که در قلب سنگرها در سرما و گرما می ايستند. 
حال با چنين رزمندگانی آيا ممکن است دشمن 
بر ما ســيطره يابد؟ البته استفاده از سلاح گرم 
بــرای رزمندگان ما در مرحله آخر اســت، زيرا 
اولويت شــان خدمت به مردم و سازندگی است 
و اين را از فعاليت های سازندگی نيروی زمينی 
ســپاه در اقصی  نقاط کشور در مناطق محروم 
می تــوان ديد.افــق نگاه نيروی زمينی ســپاه 
شکست دادن دشمنان است. ما از نقطه شروع، 
دشــمنان را مورد هدف قرار می دهيم و اين به 
ما عمق می دهد، لذا سلاح های مان را بر اساس 
اين تفکر به  کار می گيريم. وی افزود: فروپاشی 
ذهن دشمن در ابتدای حرکت، به ما ابتکار عمل 
و آزادی عمــل می دهد. آنها بايد بدانند ميدان 
جنــگ و اعمــاق و کيفيت نبــرد را ما انتخاب 
می کنيم، البته استراتژی ما دفاعی است؛ يعنی 
جنگ طلب نيستيم، سياست ما دفاعی است اما 
اســتراتژی های ما همگی عملياتی است و اين 
يک واقعيت است. ابتدا به ساکن، جنگی را شروع 
نخواهيم کرد ولی بعد از نخستين تهاجم، حرکت 
ما تهاجمی است، زيرا می خواهيم تماميت ارضی 
خود را حفظ کنيم. ستاد کل سپاه وظيفه دارد 

از نزســا حمايت  کند تا قدرت شان تمام کننده 
باشــد، البته قدرت دفاعی تمام ناشدنی است و 

نبايد هم متوقف شود. 
 

تجهیز بالگردهای سپاه به موشک 
نقطه زن جدید

نســخه زمين پايه موشک ضدزره الماس از 
جمله تجهيزاتی بود که در اين آيين رونمايی 
شد. پيش از اين نسخه هواپايه موشک الماس 
که از پهپادهای »ابابيل3« شــليک می شود، 
رونمايی شده و به نمايش درآمده بود. الماس 
موشــک ضدزره تاپ اتک ايرانی اســت که 8 
کيلومتــر بــرد دارد. همچنين در اين آيين از 
جديدترين سلاح بالگردهای تهاجمی نيروی 
زمينی ســپاه تحت عنــوان »قائم ۱۱۴« هم 
رونمايی شــد. قائم ۱۱۴ موشک ضدزره با برد 
۱۰ کيلومتر اســت که بــا برخورداری از انواع 
جست وجوگرهای حرارتی، تلويزيونی و ليزری 
قابليــت انهدام اهداف ثابت و متحرک را دارد. 

وزن اين موشک ۵۰ کيلوگرم و وزن سر جنگی 
آن ۱۵ کيلوگــرم اســت. همچنين در بخش 
پشــتيبانی رزم، مجموعــه ای از خودروهای 
چندمنظــوره، توپ کــش و تاکتيکی طی اين 
مراســم به توان و ســازمان رزم نيروی زمينی 

سپاه پاسداران انقلاب اسلامی پيوست. 
همچنين نيروی زمينی سپاه به موشک های 
بالستيک برد کوتاه خانواده »فاتح« تجهيز شد. 
موشک های خانواده فاتح با برد 3۰۰ کيلومتر 
از سری موشک های نقطه زن و کوتاه برد سپاه 
پاســداران اســت که تا پيش از اين در اختيار 
نيــروی هوافضــا ســپاه بود. در اين مراســم 
همچنيــن از لانچرهای ۶ فروندی کنيســتر 
پرتاب موشــک های بالستيک رونمايی شد که 
بــه احتمال زياد متعلق به موشــک های فتح 
است. موشک »فتح« جديدترين عضو خانواده 
موشــک های کلاس فاتح اســت که نخستين 
مرتبه در جريان رزمايش پيامبر اعظم ۱۶ سپاه 

از آنها رونمايی شد. / فارس 

سرلشکر سلامی در آیین الحاق مجموعه ای از تسلیحات دفاعی به سازمان رزم نیروی زمینی سپاه:

مبدأ هر گونه تهاجمی را هدف قرار می دهیم
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 تأمین كالاهای اساسی و ضروری 
به میزان كافی

دويســت و سی وهشتمين جلســه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت به رياســت رئيس جمهوری برگزار شد. 
درابتدای اين جلسه گزارشی از وضعيت تأمين و تسريع 
در ترخيص کالاهای اساســی از گمرکات کشور ارائه و 
پس از بررســی در اين خصوص تصميمات لازم اتخاذ 
شــد. براســاس تصميمات اتخاذ شده مقرر شد با توجه 
به اقدامات فوری منطبق بر قوانين و مقررات کشورطبق 
مصوبه پيشــين ســتاد هماهنگی اقتصــادی دولت، 
کميته ای با مســئوليت وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و متشــکل از وزارتخانه هــای اقتصــاد و دارايی و جهاد 
کشاورزی و بانک مرکزی با قيد فوريت و رعايت قوانين 
و مقررات مرتبط نســبت به تأمين، خريد و تســريع در 

ترخيص کالاهای اساسی اقدام کنند.
رئيس جمهــوری با تأکيد بر ضرورت ادامه اقدامات 
مؤثر و فوری در تأمين کالاهای اساسی گفت: دولت در 
دوران اوج جنگ اقتصادی با تلاش و پيگيری های مؤثر 
اجازه نداده اســت تحريم هــای ظالمانه مانع از تأمين 
کالاهای اساســی شــود و به همين جهت، با وجود همه 
محدوديت های ارزی، کالاهای اساسی و ضروری، توليد 
و به ميزان کافی تأمين و وارد شده است. حسن روحانی 
با اشاره به وظايف کميته تسريع ترخيص و تخليه، گفت: 
دســتگاه های مرتبط، با جديت و سرعت برای برطرف 
کردن مشــکلات تأمين و ترخيص کالاهای اساســی 
تصميمــات و اقدامات مؤثری انجام و نبايد اجازه دهند 
موضوعــات فرعی موجب کنــدی و ناهماهنگی ميان 
دستگاه ها شود بنابراين بايد کالاهای ضروری با سرعت 
در دســترس مصرف کننــدگان و مردم قرار گيرد.  در 
ادامه اين جلســه رئيس کل بانک مرکزی گزارشــی از 
وضعيــت رفع تعهــدات ارزی صادرکننــدگان و وارد 
کنندگان ارائه کرد. رئيس جمهوری با اشــاره به ابلاغ 
بسته سياستی چگونگی ايفای تعهدات ارزی از ابتدای 
ســال گفت: اين بســته می تواند پاســخی مناسب به 
دغدغه هــای صادرکننــدگان و واردکنندگان با هدف 
تسريع و تسهيل در ايفای تعهدات ارزی باشد و تلاش 
شــده در تدوين اين بســته سياستی ضمن رفع موانع 
پيش روی صادرکنندگان، حمايت های لازم از صادرات 

صورت گيرد.
روحانی با بيان اينکه تجار و بازرگانان کشور چه در 
شــرايط جنگ اقتصادی و چه در شرايط عادی به هيچ 
وجه نبايد در مســير فعاليت های اقتصادی خود درگير 
موانع اداری شــوند، تصريح کــرد: درکنار رفع موانع و 
ايجاد ســهولت و سرعت برای فعاليت صادرکنندگان و 
بازرگانان، دولت وظيفه خود می داند برای صادرکنندگان 
و واردکنندگان متعهد کشور مشوق هايی در نظر بگيرد. 
روحانــی بــا بيــان اينکه در دوران جنــگ اقتصادی و 
تحريم های ظالمانه عليه ملت ايران همه تلاش امريکا 
بر اين بوده که کشــور در زمينه تأمين ارز مورد نياز با 
مشــکل مواجــه شــود، گفــت: دولت بــا حمايت از 
صادرکننــدگان محصولات غير نفتی که بار تأمين ارز 
مورد نياز کشــور را در اين شــرايط به دوش کشيدند، 

مانع از تحقق اهداف دشمن شده است. / ايرنا 

به گزارش روابط عمومی شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه )سمات(، مرحله دوم سود سهام عدالت بابت عملکرد سال مالی منتهی به 29/12/1398 شرکت های 
سرمایه پذیر شامل 40 درصد  از سود سال 98 سهام عدالت و جمعا به مبلغ بیش از 3400 میلیارد تومان به حساب 43 میلیون و 837 هزار و 413 سهامداری که شماره حساب بانکی معتبر در 
قالب شماره شبای بانکی که قبلا به سازمان خصوصی سازی و یا شرکت سپرده گذاری مرکزی اعلام کرده بودند، واریز شد ،  از مجموع 36 شرکت بورسی و فرابورسی، از دو شرکت معدنی 
و صنعتی گل گهر و پتروشیمی جم به دلیل افزایش سرمایه آنها، سود سهام مشمولان دریافت نشد تا مشمولان سهام عدالت )هر دو روش مستقیم و غیر مستقیم(، از مزایای حق تقدم و سهام 
جدید ناشی از افزایش سرمایه بهره مند شود. همچنین بدین وسیله اعلام می دارد، شرکت های مخابرات ایران و گروه مپنا علی رغم پیگیری های متعدد متاسفانه تمام یا بخشی از سود سهام 
خود را پرداخت نکرده اند و با محاسبه این دو گروه که توضیحات آن ها ارائه شد، از باقی مانده سود سهام عدالت به میزان 50 درصد؛ 40 درصد آن به حساب مشمولان واریز شده است. 
ضمنا آن دسته از مشمولان اعم از روش مستقم و غیر مستقیم که به دلیل اشکالات موجود در حساب بانکی آنها، امکان واریز سود سهام عدالت فراهم نشده بود و در این فاصله زمانی با ارائه 
اطلاعات صحیح نسبت به رفع مشکل اقدام کرده اند و یا در فاصله زمانی اسفندماه سال گذشته تا کنون در سامانه سجام ثبت نام کرده اند، سود سهام آن ها به صورت تجمیع شده، به 

میزان 90 درصد پرداخت خواهد شد.سهامداران محترم می توانند برای اطلاع از مبالغ واریزی در مراحل اول و دوم به سایت sahamedalat.ir و یا با شماره 1569 تماس حاصل کنند.

پرداخت40درصد
ازمرحلهدوم

سودسهامعدالت

هفته نامه اقتصادی ایران

مهم ترین مسئله امروز صنعت دفاعی تحول و پیشرفت استخبر

عدم بازگشت 11 میلیارد یورو از تعهدات ارزی

بزرگ ترين مســئله ای کــه امروز در 
صنعــت دفاعــی با آن روبه رو هســتيم، 
مسئله تحول و دگرگونی است و در واقع 
نوآوری هــای دفاعی، مؤلفه اصلی اقتدار 
کشــور و افزايش قــدرت رزم نيروهای 

مسلح است.
امير ســرتيپ امير حاتمی وزير دفاع و 
پشتيبانی نيروهای مسلح در گردهمايی 
جريان تحول و پيشرفت وزارت دفاع که 
به ميزبانی موسســه تحقيقات و نوآوری 
دفاعی برگزار شــد طی ســخنانی اظهار 
کرد: جريان تحول به  نوعی پيشــرفت و 
توســعه در همــه زمينه ها محســوب 

می شود.
وی بــا بيــان اينکه پيشــرفت های 
جمهــوری اســلامی ايران بــا پيروزی 
شــکوهمند انقلاب اسلامی آغاز شده و 
تاکنون استمرار يافته و ادامه دارد گفت: 
در هر دوره متناســب با نيازهای کشــور 
مدل هــا و الگوهــای جديدی از تحول و 
پيشــرفت، بازطراحی و پياده سازی شده 
اســت و ما نيــز در روند حفظ، صيانت و 

ارتقــای قدرت دفاعی کشــور به دنبال 
الگوهای جديدی از پيشــرفت در صنعت 

دفاعی کشور بوده ايم.
هر آنچه که در برنامه ۴ ســاله وزارت 
دفاع بايد انجام می گرفت، عملی و محقق 
شــده است ،  موارد راهبردی ديگری نيز 
که از دوره های قبل در وزارت دفاع وجود 
داشــته و نياز به بستری گسترده تر برای 
تحقق کامل داشته است، امروز همچنان 
باقی است و تدوين الگو و مدل های جديد 

در واقــع تضمينــی برای اســتمرار آن 
برنامه هــا و رســيدن به دســتاوردهای 
گران ســنگی اســت که زمينه آن از قبل 

فراهم شده است.
پيشرفت از ۴۲ سال پيش شروع شده 
است و هدف امروز ما از بازطراحی و ارائه 
الگوی تحول اين است که می خواهيم با 
بحث نظری، تعريف شــفاف و ضابطه مند 
 از تحــول، يــک بــاور و فهــم همگانی

 ايجاد کنيم.

 می خواهيم اين باور و فهم همگانی را 
در درجه اول در بين متخصصان صنعت 
دفاعــی و ســپس در دل ســازمان های 
زيرمجموعه خود به وجود آوريم و به نقطه 
اشــتراکی برســيم که همگان بدانند به 
دنبال چه هستيم، اولويت ها چيست، به 
کجــا می خواهيم برســيم و بخش های 
مختلف هر سازمان چگونه بايد کار کنند.

او بــا بيــان اينکه ما در دنيايی زندگی 
می کنيم که به طور طبيعی دائماً در حال 
تغييــر و تحــول اســت تصريــح کرد: 
بزرگ ترين مسئله ای که امروز در صنعت 
دفاعی با آن روبه رو هستيم، مسئله تحول 
و دگرگونی اســت و در واقع نوآوری های 
دفاعی، منشــأ اقتدار کشــور و افزايش 

قدرت رزم نيروهای مسلح است.
جان کلام، اين است که ما بايد توسعه 
و پيشــرفت را بازشناسی کنيم، و ببينيم 
برای بدنه دفاعی کشور پيشرفت مناسب 
و اولويت چيست و الزامات آن کدامند و 
ايــن الگوی طراحی شــده را دائماً مورد 

بازنگری قرار دهيم. / فارس 

احســان قمری مديرکل دفتر توسعه 
خدمات بازرگانی سازمان توسعه تجارت 
ايران گفت: 3۶3 صادرکننده ۱۱ ميليارد 
و ۱۰۰ ميليون يورو از تعهدات ارزی خود 
را به چرخه اقتصادی کشور بازنگردانده اند. 
وی تعداد صادرکنندگان واجد تعهدات 
ارزی بيــش از ۱۰ ميليــون يورو را 3۶3 
نفــر اعلام و تصريح کــرد: اين تعداد از 
صادرکننــدگان ۱۱ ميليــارد و ۱۰۰ 
ميليون يورو تعهد ارزی ايفا نشده دارند 
که ۶۵درصد کل تعهدات ارزی ايفا نشده 
را بــه خود اختصاص داده اند. از مجموع 
اين 3۶3 صادرکننده، 79 واحد توليدی 

و ۲8۴ واحــد صادراتی غيرتوليدی بوده 
که در مجموع تنها يک درصد از مجموع 
کل صادرکننــدگان را به خود اختصاص 
داده انــد. از مجموع تعهــدات ارزی ايفا 
نشده اين گروه ۲ ميليارد و 3۰۰ ميليون 
يــورو مربوط بــه واحدهای توليدی و 8 
ميليــارد و 8۰۰ ميليــون يورو متعلق به 
واحدهای غيرتوليدی اســت. از مجموع 
۲۴هــزار و ۶98 صادرکننــده، ۲۴3 نفر 
بيــن ۵ تــا ۱۰ ميليارد يورو تعهد معوق 
داشته اند که يک ميليارد و 7۰۰ ميليون 
يورو به چرخه اقتصادی کشــور پرداخت 
نکرده انــد. بر اســاس اين گزارش، 7۰۰ 

ميليون يورو از تعهدات ايفا نشــده اين 
گــروه مربوط به واحدهــای توليدی و 
يک  ميليــارد يورو مربــوط به واحدهای 
غيرتوليدی بوده و در مجموع ۱۰ درصد 
کل تعهــدات ايفانشــده بــه اين گروه 
اختصــاص دارد.  تعداد ۲۲ هزار و 97۲ 
صادرکننده با تعهدات حدود 3۲ ميليارد 
يورو، ميزان 3۰ ميليارد يورو از تعهدات 
خود را ايفا کرده اند که تنها ۱۱درصد از 
تعهدات ايفا نشــده را به خود اختصاص 
داده اند، اين در حالی است که ۵۱ درصد 
از کل تعهدات ارزی مربوط به اين گروه 
اســت. بر اســاس آخرين اعلام گمرک، 

مجمــوع تجارت خارجــی ايران در بهار 
ســال  جاری 38 ميليون و ۴۰۰ هزار تن 
کالا به ارزش ۲۰ ميليارد و 9۰۰ ميليون 
دلار بوده است که از نظر وزنی 7ميليون 
و 7۰۰ هزار تن و از نظر ارزشــی نزديک 
به 7 ميليارد دلار نســبت به مدت مشابه 
ســال گذشته رشد را نشان می دهد. در 
بهار امسال 3۰ ميليون تن کالا به ارزش 
۱۰ ميليــارد و 7۰۰ ميليــون دلار از 
گمرکات کشــور به نقاط مختلف جهان 
صــادر و 8 ميليــون و ۴۰۰ هــزار تن به  
ارزش ۱۰ ميليــارد و ۲۰۰ ميليون دلار 

www.etebar.netکالا وارد کشور شد. 

رئيس  بسيج سازندگی کشور گفت: امسال در۱۰هزار و ۲83 روستا طرح های محروميت زدايی اجرا می شود. به گزارش ايرنا، سرتيپ دوم پاسدار محمد 
زهرايی  در نشست خبری در بوشهر افزود: اجرای طرح های تامين آب آشاميدنی و کشاورزی، مسکن محرومان، کارگاه های زيرساخت  اشتغال، احداث جاده 
بين مزارع، خانه بهداشت و مدرسه يک تا سه کلاسه از اولويت های تعيين شده در طرح جامع محروميت زدايی مردم پايه است.  در زمان حاضر يک هزار و 
۱۰۰ محله در کشور شناسايی شده و از اين شمار امسال 3۶۰ محله در پنج استان کشور به عنوان آزمايشی از خدمات بسيج سازندگی برخوردار می شوند. 
سال گذشته ۱۵ هزار و ۱۰۰ طرح با کمک نهادهای مختلف با 9۶7 ميليارد تومان اعتبار اجرا و ۱۱۲ هزار فرصت شغلی از طرح های بسيج سازندگی ايجاد 
و امسال با توجه به برنامه ريزی انجام شده برای ايجاد ۲۰۰ هزار فرصت شغلی هدف گذاری شده است.جنس پروژه های بسيج سازندگی بزرگ، زيرساختی 

و به صورت پيمانکاری نيست بلکه پروژه های اين سازمان کوچک، زودبازده، عام المنفعه، محروميت زدا، غيرانتفاعی و با مشارکت مردم اجرا می شود.

منصور غلامی در دومين نشست هيات امنای دانشگاه D8 با بيان اينکه جمعيت مجموعه کشورهای عضو D8، حدود ۱.۴ ميليارد نفر است، گفت: 
»اين جمعيت عظيم نيازمند تاسيس يک دانشگاه مشترک بود و جمهوری اسلامی ايران برای پاسخگويی به اين نياز اساسی، دانشگاه D8 را تاسيس 
کرده است«. وزير علوم با تاکيد بر لزوم گسترش همکاری های آموزشی، علمی و فناوری ميان کشورهای عضو گروه D8 گفت: برای گروهی از کشورهای 
پرنفوذی که ۱.۴ ميليارد نفر جمعيت دنيا را شــامل می شــوند و همچنين از نيروی کار 3۰۰ ميليون نفری برخوردارند و ظرفيت های انرژی، صنعتی، 
اقتصادی و تجاری قابل توجه در اختيار دارند، ايجاد يک دانشگاه برای توسعه منابع انسانی و توسعه همکاری های آموزشی پژوهشی، علمی و فناوری يک 
نياز فوری و اساسی بوده است.« غلامی پيشنهاد جمهوری اسلامی ايران برای تاسيس دانشگاه بين المللی D8 را که در سال ۱397 عملياتی شده بود، 

در دستيابی به همين منظور دانست و گفت: »چنين هدف بزرگی نيازمند حمايت و مشارکت جدی کشورهای عضو است.

۱۰هزارو۲۸۳روستادرکشورمحرومیتزداییمیشوند D8لزومگسترشهمکاریهایآموزشی،علمیوفناوریمیانکشورهایعضوگروه

واكنش كانون های وكلای ایران به آیین نامه جدید وكالت
اتحاديــه سراســری کانون های وکلای دادگســتری 
ايران)اسکودا( درباره آيين نامه اجرايی لايحه استقلال کانون 
وکلای دادگستری که اخيرا به تصويب قوه قضاييه رسيده 

است واکنش نشان داد.
بــه گزارش ايســنا، هيأت عمومی اتحاديه سراســری 
کانون های وکلای دادگستری ايران در مورد آيين نامه اجرايی 
لايحه قانونی اســتقلال کانون وکلای دادگستری بيانيه ای 

صادر کرد که در بخشی از آن آمده است:
از آنجا که اســتقلال، جوهــر ذاتی حرفه وکالت و لازمه 
تضمين حق دفاع شهروندی است و طبعا اين استقلال حاصل 
نمی شــود مگر با اســتحکام و در چارچوب کانون وکلای 
دادگستری مستقل و با عنايت به اينکه ماده يک لايحه قانونی 
اســتقلال کانون وکلای دادگستری مصوب۱333 با سابقه 
7۰سال به عنوان يک قانون پيشرو، استقلال نهاد وکالت را 
در قالب يک اصل مسلم پذيرفته و صيانت از اين امر به عنوان 
يک ميراث ملی و دســتاورد بزرگ در راستای تضمين حق 
دفاع ملت و به رسميت شناختن اين مهم در اصل3۵ قانون 
اساسی، برعهده نظام حاکم، مديران و گردانندگان نهاد وکالت 

گذارده شده است. لذا آيين نامه اجرايی لايحه قانونی استقلال 
کانون وکلا مصوب۱۴۰۰/۴/۲ با نسخ کامل آيين نامه لايحه 
قانونی مصوب سال۱33۴ از مسير اصلاح خارج و آيين نامه 
جديدی را بنيان گذارده اســت که مغاير با ماده۲۲ لايحه 
استقلال و خارج از اراده کانون های وکلای دادگستری سراسر 
ايران در تعاملات فيمابين با قوه محترم قضاييه بوده، مع ذلک 
مــوادی از آيين نامه اخيرالتصويب به صراحت در تعارض با 
استقلال کانون های وکلای دادگستری و در مواردی ناقض 
حق دفاع شــهروندان گرامــی و در تعارض با لايحه قانونی 
استقلال کانون وکلا به عنوان قانون حاکم بر آيين نامه است 
که در زمره متن مرجع تنظيم کننده )کانون های وکلا( نبوده 
و همين امر قابليت اجرای اين آيين نامه را از کانون های وکلا 

سلب می کند.
 در بخش ديگری از بيانيه نوشته شده:» لذا هيأت عمومی 
اتحاديه سراسری کانون های وکلای دادگستری ايران ضمن 
اســتقبال از رويکرد به روزرســانی آيين نامه لايحه قانونی 
استقلال کانون  وکلا و موادی از آيين نامه که باعث بهبود اداره 
نهاد مســتقل وکالت می شــود؛ مخالفت صريح خويش را با 

وضعيت موجود آيين نامه که ناقض و تحديد کننده استقلال 
کانون وکلاست اعلام داشته و خاطرنشان می سازد که نهاد 
مستقل وکالت به عنوان نهادی قانونمدار، مجوزی برای اجرای 
مقرره مخالف با قانون نداشــته و انتظار دارد با يک رويکرد 
تعاملی نســبت به اصلاح اين موارد در اســرع وقت با نظر 
کانون هــای وکلا اقــدام لازم صورت گيرد تا مآلا آيين نامه 
قانونی، توســط کانون های وکلای دادگستری قابليت اجرا 

پيدا کند.

نخستين روزهای تيرماه بود که ۲ تن از 
خبرنگاران خبرگزاری های ايرنا و ايســنا در 

ســانحه واژگونی اتوبــوس خبرنگاران در 
مسير نقده جان سپردند. همچنين يک روز 
بعد از اين سانحه ۵ نفر از سربازمعلمان در 
حادثه تصادف اتوبوس حامل آنها در مسير 
جاده اســتان يزد درگذشــتند و نام آنان در 
صدر اخبار رســانه های کشور نقش بست. 
يکی از ســوالات مهم ايجادشــده در اين 
حــوادث دردنــاک چگونگــی حمايــت 
سازمان ها و متوليان امر از آسيب ديدگان و 
خانواده های جان باختگان اســت. بر همين 
اساس در آخرين اظهارنظر، رئيس کل بيمه 
مرکــزی از پرداخــت ديه خبرنــگاران و 

ســربازمعلمان در کوتاه ترين زمان ممکن 
خبر داده است.

 غلامرضا ســليمانی در مجمع صندوق 
تامين خسارت های بدنی ضمن ابراز تأسف 
از درگذشــت ۲ تن از خبرنگاران و تعدادی 
از ســربازمعلم های کشور در تصادفات اخير 
محورهــای نقــده و يــزد، از آمادگی برای 
پرداخت فوری خســارت بــه خانواده های 
جان باختگان خبر داد و گفت: در کوتاه ترين 
زمــان ممکــن ديه اين عزيــزان پرداخت 
می شــود . وی با اشــاره به برگزاری مجمع 
صندوق تامين خســارت های بدنی گفت: 

گزارش هــای واصلــه از صنــدوق تأمين 
خســارت های بدنی بيانگر اقدامات خوب و 
انسان دوستانه اين صندوق بوده که حاصل 
زحمات علی جباری )مديرعامل پيشين( و 
مجيــد بهزادپــور، مديرعامــل فعلی اين 

سازمان است. 
وی افــزود: اميدوارم بــا اصلاح آيين نامه 
سرمايه گذاری، صندوق تامين خسارت های 
بدنــی بــا بهره گيری از نيروهــای کارآمد و 
توانمنــدی کــه دارد بتوانــد در حــوزه 
ســرمايه گذاری بيش از پيش موفق باشــد و 
بــرای تأمين هزينه های خود نيازمند منابع 

دولتی نباشد، کما اينکه طرح های خوبی نيز 
در حوزه ســرمايه گذاری ارائه شده است که 
پس از اصلاح آيين نامه سرمايه گذاری اجرايی 
می شــود. رئيس شــورای عالی بيمه اظهار 
داشــت: يکی ديگر از اقدامات خوب صنعت 
بيمه با همراهی اين صندوق و در راســتای 
حمايت از بيمه گذاران عدم افزايش حق بيمه 
شخص ثالث به ميزان ديه بوده که اين مهم 
ســال گذشته تصويب شد. همچنين رئيس 
کل بيمه مرکزی در اين مجمع خواهان حل 
مشــکل ماده ۲9 قانون بيمه شــخص ثالث 
)محل اختلاف صندوق و شرکت های بيمه( 
به منظور تســريع در زمان پاســخگويی به 

زيان ديدگان شد.   / روابط عمومی 

دیهخبرنگارانوسربازمعلمانپرداختمیشود

 وضعیت امنیتی مرزها از رشد مثبت
 و اطمینان بخشی برخوردار است

سرلشــکر محمد باقری رئيس ســتاد کل نيروهای 
مســلح گفت: به فضل الهی وضعيت امنيتی مرزها در 
همــه شــاخص ها از رشــد مثبت و اطمينان بخشــی 
برخوردار اســت. نشســت فرماندهان و مسؤولان ارشد 
نيروی زمينی ســپاه، با حضور سرلشــکر محمد باقری، 
رئيس ستاد کل نيروهای مسلح برگزار شد. وی در اين 
نشست با قدردانی از اهتمام و تلاش های خستگی ناپذير 
نيروی زمينی ســپاه در تامين امنيت پايدار در مناطق 
ماموريتی مرزی بويژه در شــمال غرب و جنوب شــرق 
کشور، گفت: به رغم توطئه ها و نقشه های دشمنان در 
توســعه تهديــد در مناطق مرزی و پيرامونی کشــور 
عزيزمان که برای جبران شکســت های زنجيره ای شان 
در منطقه دنبال می شود، به فضل الهی وضعيت امنيتی 
مرزها در همه شاخص ها از رشد مثبت و اطمينان بخشی 
برخوردار اســت و اين نشــانگر تلاش موثر، کارآمد و 
نتيجه بخــش نيروی زمينی ســپاه و ســاير نيروهای 
عهده دار مأموريت امنيت مرزی اســت. وی با تحسين 
اقدام و همت بالای سرلشــکر حســين سلامی در دوره 
جديد فرماندهی سپاه برای ارتقای توان و آمادگی های 
يگان هــای مردم پايــه نيروی زمينی ســپاه و تاکيد بر 
دستاوردهای راهبرد امنيت مردم محور، به تاثيرگذاری 
مشــارکت و نقش آفرينی مردم بومی در امنيت مناطق 
مرزی اشاره کرد و گفت: اقدامات مردم ياری و حمايت 
از اقشــار محــروم و کم برخــوردار و بهره گيــری از 
ظرفيت هــای گوناگون عمرانــی و خدماتی نيروهای 
مسلح در کمک به دولت و محروميت زدايی، راهبردی 
است که تجلی و تاثير آن در جغرافيای ماموريتی نيروی 

زمينی سپاه بخوبی نمايان و آشکار است.  / مهر 

قاچاق سالانه 1۲.۵ میلیارد دلار كالا 
در كشور

علی مويدی خرم آبادی رئيس ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز گفت: هر ســاله ۱۲ ميليارد و ۵۰۰ ميليون دلار قاچاق 

کالا در کشور انجام می شود.
وی با بيان اينکه ارزش و جايگاه ستاد مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز در جنگ اقتصادی سال های اخير به اثبات رسيد، اظهار 
داشت: اين ستاد به صورت  فراقوه ای با عضويت ۲۶ نهاد و به 

منظور صيانت و حراست از مواهب ملی شکل گرفت.
در ســال های اخير و در اوج درگيری اقتصادی، اين ستاد 
ديوار محکمی برای جلوگيری از قاچاق کالا به کشــورهای 
ديگر به دليل اختلاف قيمت بود که با اقدامات پيشگيرانه و 
مقابله ای توفيقات بزرگی به دست آورد. او با بيان اينکه پيش 
از اين نظارتی بر ســوخت يارانه ای از توليد تا مصرف نبود، 
تصريح کرد: در حال حاضر اين فرايند در چرخه ســامانه ای 
قرار داده شــد تا کمتر شــاهد قاچاق اين کالا باشيم و از سال 
97 تاکنون ۱۴ ميليارد دلار صرفه جويی شــده اســت. وی با 
اشاره به اعمال طرح رجيستری تلفن همراه، خاطرنشان کرد: 
بازار تلفن همراه ۱۲ ميليون عدد در ســال اســت که با طرح 
رجيستری حتی يک دستگاه موبايل قاچاق در کشور ديده 
نمی شود و ۶ ميليارد دلار تاکنون در اين زمينه به نفع کشور 
صرفه جويی شده است. او درخصوص بازار لوازم خانگی تصريح 
کرد: از ســال 97 با ممنوعيت واردات اين محصولات، توليد 
داخل رونق گرفت و سهم آن را از بازار به ۶۰ درصد رساند.

وی با بيان اينکه بخش ديگر نياز جامعه بايد ديده شــود، 
اظهار داشت: معافيت  های مرزنشينان برای معاش که فرصتی 
برای تجارت آنها محســوب می شــود موجــب ورود برخی 
کالاهای خارجی می شــود. وی با بيان اينکه ۶ ميليارد دلار 
واردات مرزنشينی در کشور وجود دارد، تأکيد کرد: تنها يک 
ميليارد دلار از اين ميزان واردات به لوازم خانگی تعلق دارد 

که نياز به ساماندهی دارد.
او با بيان اينکه طرح ســاماندهی تجارت مرزنشــينان به 
دولت ارائه شــده اســت، خاطرنشان کرد: با تصويب و اجرای 
اين طرح پديده کولبری از بين خواهد رفت و تأمين معيشت 

با نگاه توسعه يافتگی خواهد بود. / ايرنا

خبر



گروه صنعتی ایران خودرو از قطعی برق 30 هزار خانوار جلوگیری کرد
معاون امور برنامه ريزی و اقتصادی وزير 
نيرو، ضمن قدردانی از همکاری های ايران 
خــودرو در مديريــت انرژی و مصرف برق، 
گفت: اين شرکت مسووليت های اجتماعی 
خود را به خوبی انجام داده و در زمان پيک 
مصــرف و اوج گرمــا، بــا صرفه جويی ۴۰ 
مگاواتی، در جلوگيری از قطعی برق حدود 

3۰ هزار خانوار همکاری کرده است.
 ايکوپرس- محسن بختيار، در بازديد از 
خطــوط توليد ايران خودرو و نشســت با 
مديرعامل اين شــرکت، خودروســازی را 
صنعتی پيشــران در اقتصاد کشورها خواند 
و گفــت: فعاليت هايــی که در ايران خودرو 
انجــام می شــود از اهميت بســيار بالايی 
برخوردار اســت. هر کشــوری که شاخص 
های توسعه يافتگی را طی کرده و به سطحی 
از بلوغ رســيده، قطعا در آن کشور صنعت 
رشــد کرده اســت که در اين ميان شرکت 
ايران خودرو اين شــاخصه و ويژگی مهم را 

داراست.
وی خودروسازی و شرکت ايران خودرو 
را در ميان همه صنايع بســيار مهم ارزيابی 
کــرد و گفــت: ارتباط اين صنعت با بيش از 
۶۰ صنعت ديگر زمينه اشــتغالزايی را در 
کشور فراهم می کند و محصولاتش در ديد 
و قضاوت مردم قرار داشته و زمينه رفاه آنان 
را فراهــم مــی کند.  بختيــار تصريح کرد: 
دســتاوردهای ايران خودرو نشان می دهد 
که توانمندی و ســطح دانش و فناوری اين 
شرکت به ويژه در خطوط توليد و محصولات 

جديد، هم تراز با ساير خودروسازان بزرگ 
جهانی اســت و اين موضوع سبب بالندگی 
اســت؛ ايران خودرو با تنوع محصولات که 
همــراه با افزايش کيفيــت اتفاق می افتد 
رضايــت مردم را روز به روز افزايش خواهد 
داد.  معــاون وزيــر نيرو حضور در بازارهای 
جهانــی را يکــی از رمــوز موفقيت صنايع 
دانســت و گفت: ايران خودرو نيز با عرضه 
محصــولات جديدی مانند تــارا به دنبال 
حضور در اين بازارها اســت.  بختيار، آغاز 
زودهنگام فصل گرما را يکی از عوامل مهم 
افزايش مصرف انرژی برشــمرد و گفت: هر 
يک درجه افزايش دما حدود ۱3۰۰ مگاوات 
مصــرف را افزايش می دهد علاوه بر اين که 
افزايــش دما در بازدهی نيروگاه ها نيز تاثير 
مستقيم دارد؛ به عنوان نمونه با افزايش ۱۰ 
درجه دمای محيط به ميزان ۶.۲ درصد از 
توان توليدی واحدهای حرارتی کاسته می 
شــود. وی تامين برق از بورس انرژی را از 

ديگر اقدامات مهم و ارزشمند ايران خودرو 
برشمرد و گفت: اقدامات صورت گرفته در 
ايران خودرو، مزيت هايی برای اين شرکت 
نسبت به ساير شرکت هايی که در اين زمينه 
فعاليت های مناســبی نداشته اند، به همراه 
خواهد داشت. بختيار تصريح کرد:  اقدامات 
ايران خودرو در حوزه انرژی و حفظ منابع 
 ملــی، مــی توانــد الگويــی برای ســاير 

صنايع باشد. 

 مقیمی:  برند ایران خودرو را جایگزین 
خارجی ها می کنیم 

مديرعامل گــروه صنعتی ايران خودرو 
نيز در اين نشست، با اشاره به رويکرد داخلی 
ســازی محصولات، کاهش تيراژ توليد هم 
زمان با آغاز دور دوم تحريم ها را ناشــی از 
ترک بازار از ســوی شرکا دانست و تصريح 
کرد: برای جلوگيری از شکل گيری شرايط 
مشابه، توليد را براساس توان و دانش داخلی 

برنامه ريزی کرده ايم،  به گونه ای که ســهم 
برند ايران خودرو از کل محصولات را از ۲7 
درصد در سال گذشته به ۴۰ درصد در سال 
جاری خواهيم رســاند.  فرشــاد مقيمی از 
عرضــه محصول تارا در روزهای آينده خبر 
داد و گفــت: برنامه عرضه فيس ليفت اين 
محصول هم زمان با آغاز تحويل  به مشتريان 
در دستور کار قرار گرفته تا بتوانيم متفاوت 
در بازارها حاضر شويم.  وی ضمن تاکيد بر 
جديت در اجرای برنامه های کاهش مصرف 
سوخت و توسعه قوای محرکه، افزود: تلاش 
می کنيم تا ريل توســعه ايران خودرو را به 
گونه ای طراحی و ترسيم کنيم که حرکت 
به سمت موفقيت با سهولت بيشتری محقق 
شــود.  مقيمی در ادامه گفت: در طراحی 
محصولات نگاهمان به بازار داخل نيســت 
بلکه بازارهای بين المللی را هدف قرار داده 
ايم. با اين الگوی فکری توانسته ايم، تاييديه 
رســمی و ايمارک بين المللی اســتاندارد 
ايمنی عابر پياده تارا را دريافت کنيم و اين 
بــدان معنا اســت که اين خــودرو قابليت 
صــادرات به اروپا را دارد.  وی تصريح کرد: 
ايــن تفکــر در ايــران خودرو بــا توجه به 
زيرســاخت و ظرفيت های موجود در کنار 
رفع موانــع، اهداف توليد را محقق خواهد 
کرد. در اين نشســت گزارشی از عملکرد و 
دســتاوردهای گروه صنعتی ايران خودرو 
در شــرايط سخت تحريم و کرونا در حوزه 
هــای مختلــف توليد، کيفيــت، فروش و 

خدمات پس از فروش ارايه شد.

همسانسازیکرایه
حملنفتکشهابا
سایرکامیونها

خودرو چند برابر قیمت واقعی به 
فروش می رسد

حســن نوروزی نايب رئيس کميسيون حقوقی و قضايی 
مجلس گفت: مســئولان خودروســازی کشور بايد توضيح 
دهند به چه دليل با وجود اينکه معمولا هزينه هايشان ريالی 
اســت، اما ملاک تعيين قيمت خودرو، نرخ ارز اســت ، طی 
يکی دو سال اخير گرانی  کالاهای اساسی، مسکن و خودرو 
شــدت بسياری داشته اســت، به طور مثال در بحث گرانی 
خودرو تمام دســتگاه ها، مســئول هســتند، چرا که بايد 
خانوارها بتوانند با ســهولت خودرو خريداری کنند و نبايد 
فراموش شود که در بسياری از کشورها خودرو متناسب با 

درآمد و به صورت قسطی به مردم عرضه می شود.
در حال حاضر خودرو چند برابر قيمت واقعی، آن هم به 
صــورت نقدی بــه فروش می رســد، اما اگــر مديرعامل 
شرکت های خودروساز را سهامداران تعيين کنند نه دولت، 
از اين مشــکلات کاســته خواهد شــد.  در حالی که  درصد 
کمی از ســهام ايران خودرو دولتی اســت اما مديران اين 
شــرکت را دولــت تعيين کــرده و از آنجا که برخی مديران 
دولتی صرفا بر اساس رابطه و بدون ضابطه و تخصص انتخاب 
می شــوند مشکلات بر قوت خود باقی است. بنابراين مردم 
روزبه روز شرايط بدتری پيدا می کنند اما آن مدير که هيچ 
سررشته ای در امر خودروسازی ندارد پول بيشتری به جيب 
می زند. وی  با بيان اينکه قبل از هر مسئله ای بايد مديران 
شرکت های خودروساز از طريق سهامداران انتخاب شوند، 
افزود: دادســتان تهران بايد به مســئله گرانی خودرو ورود 
کند.، در شــرايط فعلی بايد شــرکت های خودروسازی سه 
شيفته کار کنند تا کمبود عرضه جبران شود و خودروهای 

توليدی را به مشتری داخلی به قيمت واقعی بفروشند.
مسئولان خودروسازی کشور به کميسيون قضايی دعوت 
می شــوند، چرا که بايد توضيح دهند به چه دليل با وجود 
اينکــه معمولا هزينه های ماننــد حقوق کارگر و انرژی و... 
ريالی اســت، اما در نهايت ملاک تعيين قيمت خودرو نرخ 
ارز است و در صورت محرز شدن تخلف عليه آنها اعلام جرم 
خواهد شد. گفتنی است، بررسی وضعيت بازار خودرو طی 
روزهای جاری نشان می دهد، قيمت ها نسبت به يک هفته 
پيش با روندی افزايشی همراه است که اين رشد قيمت در 
برخی موارد تا ۱3 ميليون تومان هم می رسد. بازار خودرو 
در حالی همچنان دستخوش نوسان و افت و خيزهای روزانه 
است که خودروسازان طی سه ماهه اول امسال نتوانسته اند 
برنامه تعيين شده از سوی وزارت صنعت را در تيراژ توليد 
خود عملياتی کنند. طی ســه ماه اول امســال، ۲3۶ هزار و 
3۵۵ دســتگاه انواع خودرو در کشــور توليد شد که هرچند 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ۵/9 درصد افزايش داشت، 
اما باز هم به حدنصاب برنامه مشخص شــده از سوی وزارت 
صنعت برای توليد خودرو در کشــور نرســيد. در اين مدت 
۲۱7 هزار و 3۵3 دســتگاه ســواری در کشور توليد شد که 
در مقايســه با ســه ماه اول سال قبل۴/9 درصد رشد داشته 
اســت. در اين مدت توليد ون به ۴7 دســتگاه رسيد که افت 
9/3۱ دهم درصدی را نســبت به ســه ماهه سال قبل نشان 
می دهد. در همين حال در مورد توليد وانت بايد به رشــد 
۲/۵ درصدی اشاره کنيم به طوری که طی سه ماهه امسال 
۱۶ هزار و 7۶7 دستگاه وانت در کشور توليد شد. / فارس

بحث طرح توسعه در جهان به عملکرد مثبت و مورد 
توجه هر واحد توليدی اســت ، طرح توســعه و مســير 
پيشرفت هر واحد توليدی ، صنعتی که جهت پايداری 
توليــد و ارتقــای کيفی محصول ، بهره وری کل منابع ، 
اجرای طرح های توســعه و متوازن ســازی ظرفيت ها ، 
توســعه بومی ســازی که مروري بر احداث و راه اندازي 
خط نورد گرم شــماره۲ ) طرح شــهيد خرازي ( فولاد 
مبارکــه، مجتمع فولاد مبارکه اصفهان يک شــرکت 
فولادي بسيار عظيم به وسعت 3۵ کيلومتر مربع توليد 
کننده ورق براي کليه مصارف کشور و شرکت شناخته 
شده که ميزان ارز آوري آن قابل توجه و مورد تحسين 

همگان است. 
با توجه مشــکلات اقتصادي کشــور راه اندازي اين 
پروژه ملي و نظر به ديدگاه مثبت مديران دولت و وزارت 
صمت ، آرزوي حمايت بيشــتر دولت ســيزدهم از اين 
پروژه مردمي و ملي که با به ثمر نشســتن اجراي اين 
پروژه بسياري از تنگناهاي صنعت کشور بر طرف خواهد 
شد. پروژة مزبور مي تواند انواع و اقسام محصولات مورد 
نياز صنايع خودروســازي ، توليد لوازم خانگي و انواع 
قوطي هاي کنســرو و صنايع غذايي ، لوله و پروفيل و 
صنايع نفت و گاز ، تأمين و براي کشــور ارزش افزوده 
اقتصادي به ارمغان آورد ، البته در حال حاضر بخشــي 
از فولادهــاي خــاص از جملــه ورق رويه خودروها که 
بايســتي از سبکي و استحکام بالايي برخوردار ، برخي 
محصــولات ورق مورد نيــاز در صنايع لوازم خانگي از 
خــارج وارد مي شــود که با راه انــدازي خط نورد گرم 
شــماره ۲ فولاد مبارکه ، کشــور از واردات اين نوع ورق 
ها بي نياز شد ، فولاد مبارکه بسياري از گريدهاي مورد 
نياز صنايع نفت و گاز که بسيار خاص هستند را تأمين 
مي کند ، اين نوع ورق ها تست ها و آزمايشهاي شرکت 
نفت را با موفقيت پشــت ســر گذاشته و در پروژه هاي 

وزارت نفت مورد استفاده قرار گرفته است .
اجرای طرح های توسعه و مسیر پیشرفت هر 

واحد تولیدی ، صنعتی
بــا راه اندازي طرح شــهيد خــرازي )خط نورد گرم 
شــماره ۲ ( فولاد مبارکه  ، موجب جلوگيري از خروج 

ميليون ها دلار ارز از کشور خارج خواهد شد .
طبق گفتة مهندس حميدرضا عظيميان، مدير عامل 
فــولاد مبارکــه ) آذر ماه ۱398(  اين پروژه با هزينه 8 
هزار ميليارد تومان ظرف مدت 3 سال و با اتکا به توان 
داخلي و ايجاد صدها کارگاه در کشور وارد فاز عمليات 

اجرايي و پس از آن به بهرهبرداري خواهد رسيد.
بنابر توافقات اوليه با شــرکت طرف قرار داد خارجي 
مقرر شــده اســت که در جريان ســاخت پروژه، انتقال 
دانش فني نيز صورت گيرد. اين درحالي اســت که ۵۴ 
درصد فعاليتها که در زميني به وسعت ۱ کيلومتر و در 
چندطبقه انجام ميشــود به دست توانمند کارشناسان 
و متخصصين داخلي کشــور انجام مي پذيرد ولي تمام 
مسئوليت طراحي و اجرا به عهده طرف خارجي خواهد 
بــود، براي اجراي ايــن طرح ملي فولاد مبارکه از تمام 
ظرفيتهاي کشور و همراهي وزارت صمت و نمايندگان 
مجلــس بهــره خواهد برد و انتظار مي رود ما در اجراي 
ايــن پــروژه کمــک نماينــد. اين درحالي اســت که 
خوشــبختانه تاکنون تمام مســئولين کشور و وزارت 

صنعت، معدن و تجارت همکاري لازم را داشته اند.
و اجراي اين پروژه بخش قابل توجهي از نياز کشور 
بــه ورق هاي فولادي خاص را تامين خواهد کرد، تمام 
هزينه هاي اجراي اين پروژه را فولاد مبارکه تقبل نموده 
است و بخشي از هزينه هاي اجرا از محل تحويل محصول 
توليــدي فولاد مبارکه، به برنــده مناقصه پروژه مزبور 
خواهــد بــود. / تهيه و تنظيم گــروه صنعت هفته نامه 

اقتصادي اعتبار ادامه دارد

رشد ۳8 درصدی صدور ضمانت نامه 
بانکی در موسسه اعتباری ملل

صدور ضمانت نامه بانکی در ســه ماه نخســت سال 
۱۴۰۰ در موسســه اعتباری ملل نسبت به دوره مشابه 

سال قبل رشد 38 درصدی داشته است.
اين موسســه به منظور کمک به فعالان اقتصادی و 
تســريع در انجام معاملات و قراردادها نسبت به صدور 
انواع ضمانت نامه بانکی اقدام می نمايد که در سه ماهه 
نخست سال ۱۴۰۰ نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
 شــاهد رشــد 38 درصــد در صــدور انــواع ضمانت

 نامه هستيم.
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی، مصوبه ستاد پایش حمل و نقل مبنی بر همسان سازی کرایه حمل فرآورده های نفتی با کرایه حمل سایر کالاهای تجاری را به مدیران منطقه ای این 
شرکت ابلاغ کرد. کرامت ویس کرمی، مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی بخشنامه همسان سازی کرایه حمل کامیون های حامل فرآورده های نفتی با کرایه حمل دیگر کالاها مطابق 
با تعرفه سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای را که مصوب ستاد پایش حمل و نقل کشور به ریاست وزیر راه وشهرسازی است به مدیران منطقه ای شرکت ملی پخش ابلاغ کرد. بر اساس این 
بخشنامه که ابتدای خرداد امسال ابلاغ شده و قرار است از ابتدای تیرماه مبنای عمل قرار بگیرد، کرایه حمل فرآورده های نفتی با کرایه حمل سایر کالاهای تجاری بر اساس تعرفه سازمان راهداری 
یکسان سازی می شود. رانندگان ناوگان جاده ای نفتکش معتقدند نرخ نازل کرایه حمل انگیزه ای برای ادامه فعالیت آنها در این حوزه باقی نگذاشته است؛ حدود 2 سال است که کرایه حمل محموله های 
سوخت که علاوه بر یک سر خالی بودن بار، خطرناک نیز بوده و مشمول شرایط حمل کالاهای خطرناک مطابق قانون می شود، تفاوت فاحش با سایر کالاهای تجاری دارد، در حالی که در تمام دنیا 
نرخ کرایه حمل سوخت بالاتر از نرخ کرایه حمل کالاست. همین نارضایتی از نرخ کرایه حمل طی ما ه های اخیر موجب شده برخی مالکان تانکرهای حمل سوخت، تریلی های خود را تغییر کاربری داده 

و با حذف تانکر و نصب چادر به سمت حمل کالا سوق داده شوند که این مساله منجر به کاهش ناوگان حمل سوخت و بروز اختلال در سوخت رسانی به برخی شهرها شده است. 

گروه خودروســازی سايپا در راســتای تنظيم بازار خودرو و 
همچنين درخواســت های مکرر مشتريان برخی از محدوديت 
های اعمال شده در ثبت نام های محصولات خود را کاهش داد. 
به گزارش ســايپانيوز به نقل از روابط عمومی پارس خودرو، بر 
اساس اعلام معاونت بازاريابی و فروش گروه خودروسازی سايپا، 
فروش فوق العاده و پيش فروش يک ســاله »کوييک آر« پارس 
خودرو از ۱۶ تيرماه،  ساعت ۱۰ صبح به مدت 3 روز آغاز خواهد 

شــد. در اين مرحله از فروش فوق العاده و پيش فروش يکســاله 
کوييــک آر به درخواســت متقاضيان برخی از محدوديت ها از 
جمله پلاک فعال انتظامی، ســند در رهن و فک رهن زودتر از 
موعد، تطابق کدپســتی متقاضی و نمايندگی و همچنين عدم 
خريد طی ۴8 ماه گذشته از سايپا و ايران خودرو برداشته شده 
و مشــتريان محترم می توانند بدون اين محدوديت ها اقدام به 

ثبت نام کنند.

فروش فوق العاده و پیش فروش »كوییک آر« با شرایط جدید

   بحث طرح توسعه و مسیر پیشرفت 
هر واحد تولیدی) مجتمع فولاد مباركه(

خبر

پیشنهادگمرکبرایجلوگیریازانباشتکامیونهایدستدوم
 با توجه به  اختلاف نظرهايی درباره مشــکل مربوط به 
کُندی ترخيص کاميون های دست دوم اروپايی از گمرکات 
بين وزارت راه و گمرک به وجود آمده و برخی مســوولان 
اين دو دستگاه دولتی سخنانی را در نقد عملکرد ديگری 
بيان کرده بودند. معاون امور گمرکی گمرک ايران در اين 
خصوص طی نامه ای به ســازمان راهداری چهار پيشنهاد 
را برای جلوگيری از تجمع و انباشــت کاميون های دســت 
دوم وارداتــی ارائه کرد. نامه مهرداد جمال ارونقی خطاب 
به قائم مقام ســازمان راهــداری و حمل ونقل جاده ای به 

شرح زير است؛
عطــف به نامه شــماره 7۱/۴7۲7۵ مورخ ۱۴۰۰/۴/۱ 
مديــر نوســازی توســعه و برنامه ريزی نــاوگان عمومی 
حمل ونقل جاده ای به استحضار می رساند با توجه به اينکه 
در زمان شــماره گذاری، وضعيــت ظرفيت کاميون های 

وارداتی مشــخص می شــود و در آن زمان در شناســنامه 
مالکيت و کارت خودرو، ظرفيت توسط ناجا درج می شود 
کــه برابــری ظرفيــت کاميون های اســقاطی با ظرفيت 
کاميون هــای وارداتی به صورت دقيق امکان پذير اســت، 
پيشــنهاد می شــود جهت جلوگيری از تجمع و انباشــت 

کاميون ها در گمرکات:
۱- شماره شاسی کاميون های اسقاطی پس از ترخيص 

و قبل از شماره گذاری به ناجا اعلام شود.
۲- در صــورت بــروز هرگونه مغايرت در تايپ موتور يا 
ساير مشخصات در صورت صدور مجوزهای قانونی با رعايت 
سال ساخت و بخشنامه های ابلاغی ضمن درج مشخصات 
صحيح موتور و.. در ســوابق گمرک بدون اســتعلام مجدد 
نســبت بــه ترخيص کالا اقدام شــود تــا مراتب در زمان 
شــماره گذاری ملحوظ نظر قرار گيرد. 3- يکی از مواردی 

کــه باعث عدم ترخيص کاميون های وارداتی در گمرکات 
شده تاخير در صدور و ارسال کد رهگيری بانک است که 
در ايــن خصوص پيشــنهاد می شــود در صــورت تاييد و 
پذيريش موضوع توسط وزارتخانه نسبت به ترخيص فوری 
کاميون هــا اقــدام و ارائــه کــد رهگيری بانــک به زمان 
شماره گذاری کاميون ها موکول شود. ۴- با توجه به احتمال 
وجــود ايــرادات جزئی حين تشــريفات گمرکی، گمرک 
آمادگی دارد تا پذيرای حضور نمايندگان آن ســازمان در 
گمــرکات اجرايی برای رفع مشــکلات احتمالی موجود 
باشند. در پايان نامه ارونقی تاکيد شده مراتب فوق که کلا 
مــورد توافــق گمرک ايران اســت جهــت ملاحظه ايفا، 
خواهشــمند اســت دستور فرماييد اين حوزه معاونت را از 
نتيجــه اقدامات صورت پذيرفته مطلع تا اقدامات مقتضی 

به قيد فوريت به عمل آيد. / تسنيم 
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ادامه از صفحه اول
 جزئیات نحوه تخصیص 
مالیات بر ارزش افزوده

وی با اشاره به آثار و تبعات قانون ارزش افزوده 
اضافه کرد: قانون قبلی ايرادات جدی داشــت و 
بيشــتر ايرادات آن مربــوط به عملکرد فعالان 
اقتصادی کشــور بود، اما در قانون جديد سهم 
درآمد شــهرداری ها و دهياری های کشــور را 
افزايــش داديم. در حال حاضر تخصيص منابع 
از 9 واحد درصد ماليات بر ارزش افزوده به اين 
شــيوه خواهد بود که معادل ۴ واحد درصد آن 
مختص شــهرداری ها و دهيــاری ها، ۴ واحد 
متعلق به دولت و خزانه و يک واحد درصد هم 

برای حوزه سلامت خواهد بود.
او با بيان اينکه سهم دهياری و شهرداری ها 
از محل ماليات بر ارزش افزوده نسبت به قانون 
قبلــی 33 درصــد افزايش پيدا کرده اســت، 
خاطرنشان کرد: در رسانه ملی به نقل از يکی از 
معاونــان وزير اعلام شــد که مجلس در قانون 
مصوب تصميم گرفته تا از منابع مذکور به حوزه 
شــهرک های صنعتی و راه روســتايی و مراکز 

علمی - پژوهشی اختصاص دهد، اما در قانون 
جديد اينطور نيست، به جز مواردی که در بالا 
ذکر شــد، تمام تخصيص های ديگر با مغايرتی 
که شــورای نگهبان براســاس اصل ۵۲ قانون 
اساســی گرفت و مشــکلات متعــدد، تمامی 

تخصيصات لغو شد.
هر پیمانکاری که از دولت طلبکار است، تا 

زمان تسویه حساب، مالیات پرداخت 
نخواهد کرد

 يکی از مشکلاتی که در قانون مذکور وجود 
دارد، بحث رســيدگی قضايی به آنهاست، چرا 
که سازمان امور مالياتی نحوه رسيدگی به پرونده 
هــای مالياتی را در چارچوبی قرار می دهد که 
فعالان اقتصادی نمی توانند از حقوق خود دفاع 
کنند، از اين رو تغيير در نحوه رسيدگی به پرونده 
های مالياتی يکی از پيامدهای مهم قانون جديد 
ماليــات بر ارزش افزوده در راســتای کمک به 
فعالان اقتصادی است. وی با اشاره به وضعيت 
پيمانــکاران در قانون جديــد ماليات بر ارزش 
افزوده، اظهار داشت: در اين قانون هر پيمانکاری 
که از دولت طلبکار اســت، تا زمانی که تســويه 

حســاب آن انجام نشــود، هيچگونه پرداخت 
ماليات نخواهد داشــت و هيچ تعهدی از طرف 
ســازمان امور مالياتی به آن وارد نخواهد بود. از 
طرفی مباحث مربوط به نسيه نيز در قانون جديد 
اصلاح شــد.  در عملکرد قانون قبلی هر کســی 
کالا و خدمتــی می گرفت ماليات در هر مرحله 
گرفته می شــد و نهايتا مسترد نمی شد و عملا 
عامل عدم اســترداد آن را به ماليات آبشــاری 
تبديل کرده بود، لذا با ضمانت های محکم قانونی 
برای استرداد در نظر گرفتيم.  او مميزمحوری 
را از پيامدهــای قانــون جديد ماليات بر ارزش 
افزوده عنوان و خاطرنشــان کرد: همچنين ما 
رويکرد ســامانه محوری را مبنــا قرار داديم و 
تغييراتــی هــم در خصوص مناطق آزاد اعمال 
کرديــم، براســاس قانون، منطقــه آزاد جدا از 
سرزمين اصلی است ولی چون امکان جداسازی 
واقعــی وجود ندارد مقرر کرديم مناطق آزادی 
در کشور جنس صادراتی بگيرند که اولا محصور 
باشــند دوم گمرک بتواند آنجا مســتقر شود و 
خارج از محدوده جمعيتی باشد و تراز آن مثبت 
باشــد يعنی صادرات بر واردات فزونی داشــته 

باشد، اگر اين سه ويژگی باشد معافيت ماليات 
بر ارزش افزوده شــبيه صــادرات در مورد آنها 
اعمال می شود.  در مورد شرکت های صوری به 
دليل رويکرد سامانه محوری و عدم امکان حذف 
اطلاعات خريد و فروش در سامانه، عملا وجود 
شرکت های صوری تا حد زيادی منتفی خواهد 
بــود. وی در ادامــه از معافيت ماليات بر ارزش 
افــزوده کليــه حوزه های خدمات پزشــکی، 
درمانی، دارويی و توانبخشــی گفت: همچنين 
برای بيمه های کشــاورزی معافيت مالياتی در 
نظر گرفته شد و بيمه های اجتماعی هم از اين 
ماليات مستثنا شدند، صنايع دستی و فرش نيز 
در دسته اين معافيت ها قرار گرفتند، همچنين 
ماليــات بر ارزش افزوده بــرای مراکز اقامتی، 
زيارتی و تفريحی، برای هتل های کمتر از ســه 
ستاره در نظر گرفته می شود که اين به فرآيند 
گردشگری کمک می کند همچنين حمل و نقل 
بــار به صورت جــاده ای، دريايی و ريلی از اين 
ماليات معاف شد و صنعت فرآورده های گوشتی 
هم مشمول معافيت شد. اوبا بيان اين که قانون 
جديد ماليات بر ارزش افزوده به سمت شفافيت 

اطلاعات اقتصادی کشــور می رود و ميزان فرار 
مالياتــی را به حداقل می رســاند، اظهار کرد: 
همچنين افزايش قابل توجه وصول درآمدهای 
مالياتی پيش بينی می شود وشفافيتی که منجر 
بــه جلوگيــری از فرار مالياتی و عدالت مالياتی 
خواهد شد. وقتی قانون شفافيت ايجاد کند به 
صورت غيرمستقيم از توليد نيز حمايت می شود.

وی با اشاره به بررسی قانون ماليات بر عايدی 
سرمايه در کميسيون اقتصادی گفت: به دليل 
اهميــت اين موضوع اين قانــون به صورت دو 
شوری در حال بررسی است و فردا هم جلسه ای 
با حضور مســئولان پژوهشکده وزارت اقتصاد، 
مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، وزير 
اقتصاد و کميسيون اقتصادی برگزار می شود تا 
جمــع بندی نهايی در اين زمينه صورت گيرد. 
همچنين ما از همه صاحبنظران خواسته ايم در 
اين باره اظهارنظر کنند.  پيش بينی ما اين است 
کــه با مواضع دولت جديــد و هماهنگی های 
مجلس شــورای اســلامی با دولت آينده، آغاز 
تحولات در اجرای قوانين و وضع قوانين جديد 

را شاهد باشيم. / خانه ملت

۴ میلیون دستگاه پُز هیچ پرونده مالیاتی ندارند
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۱۹درصدیدرتولید
کنسانترهدرسال۹۹
رتبهدومرابهخود
اختصاصدادهاست

هفته نامه اقتصادی ایران
مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت معدنی وصنعتی چادرملو در سالن تلاش پارک وی چادر ملو برگزار شد. این مجمع برای سال منتهی به 30اسفند 1399 که با حضور 85.49 سهامداران در آن 
برگزار شد، حسین مدرس خیابانی به عنوان رییس مجمع، امیرحسین نادری و محمد حسن صبوری به عنوان ناظرین و ناصر تقی زاده دبیر مجمع انتخاب شدند. ناصر تقی زاده مدیرعامل 
شرکت چادرملو در این مجمع گفت: سال 99 سال بسیار خوبی برای چادرملو بوده است، به طوریکه تولید 22درصد کنسانتره کشور، 8 درصد گندله و 8.2 درصد شمش فولادی توسط گروه 
چادرملو به ثبت رسیده است. همچنین شرکت چادرملو با رشد 19 درصدی در تولید کنسانتره در سال 99 رتبه دوم  را به خود اختصاص داده است .  وی افزود: در تولید گندله نیز رتبه پنجم 
)3میلیون و 700 هزارتن( و رشد 3 درصدی را به ثبت رسانده است. همچنین رشد 1.5 درصدی در تولید آهن اسفنجی و رتبه چهارم را کسب کرده و شمش فولادی به میزان یک میلیون و 
25هزارتن تولید کرده است.  به گفته وی، شرکت چادرملو امسال تا به امروز رشد مناسبی داشته و برنامه 3میلیون تنی در قالب دو طرح 1.5 میلیون تنی را داریم که اسناد مناقصه آن آماده 
شده است. تقی زاده گفت: در 3 ماهه اول امسال، با فروش 10میلیون تن محصولات شرکت نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد فروش 16.5 درصدی داشته؛ همچنین حاشیه سود خالص 
به 66 درصد رسیده است. تقی زاده افزود: شرکت چادرملو خوشبختانه طرح های متعددی دارد که از جمله آنها می توان به انتقال آب خلیج فارس و ساخت کارخانه گندله سازی اشاره کرد. 

به گزارش ايسنا و به نقل از ديلی ميل، گروهی از محققان در يک مطالعه جديد ادعا کرده اند ۱۶ نوع تنوع ژنتيکی نادر وجود دارد که می توانند از چاقی افراد 
جلوگيری کنند. محققان طی اين مطالعه آزمايش »تعيين توالی کلی اگزوم« )whole exome sequencing( را روی بيش از ۶۴۵هزار نفر انجام دادند. 
تعيين توالی کلی اگزوم يک آزمايش ژنتيکی گسترده است که طی آن محققان همزمان هزاران ژن را بررسی می کنند. آنها ۱۶ گزينه را که بر شاخص توده بدن 
)BMI( تاثير دارند و طی آن مشخص می شود افراد دارای وزن طبيعی، اضافه وزن يا چاقی هستند، شناسايی کردند. جهش های نادر ژنتيکی در يکی از ژن ها به 
نام »GPR۷۵«، با محافظت در برابر چاقی مرتبط بود. وزن افرادی که حداقل يک نسخه غيرفعال از ژن GPR۷۵ را داشتند، حدود ۱۲ پوند )۴.۵ کيلوگرم( 
کمتر بود و اين افراد ۵۴ درصد کمتر نسبت به افراد فاقد اين جهش، با خطر چاقی روبه رو بودند. گفتنی است شاخص توده بدنی حاملان جهش يادشده به طور 

متوسط ۱.9 کيلوگرم کمتر بود.به گفته محققان نتايج اين مطالعه می تواند به توسعه اهداف درمانی بالقوه ای برای درمان چاقی در انسان منجر شود.

تاجران اروپايی اعلام کرده اند ايران برای خريد ۶۰هزار تن گندم نانوايی در مناقصه بين المللی شــرکت کرده اســت. محموله هايی که 
طرف  های ايرانی به دنبال خريد هســتند برای ماه های اگوســت و ســپتامبر اســت. آخرين مهلت پيشــنهاد قيمت برای اين مناقصه روز 
گذشته چهارشنبه 3۰ژوئن بود. بر اساس اين گزارش، حجم مناقصه ای که ايران شرکت کرده به صورت اسمی است و اين کشور می تواند 
بيش از تناژ قيد شــده نيز خريداری کند. محمود واعظی، رئيس دفتر رئيس جمهور اعلام کرد: امســال خريد تضمينی گندم به پنج 
ميليون تن می رســد که ســال گذشــته هشــت ميليون تن خريداری شده بود و دولت تصميم گرفته مابه التفاوت اين رقم را وارد کند. سال 
گذشــته هم دولت حدود ســه ميليون تن گندم وارد کرده بود و برخی کارشناســان پيش بينی می کنند امســال دولت حداقل بايد پنج 

ميليون تن گندم وارد کند تا نياز کشــور تأمين شــود. /فارس

ژنلاغریواقعاوجوددارد! ایرانبرایخریدگندمدرمناقصهبینالمللیشرکتکرد

سورنا ستاری؛  معاون علمی و فناوری رياست جمهوری:
شــهرداری يک شتاب دهنده بزرگ است که با تسريع 
در روند هوشمند ســازی  کسب وکارها و فاصله گرفتن از 
روش های سنتی مانند فروش تراکم می تواند درآمد خود 
را ارتقا دهد. در ســال های اخير با توجه به حمايت های 
شــهردار تهران اتفاقات خوبی در موضوع شهر هوشمند 
افتاده اســت.  گزارش های بين المللی نشــانگر آن است و 
از آن جملــه می تــوان به گزارش ســال ۲۰۲۰ در زمينه 
شاخص جهانی نوآوری اشاره کرد که براساس آن تهران 
جزو ۵۰شــهر برتر در اين حوزه اســت.  هوشمندسازی 
پيش از هر چيزی بستری برای آموزش است. در زندگی 
روزمره مردم هم می توانيد اين مســئله را ببينيد. اکنون 
می بينيم که  افراد مسن نيز براساس آموزش های مداوم 
با اين مســائل فناوری ارتباط دارند و از اپليکيشــن های 
مختلف استفاده می کنند. براساس همين نگاه، بسترهايی 
در دانشگاه های برتر در اين حوزه در تهران شکل گرفتند 
و توســعه کارخانه های نوآوری در اين دوره مورد توجه 
ويژه بوده اســت. اين مرهون بستر فوق العاده ای است که 
شــهرداری ايجاد کرده اســت. به گزارش روابط عمومی 
وزارت کشــور و بــه گفتــه اين مقام مســئول همچنين 
می توانيم استارت آپ هايی داشته باشيم که انجام خدمات 
شهری را برعهده بگيرند. البته می دانيم که  کسب وکارهای 
سنتی در مقابل روند هوشمند سازی  مقاومت دارند ولی 
مقاومت بخش ســنتی بالاخره شکســته می شود.  روند 
هوشمند ســازی  به درســتی پيش می رود و می توان اين 
روند را تسريع کرد و اين يک لزوم است که نتيجه آن در 

رنکينگ های بين المللی تهران ديده می شود.

ماجرای برنامه دولت برای حذف تدریجی 
ارز ۴۲۰۰ تومانی

در هميــن خصوص محمدرضا پورابراهيمی، نماينده 
مجلس گفت جمع بندی جلســه اين بود که دوستان در 
دولت نظر نهايی دستگاه شان را بياورند تا ما جمع بندی 
کنيم. اين جمع بندی هنوز اتفاق نيفتاده اســت. وی در 
پايان درخصوص مجوز قانون بودجه درباره عرضه ۱۰۰ 
هزار ميليارد تومان ســهام از سوی دولت در سال جاری 
بيان کرد: حرف دولت اين اســت که اين دســت از سهام 
عملا بابت بدهی های سنوات قبل پيش بينی شده است. 
سهام اضافه تر از منابع لازم برای بازپرداخت اوراق فروش 
رفته هم اکنون در دســترس نيست. توجه داشته باشيم 
که سال قبل حدود ۱۲۵ هزار ميليارد تومان اوراق فروش 
رفته و طی امســال و ســال بعد بايستی اين اوراق تسويه 
شوند ، برخی از اوراق فروش رفته دارای سررسيد يک ساله 
است برخی نيز سررسيد دوساله دارند. دولت فکر می کند 
بــرای جبــران اين اوراق بايد از محل فروش شــرکت ها 
منابــع لازم را تامين کند. همچنين بخشــی از ســهام 
شرکت های دولت بابت تسويه بدهی به تامين اجتماعی 

و... در نظر گرفته شده است. / تسنيم 

به میزان تخصیص مواد اولیه ، تعهد عرضه 
محصول در بورس ایجاد شود

معاون خريد شرکت ذوب آهن اصفهان خواستار آن شد 
تــا بــه ميزان تخصيص مواد اوليه به واحد های توليد کننده 

فولاد، تعهد عرضه محصول در بورس ايجاد شود.
محمد جعفر صالحی در همايش تعامل سنگ آهن و فولاد 
در تــالار بــورس در محــل هتل المپيک افــزود: ذوب آهن 
بزرگترين توليد کننده مقاطع تبديل فولاد در غرب آســيا 
اســت و امروز با توليد ريل ملی و محصولات با ارزش افزوده 

بالاتر در تلاش است تا جايگاه واقعی خودش را بيابد.
ذوب آهن سه ورودی برای توليد چدن دارد، در سالهای 
گذشــته کميته پشتيبانی زغال سنگ در ايميدرو به قيمت  
گذاری می پرداخت، اما از سال 97 پذيرفته شد قيمت زغال 
 سنگ به شمش خوزستان متصل شود و ضريب ۲۶.۵ درصد 
برای آن در نظر گرفته شــد. همين مســئله در سال گذشته 
افزايش هزينه حدود ۱۵۰۰ ميليارد تومانی را برای ذوب آهن 
به دنبال داشت، سياستگذاريی که امروز همه به نوعی معترض 
به آن هستند اما راهی بی بازگشت است.  اين مسئله سبب 
شد تا در سال های گذشته شرکت های معدنی به سمت فولاد 
سازی و فولاد سازان به فاز اکتشاف معدن ورود کنند، از جمله 
ذوب  آهن به موضوع اکتشاف ورود کرد که کاری هزينه بر و 
پر ريسک است که در اصل بايد توسط حاکميت و نه توسط 
بخش خصوصی انجام شــود.  مطابق اعلام ســازمان زمين 
شناسی ۲ ميليارد و 7۱9 ميليون تن ذخيره سنگ آهن داريم 
که اگر با روش فعلی پيش برويم، پيش بينی می شود کمتر 
از ۱۴ سال ديگر سنگ آهن داشته باشيم، در حاليکه برنامه 
۵۵ ميليون تنی توليد فولاد را داريم و بايد مشــخص شــود 

چگونه قرار است به اين منظور خوراک تامين شود؟
وی، اکتشافات کمتر از ۵ تا 7 متری را در کشورمان يادآور 
شد که در مقايسه با اکتشافات عمومی بيش از ۲۰۰ متر در 
جهان بسيار ناچيز است و تصريح کرد: نيازمند اقدامات جدی 
در اين زمينه از سوی دولت هستيم. تامين سنگ آهن دانه 
بندی با عيار ۶۰ درصد آهن، عدم بهره مندی از يارانه انرژی 
مشابه واحدهای فولادی، فعاليت با 7۰ درصد ظرفيت اسمی 
و قرار داشتن نام شرکت ذوب آهن و کالاهای زغال سنگ و 
کک در ليســت تحريم ها، از جمله مشــکلات است. مطابق 
مصوبه سال 98 ذوب آهن ساليانه نيازمند يک هزار و 7۵۰ 
تن ســنگ آهن دانه بندی اســت اما امروز کسی جوابگوی ما 
نيســت . معاونت معدنی وزارت صمت بين 7۵ تا 8۰ درصد 
نياز معدنی مواد اوليه فولاد سازان را تامين می کند، اما اين 
مســئله برای ذوب آهن هيچ وقت به ۱۰ درصد هم نرســيده 
اســت. به گفته وی، تاکنون هيچ فکری برای زغال ســنگ و 
توليد فرومنگنز نشده و کارخانجات فرومنگنز کشور تعطيل 
اند.  اگر برای خشکســالی و بی آبی فکری نشــود مصيبت به 
بــار خواهــد آورد.  ذوب آهن نخســتين خريد در بورس را از 
طريق حراج باز انجام داده و اعتقاد کامل به شــفاف شــدن 
قيمت ها در کل زنجيره فولاد داريم.  دلالی و واسطه گری در 
کل زنجيره فولاد بايد حذف شود، راهکاری بايد برای تامين 
پايدار مواد اوليه پيش بينی شــود و کشــف قيمت در بورس 

کالا بايد بر اساس عرضه کالا در بورس باشد.

مهر تایید بیمه مركزی بر سطح یک 
توانگری بیمه تجارت نو

 نسبت توانگری مالی سطح يک شرکت بيمه تجارت نو برای 
سال ۱۴۰۰ هم مورد تاييد بيمه مرکزی قرار گرفت. به گزارش 
روابــط عمومی بيمــه تجارت نو، در متن ابلاغی بيمه مرکزی 
خطاب به شرکت بيمه تجارت نو آمده است : در راستای اجرای 
)ماده۶( آيين نامه محاسبه و نظارت بر توانگری مالی موسسات 
بيمه و حســب بررســی صورت های مالی سال ۱399، نسبت 
توانگری مالی شــرکت برای ســال ۱۴۰۰معادل ۱۶3 درصد 
)سطح يک( موردتاييد است. در رتبه يک توانگری مالی، شرکت 
هايی که درصد توانگری مالی آن ها ۱۰۰ درصد و به بالا هست، 
در رتبه يک قرار دارند که نشــان می دهد توانايی بالايی در 
جهت ايفای تعهدات به بيمه گذاران و صاحبان حقوق آن ها 
دارند. شــرکت بيمه تجارت نو، برای پنجمين ســال پياپی در 

جايگاه سطح يک توانگری قرار دارد.

تهران جزو ۵۰ شهر برتر 
شاخص جهانی نوآوری

خبر مدیران صنعت و معدن فرماندهان جبهه اقتصادی مبارزه با تحریم ها هستند یادداشت
حميدرضا عظيميان مديرعامل شرکت 
فــولاد مبارکــه در پيامی فرا رســيدن روز 
صنعت و معدن را به  تمامی مديران، کارکنان 
و کارگران شــاغل در حوزه صنعت و معدن 

تبريک گفت.
به گزارش ايراسين، حميدرضا عظيميان 
مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه در پيامی 
فرا رسيدن روز صنعت و معدن را به  تمامی 
مديران، کارکنان و کارگران شاغل در حوزه 
صنعت و معدن تبريک گفت. متن اين پيام 

به اين شرح است:
“نام گــذاری روز دهم تيرماه به نام »روز 
صنعت و معدن«، نمايانگر اهميت بنيادين 
و سرنوشت ساز صنعت و معدن، در توسعه، 
اقتصاد و شکوفايی ايران اسلامی است و اين 
اهميــت در ســال های اخيــر، بــا اعمال 
محدوديت هــا و تحريم هــای ظالمانــه بر 
صنعــت نفت کشــور از ســوی دولت های 

متخاصم و متجاوز، دوچندان شده است.
صنعت و معدن، محرک و مشوق توليد، 
جهش و رشد نظام های سياسی و اقتصادی 
اســت و بخش زيادی از پيشرفت های نظام 
مقدس جمهوری اسلامی متأثر از پيشرفت 

در اين حوزه است. بی ترديد لطف پروردگار 
الهی شــامل حال ايــن مرزوبوم گرديده و 
جای جای ميهن اسلامی ما مملو از منابع و 
معادن غنی طبيعی و سوختی و معدنی است 
و اين امر، کشورمان را درزمينه بهره مندی 
از مــواد اوليــه در جايگاه مطلوبی قرار داده 
است. علاوه بر اين، در دهه های اخير، دانش، 
مهــارت، توانمنــدی و تعهد مهندســان، 
کارآفرينــان، معــدن کاران، صنعتگران و 
فرزندان برومند کشور ارتقای چشم گيری 
يافته و سرمايه های انسانی اين حوزه افزايش 
درخور توجهی داشته است. صنعت و معدن 

به عنــوان مهم ترين حــوزه اقتصاد، نقش 
مؤثری در توســعه و پيشرفت نظام اسلامی 
و پويايی نظام بانکی و گردش مالی ايفا کرده 
و مولد اشتغال پايدار، افزايش توليد ناخالص 
ملی و درآمد ســرانه و رونق کســب وکار و 
صــادرات غيرنفتی و درنهايت خوداتکايی و 
خودکفايی اقتصادی بوده است؛ به طوری که 
به اذعان کارشناســان اقتصادی کشــور، 
مديران صنعت و معدن کشــور، فرماندهان 
جبهه اقتصادی مبارزه با تحريم های ظالمانه 
نظام سلطه خواه به  شمار می آيند. ۱۰ تيرماه 
ســالروز گراميداشــت و يادآوری اهميت 

صنعــت و معدن در سرنوشــت کشــور و 
پاسداشت تلاش هاسخت کوشانه، مجاهدانه 
و خستگی ناپذير فعالان اين عرصه است که 
با اراده پولادين و همت مضاعف، چرخ های 
اقتصاد، توليد و رونق اقتصادی را به حرکت 
درآورده اند. در اين ميان، گروه  فولاد مبارکه 
به عنوان بزرگ ترين مجتمع صنعتی کشور 
و تنهــا مجموعــه تکامل يافته صنعتی که 
چرخه کامل توليد از سنگ تا رنگ و از معدن 
تا محصول نهايی را در اختيار دارد، همواره 
مفتخر به پيشتازی و موفقيت در عرصه های 
صنعتی و معدنی نظام جمهوری اســلامی 
ايــران بوده اســت. بدين وســيله اين روز 
خجســته را به تمامی مديــران، کارکنان، 
کارگران شــاغل در حوزه صنعت و معدن و 
همــکاران گران قدر گــروه فولاد مبارکه از 
شــمال تا جنــوب کشــور، تهنيت عرض 
می نمايــم و بــرای کليــه صنعتگــران، 
معــدن کاران، کارآفرينــان و کارگران اين 
عرصــه کــه مجاهدانــه در راه صيانــت از 
پويندگــی صنعت و اقتصــاد اين مرزوبوم، 
کوشــش می کنند توفيق و سربلندی آرزو 

می کنم.”

1۴۰۰ واحد صنعتی تحت تملک بانک هاست

 علی رســوليان معاون وزير صمت و رييس ســازمان 
صنايع کوچک و شــهرک های صنعتی با بيان اينکه در 
نواحــی صنعتــی ۱۴۰۰واحد تحت تملــک بانک ها 
داريم،گفت: فعال سازی واحدها از طريق اقاله به صاحب 

قبلــی يا واگذاری به فــرد جديد با ۱۰درصد نقد و ۶۰ 
ماه تقسيط انجام می شود.

قبــلا ۱۶۰۰ واحــد در شــهرک ها و نواحی صنعتی 
تحت تملک بانک ها بود که طبق آخرين آمار اخذ شده 
از خود شــهرک ها، با رفع تملک از ۲۰۰ واحد در ســال 
گذشــته، حــدود ۱۴۰۰ واحد همچنــان تحت تملک 
هســتند. البته همه اين ۱۴۰۰ واحد غيرفعال نيستند 
و بخشــی از اين واحدها فعال هســتند. البته بايد توجه 
داشــت که اين واحدها به تازگی در تملک بانک ها در 
نيامده اند بلکه اين رويه از گذشــته بوده و طی سه سال 
گذشــته، فرآيند در تملک درآمدن واحدهای توليدی 

و صنعتی به شدت کاهش يافته است.
اصلی ترين دليل عدم پرداختن تسهيلات بوده و بانک 

نيز اســناد رهنی را برده و واحد را تملک کرده اســت.  
اينکــه می گوييــم به دنبال احيــای ۱۶۰۰ واحد راکد 
هســتيم يعنی بخشی از اين واحدها، همان واحدهای 
تحت تملک بانک هاســت. در مورد تملک شــده ها نيز 
توافقی با شــورای عالی بانک ها کرديم که واحدها اقاله 
می شــود به کســانی که قبلا بنگاه را واگذار کرده اند به 
اين شــکل که ۱۰ درصد نقد بدهند با ۶۰ ماه تقســيط، 
تا از اين طريق واحد مجدد به آنها واگذار و احيا شــود. 
شــيوه ديگر نيز اين اســت که افراد و فعالان اقتصادی 
توانمند را شناســايی کنيم و بنگاه ها را به آنها واگذار 
کنيــم؛ بــه عنوان مثال افراد فعــال در حوزه غذايی را 
شناسايی و بنگاه مواد غذايی راکد را به اين فرد واگذار 
کنيم تا واحد مجدد احيا شود. ما پيشنهاد داديم که با 

۱۰ درصد نقدی و ۶۰ ماهه واگذار شود که اين فرآيند 
بايد در شــورای پول و اعتبار به تصويب برســد.  اين 
فرآيند ســال گذشــته موفق بود و همانطور که ذکر شد 
سال 99 حدود ۲۰۰ واحد تحت تملک به چرخه توليد 
بازگشتند. اين ۱۴۰۰ واحد تحت تملک شناسايی شده 
و ايــن واحدها را به کســی کــه می خواهد به تازگی در 
شهرک ها سرمايه گذاری کند، معرفی می کنيم. در حال 
حاضر 8۲8 شــهرک صنعتــی و ۴8 هزار و ۶۰۰ واحد 
فعال داريم، بنابراين ۱۴۰۰ واحد تحت تملک بانک ها 
عدد بالايی نيســت و از آن طرف نيز تعداد واحدهای 
راکد در حال کاهش است. بايد توجه داشت که چرخه 
عمــر يک کالا يک چرخه مشــخصی دارد و يک بنگاه 
هميشــه نمی تواند فعال باشــد زيرا شايد درگير تغيير 
تکنولوژی، تغيير روش توليد، تغيير نوع کالا و … شــود 

و مدتی راکد بماند. / مهر 

مهندســين بومی سازی در فولاد مبارکه 
توانسته اند بيش از ۱۴۴ هزار قطعه و تجهيز 
را طی ســال های گذشته بومی سازی و برای 
بهره برداری آماده کنند که در اين گزارش به 
تشــريح دلايل اهميت بومی سازی برای اين 

صنعت بزرگ می پردازيم.
به گزارش ايراسين، عرصه صنعت و به ويژه 
فولادســازی، مانند تمــام عرصه های ديگر 
کشــور، بعد از انقلاب اســلامی متحول شد. 
قبل از انقلاب، تقريبا تمام تجهيزات خارجی 
بــود. بعــد از انقلاب هم تا حدی اين واردات 
انجام می شــد، ولی با بيشتر شدن تحريم ها، 
مشــکل فولادمردانِ فولادسازی ها دوتا شد: 
يکــی تأمين ماشــين آلات و ديگری تأمين 
قطعــات و تجهيزات. به مرور تأمين قطعات 
موردنيــاز دســتگاه های خارجــی يکی از 
بزرگ تريــن محدوديت های ماشــين آلات 
صنعت فولاد شــد. علاوه بر اين، توان توليد 
قطعــات در داخــل با تکيه بــه دانش و توان 
جوانان در داخل کشور، همواره برای مديران 
کشــور مطرح بوده اســت. از طــرف ديگر 
هزينه هــای بــالای قطعات و تجهيزات و در 
نتيجه نداشــتن صرفــه اقتصادی برای وارد 
کردن اين قطعات باعث شــد مديران فولاد 
مبارکــه، به عنوان يکی از بزرگ ترين صنايع 
کشور، برنامه های جديدی در دستور کار خود 

قرار دهند.

 این بار هم جوانان دست به دست 
باتجربه ها دادند

شــرکت فولاد مبارکه يکی از پيشگامان 
صنعــت کشــور در بومی ســازی قطعات و 

تجهيــزات صنعت فولاد اســت. با توجه به 
وســعت و تنوع فعاليت های اين شــرکت، 
بومی ســازی در ابتدا کاری »نشــد« به نظر 
می رســيد، اما مهندسان و متخصصان فولاد 
مبارکه در عرصه های مختلف »نشدها« را به 

»شد« تبديل کردند.
 بومی سازی در فولاد مبارکه چگونه 

انجام می شود؟
در شــرکتی بزرگ مانند شــرکت فولاد 
مبارکــه، به دليل تنوع مأموريت ها، هر کاری 
بايد با ساختار خاص خود انجام شود. همين 
ساختارسازی هاست که شرکت فولاد مبارکه 
را در زمره بهترين شــرکت های فولادسازی 
دنيا قرار داده اســت. برای بومی ســازی نيز 
ساختارهايی در نواحی توليدی مختلف فولاد 
مبارکه تشــکيل شد. ساختار بومی سازی در 
مديريــت دفتر فنی نگهداری و تعميرات از 
چهار قسمت تشکيل شده است: برنامه ريزی، 
مهندسی معکوس، مهندسی مجدد و کنترل 
کيفيت. در قســمت برنامه ريزی پروژه های 
مختلفی تعيين می شــود و برای هر پروژه، 
متخصصيــن مربوطــه کارهای لازم را برای 
انجام فرايند برنامه ريزی می کنند. در حقيقت 
اولين مرحله فاز شناســايی، آماده ســازی و 
اولويت بنــدی اقلام اســت. فــاز بعدی فاز 
مهندســی يعنی تهيه و تکميل مدارک فنی 
اســت. در اين فاز تمــام اطلاعات مربوط به 
قطعه يا قطعات جمع آوری  می شود. مدارک 

فنی فقط نقشه های ساخت نيستند.
بنابراين در اين مرحله، روش يا روش های 
توليــد، اطلاعات مواد اوليه، روش بازرســی 
کنترل کيفيت و... به همراه کليه استانداردهای 

موردنيــاز فرايند برای ســاخت و بازرســی 
قطعات و تجهيزات جمع آوری می شود. اين 
کار باعث می شود علاوه بر تهيه مدارک فنی 
به عنوان مرجع تأمين، ســاخت يا تعميرات 
قطعــه يا تجهيزات، هزينه ها برای شــرکت 
فــولاد مبارکه کاهــش يابد و موجودی انبار 
بــرای قطعات ايجاد گــردد تا توليد متوقف 
نشــود. فاز بعد فاز شناســايی و ارزيابی فنی 
ســازندگان جهت بومی سازی قلم موردنظر 
اســت تا بهترين های هر حــوزه برای توليد 

قطعه بومی سازی شده انتخاب شوند.
نکته قابل توجه ديگر اين اســت هر کاری 
بايد از نظر اقتصادی ســنجيده شــود. برای 
همين فاز بعد که فاز اختصاص بودجه و ايجاد 
استعلام و سفارش است، فرايند بومی سازی 
را تا مرحله ســفارش پيش می برد. با توليد 
قطعه، کار هنوز تمام نشده است. فولادمردان 
متخصص در طراحی و توليد قطعات، کنترل 
کيفيت را برای رسيدن به بهترين نتيجه انجام 
می دهند. در اينجا برای اينکه کارهای گذشته 
بازنگری شود، واحدی به نام واحد مهندسی 
مجدد در ســاختار گنجانده شده و هدف آن 
اصــلاح فرايند يا به روزرســانی و در نتيجه 

افزايش کارايی مجموعه است.

 کارنامه یک راه بدون توقف
کسانی که با صنعت به ويژه صنايع بزرگ 
و حساسی مانند فولاد آشنا هستند، می دانند 
کــه ايــن صنعت و قطعــات و تجهيزات آن 
پيچيدگی هــای خاص خود را دارد و فرايند 
توليد يک قطعه بسيار زمان بر و هزينه بر است، 
ولی هيچ کدام از اين اين ها باعث توقف چرخ 

توليد فولاد مبارکه نشده است.
نزديــک به ۱۰ ســال اســت کــه واحد 
بومی سازی شــرکت فولاد مبارکه يک سره 
برای رســيدن به نتيجه تلاش می کند. اين 
يک ادعا نيست و آمارها اين موضوع را به خوبی 
نشــان می دهد. در اين ســال ها مهندسين 
بومی سازی در فولاد مبارکه توانسته اند بيش 
از ۱۴۴ هزار قطعه و تجهيز را بومی ســازی و 
آمادة بهره برداری کنند. اين موضوع نشــان 
می دهد مهندســين مکانيک، مواد، شيمی، 
پليمــر، کامپيوتــر و... از دانــش بالايــی 
برخوردارنــد؛ چراکه قطعات و تجهيزات روز 
دنيــا را تجزيه وتحليل و آن ها را با تکنولوژی 

روز توليد می کنند.
در نتيجــه اين تلاش هــا طبق آمارهای 
موجود، تعداد تجهيزات تهيه شده در شرکت 
بيش از 9۰ درصد رشــد داشــته و در نتيجه 
آن، از خروج ارز از کشور نيز جلوگيری شده 
است. فقط در سال گذشته ۱۵89 قطعه برای 
اولين بار در فولاد مبارکه ســاخته شــده و ۲ 
هزار و ۶۱۶ ميليارد تومان صرفه جويی مالی 
برای کشــور به همراه داشــته است. گفتنی 
است اين قطعات با نمونه های خارجی قطعا 

قابل رقابت است.
فولاد مبارکه به عنوان پيشــگام و پيش رو 
عرصه بومی سازی قطعات صنعتی می تواند 
به الگويی برای بومی ســازی ماشــين آلات، 
قطعات و تجهيزات تبديل شــود. الگويی که 
می توانيم با در نظر گرفتن آن، موانع موجود 
را از بين ببريم و در آينده ای نزديک شــاهد 
شکوفايی صنعت کشور و محقق شدن جهش 

توليد باشيم.

چرا بومی سازی برای فولاد مباركه مهم است؟
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ایراندرمیان۷
کشورجهانبا
بیشترینمیزان
استخراجرمزارز

هفته نامه اقتصادی ایران
محمد خدادادی بهلولی مجری طرح تامین برق مراکز استخراج رمزارزها در توانیر گفت: به دلیل تعرفه های تخفیفی، ایران جزو هفت کشوری است که بیشترین میزان استخراج رمزارز جهان در آنها صورت 
می گیرد. در حال حاضر چین، روسیه، آمریکا، قزاقستان، کانادا، ایسلند و ایران هفت کشوری هستند که بیشترین میزان استخراج رمزارز در آنها صورت می گیرد.  عامل اصلی شیوع پدیده استخراج غیرمجاز 
رمزارزها در ایران، وجود تعرفه های مخفف حامل های انرژی و بسیار ناچیز در مقایسه با قیمت های جهانی است. وی با اشاره به اینکه تاکنون سه هزار و 646مرکز غیرمجاز استخراج رمزارز با 196هزار و 
233دستگاه ماینر شناسایی و جمع آوری شده است، عنوان کرد: توان مصرف برق این تعداد مرکز غیرمجاز رمزارز، بیش از 570مگاوات بوده است. برای تولید این میزان برق و رساندن آن به محل مصرف، 
باید نیروگاهی به بزرگی 800مگاوات احداث می شد. استخراج یک بیت کوین به بیش از 300مگاوات ساعت برق نیاز دارد که این میزان بیشتر از برق مصرفی حدود 35هزار واحد مسکونی در یک شبانه روز 
است. او ضمن مقایسه میزان مصرف یک ماینر با سایر وسایل خانگی گفت: مصرف برق یک ماینر 2 تا 3 کیلوواتی به میزان 35پنکه یا 15یخچال فریزر است.  ماینری با این مشخصات همچنین به اندازه پنج 
کولر آبی یا یک کولر گازی برق مصرف می کند. وی با اشاره به اینکه شناسایی مراکز غیرمجاز نیازمند همکاری مردم است، اظهار کرد: مردم می توانند اطلاعات خود درباره استفاده غیرمجاز از برق برای 

استخراج رمزارز را در سامانه سمات ثبت کنند تا رسیدگی شود. گزارش دهندگان، پاداش هایی تا سقف 20میلیون تومان دریافت خواهند کرد./  پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو )پاون(
www.etebar.net
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حوزه هوشمندسازی 
در حد معاونت دیده شود

مهدی جمالی نژاد؛ رئيس ســازمان شــهرداری ها و 
دهياری هــای و معاون عمرانی وزارت کشــور: يکی از 
ايرادها و چالش ها در هوشمندسازی شهرها به موضوع 
حاکميتی در شهرداری ها ارتباط دارد. درواقع مديران 
شــهری، تصميم گيران و تصميم ســازان شهری بايد 
تغييراتــی ايجــاد و به اين موضــوع توجه کنند که اگر 
هوشمندشــدن شهرها به عنوان يک فرايند اصلی ديده 
نشود، محقق نخواهد شد.يکی از ضرورت های رسيدن 
به شهر دانايی محور رسيدن به يک شهر هوشمند است.  
بســياری از شهرهای کشور اقدامات زيادی در راستای 
هوشمندســازی انجام دادند و موفقيت هايی کســب 
کردند. در اين راه به معيارها و مولفه هايی مانند  اقتصاد 
هوشــمند، محيط زيســت و حکمرانی هوشمند توجه 
کردنــد اما در بســياری از کلانشــهرها باوجود اينکه 
هوشمندسازی اراده مديران اصلی شهر بوده، اين هدف 
محقق نشــده اســت. يکــی از ايرادهــا و چالش ها در 
هوشمندســازی شــهرها بــه موضــوع حاکميتی در 
شــهرداری ها ارتباط دارد. اگر هوشمندشــدن شهرها 
به عنوان يک فرايند اصلی ديده نشــود، محقق نخواهد 
شد. حتی در سازمان شهرداری ها و دهياری ها هم اين 
چالش وجود دارد و حوزه هوشمندسازی بايد در ساختار 

سازمانی در حد معاونت ديده شود. 
 به گزارش روابط عمومی وزارت کشور و به گفته اين 
مقام مسئول ،  خوشبختانه در شهرداری تهران با وجود 
اينکه هوشمندســازی در حد معاونت نيســت، اما اين 
اراده وجود داشت و برگزاری ۴همايش هوشمندسازی 
و ۱۲ مگا پروژه و زمان بندی برای اجرای پروژه ها بسيار 

ارزشمند است.

خبر
وزیر اقتصاد در آئین رونمایی از سه خدمت نوین بازار سرمایه: 

نقش بی بدیل بازار سرمایه در تأمین مالی اقتصاد کشور با ریل گذاری های انجام شده
 دکتر فرهاد دژپسند وزير اقتصاد و دارايی 
گفت: رئيس جديد سازمان بورس بسيار سريع 
توانســت قابليــت های خود را در برداشــتن 
تحولات مثبت در بازار سرمايه نشان دهد و در 
اين راستا راه اندازی ميز خدمات نوين که امروز 
راه اندازی شد به عنوان برگی زرين در دوران 

مديريت وی ثبت خواهد شد.
وی يکی از اقدامات مثبت اجرا شده در ماه 
های اخير را انتشار صورت های مالی سازمان 
بورس عنوان کرده و آن را اقدامی جســورانه 
خواند و گفت: طبق صورت های مالی سازمان 
بورس که برای نخســتين بار منتشــر شــد و 
اقدامی مثبت و قابل توجه بود، سازمان بورس 
۱9۰۰ ميليارد تومان از درآمد خود را با توجه 
به  تصميمات شــورای عالي بورس برای کمک 
بــه صندوق تثبيت بازار اختصاص داد که اين 

اقدامی بسيار مفيد است.
او در خصوص تحولات بازار سرمايه در سال 
99 و اقدامــات متعدد صورت گرفته توســط 
شورای عالی بورس و دولت گفت: اين خدمتی 
که امروز در راســتای تســهيل کسب و کار راه 
اندازی شــد، يکی از راهکارهايی اســت که در 
مســير توســعه  بازار طی  دو ســال اخير برای 

بهبود بازار اتخاذ شد.
ســال 99 ســال ويژه ای برای بازار سرمايه 
بود و از وجوه گوناگون می توان آن را ســالی 
ويــژه برای بازار ســرمايه نامگذاری کرد اما با 
همه فرازو نشــيبی که اين بازار داشــت، بايد 
اعتراف کنيم که جايگاه بازار سرمايه در اقتصاد 
رشــد قابل توجهی پيدا کرد به طوری که در 
جريــان انتخابات رياســت جمهوری بورس و 
تحولات آن به يکی از موضوعات محوری طرح 
شده از سوی کانديداها تبديل شد که اين امر 
نشــان دهنده ارتقای جايگاه بازار سرمايه در 
باورها و جامعه است ، بازار سرمايه  طی سالهای 
اخير بســيار مورد توجه قرار گرفت بطوريکه 

برای مثال در ســال 98 و در زمانی که ســردار 
سليمانی به درجه شهادت نائل شدند، نگرانی 
هــای زيادی از بابت احتمال ســقوط بورس 
مطرح می شــد و تماس های متعددی در اين 
خصــوص گرفته می شــد تا بورس برای چند 
روز تعطيل شود، اما شورای عالی بورس در آن 
زمــان حتی در روزهای  تعطيل جلســاتی را 
برگــزار  کــرد تا بتواند بدون توقف بازار  بدون 
کوچکترين بحران و مشکلی از آن دوران گذر 

کنيم که خوشبختانه اين اتفاق افتاد.
وی در پاســخ به ايــن انتقاد که چرا دولت 
تحولات و نوســان منفی را به درســتی پيش 
بينی نکرده بود گفت: اين انتقاد صحيح نيست. 
ما از دی ماه سال 98 با رشد تقاضاها در بورس 
به دنبال پيدا کردن راه حل هايی منطقی برای 
مواجه شــدن با اين شــرايط بوديم ، اصولا در 
اين شــرايط راه حل های متفاوتی وجود دارد 
از جمله مسدود کردن و سرکوب کردن تقاضا 
و يا افزايش قدرت ميزبانی بازار و افزايش عرضه 
و تســهيل آن که ما اين مورد دوم را انتخاب 
کرديم. البته  پيشــنهاد محدود کردن دامنه 
نوســان هم مطرح بود.  يکی از راحت ترين و 
عافيت طلبانه ترين راهکارها  اين بود که دامنه 
نوسان را کاهش دهيم اما راه درست و توسعه 
طلبانــه ايــن بود کــه مديران بازار ســرمايه 
همانطور که ريسک پذيری يکی از مولفه های 
اصلی بازار ســرمايه اســت، ريســک اين بازار 
بپذيرند و شــجاعانه راه های اصولی و منطقی 
ديگر برای پايداری و تضمين بازار ســرمايه را 

اجرا کنند.
او يکی از موارد و پيشنهادات طرح شده در 
شورای عالی بورس در راستای افزايش عرضه 
در آن دوران را افزايش تعهدات شناوری سهام 
شرکت ها دانست و گفت: برخی شرکت ها در 
آن زمــان از اجرای تعهدات خود در اين حوزه 
خودداری می کردند که ما در اين خصوص راه 

های پيش رو را بررســی کرديم. علاوه بر اين، 
موضوع معافيت مالياتی سنوات قبلی شرکت 
هايی که درخواســت ورود به بورس را دارند و 
يا مشــوق های مالياتی شرکت هايی که اقدام 
به افزايش ســرمايه می کنند را مطرح کرديم 
، تمامی اين اقدامات با اين هدف برگزار شــد 
کــه طرف عرضه از طريــق مجراهای اصولی 
تقويــت شــود و عرضه اوليــه افزايش يافته و 
تسهيل شود بنابراين زمان پذيرش شرکت ها 
در بورس را کاهش داده، مشــوق ها را افزايش 
داده و مصوبه افزايش ســهام شناور شرکت ها 
از 8 بــه ۲۵ درصــد را گرفتيم که بعضا از آن به 

عنوان مصوبه طلايی ياد می شود.
وی با اشــاره به برخی انتقادات نســبت به 
فروش ســهام دولت در بورس گفت: دولت به 
عنوان متولی واگذاری ســهام دولت، بورس را 
به اين دليل انتخاب کرد چون اين بازار، بازاری 
شفاف است و به همين دليل سياست را بر اين 
گذاشت که عرضه سهام و فروش سهم خود را 
در بازار سرمايه انجام دهد. بايد در نظر داشته 
باشــيم که در آن مقطع اگر تقاضا تامين نمی 
شــد، حباب قيمت ها در برخی نمادها بيشتر 
می شــد. در آن زمان حقوقی ها برای حمايت 
از بازار در زمان افزايش تقاضا به بازار آمدند و 
ميزانی از ســهام خود را عرضه کردند که البته 
اگر عرضه آنها نبود و اين تقاضای ايجاد شده، 
افزايش بيشــتر می يافــت ، حباب قيمت ها 

بيشتر می شد.
او در مورد انتقاد برخی افراد از دعوت مردم 
به بورس توســط دولت گفت: بازار ســرمايه 
بازاری اســت برای تامين مالی و بايد سهم آن 
در اقتصــاد افزايش يابــد و توجه به آن امری 
طبيعی اســت اما در همان زمان هم دعوت به 
بورس با تاکيد بر مشــاهده، مطالعه و معامله 
صورت گرفت و تاکيد شــد تا ســرمايه گذاران 
از طريق غير مســتقيم وارد اين بازار شوند که 

اتفاقا همين اتفاق نيز افتاد و در سال 99 شاهد 
آن بوديــم که ميزان ســرمايه گــذاری غير 

مستقيم به بيش از ۲ برابر رسيد.
برخی افراد متاسفانه حقيقی ها را ترساندند، 
نااطمينانی را در بازار تقويت کردند و با تحليل 
های غلط سعی کردند حقوقی ها را زير سوال 
ببرند. اين افراد با طرح اين ســوال که چرا در 
شــرايطی کــه بــورس های دنيــا در جريان 
گســترش ويروس کرونا روندی منفی دارند، 
بــورس ايــران مثبت اس و با اين تحليل ها در 

بازار ترس زيادی ايجاد کردند.
اما واقعيت امر اين اســت که اين مقايســه، 
مقايســه صحيحی نيست چرا که سود شرکت 
های بورســی در سال 99 به طور متوسط ۲.۶ 
برابر شــد، برخی گروه ها ۱۴.۵ برابر و برخی 
نيز تا ۶ برابر سودشــان رشــد داشت از اين رو 
بهبود تقاضا در اين شرايط نبايد با بورس های 

جهانی مقايسه می شد.
پس از آنکه از بيست و يکم مرداد ماه سال 
گذشته روند بازار معکوس شد، لازم بود ابزار، 
سياســت و عمليات مقتضی اين دوره طراحی 
شود بنابراين اقداماتی برای عرضه اوراق تبعی، 
بازارگردانی و بازارسازی صورت گرفت و حتی 
مواردی برای تامين مالی صندوق ها انديشيده 

شد اما مشکل اين جا بود که برخی با اظهارات 
خــود باعث شــدند باورها و اعتماد ســرمايه 
گذاران آسيب ببيند و وقتی باور آسيب ببيند 

مديريت سخت خواهد شد.
وی به ارائه برخی اطلاعات اشتباه از ميزان 
تامين مالی دولت از طريق بورس اشــاره کرد 
و گفت: در اين خصوص اعدادی همچون 3۰۰ 
هزار ميلياد تومان مطرح می شــود و بعضا آن 
را دســت در جيب مردم کردن می دانند. اين 
کاملا اشــتباه اســت، دولت  3۲ هزار ميليارد 
تومان سهام به فروش رسانده و ۶۲ هزار ميليارد 
تومــان اوراق بدهی منتشــر کرده اســت که 
خريــداران ايــن اوراق بدهی نيز به هيچ وجه 

حقيقی ها نبوده اند.
بخش خصوصی در ســال گذشته توانست 
تأميــن مالی از طريق انتشــار اوراق بدهی را 
افزايش دهد. بخش خصوصی در اين سال ۵.۵ 
برابر ســال قبل از طريــق اوراق بدهی تامين 
مالی  و از همان زمان يعنی بهمن ماه سال 99 
ما به دنبال هوشــمند سازی، ظرفيت سازی، 
سياســت گذاری، هدايت گری و مدل سازی 
در ايــن بــازار بوديم که يکــی از نتايج آن راه 
 انــدازی ايــن ســه خدمــت جديــد بــوده

 است. / روابط عمومی 

وزير صمت از برگزاری جشن خودکفايی توليد لوازم خانگی در آينده نزديک خبر داد. عليرضا رزم حسينی در حاشيه افتتاح 
کارخانه الکترو فرامهر نيشابور در جمع خبرنگاران گفت: اين واحد صنعتی همراه با يک برند معتبر خارجی اقدام به توليد محصول 
مشترک کرده است و بدون شک ضمن عرضه داخلی در صادرات نيز موفق خواهد بود.وی با ارزيابی مثبت از شرايط فعلی توليد 
کشور خاطرنشان کرد: با عنايت به تمرکز و توجهی که طی چند سال گذشته به موضوع توليد داخلی شد بسياری از کارخانجات 
کشور مانند واحدهای توليد لوازم خانگی در حال فعاليت دو شيفته و يا حتی سه شيفته هستند. وزير صنعت، معدن و تجارت با 
تاکيد بر شرايط مطلوب توليد لوازم خانگی در کشور تصريح کرد: با تداوم وضعيت مطلوب توليد لوازم خانگی، در آينده نزديک 
جايی برای عرض اندام برندهای خارجی نخواهد بود. وی با ترسيم سياست های وزارت صمت در جهت تحقق شعار پشتيبانی 
و رفع موانع توليد گفت: سياســت وزارت صمت در جهت تقويت توليد داخلی و کالای ساخت ايرانی است و وارداتی هم اگر 
هست در جهت تقويت همين هدف و تامين مواد اوليه واحدهای توليدی کشور است.   با تحقق جهش و رونق توليد در لوازم خانگی 
ايرانی، آماده برگزاری جشن خودکفايی توليد لوازم خانگی هستيم. با توجه به اعتبار بسيار خوب اين شرکت، در جهت حل 

مشکل سرمايه در گردش آن همکاری و پيگيری لازم را با بانک های عامل خواهيم داشت. / تسنيم 

برگزاریجشن
خودکفاییتولید
لوازمخانگیدرآیندهنزدیک

علیرضا رزم حسینی

فرمانده انتظامی تهران گفت: خوشبختانه بين تمام کلانتری ها و دادسرا ها ارتباط الکترونيکی برقرار شده است که 
باعث سرعت، دقت و سلامت کار خواهد شد. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سردار حسين رحيمی اظهارداشت: 
در حال حاضر در تمام کلانتری ها، پليس اطفال در دايره اجتماعی کلانتری ها فعال شده است و معمولا در اين دايره 
با افراد برخورد قضايی نمی شود و کار مشاوره و مددکاری انجام می شود. رحيمی همچنين با اشاره به اقدامات نيروی 
انتظامی و دستگاه قضا در حوزه الکترونيک و بهره گيری از سامانه های مختلف، افزود: خوشبختانه بين تمام کلانتری ها 
و دادسرا ها ارتباط الکترونيکی برقرار شده است که باعث سرعت، دقت و سلامت کار خواهد شد. وی ادامه داد: با ارائه 
اين خدمت، ديگر لازم نيست مردم در زمانی که شکايت دارند، به مراکز پليس يا کلانتری ها مراجعه کنند و با اين 
ارتباط الکترونيکی، پليس نيز بلافاصله گزارش ها را به مرکز قضايی ارسال می کند. همچنين با اين اقدام مردم ديگر 
لازم نيست، برای دريافت کد ثنا به دفاتر الکترونيک مراجعه کنند و همه اين اقدامات در کلانتری ها انجام می شود. 
فرمانده انتظامی تهران بزرگ خاطرنشان کرد: با ايجاد اين زيرساخت ها قضات با ارتباط تصويری با کلانتری ها متهم 

را بازجويی می کنند و پس از اعلام رأی قاضی متهم برای گذراندن دوره محکوميت تحويل زندان می شود.

ارتباطالکترونیکیبین
کلانتریودادسراهاباعث
افزایشسرعتوسلامتکار

سردار حسین رحیمی

اميد حاجتی مديرعامل سازمان هدفمندسازی يارانه ها اعلام کرد در روزهای اخير ۲۱۰۰ ميليارد ريال از منابع نقدی اين 
سازمان برای بخش سلامت و درمان به اورژانس و دانشگاه های علوم پزشکی اختصاص يافت. در روزهای اخير ۱۰۰۰ ميليارد 
ريال به حوزه بهداشت و درمان کشور از محل منابع نقدی سازمان هدفمندسازی يارانه ها پرداخت شد. با در نظرگرفتن اهميت 
ويژه سلامت هموطنان عزيز و به منظور تکميل طرح بيمارستان سوانح سوختگی و سرطان مرکز درمانی کوثر شهرستان سمنان، 
۵۰۰ ميليارد ريال به دانشگاه علوم پزشکی، خدمات بهداشتی و درمانی سمنان و مبلغ ۵۰۰ ميليارد ريال ديگر برای تکميل، 
تجهيز و بهره برداری از بخش اورژانس مرکز قلب تهران بزرگ به مرکز آموزشی، تحقيقاتی و درمانی قلب و عروق تهران از محل 
منابع مالی سازمان هدفمندسازی يارانه ها پرداخت شده است. وی همچنين از واريز منابع برای سازمان اورژانس کشور و دانشگاه 
علوم پزشکی استان اصفهان خبر داد و اعلام کرد:  به منظور ارتقای کيفيت مراقبت در خدمات اورژانس کشور و تسريع در خدمات 
مرتبط اين سازمان مبلغ ۱۰۰۰ ميليارد ريال به سازمان اورژانس کشور بابت تعمير، به روزرسانی و تجهيز آمبولانس های اين 
سازمان و همچنين مبلغ ۱۰۰ ميليارد ريال برای مقابله با بيماری سالک و آلوده شدن 7 شهرستان استان اصفهان به منظور 
جلوگيری از شيوع بيشتر و کنترل بيماری به دانشگاه علوم پزشکی، خدمات بهداشتی و درمانی اصفهان تخصيص يافت.  / فارس 

اختصاص
2۱0میلیاردتومان
برایسلامتودرمان

امید حاجتی

محمدرضا نجفی منش رئيس انجمن صنايع همگن نيرو محرکه و قطعه سازان خودروی کشور گفت: با تلاش خودروسازان و 
قطعه سازان، وابستگی ۴ ميليارد دلاری صنعت خودروسازی  امروز به ۱/۵ ميليارد دلار کاهش يافته و عمق داخلی سازی ها افزايش يافته 
است. امسال افزايش توليد نسبت به سال گذشته محقق خواهد شد و خودروسازان، تنوع در توليد و ارائه محصولات جديد را در برنامه 
دارند. صنعت خودرو هم می تواند با داشتن امکانات اوليه در توليد به خودکفايی برسد، همچنان که در صنايع لوازم خانگی خوب عمل 
کرده ايم و بايد فرهنگ وادادگی و خودباختگی را فراموش کنيم و به اين باور برسيم که از توليدات داخلی استفاده کنيم. وی ضمن انتقاد 
از دخالت های دولت در قيمت گذاری و مديريت در اين صنعت گفت: ما ۲ خواسته مهم از دولت داريم؛ اول اينکه مديريت اين صنعت را 
به بخش خصوصی واگذار کند و دوم اينکه در قيمت گذاری دخالت نکند و اجازه دهد کارخانجات توليدی و خودروسازان قيمت واقعی 
را مشخص کنند تا در بازار هم در کيفيت و کميت رقابت سالم داشته باشند. با توجه به تحريم ها قبلا برای خريد هر وسيله وارداتی خارج 
از کشور اول پولش واريز می شد و بعد از چند ماه جنس درخواست شده به دست شان می رسيد اما در داخل اول جنس توليد شده را 
دريافت می کنند و سپس بعد از چند ماه پولش را می دهند. بايد فضای نقد را برای مردم باز کنيم و اگر ايرادی هم در توليد ديدند کمک 

کنند تا رفع شود و از اين فرهنگی که بدون زحمت و بسادگی پول به دست آوريم خارج شويم و به نقد سازنده رو آوريم.  / فارس 

کاهشوابستگی
2/5میلیارددلاری
صنعتخودروبهخارج

محمدرضا نجفی منش

مجمع عمومی عادی ساليانه شرکت فولاد خوزستان برای سال منتهی به پايان سال 99 با حضور 7۰.۶۵ 
درصد از ســهامداران برگزار شــد. به گزارش ايراســين به نقل از روابط عمومی فولاد خوزستان، بازارگردانی، 
حاشيه سود مناسب، خريد سهام خزانه و نقدشوندگی سهم در بازار بورس از جمله مهم ترين اقدامات فولاد 
خوزستان در سال گذشته بود. توليد سه ميليون و 8۰۰ هزار تن شمش فولادی، پنج ميليون و 7۶۱ هزار 
تن گندله، ســه ميليون و 9۰۰ هزار تن آهن اســفنجی، فروش 3 ميليون و ۶۰۰ هزار تن محصول اصلی در 
بازارهــای داخلــی و صادراتــی، صادرات يک و نيم ميليون تن محصول به ارزش ۴ ميليون و 9۰۰ هزار دلار، 
رشــد ۲3۴ درصدی ســود خالص به ازای هر ســهم، بخشی از دستاوردهای شرکت فولاد خوزستان در سال 
۱399 هســتند. ســرمايه گذاری در پهنه آباده جازموريان، تامين کنســانتره با راه اندازی شرکت صنعتی و 
معدنی توسعه فراگير سناباد، توليد گندله و آهن اسفنجی در شرکت فولاد خوزستان و شرکت صنعت فولاد 
شــادگان و تلاش برای تملک ســهام فولاد اکســين، از جمله برنامه های اين شرکت است. در پايان مجمع و 

با تصويب سهامداران، از ميزان ۲338 ريال سود خالص، به هر سهم مبلغ 8۰۰ ريال سود تعلق گرفت.

مجمععمومیعادیسالیانه
برگزاروتقسیم۸0تومان
سودبهازایهرسهم

شرکت فولاد خوزستان

معاون توسعه روستايی و مناطق محروم رياست جمهوری گفت: در حال حاضر ۲۵ درصد از خاک ايران جزء مناطق محروم 
به شمار می رود.  محمد اميد در نشست بررسی مناطق محروم استان خوزستان در محل استانداری اظهارداشت: شاخص های 
برآوردی از مناطق محروم نسبت به گذشته تغييری نداشته و بررسی های صورت گرفته برای تعيين ميزان محروميت به تاييد 
نهادها و دستگاه های متولی رسيده است. وی در بخش ديگری از اين نشست با بيان اينکه توزيع اعتبارات محروميت زدايی پيش 
از اين در مرکز انجام می شد گفت: در حال حاضر به نظر می رسد که توزيع اين منابع بايد توسط استانداران هر استان انجام شود 
تا شاهد اثرات بهتر آن در مناطق محروم باشيم. معاون توسعه روستايی و مناطق محروم رياست جمهوری برخورداری روستاها 
از مراکز جامع سلامت، آسفالت و گاز را از جمله شاخص های رفع محروميت در کشور عنوان  کرد و گفت: در حال حاضر ۲۵ درصد 
از راه های روستايی کشور آسفالت نشده اند و علاوه براين ۱۰ درصد روستاها فاقد گاز هستند.  مراکز جامع سلامت در ۱۵ درصد 
روستاهای کشور نيازمند بازسازی و نوسازی هستند. شهرستان هايی که نرخ بيکاری آنها بالاتر از ميانگين نرخ بيکاری کشور 
است، به عنوان مناطق غيربرخوردار از  اشتغال تعريف می شوند. اين مناطق با پيشنهاد سازمان برنامه وبودجه کشور و وزارت تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی به تصويب هيئت وزيران در سال اول و نيز ششم هر دهه تعيين می شود. / ايرنا 

5درصدکشور
جزءمناطقمحروم
بهشمارمیرود

 محمد امید

عضو کميته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا درباره خطر شيوع کرونای دلتا هشدار داد.  مينو محرز، عضو کميته 
علمی ستاد ملی مقابله با کرونا درباره اينکه آيا افراد پس از دريافت دو دز واکسن کرونا احتمال ابتلا به اين بيماری را 
دارند؟ گفت: بله هيچ يک از واکسن های توليد شده در دنيا ايمنی ۱۰۰ درصد ايجاد نمی کند و اين نکته ای است که 
افراد بايد مورد توجه قرار دهند. البته دريافت دو دز واکسن سبب می شود فرد در صورت ابتلا کارش به بستری در 
بيمارستان نکشد و يا خطر مرگ و مير در فرد دريافت کننده دو دز واکسن بسيار حداقل و نزديک به صفر است. اين 
موضوع فقط برای واکسن های ايرانی نيست بلکه مواردی در کشور ثبت شده که افراد در خارج از ايران واکسن مدرنا 
يا فايزر دريافت کرده و زمانی که در کشور بوده اند، مبتلا به کرونا شده اند. محرز خاطرنشان کرد: با سويه دلتای کرونا 
ديگر کسی چندان در مقابل اين بيماری در امان نيست و همه دنيا اکنون وارد پيک جديدی از اين بيماری شده اند. 
وی گفت: کشور ما هم متاسفانه وارد پيک پنجم کرونا شده و آمار مبتلايان و متوفيان رو به افزايش است. همچنين 
سرعت انتقال سويه دلتای کرونا به شدت وحشتناک است.  استفاده از ماسک و فاصله اجتماعی در پيشگيری از اين 

بيماری بسيار حائز اهميت است و مردم بايد در حال حاضر بيش از هميشه مراقب باشند. / فارس

سرعتوحشتناکشیوعکرونای
دلتا؛هیچواکسنیایمنی۱00
درصدیایجادنمیکند

 مینو محرز

از ابتدای سال جاری تاکنون بيش از ۵/۵ ميليارد دلار ارز به نرخ ترجيحی برای واردات کالاهای اساسی و دارو توسط 
بانک مرکزی به صورت نقدی و اعتباری تامين شده است. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، بر اساس مصوبه 
ستاد اقتصادی دولت، بانک مرکزی بايد در شش ماهه اول سال جاری نسبت به تامين ارز کالاهای اساسی و دارو 
به ميزان شش ميليارد دلار به نرخ ترجيحی از محل سهميه ارزی مصوب و اعلام شده از سوی دولت اقدام کند. لازم 
به ذکر اســت که سهميه اعلامی مزبور، شامل ۴/۵ ميليارد دلار برای اقلام وارداتی تحت نظر وزارت های صنعت، 
معدن و تجارت و جهاد کشاورزی و ۱/۵ ميليارد دلار برای دارو و تجهيزات پزشکی وارداتی تحت نظر وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی است. بر اين اساس ميزان ارز تامين شده به نرخ ترجيحی از ابتدای سال تاکنون به شرح 
زير اســت: وزارت صمت- جهاد: ۴/۶۱۶ ميليون دلار شامل جو به ميزان۵8۰ ميليون دلار، دانه های روغنی 883 
ميليون دلار، ذرت ۱/۲۱8 ميليون دلار، روغن خام يا نباتی ۱/۰97 ميليون دلار، کنجاله سويا ۴83 ميليون دلار، 
گندم ۲۲۵ ميليون دلار و ساير ۱3۰ ميليون دلار. همچنين9۲۶ ميليون دلار برای وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی تامين ارز صورت گرفته است. جمع منابع ارزی پرداختی نيز ۵/۵۴۲ ميليون دلار بوده است.

تامینبیشاز5/5
میلیارددلارارزواردات
کالاهایاساسیودارو

بانک مرکزی ج.ا. ایران
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سرمایه، بورس7
سردرگمی

سرمایهگذاران
بانوسانات

نرخارز

هفته نامه اقتصادی ایران
  احمد جانجان کارشناس بازار سرمایه گفت: کاهش نرخ ارز جفا برای مردم و منابع کشور محسوب شده و دوباره شاهد خروج شدید سرمایه از کشور خواهیم بود ، زمانی که نرخ ارز دچار نوسان باشد سرمایه گذار 
نمی تواند تصمیم گیری درستی برای سرمایه گذاری خود داشته باشد، در دنیای امروز کشورها برای آنکه میزان تراز صادراتی خود را تنظیم کنند، در ابتدا نرخ ارز خود را کنترل می کنند. وی با اشاره به اینکه در 
کشور ما متاسفانه این نکته سال هاست که برعکس اتفاق می افتد،  ما به صورت تصنعی ارزش ملی پول خود را بالا نگه می داریم و اگر طی این سال ها ارزش پول ملی براساس ارزش واقعی ریال قیمت گذاری و در 
بازار معامله می شد، رونق صادرات را به دنبال داشت. متاسفانه طی سال های اخیر با سرکوب نرخ ارز سوبسید به کالاهای خارجی داده شد و با واردشدن آن کالا به کشور، تولیدکننده داخلی با چالش های فراوانی 
مواجه و بعد از چند سال تولید، دچار ورشکستگی های جبران ناپذیر شد. هر اندازه ارز مداخله ای در بازار تزریق شود شاهد خروج سرمایه از کشور خواهیم بود،در برهه ای از زمان شرکت های تولیدکننده 
لوازم خانگی ورشکسته بودند و چیزی به نام برند داخلی نداشتیم و این در حالی بود که قبل از آن تولیدکننده و صادرکننده عمده در سطح خاورمیانه بودیم. گاهی اوقات تصمیمات از نوع تحریمی است به این 
صورت که وقتی نتوانیم منابع خود را کنترل و مدیریت کنیم خروج سرمایه را از کشور رقم زده ایم. او  سوبسید را بلای جان تولیدکنندگان داخلی دانست و گفت: با سوبسیددادن ها هزینه های دلاری و هزینه های 

استهلاکی افزایش یافته و پس از یک تکانه ارزی، سرمایه در گردش صفر، کالاهایی که به نرخ های قبلی فروخته شدند چند برابر شده در نتیجه تولیدکننده را دچار ضرر و زیان می کنند. / سنا 

نماينده مردم اصفهان در مجلس از تدوين و ارسال نامه  ای 
به وزارت علوم در رابطه با علت طرح سئوالات خارج از منابع 
درسی تعيين شده خبر داد و گفت: ضرورت دارد وزارت علوم 
در اين راستا که اذهان را  به سمت وجود جرياتی تحت عنوان 

مافيای کنکور هدايت کرده است، توضيحاتی را ارائه کند.
 عباس مقتدايی درباره ســخت بودن ســئوالات کنکور 
۱۴۰۰، عنوان کرد: بر اساس مستندات واصله سئوالات کنکور 
به هيچ عنوان تناســبی با منابع درســی داوطلبان نداشته و 
ضرورت دارد که سازمان سنجش و وزارت علوم در اين رابطه 

شفاف سازی کند.
در همين راستا نامه ای به وزير علوم، تحقيقات و فناوری 
تدوين و ارسال شده که ضرورت دارد وزير علوم در اين رابطه 
توضيحــات لازم را ارائــه کند. در نامه عباس مقتدايی به وزير 

علوم، تحقيقات و فناوری آمده است:
همانگونــه که مســتحضريد در روزهای اخير اعتراضات 
گســترده و مســتندی درخصوص ســوالات کنکور و نحوه 
برگزاری کنکور، به مجلس، رسانه ها، وزارت آموزش و پرورش 
و وزارت علوم، تحقيقات و فناوری واصل شده است. در راستای 
عدالــت آموزشــی و جلوگيــری از هرگونه تبعيض و تخلف، 
ضرورت دارد در اســرع وقت موضوع بررســی و اقدامات لازم 
بعمل آيد. درخصوص نحوه و منابع سوالات کنکور، مطالب 
مختلفی به همراه مستندات مطرح شده که اذهان را  به سمت 
وجود جرياتی تحت عنوان مافيای کنکور هدايت کرده است، 
در همين راســتا ضرورت دارد آن وزارتخانه در اســرع وقت 
شفاف سازی لازم را در دستور کار خود قرار دهند و با فوريت 
به تخلفات ارائه شده رسيدگی نمايند. از حسن توجه جنابعالی 

قدردانی می نمايد./ خانه ملت 

 به دنبال فیلتر كردن شبکه های اجتماعی نیستیم

 حجت الاســلام حســين ميرزايی عضو کميســيون 
فرهنگی مجلس شــورای اســلامی گفت: در مجلس طرح 
حمايت از کاربران در فضای مجازی مطرح است و به هيچ 
وجه اين موضوع ربطی به فيلترينگ ندارد و به دنبال فيلتر 

کردن شبکه های اجتماعی نيستيم. 
وی  درباره طرح مجلس برای ساماندهی فضای مجازی 
و شبکه های اجتماعی، اظهار کرد: اين طرح چند هدف را 
دنبال می کند که سامان دادن به کسب و کارهای مجازی 
نخستين هدف است. برای مثال شما کتابی را تأليف کرده 
و حق تأليف دريافت می کنيد، منتها برخی از کاربران در 
فضــای مجازی يک اثر فاخــری را توليد می کنند و برای 
عده ای هم دانلود می شــود، اما هيچ هزينه و حق توليدی 
دريافــت نمی کننــد. بنابراين کاربر هم هزينه توليد و هم 
هزينــه توزيــع و پخش آن را بايــد بپردازد. در مجلس به 
دنبال اين هســتيم که يک نقطه تعادل ميان اين موضوع 
به وجود بياوريم تا ضمن اينکه کسب و کار مجازی رونق 
پيدا می کند، از طرف ديگر کسب و کار حقيقی هم دچار 
مشــکل و خدشه نشــود. درخصوص پهنای باند، اينترنت 
خارجی که ما مصرف می کنيم قيمتش چند برابر اينترنت 
داخلی است. پس بايد پهنای باند پيام رسان های خارجی 
و داخلی را متناسب ســازی کنيــم تا قيمت اينترنتی که 
مردم مصرف می کنند برای آنان مقرون به صرفه تر و ارزان تر 
شود. پس در طرح »حمايت از کاربران در فضای مجازی« 
اين مســائل پيگيری می شــود. نماينده مردم اصفهان در 
مجلس گفت: پيام رسان هايی مانند واتس اپ و اينستاگرام 
بايد در ايران نمايندگی داشته باشند تا مسئوليت اقدامات 
مختلفــی را که انجام می دهند، بپذيرند. معتقدم به دليل 
ســود فراوانی که از حضور در ايران نصيب آنان می شــود با 
ايجاد دفتر نمايندگی در کشور موافقت می کنند. / ايسنا

وزیر علوم درباره علت طرح سئوالات 
كنکور خارج از كتب درسی توضیح دهد

خبر خبر

مهدی عبوری معاون وزير راه و شهرســازی از اعطای وام ۲۵۰ ميليون تومانی برای نوسازی بافت فرسوده 
شــهری در سراسر کشور خبر داد. وی در حاشيه بازديد از طرح های باغ راه و بافت فرسوده شهری سمنان و در 
جمع خبرنگاران از پرداخت تسهيلات ۲۵۰ ميليون تومانی نوسازی خانه در بافت فرسوده خبر داد و بيان کرد: 
۱۰۰ هزار فقره تسهيلات برای نوسازی واحدهای مسکونی بافت های فرسوده کشور در نظر گرفته شده است. 
وی با بيان اينکه تاکنون در دو مرحله اين تســهيلات تخصيص داده شــده و ۴۰ هزار نفر در اين زمينه به بانک 
مسکن معرفی شده اند، افزود: برای شهرهای با جمعيت کمتر از ۲۰۰ هزار نفر، تسهيلات به صورت 8۰ ميليون 
تومان وام 9 درصد و بقيه تا سقف ۲۰۰ ميليون تومان وام ۱8 درصد است. مديرعامل شرکت بازآفرينی شهری 
ايران ادامه داد: در مراکز اســتان ها و کلانشــهرها اين تسهيلات ۱۲۰ ميليون تومان وام 9 درصد و بقيه تا ۲۵۰ 
ميليون تومان وام ۱8 درصد اســت. افرادی که ساکن بافت های فرسوده هستند و برای بازسازی منازل خود به 
وديعه مسکن برای اجاره تا زمان تحويل واحد نوسازی شده نياز دارند نيز تسهيلات ۶۰ ميليون تومانی با کارمزد 

چهار درصد می گيرند.  / مهر 

             

نوسازیبافتهایفرسودهبا
پرداخت250میلیونتومان
تسهیلاتبانکی

مهدی عبوری

کرسی فولاد مبارکه در بورس کالای ایران حفظ شد
حامد ســلطانی نــژاد، مديرعامل بورس 
کالای ايران، درخصوص عملکرد اين شرکت 
در سال گذشته گفت: حجم و ارزش معاملات 
بازار فيزيکی بورس کالای ايران از تاسيس تا 
پايان ســال 99  روند روبه صعودی داشــته و 
در سال 99 با رشد 33.۴ درصدی همراه شده 
اســت. درآمد حاصل از کارمزد معاملات در 
سال 99 به ميزان 3.۵39.۰9۴ ميليون ريال 
بوده اســت که اين عدد در سال 98 به مقدار 
۱.33۱.۶۱7 ميليــون ريال بوده و می بينيم 

که با رشد ۱۶۵ درصدی همراه شده است.
 در زمينــه جمع درآمدهای عملياتی نيز 
رقم ۲.۶۱۲.3۱3ميليون ريال بوده است که 
مقــدر  بــه  عــدد در ســال 98  ايــن 
۱.38۱.۴۲7ميليون ريال بوده است و با رشد 
89 درصدی همراه گشــته است. وی نگاهی 
بر ميزان ســودهای حاصل شده در سال 99 
نيز داشت و گفت: سود خالص بورس کالای 
ايران به مقدار ۲.73۶.۶۱۰ ميليون ريال بوده 
که در مقايسه با سال 98 که عدد ۱.۱۰۱.۱8۵ 
ميليون ريال به ثبت رسيده با ۱۴8.۵ درصدی 
همراه شده است. همچنين سود پايه هر سهم 
نيز در سال 99 به ميزان ۱۰9۵ريال بوده که 
در مقايســه با ۴3۰ ريال سال 98 رشد قابل 
توجه ۱۵۴درصدی را به ثبت رســانده است. 

در معاملات بازار فيزيکی طی ســال های 98 
و 99 مشــاهده می کنيم که بيشترين درصد 
تغييــرات مربوط به محصــولات صنعتی و 
معدنی بوده است؛ به اين صورت که از حجم 
97۰۱ هزارتن در ســال 98 به ۱3738 هزار 
تن رســيده و ۱7۱ درصد رشد داشته است. 
همچنين بعد از اين دست از محصولات، حجم 
معاملات طلا رشــد چشمگير ۱۵7 درصدی 
داشــته و از ۵3۱ هزارتــن بــه ۶7۵ هزار تن 
رســيده و در رتبــه ســوم نيــز محصولات 
پتروشــيمی بــا تغييــر 9۶درصــدی از 
۴۶۱۵هزارتن به ۵۱۴۲هزارتن رسيده است. 
در مجمــوع می توان گفت که کل معاملات 
فيزيکی صورت گرفته در ســال 99 با رشــد 
۱۲7 درصدی همراه گشــته اند. در واقع در 

معاملات بازار فيزيکی در همه گروهها به جز 
محصولات کشــاورزی حجــم معاملات با 
افزايش همراه بوده است. به طوری که می توان 
گفت طی ســال 99 بيش از 33 ميليون تن 
انواع محصولات به ارزش 3.۱۲۶هزار ميليارد 
ريال معامله شــده که به لحاظ ارزش از رشد 
۱۲7درصــدی و بــه لحاظ حجم از رشــد 
۲7درصــدی برخــوردار بوده اســت. وی 
همچنين در خصوص آمار محصولات صنعتی 
و معدنی در سال 98 و 99 نيز گفت: فولاد از 
لحــاظ ارزش ۱9۵درصــد و از نظــر حجم 
3۶.8درصد تغييرات مثبت داشــته اســت. 
ميزان معاملات صورت گرفته در سال 99 به 
مقدار ۱۲۴39 هزار تن و به ارزش ۱.3۰9.۰83 
ميليــون ريــال بوده و اين اعداد به ترتيب در 

سال 98 به ميزان 9۰9۱ هزار تن و ۴۴۴.۰۵8 
ميليون ريال به ثبت رسيده اند.

 سنگ آهن نيز به عنوان يکی از مواد معدنی 
مهم در صنايع فولادی کشور در سال 99 به 
مقدار ۵۰۵ هزارتن معامله شــده و ارزش آن 
۶.9۶۱ ميليون ريال بوده، در نتيجه ميتوان 
گفــت که به لحاظ حجم معاملات از رشــد 
339درصــدی و از لحــاظ ارزش نيز ۱۰۱۲ 
درصد تغيير داشــته اســت. اين شــرکت 
درخصوص منابع تخصيص يافته با پروژه های 
مرتبــط با راهبردهای خــود مواردی مانند: 
مشــتری مداری با رويکرد بهبود کيفيت در 
خدمات، توســعه نشــان تجــاری و ترويج 
کارکردها و فرهنگســازی با رويکرد توسعه 
پايدار، توســعه و تنوع خطوط کســب و کار 
بورس کالا، تعميق بازارهای موجود و توسعه 
دارايی های پايه جديد بر روی ابزارهای فعلی 
با رويکرد بازاريابی؛ توسعه متوازن در تعامل 
با نهادهای حاکميتی سياســتگذار و نظارتی 
ضمن حفظ هويت مستقل بورس کالا، توسعه 
تعامــلات و همکاری ها بــا نهادهای مالی، 
توسعه و ارتقا سيستم ها و روشها را در دستور 
کار قرار داده اســت. گفتنی اســت در پايان 
مجمع، مبلغ ۱۵۰ ريال به ازای هر سهم سود 

نقدی بين سهامداران تقسيم شد.

مدير ناحيه فولادســازی و ريخته گری فولاد مبارکه 
با اشاره به رکورد توليد دو ميليون و 33 هزار تنی تختال 
در ســه ماه ابتدايی ســال ۱۴۰۰ گفت: اين رشد توليد 

برابر با ايجاد يک واحد فولادسازی در کشور است.
غلامرضا ســليمی در گفت وگو با خبرنگار ايراســين 
درباره رکورد جديد توليد تختال در فولاد مبارکه اظهار 
کرد: فولاد مبارکه در ســه ماه ابتدايی ســال جاری به 
ترتيب 7۰۰ هزار تن، ۶9۶ هزار تن و ۶3۶ هزار تن )در 
مجمــوع دو ميليــون و 33 هزار تن( تختال توليد کرده 
که در مقايســه با بهار 99، رشــد 7.3 درصدی را نشان 

می دهد. اين افزايش 7.3 درصدی توليد در شــرايطی 
محقق شده است که تجهيز جديدی اضافه نشده و تنها 
بهره وری نيروی انســانی بهبود يافته اســت. البته بايد 
توجه داشت در خرداد ماه سال جاری با محدوديت های 
انــرژی بــرق مواجه بوده و به همين دليل بيش از 3۰۰ 
کوره ساعت توقف داشتيم. هزينه اين توقف برای فولاد 
مبارکــه تقريبــا برابر با توليــد ۴۰ هزار تن تختال بود. 
بنابراين با احتساب اين زيان توليد، ظرفيت توليد فصلی 
فولاد مبارکه نسبت به مدت مشابه سال گذشته بيش 

از ۱7۰ هزار تن افزايش يافته است.

وی با اشاره به پاور آن )زمان روشن بودن تجهيزات( 
و پــاور آف )زمان خاموش بــودن تجهيزات( گفت: ما 
سعی کرديم پاور آف ها را مديريت کنيم. بالا بودن آماده 
بــه کاری تجهيزات از اهميت بالايی برخوردار اســت. 
بنابرايــن حفظ آماده به کاری ۱۰۰ درصدی تجهيزات 
در کنار حمايت های مديران عالی شرکت يکی ديگر از 

نکات مهم و تاثيرگذار در اين مسئله است.
سليمی خاطرنشان کرد: افزايش فصلی بيش از ۱7۰ 
هــزار تنــی توليد تختال در فولاد مبارکه، معادل ايجاد 

يک پلنت فولادی در سال است.

رشد ۳ ماهه تولید تختال در فولاد مباركه معادل ایجاد یک واحد فولادسازی است

فريدون حسنوند رئيس کميسيون انرژی مجلس شورای اسلامی ضمن بازديد از منطقه عملياتی خارک در 
نشســتی که با حضور کارکنان عملياتی اين منطقه برگزار شد، گفت: نوسازی، بهسازی و ايمن سازی تجهيزات 
حياتی کشور در پايانه های نفتی ايران با تکيه بر توان داخلی کشور در حال انجام است و خوشبختانه شاهد هستيم 
تلاش برای بومی سازی تجهيزات در اين شرکت به صورت ويژه در دستور کار قرار گرفته است. نارضايتی های بحقی 
در باب حقوق کارکنان صنعت نفت در ســال جاری وجود دارد که الحمدلله بين مجلس و دولت در زمينه بهبود 
حقوق و مزايا اتفاق نظر است و به زودی اقدام های لازم در اين زمينه صورت خواهد پذيرفت.مطالبات و مشکلات 
کارکنان صنعت نفت در کميســيون انرژی و با همکاری، همراهی و هم افزايی همه دستگاه ها اعم از وزارت نفت، 
کميسيون های تخصصی و مرتبط مجلس و دستگاه های نظارتی اعم از ديوان محاسبات، سازمان بازرسی، مرکز 
پژوهش های مجلس و دستگاه های امنيتی بررسی و تصميم های خوبی گرفته شده است و در چند روز آينده نتيجه 
اقدام ها ديده خواهد شــد.  برای مردم شــريف ايران اسلامی اين پيام را دارم، در گرمای بالای ۵۰ درجه و رطوبت 

بالای 9۰ درصد فرزندان ايثارگر شما ايستاده اند تا دنيا بداند پرچم ايران هميشه در اهتزاز است.  / خانه ملت 

دولتومجلسدرزمینه
بهبودحقوقکارکناننفت
اتفاقنظردارند

فریدون حسنوند

حميد زادبوم معاون وزير و  رئيس کل سازمان توسعه تجارت ايران در سی و ششمين جلسه کميته اقدام ارزی گفت: براساس 
آخرين اطلاعات و آمار موجود از مجموع ۴هزار ميليارد تومان منابع مندرج در بسته حمايت از صادرات غيرنفتی سال ۱399 که 
شامل ۲ هزار ميليارد تومان منابع صندوق توسعه ملی و ۲ هزار ميليارد تومان منابع نظام بانکی است، 33۰۰ ميليارد تومان در قالب 
تسهيلات سرمايه در گردش صادراتی و با نرخ های ترجيحی به ۲۰۰ بنگاه صادراتی پرداخت شده است. پرونده ۱37مجموعه صادراتی 
که اهليت صادراتی آنها توسط سازمان توسعه تجارت ايران احراز شده و تعهدات ارزی خود را براساس دستورالعمل های موجود ايفا 
کرده اند، در بانک های عامل در دست بررسی است که در صورت احراز اهليت اعتباری ايشان، بانک های عامل درخصوص پرداخت 
تسهيلات اقدام خواهند کرد. تعداد ۵۵ متقاضی به علت عدم ايفای تعهدات ارزی حاصل از صادرات يا نداشتن عملکرد صادراتی حائز 
شرايط دريافت تسهيلات نبوده و ۵۰ بنگاه صادراتی نيز به دليل عدم احراز اهليت اعتباری توسط بانک های عامل موفق به دريافت 
تسهيلات سرمايه در گردش صادراتی نشده اند. همچنين 7۵ متقاضی در حال تکميل اطلاعات خود در سامانه بهين ياب هستند. 
فرآيند ارائه درخواست دريافت تسهيلات سرمايه در گردش صادراتی با نرخ های ترجيحی و از منابع صندوق توسعه ملی کاملا 

الکترونيکی و برخط بوده و متقاضيان می توانند با مراجعه به سامانه بهين ياب نسبت به ثبت تقاضای خود اقدام کنند.

پرداخت۳۳00میلیاردتومان
تسهیلاتصادراتی
به200بنگاه

حمید زادبوم

وجيه اله جعفری معاون وزير صنعت، معدن و تجارت با اشاره به افتتاح 3/۵ ميليارد دلار طرح صنعتی 
در کشور در سال گذشته گفت: امسال نيز دو ميليارد دلار طرح صنعتی افتتاح می شود. افتتاح اين طرح های 
صنعتی در توليد ثروت و نقدينگی در کشــور تاثير چشمگيری دارند و باعث صرفه جويی ارزی می شوند. 
صنايع در بستر بورس فعال شده اند و در برهه ای از زمان که بورس با مشکلاتی مواجه شد اين صنايع بزرگ 
بودند که باعث رونق آن شدند.  به دنبال اين هستيم که صنايع مکمل و تکميل کننده يکديگر شوند. رييس 
هيــات عامل ايميدرو بيان کرد: در نظر داريم با انعقاد تفاهمنامه با وزارت نيرو برای صنايع بزرگ  نيروگاه 
ايجاد شود تا برق مورد نياز خود را تامين کنند. وی با اشاره به افزايش قيمت انرژی افزود: با کمبود انرژی 
هم مواجه هســتيم که اين دو عامل برای صنايع ضرر و زيان ايجاد می کنند. برخی شرکت های بزرگ در 
کشور با بخش خصوصی که معدن در اختيار دارند تفاهمنامه منعقد می کنند تا از آن معدن مواد اوليه تامين 
کنند. شرکت بزرگ فولاد خوزستان نيز هرچه زودتر بايد بسته ای برای تامين مواد اوليه خود مشخص کند. 

اين شرکت می تواند با تعامل با بخش خصوصی از يک معدن، مواد اوليه خود را تامين کند.  / ايرنا

2میلیارددلارطرح
صنعتیامسالدرکشور
افتتاحمیشود

وجیه اله جعفری

به گزارش روابط عمومی و اعلام مدير اقتصادی و سرمايه گذاری بيمه کوثر، با توجه به گزارش توجيهی هيات مديره 
شرکت، سرانجام افزايش ۱۶۰درصدی سرمايه بيمه کوثر به تصويب رسيد. نويد خاندوزی با اظهار رضايت از افزايش سرمايه 
بيمه کوثر به صورت پلکانی و معقول در طی سه سال اخير، گفت: بيمه گران با افزايش سرمايه، امکان رقابت و دريافت مجوز 
فعاليت در بخش های مختلف بيمه گری را برای خود فراهم می کنند. به همين علت، ما در بيمه کوثر سعی کرده ايم افزايش 
سرمايه را به صورت واقعی و در هر سال به صورت مرتب انجام دهيم. تا علاوه بر افزايش فعاليت های عملياتی برای افزايش 
واقعی ثروت سهام داران نيز گام برداريم.مجمع فوق العاده افزايش سرمايه پس از برگزاری مجمع عادی و دريافت مجوز از 
سازمان بورس و بيمه مرکزی برگزار می شود، در پی اين مصوبه، سرمايه اسمی شرکت از ۶هزارو۴8۵ميلياردو3۱ميليون 
ريال به مبلغ ۱۶هزارو8۵۵ميليارد و 3۱ميليون ريال افزايش می يابد، اين افزايش سرمايه بر جنبه های مختلف کارکرد 
شرکت از جمله افزايش ظرفيت نگهداری شرکت در قبول ريسک، حفظ و حتی افزايش نسبت توانگری مالی، تامين شرايط 
لازم به منظور دستيابی به اهداف و برنامه ها، حضور شايسته و پرتوان در بازار سرمايه کشور، اصلاح ساختار مالی و نيز برقراری 

تناسب بين سرمايه شرکت، حق بيمه صادر شده و ذخاير فنی تاثير مثبت خواهد داشت.

برایسومینسالپیاپی
افزایشسرمایه
دربیمهکوثر

شرکت  بیمه کوثر

معاون هماهنگ کننده نيروی هوايی ارتش با تأکيد برحفظ آمادگی نظامی گفت: اقتدار نظامی عنصر کليدی قدرت ملی است.  
سرتيپ خلبان مهدی هاديان در مراسم تکريم و معارفه فرمانده قديم و جديد مرکز آموزش تخصص های هوايی شهيد خضرايی 
گفت: فرماندهی آموزش تخصص های هوايی شهيد خضرايی يکی از مهم ترين مراکز آموزشی در ارتش است که وظيفه آن تربيت و 
آموزش درجه داران و وظيفه های متخصص در نهاجا است. وی  با بيان اينکه تخصص توام با تعهد از عوامل بديهی قبول مسئوليت 
است اظهار کرد: بهره مندی از افراد متعهد و متخصص که در امور محوله خويش نيز متخصص اند، يکی از نقاط قوت ايران اسلامی در 
طول حيات چهل و دو ساله خود است که بحمدالله در نيروی هوايی ارتش نيز تا به امروز اين امر تداوم داشته و منشأ برکات فراوانی 
بوده است. او  امنيت را نعمت الهی دانست و گفت: در سايه عنايت ويژه خداوند و اقتدار نيرو های مسلح، نعمت امنيت در کشور ما در 
بالا ترين سطح خود وجود دارد و اين موهبت الهی که در کشورمان است به هيچ وجه قابل قياس با ديگر کشور های منطقه نيست. 
وی با بيان اينکه وجود نيرو های مسلح، از گذشته تاکنون، از اهميت ويژه ای برخوردار بوده است خاطرنشان کرد: اقتدار نظامی نيرو های 
مسلح عنصر کليدی قدرت ملی است. توجه ويژه مقام معظم رهبری )مدظله العالی( به آمادگی دفاعی و نظامی، يکی از مهم ترين 

عوامل در حفظ ثبات و امنيت کشور در برابر تهديدات بيگانگان به ويژه قدرت های سلطه گر دنيا بوده است. / ايرنا

اقتدارنظامی
عنصرکلیدی
قدرتملیاست

سرتیپ خلبان مهدی هادیان

مدير دفتر حفاظت از منابع آب شرکت آب منطقه ای تهران با بيان اينکه فرونشست، مهم ترين پيامد کاهش منابع 
آب های زيرزمينی است که تبعات و خسارات جبران ناپذيری به آبخوان ها وارد می کند؛ چراکه تراکم خاک و تراکم آبخوان ها 
پديده ای غيرقابل جبران است، اعلام کرد: فرونشست، تغذيه منابع آب را در آينده با مشکل جدی روبه رو خواهد کرد و به مرور 
زمان باعث از بين رفتن آبخوان ها می شود که بزرگ ترين چالش پيش روی استان در آينده خواهد بود.به گزارش »ايسنا« 
مصطفی دهقان با بيان اينکه تصرفات رودخانه ای، گسترش محدوده های شهرها، تمرکز جمعيتی و افزايش نياز به منابع آبی 
و عدم رعايت الگوی مصرف صحيح آب از جمله عوامل تاثيرگذار در بروز پديده فرونشست است، گفت: در حال حاضر مناطق 
جنوب غرب تهران و ۵۰۰ کيلومتر مربع از دشت های ورامين جزو مناطق حادثه ديده از تبعات فرونشست هستند؛ به طوری که 
طی ۱3سال اخير به طور ميانگين حدود ۲۰سانتی متر در سال افت در سطح زمين در مناطق مذکور را شاهد بوده ايم.وی در 
مورد اقداماتی که برای سازگاری با کم آبی انجام شده است، اظهار کرد: انسداد بيش از 8۲۰۰ حلقه چاه غيرمجاز، نصب ۲۶۰۰ 
دستگاه کنتور حجمی هوشمند روی چاه های دارای پروانه بهره برداری و توقيف 9۵۶ دستگاه تجهيزات حفاری غيرمجاز از 

جمله اقدامات شرکت آب منطقه ای تهران طی ۶ سال اخير در جهت اجرای طرح سازگاری با کم آبی بوده است.

پیامدجبرانناپذیر
کاهشمنابعآبهای
زیرزمینی

شرکت آب منطقه ای تهران

 حميدرضا حاجی بابايی رئيس کميسيون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی  گفت : بودجه ۱۴۰۰ مشکلات عديده دارد که 
ممکن است دولت را در ۶ ماهه دوم با چالش های جدی رو به رو کند.  وی در مورد اولويت های دولت سيزدهم گفت: دولت آينده 
کارهای مهمی پيش رو دارد، بايد به سرعت لايحه برنامه هفتم توسعه را به مجلس ارائه دهد زيرا اين برنامه خط مشی دولت را 
مشخص می کند.  پس از آن ارائه لايحه بودجه ۱۴۰۱ و لايحه اصلاح ساختار بودجه از اولويت های مهم دولت است. او با بيان اينکه 
بودجه ريزی رايج پاسخگو نيست، گفت: بودجه ۱۴۰۰ خلأهای فراوان و مشکلات عديده دارد که ممکن است دولت را در ۶ ماهه 
دوم با چالش های جدی رو به رو کند، درآمدها و هزينه های بودجه ۱۴۰۰ تراز نيست، کسری و رشد بی رويه بودجه از چالش های 
مهم بودجه ۱۴۰۰ است. وی با بيان اينکه دولت بايد گزارشی از وضعيت خزانه ارائه کند، اظهار داشت: بودجه ۱۴۰۰ بودجه مطمئنی 
نيست، اگر درآمدهای مورد نظر دولت در بودجه ۱۴۰۰ محقق نشود، دولت سيزدهم مجبور به ارائه لايحه متمم بودجه خواهد 
شد. او با تاکيد بر لزوم انتخاب وزرای قوی و کارآمد از سوی حجت الاسلام رئيسی، تاکيد کرد: دولت راه سختی را پيش رو دارد و 
بايد کابينه ای قوی برای طی کردن اين مسير سخت انتخاب کند. مجلس نيز بايد به دولت کمک کند تا موفق شود.وی با تاکيد بر 

لزوم هم افزايی دولت و مجلس، گفت: مجلس به دولت برای انتخاب افراد شايسته در کابينه سيزدهم کمک خواهد کرد. / مهر 
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دادستان دیوان محاسبات کشور گفت: »بالغ بر سه هزار و 500 میلیارد تومان از حقوق دولتی معوق معادن وصول و به حساب مربوطه نزد خزانه داری کل کشور واریز شد.« به گزارش دفتر روابط عمومی و امور 
بین الملل دیوان محاسبات کشور، بالغ بر سه هزار و 500 میلیارد تومان از حقوق دولتی معوق معادن وصول و به حساب مربوطه نزد خزانه داری کل کشور واریز شد. علی کامیار، دادستان دیوان محاسبات کشور در 
حاشیه مراسم معارفه مدیرکل جدید دیوان محاسبات در ایلام با اعلام این خبر گفت: »طبق مستندات ارسالی وزارت صنعت، معدن و تجارت این واریزی طی سه ماهه اول سال 1400 وصول و واریز شده و پیگیری های 
دادسرای دیوان محاسبات کشور تا تسویه کامل حقوق دولتی معادن ادامه خواهد داشت.« دادستان دیوان محاسبات افزود که در بررسی های به عمل آمده و گزارش های مسئولان سازمان صنعت معدن تجارت 
در استان های مختلف مشخص شد که تا پایان سال 1399 بالغ بر 15هزار و 200میلیارد تومان حقوق دولتی معادن معوق مانده است و از آنجا که پس از وصول 65 درصد وجوه مذکور، الباقی باید به وزارت صنعت، 
معدن وتجارت اختصاص داده شود تا در مسیر اکتشافات جدید و توسعه بخش معدن به مصرف برسد، عدم وصول به موقع موجب تاخیر در اجرای سیاست ها و رشد و توسعه در بخش معادن شده است. گفتنی 
است بیشترین مبلغ وصولی حقوق دولتی معوق معادن به ترتیب شامل استان های کرمان بیش از 2500 میلیارد تومان، خراسان رضوی حدود 369 میلیارد تومان و کردستان بیش از 225 میلیارد تومان شده است. 

 مراســم تکريم و معارفه روســای قوه قضاييه با حضور 
مسئولان لشکری، کشوری و قضايی برگزار شد.

 مراســم تکريم و معارفه روســای قوه قضاييه با حضور 
مســئولان لشکری، کشوری و قضايی )چهاردهم تيرماه( 

برگزار شد.
در اين مراسم که بدليل رعايت شيوه نامه های بهداشتی 
با حضور تعدادی از مسئولان عالی کشور برگزار شده است، 
حجت الاسلام والمســلمين محمدی گلپايگانی، آيت الله 
ســيدابراهيم رئيسی، حجت الاسلام والمسلمين محسنی 
اژه ای، محمدباقر قاليباف، اســحاق جهانگيری و تعدادی 

از مقامات کشوری، لشکری و قضايی حضور دارند. 
 بنابرايــن گــزارش، دهم تير مــاه رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در حکمی حجت الاســلام والمسلمين محسنی 

اژه ای را به رياست قوه قضائيه منصوب کردند.
حضرت آيت الله خامنه ای در اين حکم با تأکيد بر اهتمام 
جدی به مأموريت های دســتگاه قضا در قانون اساســی و 
همچنين ادامه رويکرد تحولی و اجرای سند تحول موجود، 
»گســترش فناوری هــای نويــن در دســتگاه قضايی«، 
»گماردن نيرو های کارآمد و جهادی در مسئوليتها«، »ارج 
نهــادن به خدمات قضات پاکدامن و در عين حال برخورد 
قاطــع بــا تخلفات« و »ارتباط با متــن مردم« را از جمله 

انتظارات خود از رئيس جديد قوه قضائيه بيان کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحيم
جناب حجت الاســلام والمســلمين آقای حاج شــيخ 

غلامحسين محسنی اژه ای دامت تأييداته

اکنون که جناب آقای رئيسی با رأی ملت ايران توفيق 
خدمت در جايگاه رياست جمهوری اسلامی ايران يافته اند، 
بــا تشــکر فراوان از خدمــات ارزنده ی ايشــان در مدت 
مســئوليت قضائــی و کارنامــه ی افتخارآميــزی که در 
پايه گذاریِ اقدامات ماندگار از خود به جای گذاشــته اند، 
جناب عالی را که علاوه بر صلاحيت های قانونی، برخوردار 
از تجربه ی گرانبها و شــناخت عميق و سابقه ی درخشان 
در امر قضا ميباشيد، بر اساس اصل يکصد و پنجاه و هفت، 

به رياست قوه ی قضائيه منصوب می کنم.
انتظــار اينجانب، اولاً: اهتمــام جدّی به مأموريت های 
اساسی دستگاه قضاء در قانون اساسی است، يعنی گسترش 
عدالت، و احياء حقوق عامّه، و تأمين آزادی های مشــروع، 
و نظارت بر حسن اجرای قوانين، و پيشگيری از وقوع جرم، 
و نيز مبارزه ی قاطع با فساد؛ و ثانياً: ادامه ی رويکرد تحوّلی 
و اجرای سند تحول موجود با اهتمام ويژه؛ و ثالثاً: گسترش 
فناوری های نوين و تضمين دستيابی آسان و رايگان مردم 
بــه خدمــات قضائی؛ و رابعاً: گمــاردن نيرو های کارآمد و 
جهادی و فاضل و صالح در مســئوليتها، و تربيت مديران 
شايســته برای ســطوح عالی و ميانی قضائی و اداری؛ و 
خامساً: ارج نهادن به خدمات قضات پاکدامن و حفظ عزت 
و منزلــت ايشــان، و متقابلًا برخــورد قاطع با معدود افراد 
متخلّف؛ و سادســاً: ارتباط با متن مردم و حضور در ميان 

آنان که دارای برکاتِ بسيار است.
رئيس مجلس: با شــناختی که از آقای محســنی اژه ای 
دارم، اين حرکت با شتاب بيشتری به پيش خواهد رفت

محمدباقر قاليباف رئيس مجلس شــورای اســلامی با 
عرض تبريک به حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای 
در مسئوليت جديد و خطير به عنوان رياست قوه قضاييه 
و آرزوی موفقيت برای ايشان گفت: به برادر عزيزم حجت 
الاســلام والمسلمين رئيسی که انصافاً با تلاش مضاعف و 
کار تحولی و بر اســاس ســند تحول که مورد تأکيد مقام 
معظم رهبری بود اميد و نشاط را در جامعه به وجود آورد، 
تبريک می گويم و اطمينان دارم با شــناختی که از آقای 
محسنی اژه ای دارم و با سابقه و شناخت دقيقی که ايشان 
از قوه قضاييه دارد، انشــاءالله اين حرکت با شــتاب بيشتر 

به پيش خواهد رفت.
وی در ادامه با اشــاره به وضعيت ســخت امروز کشــور 
تاکيد کرد: واقعيت تلخی اســت و آن اين اســت که امروز 
کشور در شرايط سختی به سر می برد. شرايط بر مردم ما 

مخصوصاً بر محرومين و مستضعفين سخت تر از هميشه 
اســت. از بعُد مســائل اقتصادی، هم سرمايه گذاران و هم 
محرومين هر دو در آســيب هســتند. هم در حوزه مسائل 
اجتماعی ســرمايه های اجتماعی ما رو به کاهش اســت و 
بزرگترين ســرمايه اجتماعی که اعتماد مردم اســت در 
شــرايط خوبی نيســت و اين يک واقعيت تلخ است. رئيس 
مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: البته خداوند بزرگ را 
شاکر هستيم که يک دوره جديد از حکمرانی و اداره کشور 
آغاز شده است و در آستانه شروع به کار و مسئوليت پذيری 
در يک دوره جديد هستيم. اين فرصت يک فرصت بسيار 
کم نظير برای خدمت به مردم و برای حل مشکلات است.

 قاليباف در ادامه افزود: اين توقع به حق مردم از ماست 
و هيچ بهانه ای مردم از ما نخواهند پذيرفت. اين وظيفه ای 
اســت که بر دوش همه ماســت و هيچ بهانه ای برای عدم 
موفقيت نيســت. همه ما ملزم به کارآمدی و پاســخگويی 
در مقابل مردم و در مقابل مقام معظم رهبری و در پيشگاه 

خداوند هستيم.
وی در ادامه با بيان اينکه ما به اثبات کارآمدی دين در 
اداره جامعه مکلف هستيم، تاکيد کرد: ما ملزم هستيم که 
بــا کارآمــدی يــک زندگی خوب با اولويــت محرومين و 
مستضعفين را محقق کنيم. ما مکلف هستيم با کارآمدی 
و پاســخگويی بتوانيم ثبات اقتصادی و اميد و نشــاط را در 
جامعــه افزايش دهيم. بار اصلی اين مســئوليت بر عهده 
دولت محترم در آينده اســت؛ چرا که اساس ظرفيت های 
کشــور در اختيار دولت و قوه مجريه اســت، اما روشــن و 
مشخص است که دو قوه ديگر بايد اين فعاليت ها را تکميل 

کننــد و نقش کليــدی در همکاری و همدلی و هم افزايی 
دارند.

قاليباف ادامه داد: امروز هم بايد اين همدلی و همکاری 
و هم افزايی نه تنها در حد ســران ســه قوه بلکه تا آخرين 
رده های مسئوليت تا بخشداری ها و فرمانداری ها و در همه 
ســطوح آثارش مشخص شود. بايد ارتباط وسيع با مردم، 
مردمــی بودن، شــفاف ســازی کردن، شــفاف بودن و 
هوشمندسازی کردن همه سيستم ها برای اين کارآمدی 
و پاســخگويی فراهم باشد. رئيس مجلس شورای اسلامی 
با تاکيد بر اينکه حاشيه سازی، حاشيه روی و فاصله گرفتن 
از دغدغه های مردم گناهی نابخشودنی است و بدون شک 
کام مردم را تلخ خواهد کرد و هرگز مردم اين را از ما قبول 
نخواهند کرد، افزود: البته معنای اين حرف اين نيست که 
به اســتقلال قوا توجه نکنيم. اين معنای اين حرف نيست 
که در جلسات کارشناسی و بررسی های تخصصی اختلاف 
ســليقه وجود نداشــته باشد. استقلال قوا بر اساس قانون 
اساســی، فرض اســت و ما مکلف هستيم آن را اجرا کنيم. 
حتما اختلاف سليقه وجود دارد و حفظ استقلال قوا و اين 
اختلاف ســليقه در بررســی های تخصصی امری طبيعی 
است. مهم اين است که تعاملات بين قوا با تدبير و همدلی 
بــه خروجی هــای يکپارچه به نفع مردم منجر شــود و با 
رضايت خداوند متعال تبلورش را در رضايت مردم با عمل 
و خدمت به مردم با همه وجودمان هم خودمان و هم مردم 
حــس کنيم و همگان بــر آن صحه بگذارند. وی افزود: ما 
بايد به ســنت های الهی باور و ايمان داشــته باشــيم و 
هدف هايمان و نيت هايمان برای خدا و به نفع مردم باشد. 
جنــس کار هــای ما از جنس کار هــای جهادی و پرتلاش 
باشد. جنس کار های ما از اين باشد که هم خوب کار کنيم 
و هم اثربخشــی آن را در جامعه ببينيم. قاليباف در پايان 
تاکيد کرد:مســئوليت همه ما مســئولان نظام وابسته به 
نقش ما در زمينه عدالت و عدالت گستری است. اين وظيفه 
همه ماســت و اميدواريم که در اين مســير حرکت کنيم. 
گام دوم و جوان گرايی و انقلابی گرايی در همين چارچوب 
تعريف می شــود .انشــاءالله در اين مسير بتوانيم گام های 
جدی برداريم و با همت همه ما و تلاش هايمان با همراهی 

مردم و دعای مردم انجام وظيفه کنيم.
رئیس قوه قضاییه: این دوره، دوره تحول و تعالی 

خواهد بود
حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای، رئيس قوه 

قضاييه در  اين آيين اظهار کرد: خدا را بی نهايت سپاسگزارم 
که همچنان الطافش به اين کشور و رحمانيت و رحيميتش 
به اين ملت سرازير است و از مقام معظم رهبری سپاسگزارم 
کــه بــا تاييد حضرت باری تعالی و صاحب زمان به بهترين 
وجه سکان کشتی انقلاب را در دست دارند و آن را هدايت 
می کنند و با تمام قوا اين کشــتی در حال حرکت، رو به 

پيش و در مسير رسيدن به مقصد اعلاست.
 رئيس قوه قضاييه تصريح کرد: معظم له بار ديگر اعتماد 
کردند و از داخل قوه قضاييه، رئيس قوه را انتخاب کردند؛ 
گرچه واقعا بســيار خوشــحال بودم اگر کس ديگری از 
ســروران انتخاب می شــد و من در خدمت آن شخص می 

بودم؛ اما تقدير اينگونه است. 
حجت الاســلام والمسلمين محسنی اژه ای بيان کرد: 
اکنون به فضل پروردگار و با همکاری سروران عزيز در قوه 
قضاييه و نخبگان و دلسوزان، با قوت و قدرت اين مسئوليت 
خطير را دنبال خواهم کرد و دلم بسيار روشن است که با 
عنايــت و فضــل پروردگار و کمک ديگران می توانيم قدم 
هايی را در جهت خدمت به نظام، مردم و ارزش ها برداريم.

رئيس قوه قضاييه اظهار کرد: از همه کسانی که در اين 
چنــد روز اخيــر با اظهار محبت های خود، اين طلبه حقير 
و ضعيف را دلگرم کردند، تشکر می کنم و از اينکه امکان 
حضور خيلی از عزيزان به دليل وجود شرايط کرونايی در 

اين جلسه محقق نشد، پوزش می خواهم.
 حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای با اشاره به 
مهمترين برنامه ها و سياست های خود در دستگاه قضايی 
اظهار کرد: از خدا می خواهم که اولا درک صحيح و شرايط 
اخلاص در عمل و توان تحمل اين بار ســنگين را به من 
عنايت کند و از روح رســول الله)ص( و حضرت زهرا)س( 
و معصومين)ع( و روح شــهدای بزرگ، شــهيد آيت الله 
بهشــتی، شــهيد قدوسی و ساير شهدای گرانقدر مدد می 
طلبــم کــه در اين جهت بتوانم قدمی در مســير کمک به 
انقلاب و اســلام بردارم و انشــاءالله همکاری ســايرين، 

پشتيبان ما خواهد بود.
 محور همه فعالیت های دستگاه قضایی، 

سند تحول است
رئيــس قــوه قضاييه در ادامه بــا بيان اينکه محور همه 
فعاليتهای دســتگاه قضايی، ســند تحول است، گفت: اين 
دوره، دوره تحــول و تعالــی خواهد بود و بايد همانگونه که 
انتظــار به حق مردم اســت، با وحــدت و يکپارچگی همه 
مســئولان، مجلس، دولــت و نيروهای انتظامی و نظامی 
بتوانيم با همکاری همه جانبه قدم های بلند و جهشــی را 

در جهت چند نکته به طور ويژه برداريم.
حجت الاســلام والمسلمين محسنی اژه ای با اشاره به 
مهمتريــن محورهای فعاليت دســتگاه قضايی در دوران 
تصــدی خويــش عنوان کرد: مورد اول گســترش عدل و 

عدالت در همه ســاحات، دوم مبارزه جدی تر، قاطع تر و 
بدون تبعيض با فساد در همه عرصه ها، سوم توسعه فناوری 
برای خدمت بهتر و ارزان تر و در مواردی به صورت مجانی 
به مردم و استفاده حداکثری از ظرفيت های مردمی برای 
اقدامات پيش رو از جمله برای پيشــگيری از وقوع جرم، 
کاســتن ورودی به قوه قضاييه، اســتفاده از ظرفيت های 
مردمی برای صلح و ســازش و امثالهم اســت. بايد از همه 

ظرفيت های مردم بيش از پيش استفاده کنيم.
 آزادی های مشروع نیاز به سازوکار خاصی 

خواهد داشت
رئيس قوه قضاييه در ادامه با اشــاره به لزوم ايجاد ســاز 
و کاری برای گسترش آزادی های مشروع، گفت: همه به 
اين موضوع قائل هستيم و در قانون اساسی نيز آمده است. 
در ابــلاغ مقام معظم رهبری نيز ايشــان در اين خصوص 
عنايت فرمودند. اين موضوع نياز به ساز و کار خاصی خواهد 
داشت تا بتوانيم از آزادی های مشروع بيش از پيش دفاع 
کنيم. اگر آزادی های مشروع تبليغ شود و گسترش پيدا 

کند، خيلی از کارهای خلاف صورت نخواهد گرفت.
حجت الاســلام والمسلمين محسنی اژه ای با اشاره به 

لزوم بازنگری در قوانين، مقررات و روش های ارتباط ميان 
ضابــط و قاضــی گفت: اکنون هم وجود ضابط و هم وجود 
قاضی ضروری اســت و اين دو با يکديگر ارتباط وســيعی 
دارند؛ اما بايد در نوع ارتباط اين دو و کار مشــترک آن ها 
بازنگری داشــته باشــيم تا به نفع نظام، کشور و ارزش ها 

باشد.
لزوم بازنگری در نحوه سرویس دهی به مقامات 
امنیتی، اطلاعاتی و انتظامی برای ایجاد امنیت

رئيــس قوه قضاييه با تاکيــد بر لزوم بازنگری در نحوه 
ســرويس دهی به مقامات امنيتــی، اطلاعاتی و انتظامی 
برای ايجاد امنيت گفت: اين موضوع در کنار ايجاد آرامش 
به صورت گســترده و برای همه اقشــار جامعه بسيار مهم 

است.
حجت الاســلام والمسلمين محسنی اژه ای با تاکيد بر 
لــزوم نگاه همــه جانبه در اقدامات امنيتــی، اظهار کرد: 
پيشگيری از نفوذ دشمنان و بدخواهان در لايه های مختلف 
نظــام و ادارات از يــک طــرف و از طرف ديگر جلوگيری از 
تجسس و تفحص بی مورد و احيانا ورود به حريم خصوصی 
در جايی که اسلام، نظام و قانون اساسی اجازه نداده است، 
بسيار مهم است و بايد هر دو طرف را ببينيم و هر دو را با 

هم و به کمک يکديگر جلو ببريم.
رئيس دستگاه قضا در ادامه با تاکيد بر لزوم توجه ويژه 
بــه خانواده بزرگ قوه قضاييه گفت: در ســاليان مختلف 
حقيقتا تلاش های وافری شده که جای دارد از همه روسای 
قوه قضاييه قبلی تا امروز ياد و تشکر کنم که اقدامات بسيار 
موثــر و مهمــی انجام دادند. در ابتــدای امر و در راس آن 
معمار قوه قضاييه بعد از انقلاب حضرت آيت الله بهشتی، 
پس از ايشــان، آيت الله موســوی اردبيلی و همه اعضای 
شــورای عالــی قضايی، مرحوم آيــت الله يزدی، آيت الله 
شــاهرودی، آيت الله آملی لاريجانی و آيت الله رئيســی 

اقدامات بسيار ارزشمندی را در قوه قضاييه انجام دادند و 
بر همين اســاس قوه قضاييه اقدامات بســيار مهمی را در 
تامين امنيت، استيفای حق و بازپس گيری بيت المال از 
ظالمين داشته؛ اما هنوز جا دارد که اين خانواده بزرگ را 
آنگونه که شايســته است واقعا مردم بشناسند. ما مديران 
لايق، قضات شايســته و کارکنان عزيز بســياری داريم که 

زحمات آن ها برای مردم پوشيده است.
باید نسبت به همکارانمان تکریم کنیم

حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای تاکيد کرد: 
رسيدگی ويژه به ابعاد زندگی کارکنان و قضات قوه قضاييه 
که بتوانند ســرويس بهتری را به مردم دهند و ماموريت 
خــود را بــه نحو احســن انجام دهنــد و از آن طرف از قوه 
قضاييــه صيانت کامل به عمــل آيد، از جمله موارد مورد 

توجه خواهد بود.
رئيس قوه قضاييه تصريح کرد: اگر در اين قوه کوچکترين 
لکه کدری وجود داشــته باشــد، بلافاصله ديده می شود و 
بايد ديده شود. ما بايد نسبت به همکارانمان تکريم کنيم؛ 
ارزش بگذاريــم؛ معرفــی کنيم و قدر بدانيم و از آن طرف 
بايــد صيانــت کنيم تا از اقدامی که در شــان قوه قضاييه 

نيست و ممکن است ايجاد فساد کند، جلوگيری کنيم.
حجت الاســلام والمسلمين محســنی اژه ای در ادامه 
گفت: در راستای کمک به کسانی که تظلم خواهی می کنند 
و کسانی که با قوه قضاييه سر و کار دارند ما هم در تکريم 
آن هــا بــا رفتار خــود از يک طرف و از طرف ديگر با فراهم 
کردن بستری که بشود به آن ها کمک شايسته و سرويس 

درست داد، بايد کوشا باشيم.
بايد نســبت به کســانی که نه زبان گفتن، نه پای آمدن 
و نه قلم نوشتن دارند، نگاه و کمک ويژه ای داشته باشيم

رئيس قوه قضاييه اذعان کرد: قوه قضاييه تاکنون ملجاء 
و پناه همه بوده و از اين بعد نيز خواهد بود و با يک ارتقاء 
و توجه بيشتر اين مسير ادامه پيدا خواهد کرد. قوه قضاييه 
بايد ملجاء و پناه همه و هر تظلم خواهی باشــد و هر کس 
احســاس کرد که می خواهد اســتيفای حق کند و مظلوم 
واقع شــده و می خواهد از خود دفاع کند و حق خود را از 
متجــاوز و متعــدی بگيرد، بداند کــه اين جايگاه در نظام 
جمهوری اسلامی وجود دارد و آن شخص می تواند با عزت، 
هزينه کم و فرصت کوتاه حق خود را به دست آورد و تظلم 

خواهی کند.
حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای با بيان اينکه 
بايد نســبت به کســانی که به فرمايش امام )ره( نه زبان 
گفتن، نه پای آمدن و نه قلم نوشــتن دارند، نگاه و کمک 
ويژه ای داشته باشيم، تاکيد کرد: افراد بسياری هستند که 
نمی توانند وکيل بگيرند و به قانون آشــنا نيستند و امکان 
رفــت و آمــد زياد نيز ندارند و بعضــا پرداخت مقرره های 
قانونی برای کسی که می خواهد يک دادخواست حقوقی 
دهد در مرتبه اول ميسر نيست و پرداخت حق کارشناسی 
در مرتبه اول که هنوز حق خود را از طرف مقابل نتوانسته 
اســت بگيرد، امکان ندارد. لذا بايد نگاه ويژه ای نســبت به 
اين قشر داشته باشيم و اين موضوع ساز و کار می خواهد 

و حتما در اين زمينه دولت و مجلس بايد کمک کنند.
رئيس قوه قضاييه در ادامه گفت: يقين دارم که با حضور 
آيت الله رئيســی در دولت آينده که به همه گرفتاری ها، 
مشکلات، کسری ها و کمبود ها در قوه قضاييه وقوف کامل 
دارند، حتما کمک می کنند و اميدوارم بسياری از مشکلات 

را بتوانيم رفع کنيم.
اگر بستر فساد و رانت وجود داشته باشد مبارزه با فساد 

ناقص خواهد بود
حجت الاســلام والمسلمين محسنی اژه ای اظهار کرد: 
اطمينان کامل دارم که با حضور مدير توانمند، کارکشته، 
بزرگ شــده در ميدان های سخت، دکتر قاليباف در راس 
مجلس و نمايندگان انقلابی و دلســوز ملت، حتما کمک 
می کنند و دست به دست هم می دهيم و مشکلات مردم 

را کمتر می کنيم.
رئيس قوه قضاييه با بيان اينکه همه پيشگيری از وقوع 
جرم را قبول داريم، ادامه داد: بســيار اميدوارم به کمک 
مجلس و دولت و همکاران عزيز بتوانيم زمينه های فســاد 
و رانت را برطرف کنيم. اگر بستر فساد و رانت وجود داشته 
باشد و جلوی گلوگاه ها گرفته نشود، مبارزه ناقص خواهد 
بود. هر قدر هم که تلاش کنيم و سيستم اطلاعاتی، انتظامی 
و قوه قضاييه هر مقدار تلاش کند، اگر بستر ها وجود داشته 

باشد و گلوگاه ها باز باشد، اين مبارزه کامل نخواهد بود.
حجت الاســلام والمسلمين محسنی اژه ای با قدردانی 
از حضور دلگرم کننده حاضرين گفت: حضور شما وظيفه 
و مسئوليت ما را بزرگ تر و سنگين تر کرد. از امروز پيمانی 
با خدای عز و جل دارم و از امروز مسئوليت من سنگين تر 
شــد. يــک پيمان با مجموعه خــود دارم و پيمانی با همه 
کسانی که اظهار محبت و اعلام آمادگی برای کمک کردن 
کرده اند، دارم و يک پيمان و مســئوليت در مقابل مردم 
دارم که بتوانم اين مسئوليت را به خوبی به پايان برسانم.

رئيــس قــوه قضاييــه در پايان از آيــت الله محمدی 
گلپايگانی، آيت الله رئيسی، رئيس مجلس شورای اسلامی، 
آيت الله خاتمی، معاون اول رئيس جمهور، وزرا، فرماندهان 
و مســئولان اطلاعاتی، نظامی و انتظامی و همکاران خود 
در قوه قضاييه تقدير کرد و گفت: از همه شما ضمن تشکر، 

اهدای حکم رهبر معظم انقلاب به حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای
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ممنوعاست

هفته نامه اقتصادی ایران
رئیس  سازمان حمایت از مصرف  کنندگان و تولیدکنندگان گفت: هر کالایی که در کشور تولید شود بلافاصله واردات آن ممنوع می شود و اجازه نمی دهیم تولیدکنندگان در این زمینه با 
خسارت رو به رو شوند.  عباس تابش در مراسم افتتاح خط تولید کولر گازی صنعتی در یک شرکت تولیدی در شهرک صنعتی کاسپین، اظهار داشت: اکنون در حوزه لوازم خانگی ضعف مبارزه 
با قاچاق کالا وجود دارد که سامانه رصد کالای قاچاق به عنوان یک زیرساخت در این زمینه راه اندازی شده و باید اجرایی شود.  مجلس شورای اسلامی و تمامی دستگاه هایی که در زمینه 
قاچاق کالا فعال هستند باید در این زمینه ورود کنند و نقش خود را به درستی اجرا نمایند.  کاهش قاچاق کالای لوازم خانگی ارتباط مستقیمی با کاهش بهای تمام شده تولید دارد و در نهایت 
به نفع مصرف کننده است که امیدواریم این مهم در کشور ساری و جاری شود.  امروزه نسبت به سال های گذشته، شرایط متفاوتی را شاهد هستیم و در بسیاری از موضوعات با پیشرفت 
و رشد تولید مواجه شده ایم. وی با بیان اینکه برای ادامه مسیر و ارتباط با کشورهای خارجی 2 راه وجود دارد، افزود: کشورهای خارجی یا شرایط ما را قبول نمی کنند که بدین وسیله توفیقات 
بیشتری در کشور حاصل می شود و یا قبول می کنند که در آن صورت کشور ایران تعیین کننده شرایط می شود. وقتی واکسن در کشور تولید نشده بود در واردات این محصول تحریم بودیم 

ولی بلافاصله بعد از تولید واکسن تحریم ها برداشته شد که همین مدل در چارچوب های مختلفی می تواند عملیاتی شود. / ایرنا

اهدای حکم رهبر معظم انقلاب به حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای

رئیس جدید قوه قضاییه: این دوره، دوره تحول و تعالی خواهد بود، آیت الله رئیسی: با ابتکار عمل آقای محسنی اژه ای گام های خوبی برداشته می شود
برای کمک از همه رســانه ها و صاحبان تريبون و کســانی 
که صاحب نظر هستند، استمداد می طلبم و از نقد آن ها 
و نقد منصفانه و علمی آن ها اولا استقبال می کنم و دوما 

تقاضا دارم ما را کمک کنند و ياری دهند.
رئیس جمهور منتخب: با ابتکار عمل آقای محسنی 

 اژه ای گام های خوبی در قوه قضاییه برداشته
 خواهد شد

آيت الله رئيسی در اين مراسم گفت: بايد به دليل انتخاب 
شايســته ای که در دســتگاه قضايی در مورد رياســت قوه 
قضاييه انجام شــد، تقدير و تشــکر کنم. من 3۶ ســال از 
نزديک با برادر عزيزم حجت الاسلام والمسلمين محسنی 
اژه ای همــکار هســتم و در ايــن مــدت آنچــه که ديدم 
صلاحيت های عملی و تسلط بر مبانی و قوانين حقوق بود 
و ايشان حقيقتا يک قاضی توانمند و تواناست و نسبت به 
دستگاه قضايی بسيار آشنا و دارای روحيه انقلابی است.

وی ادامه داد: حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای 
به مبانی و اصول انقلاب پايبند اســت. ايشــان در دو سال 
اخير و در مســئوليت معاونت اول، مديريت خوبی داشت؛ 
هــم در انتصاب هــای مديــران عالی و هــم در مديريت 
پرونده های مهم، مديريت ايشــان نسبت به اين پرونده ها 
ازمواردی بود که به مجموعه آرامش می داد.  رئيس پيشين 
قوه قضاييه تاکيد کرد: حجت الاسلام والمسلمين محسنی 
اژه ای مشاور امين در همه بخش ها و برای همه قضات بود 

و برای بنده نيز جايگاه ايشان ارزشمند بود.
آيت الله رئيسی يادآور شد: لازم است از همه همکاران 
در سراسر کشور تشکر کنم و زحماتی که اين مدت کشيدند 
گاهی خواسته هايی داشتيم که متناسب با امکانات موجود 
برای ســازمان ها و دادگســتری ها نبود. قريب ۴۰ تا ۵۰ 
درصد کمبود نيرو داشــتيم و وضع تشــکيلات مصوب با 
وضع موجود تفاوت داشــت؛ اما عليرغم شــرايط کرونايی 
عزيــزان کارنامــه خوبی ارائه دادند. وی تصريح کرد: اميد 
اســت با ابتکار عمل حجت الاســلام والمسلمين محسنی 
اژه ای گام های بلندی در ارتباط با تحول قضايی برداشــته 
شود؛ زيرا اين موضوع يک ضرورت برای قوه قضاييه است.

رئيس منتخب دولت تاکيد کرد: دستگاه قضايی در گام 
دوم نياز به تحول داشت که اميد است اين تحول سال به 
سال ارتقاء پيدا کند و بدون شک اين گام های بلند می تواند 

موثر واقع شود.
آيت الله رئيســی ادامــه داد: در اين مدت تلاش کردم 
موارد 8 گانه ای که مقام معظم رهبری ابلاغ کردند تحقق 
آن هــا را بــا کمک همکاران دنبال کنيم و تلاش شــد اين 
موارد به صورت ســند در آيد تا پيش روی همه همکاران 
باشــد. همچنين تلاش شــد حرکتها، برنامه محور باشد؛ 
 چراکــه ايــن حرکت هــا در پرتو برنامــه می تواند تداوم 

داشته باشد.
وی با بيان اينکه موضوع کرامت در دوسال اخير مورد 

توجه قرار گرفت، افزود: توجه به کرامت مردم، ارباب رجوع، 
همکاران، توجه به مبارزه با فساد و حمايت از توليد را در 
دستور کار قرار داديم و بايد از همه کسانی که قوه قضاييه 

را کمک کردند تشکر کنم.
رئيس پيشين قوه قضاييه با اشاره به برخی از ويژگی های 
حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای گفت: من درباره 
ويژگی های ايشــان بايد اشــاره کنم که حجت الاســلام 
والمسلمين محسنی اژه ای در بسياری از پيشرفت ها نقش 
داشــته، اما تلاش اين بوده که بی نام و نشــان ظاهر شود و 

ما شاهد اين اخلاص و بزرگواری در ايشان بوديم.
آيــت الله رئيســی با تاکيد بر ضــرورت توجه به عدالت 
اداری تاکيد کرد: در قانون اساسی به عدالت اداری اشاره 
شــده اســت و بايد ادارات و ســازمان ها با محور قرار دادن 
عدالت تلاش کنند و اولين شــاخصه آن شايسته سالاری 
اســت.  وی ادامه داد: در عدالت اداری، قانونمداری حائز 
اهميــت اســت و بايد به قانــون تاکيد کرد. رئيس جمهور 
منتخب گفت: کشور ما کشور انتخابات است از افتخارات 
کشــور ما آن اســت که همه چيز مبتنی بر رای مردم است 
و آنچه می تواند همه نهاد ها را با يک سياست مدونی حفظ 
کند موضوع قانونمداری اســت و همه بخش ها بايد به آن 

تکيه کنند.
رئيس پيشــين قوه قضاييه با بيان اينکه نظارت را بايد 
بــه عنوان عامل تداوم اعتماد، محترم شــمرد، گفت: اين 
نظارت در سه قوه ديده شده است. نظارت و نظارت پذيری 
موجب تداوم اعتماد در کشــور به مســولان است و نظارت 
گريزی ضد ارزش است و نظارت بايد به عنوان يک موهبت 

تلقی شود.
وی بــا بيان اينکه نظارت بايــد تضمين کننده اجرای 
عدالت و قانون درکشــور باشــد، افزود: ما در دولت آينده 
حتما به عنوان يک اصلی که می تواند اجرای قانون و عدالت 

را تضمين کند به نظارت توجه خواهيم کرد.
آيت الله رئيســی با اشــاره به مساله پيشگيری از وقوع 
جرم تاکيد کرد: ما اميدواريم با همکاری بين سه قوه و با 
حضور همه نهاد ها يک همکاری مثال زدنی را در کشــور 
شــکل دهيــم. وی ادامــه داد: همه بايــد کمک کنيم که 
ناهنجاری هــای اجتماعی و اقتصــادی کاهش يابد و اين 
نيازمند حضور همه بخش هاســت و ما در دولت هم اين 

امر را با همکاری دستگاه قضايی دنبال می کنيم.
رئيــس دولــت منتخب تاکيد کــرد: قضات پاکدامن و 
شــجاع در دستگاه قضايی بايد مورد حمايت قرار گيرند و 
در دولت هم مديران خطرپذير همواره بايد مورد حمايت 

باشند.
آيت الله رئيســی تاکيد کرد: در بســياری از ســال ها 
پيشنهاد تصويب قطعنامه در مجامع جهانی عليه جمهوری 
اســلامی را کشور کانادا مطرح ميکند و امروز گزارشی که 
از کانادا بيرون می آيد مشاهده می کنيد که با بومی ها چه 

کردند. زنان و دخترانی که امروز گور های دســته جمعی 
آن ها کشــف می شود، تصويرشان پيش روی بشريت بوده 
و اين يک جنايت است و کسانی که دست به اين جنايت 

هولناک زدند نمی خواهند جواب دهند.
وی ادامه داد: توجهی که جمهوری اســلامی نسبت به 
زندان هــا و خانــواده زندانيان در همين وضعيت کرونايی 
انجام داد مبتنی بر حقوق بشــر اسلامی و آموزه های دين 
اســت و ما اين مســائل را از آنجا ياد گرفتيم و بايد بر آن 

اساس عمل کنيم.
رئيس پيشــين قوه قضاييه تاکيد کرد: ما به نام حقوق 
انســان، مردم و به نام اجرای عدالت و حق در کشــور بايد 
گام هايمان اســتوار باشــد. ما آينده را بســيار درخشان 
می بينيــم و انشــاءالله همکاری همه قــوا و مردم موجب 
پيشرفت امور کشور شود. آيت الله رئيسی در پايان گفت: 
من برای حجت الاســلام والمســلمين محسنی اژه ای از 

خداوند طلب توفيق دارم.
 اهدای حکم رهبر معظم انقلاب اسلامی به رئیس 

جدید دستگاه قضا از سوی حجت الاسلام و 
المسلمین محمدی گلپایگانی

حجت الاســلام و المسلمين محمدی گلپايگانی حکم 
رهبر معظم انقلاب اسلامی به حجت الاسلام والمسلمين 
محسنی اژه ای رئيس جديد دستگاه قضا را به وی تقديم 
کرد. همچنين رئيس دفتر رهبر معظم انقلاب اســلامی با 
اهدای لوحی از زحمات آيت الله رئيســی در قوه قضاييه 

تقدير و تشکر کرد. 
 رئیس دفتر مقام معظم رهبری: قاطعیت و ساده 

زیستی دو ویژگی شخصیتی آقای اژه ای است
حجت الاسلام و المسلمين محمدی گلپايگانی در اين 
مراسم بيان داشت: ماه خرداد ماه با برکتی بود. ۲8 خرداد 
قطعا ازايام الله است. اين انتخابات پرشور انتخاباتی بود که 
ملت ايران و قاطبه مردم از زن و مرد کسانی که می توانستند 
رای بدهند با همه ســختی ها، با همه گرفتاری هايی که 
دارند، پای صندوق ها آمدند و همه شــاهد بوديم و ديديم 
که در روز ۲8 خرداد صف های طولانی در پای صندوق های 
رای آن هم در شرايطی که شما می دانيد در اوج تبليغات 
مســموم از ناحيه دشــمنان ريز و درشــت ما و بمباران 

تبليغاتی، چگونه شکل گرفت.
 حجت الاسلام و المسلمين محمدی گلپايگانی افزود: 
بعضی ها در داخل حرف هايی زدند، اما هيچ کدامشان در 
مردم کوچکترين اثری نداشــت و به فرموده مقام معظم 
رهبری که چند روز قبل فرمودند در همين انتخابات واقعا 
همــگان حيــرت کردند. همه حتی دشــمنان که اين چه 
مردمی اند که چنين به رهبر و نظام خودشــان پايبندند. 
رئيــس دفتر رهبر معظم انقلاب تصريح کرد: بايد تبريک 
عرض کنم به همه مردم و مقام معظم رهبری و به دست 
انــدرکاران برگــزاری اين انتخابات کــه در ۲8 خرداد که 

بعضی ها انتظار داشــتند حوادثی در اين کشــور به وجود 
بيايــد آب از آب تــکان نخورد و با آرامش کامل مردم پای 
صندوق های رای رفتند و به آنچه که دلخواهشان بود رای 

دادند.
 حجت الاســلام و المســلمين محمــدی گلپايگانی 
افزود:شــخصيت جناب آقای رئيســی برای همه ما روشن 
است، جناب آقای رئيسی برای شما همين افتخار بس که 
در حکم مقام معظم رهبری برای جناب آقای اژه ای کلمه 

“افتخار آميز” برای شما به کار برده شد.
رئيس دفتر رهبر معظم انقلاب يادآور شد:جناب آقای 
منتظری به اين مطلب اشاره کرد که جناب آقای رئيسی 
با تحولی که در دســتگاه قضا به وجود آورد مردم اميدوار 
شدند. چه تعداد کارخانه هايی که تعطيل شده و کارگران 
و کارمندانشــان پراکنده شــده بودند، همه ابزار ها معطل 
شده بود و همه اين ها احيا شد. در سفر های پی در پی که 
ايشان داشت در استان های مختلف برای مردم اميد ايجاد 
کرد و مردم اميدوار شدند. ايشان کارنامه بسيار درخشانی 
دارد. ايشان از اول کار در قوه قضاييه حضور داشت و مرحله 
بــه مرحلــه مراتب را طی کرد تا رئيس قوه قضاييه شــد.  
رئيــس دفتر رهبر معظم انقلاب عنوان کرد: من مطمئنم 
که ان شــاءاالله در تصدی ايشــان و با عنايت اهلبيت)ع( و 
مخصوصــا حضرت ولی عصر)عج( که صاحب اختيار همه 
ما هســتند اين مشــکلات حل خواهد شد و وظيفه ماست 
کــه بــرای موفقيت ايشــان دعا کنيم. حجت الاســلام و 
المســلمين محمدی گلپايگانی بيان داشــت: در رابطه با 
جناب آقای محسنی اژه ای هم اين را عرض کنم که ايشان 
از ابتدای کار و در سن ۱۶ سالگی به طلبگی مشغول شد 
و بعد به قم آمد و توســط شــهيد بزرگوار آيت الله قدوسی 
جذب دستگاه قضايی شد و تمام مراحل را مرحله به مرحله 
طی کرده است. رئيس دفتر رهبر معظم انقلاب بيان کرد: 

آقای محســنی اژه ای در مســئوليت های مختلف از جمله 
دادســتانی کل کشور تا وزارت اطلاعات در همه جا موفق 
بوده است. حجت الاسلام و المسلمين محمدی گلپايگانی 
با اشاره به دو ويژگی شخصيتی رئيس جديد دستگاه قضا 
افزود: دو ويژگی را من از ايشان برای شما عرض می کنم: 
اولا قاطعيت همانی که امروز نيازمنديم. اگر ايشان به يقين 
رسيد که شخص يا اشخاصی متخلف هستند، چشمانش 
را می بندد. رئيس رفتر رهبر معظم انقلاب افزود: ملاحظه 
کاری و تحت فشار قرار گرفتن و توصيه اين و آن مشکلات 
ما را زياد کرده است. بايد همانطور که در حکم رئيس قوه 
قضاييه هم آمده اســت برخورد قاطع با مفســدان بشود و 
قاطعيت اين يکی از ويژگی های ايشان است. وی در ادامه 
افزد: ويژگی دوم ايشــان که خود از نزديک شــاهد هستم، 
ساده زيستی ايشان است. من افتخار همسايگی ايشان را 
دارم . با فشار کاری سنگينی که ايشان داشته زندگی اش 
يک زندگی ساده بوده است. اين نياز امروز مسئولين محترم 

ماست که ساده زيست باشند. 
حجت الاسلام و المسلمين محمدی گلپايگانی يادآور 
شــد: آنروزی که ريختند در مدرســه فيضيه من آنجا بودم 
چها که نکردند. از طبقه دوم طلبه را پرت کردند پايين و 
جنايــت کردند. وقتی امــام آمدند منظره را ديدند زار زار 
گريــه کردنــد. آن روزها را ما ديــده ايم و الان اين نعمت 
بزرگ نظام مقدس جمهوری اســلامی، نعمتی اســت که 
بايد آن را حفظ کنيم و انشــاءالله اين نعمت زمينه ظهور 

حضرت ولی عصر خواهد بود.
قرائت متن حکم حجت الاسلام والمسلمین محسنی 

اژه ای از سوی رئیس دفتر مقام معظم رهبری
در ادامه اين مراسم حجت الاسلام والمسلمين محمدی 
گلپايگانی، متن حکم انتصاب حجت الاسلام والمسلمين 
محسنی اژه ای از سوی مقام معظم رهبری را قرائت کرد.

بصيــرت، دانــش عميــق حقوقی در ابعــاد حوزوی و 
دانشــگاهی، تجربه طولانی در دســتگاه قضائی و شناخت 
کامل از ســاختار و نقاط قوت و ضعف اين مجموعه، بيان 
گويا و رسا، شناخت دقيق جريان های اجتماعی و سياسی 
کشــور و روحيه مردمی و اجتماعی غلامحسين محسنی 
اژه ای وی را در قامت رئيسی تحول خواه و مديری جهادی 
برای قوه قضاييه مطرح کرده که قادر خواهد بود مســير 

اصلاحات قضائی را با قوت ادامه دهد.
رئيس جديد قوه قضاييه متولد ۱33۵ در روستای اژيه 
واقع در “بخش جلگه” از توابع اصفهان اســت؛ اين روســتا 
در سال های پس از پيروزی انقلاب اسلامی تبديل به شهر 

می-شود.
غلامحســين محســنی اژه ای در اين روستا در خانه ای 
که پدری کشــاورز و مادری خانه دار با 7 فرزند، ۴ دختر و 
3 پســر درآن زندگی می کردند، در فضايی آکنده از عشق 
و ارادت بــه ائمــه اطهار و پايبندی کامل به شــعائر دينی، 

رشد و نمو می يابد.
پــدر غلامحســين محســنی اژه ای معروف به شــيخ 
اســماعيل در کنار کشــاورزی، فردی اهل مطالعه، آشنا با 
علوم اســلامی کتب و نشــريات اسلامی و در ارتباط مداوم 
بــا روحانيون معتمد مردم، جزو فعالين مجالس مذهبی و 
اهل بيت عليهم الســلام و همچنين ســخنران محافل و 

مجالس مذهبی بود
وی از پيش از انقلاب اســلامی از مقلدين امام خمينی 
)ره( محســوب می شــد و در هشت ســال دفاع مقدس به 
دفعــات در جبهه هــای دفاع از ميهن اســلامی نيز حضور 
داشــت.  زندگی روســتايی، از غلامحسين محسنی اژه ای 
شخصيتی فعال و پويا و متکی به نفس و در عين حال ساده 
و صميمی می سازد؛ بطوری که چنين وجوهی از شخصيت 
وی، بعد ها در دوران عالی ترين مسئوليت های قضايی، در 
ســادگی و بی پيرايگی او در مجالســت با همکاران نمود 

می يابــد و از يک مدير عالــی قضايی، چهره ای صميمی، 
مردمی و رسانه ای می سازد که تبلور آن در مقام سخنگويی 
دســتگاه قضايی و ارتباط و معاشــرت با اهالی رســانه و 

طيف های مختلف از جمله دانشجويان متجلی می شود.
 غلامحسين در حالی که دوران نوجوانی را سپری ميکند 
در سن ۱۶ سالگی به تشويق پدر که ارادتی تام به ساحت 
ائمه معصومين )ع( داشت و همينطور توصيه خاص حجت 
الاســلام و المســلمين سيد حسن بهشتی نژاد امام جمعه 
موقــت اصفهان، به تحصيل علوم دينی روی می آورد و در 

حوزه علميه اصفهان به تحصيل مشغول می شود.
حجت الاسلام و المسلمين بهشتی نژاد در ۲۱ رمضان 
ســال ۱۴۰۰ قمــری )ســوم مرداد ســال ۶۰( توســط 
تروريست های گروهک منافقين به همراه فرزند ۱۰ ساله 

اش در منزل مسکونی خود ترور و به شهادت رسيد.
غلامحســين محســنی اژه ای بعد از مدتی برای ادامه 
تحصيلات حوزوی به قم می رود و در مدرســه حقانی که 
يکی از پايگاه های مهم مبارزه با رژيم طاغوت و مورد توجه 
شــهيد بهشــتی بوده است، به علم اندوزی می پردازد و در 
اين مسير با چهره های شاخص انقلاب از جمله معمار نظام 

قضايی انقلاب اسلامی، “شهيد قدوسی” آشنا می شود.
 حضــور وی در کانــون مبــارزات روحانيت عليه رژيم 
سمتشاهی در دوران طلبگی ادامه دارد؛ بطوريکه در زمان 
يکی از حملات رژيم ستمشاهی به مدرسه فيضيه در سال 
۵۴، وی که طلبه ای جوان و انقلابی است، در اين مدرسه 
حضــور دارد و آن صحنه هــای خوفنــاک و جنايت بار را از 
نزديک مشــاهده می کند، و در همين ســال يک بار هم 

دستگير می شود.
در ۲۰ سالگی و در عنفوان جوانی، وقتی او هنوز دوران 
طلبگی را طی می کند، دو ســال پيش از پيروزی انقلاب 
اســلامی، با دختری که در خانواده ای روحانی رشــد و نمو 
يافته بود، ازدواج می کند که حاصل آن ۴ فرزند، يک دختر 

و 3 پسر است.
پس از پيروزی انقلاب اســلامی غلامحســين محسنی 
اژه ای در اواخر سال ۵8 به توصيه و دعوت شهيد قدوسی 
به تهران می آيد و در دادگاه انقلاب اســلامی مشــغول به 

کار می شود.
اقدامات موثر و دقيق قضائی اژه ای در اين سال ها باعث 
شد وی در سال ۶۴ به عنوان نماينده قوه قضاييه در وزارت 
اطلاعات معرفی شود که جايگاهی مهم و حساس محسوب 
می شود.  در روند فعاليت های قضايی، غلامحسين محسنی 
اژه ای پرونده های سنگين وپيچيده ای از صاحب منصبان 
و دانه درشــت ها را پيگيری کرده که از آن جمله می توان 
به پرونده فاضل خداد، غلامحســين کرباســچی و مهدی 
هاشــمی اشاره کرد. رسيدگی و مديريت به همه جوانب و 
اطراف پرونده ها در کنار توجه و تدبير ويژه در مبانی حقوقی 
از ويژگی های رسيدگی های قضايی قاضی القضات کشور 
است. وی در سال ۱3۶۵ عهده دار پرونده سنگين”مهدی 
هاشــمی” می شــود که عــلاوه بر طولانی بــودن جريان 
رســيدگی و پيچيدگی پرونده، فشار های سنگين سياسی 
از سوی دفتر آقای منتظری که در آن هنگام منصب قائم 
مقام رهبری را داشــته نيز بر او کارســاز نمی شــود و روند 

رسيدگی به پرونده را تحت تاثير قرار نمی دهد.
پرونــده فاضل خداداد، عرصــه ديگری از فعاليت های 
قضايــی رئيــس جديد قوه قضاييه در دهه 7۰ اســت. اين 
پرونــده به دليل آنکــه در زمان خودش بزرگترين پرونده 
مفاســد اقتصادی محسوب ميشــده و بازتاب رسانه ای و 
اجتماعی بســيار گســترده ای دارد و از سوی ديگر بدليل 
آنکه جريان دادگاه آن از رســانه ملی نيز پخش می شــود 
حساسيت بالايی دارد و با صدور شجاعانه اولين حکم قاطع 
برای يک مفسد رانت خوار اقتصادی، وجهه مبارزه با فساد 

را به کارنامه غلامحسين محسنی اژه ای می افزايد.
پرونده کرباســچی، شهردار اســبق تهران نيز از جمله 

پرونده های بســيار ســنگين محول شده به اژه ای است که 
بدليــل فعــال نبودن دادســرا ها در آن مقطــع و فقدان 
کيفرخواست، نقش قاضی در آن بسيار پررنگ بوده است.

پخش سراسری جريان آن دادگاه از رسانه ملی، علاوه 
بر صفت ضد فساد بودن، چهره يک قاضیِ مسلط، دقيق، 
خوش بيان و آگاه از غلامحسين محسنی اژه ای را در اذهان 
عمومی شــکل می دهد مديريت و قضاوت در مورد ده ها 
پرونده مهم و کلان حساس ملی در امتداد اقدامات قاضی 

القضات کشور قرار داشته است.
محســنی اژه ای در دولت نهم به عنوان وزير اطلاعات 
انجام وظيفه می کند که نهايتا پس از اختلاف نظر با رييس 
جمهور وقت بر ســر موضوع اطاعت از ولايت و همچنين 
يکی از نزديکان رئيس جمهور، به اين مسئوليت پايان داده 
می شود.سمت های مختلفی همچون مسئوليت دادسرای 
امــور اقتصادی تهران، مســئوليت مجتمــع قضايی ويژه 
رســيدگی به جرائم کارکنان دولت، دادســتان کل ويژه 
روحانيت، دادســتان کل کشور، معاونت اول قوه قضاييه، 
سخنگوی دستگاه قضا و عضويت مجمع تشخيص مصلحت 

نظام در کارنامه رئيس جديد قوه قضاييه ديده می شود.
گفتنی است رئيس جديد قوه قضاييه سال ها به عنوان 
دادستان کل کشور و وزير اطلاعات که مجتهد بودن لازمه 
داشتن مسووليت در اين مناصب است فعاليت داشته است

وی همچنين دارای مدرک کارشناســی ارشــد حقوق 
بين الملل نيز هست تا اين دو درجه علمی از وی شخصيتی 

ويژه در علوم حوزوی و دانشگاهی بسازد.
حجت الاســلام و المســلمين اژه ای از ســال 8۵ عضو 

حقيقی مجمع تشخيص مصلحت نظام بوده است.
همچنين تحصيلات دانشگاهی و توجه ويژه به اهميت 
افکار عمومی و نخبگانی جامعه باعث شده که اژه ای حضور 
در مجامع و نشست های ويژه دانشجويان را در هر فرصتی 
مغتنم شمرده و ارتباطی گسترده و وثيق با بدنه دانشگاهی 

و دانشجويی کشور داشته باشد.
 بيــان رئيــس جديد قــوه قضاييه در تبيين مســائل، 
رويکرد هــا و رخداد هــای قضايــی بــرای جامعه علمی و 
دانشگاهی کشور، آن هم در دورانی که قوه قضاييه بوسيله 
رســانه های معاند در معــرض اتهامات واهی قرار گرفته و 
کمتر کســی تن به حضور در مجامع دانشــجويی ميداد، 
دانشــجويانی که در نشست های وی حضور داشته اند، وی 
را از جنس خود و همدل و همداستان با دغدغه های عدالت 

خواهانه خويش توصيف می کنند.
 بصيــرت، دانــش عميــق حقوقی در ابعــاد حوزوی و 
دانشــگاهی، تجربه طولانی در دســتگاه قضائی و شناخت 
کامل از ســاختار و نقاط قوت و ضعف اين مجموعه، بيان 
گويا و رسا، شناخت دقيق جريان های اجتماعی و سياسی 
کشــور و روحيه مردمی و اجتماعی غلامحسين محسنی 
اژه ای وی را در قامت رئيسی تحول خواه و مديری جهادی 
برای قوه قضاييه مطرح کرده که قادر خواهد بود مســير 

اصلاحات قضائی را با قوت ادامه دهد./ ميزان
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وزیر امور اقتصادی و دارایی از افزایش 108 درصدی درآمد مالیاتی طی سه سال گذشته خبر داد و افزود: این میزان درآمد مالی 8 درصد بیشتر از مصوبات بوده است. فرهاد دژپسند در مورد هفته مالیات 
در جمع خبرنگاران با بیان اینکه در جنگ اقتصادی دشمن باید به دنبال منابع جایگزین مالی باشیم تا هزینه های دولت تامین شود، افزود: در این شرایط به طور طبیعی سراغ درآمد مالیاتی می رویم که درآمد 
تمیزی برای ما است.  لازم است برنامه ریزی برای این منبع درآمد دولت در کوتاه مدت و بلندمدت موردتوجه قرار گیرد. او با تاکید بر اینکه افزایش درآمد مالی بدون هیچ تنشی اتفاق افتاد، اظهار کرد: مبنای 
ما در دریافت مالیات شعار »وصول با رعایت اصول« بود و مودیان مالیاتی نیز در این راه همکاری داشته و خوش حساب بودند. البته با مودیانی که به دلیل کرونا در فشار اقتصادی بودند ملاحظات انجام شده 
است. او با اشاره به تغییر دولت در چند هفته آینده گفت: با توجه به انتقال دولت، امسال سالی مهم است و ما وظیفه داریم کارها را فشرده و جهادی انجام دهیم.  باید سال 1400 سال متفاوت و متمایزی باشد و 
با شدت قابل قبول درآمد مالیاتی ادامه پیدا کند. او در پاسخ به پرسشی مبنی بر اقدامات انجام شده برای جلوگیری از فرار مالیاتی و پایانه های فروشگاهی اظهار کرد: زیرساخت های آن کامل اجرا شده است، 

اما برای عملیاتی شدن آن باید شرکت ها و فروشگاه ها نیز آمادگی داشته باشند.  بخشی از دلیل تاخیر در اجرای آن مربوط به کرونا است، اما پیش بینی می کنیم تا پایان سال به طور کامل اجرا شود. / ایلنا

سلامت

اين سبزی پرطرفدار سرشار از ويتامين های A، B، C و املاح 
فراوان است. اين ويتامين ها باعث حفظ ايمنی بدن شما می شوند 
و بدن تــان را تصفيــه می کنند. کرفس شــما را از مبتلا شــدن به 
ســرماخوردگی حفظ می کند به علاوه شما را از انواع بيماری های 
قلبی و عروقی هم در امان نگه می دارد، به همين خاطر بســياری 
از پزشــکان هنگام ســرمای شديد هوا مصرف اين سبزی را توصيه 
می کنند تا افراد به اين وســيله خودشــان را از گرفتاری آنفلوآنزا 

و سرماخوردگی نجات دهند.
اين ســبزی خوش عطر به خاطر داشتن 

آنتی اکسيدان های بسيار قوی بدن شما 
را در برابــر بيماری های 

خيــم  و

حفظ می کند. ضمن آنکه کرفس به خاطر داشــتن اسيد فونوليک 
در بدن شــما به گونه ای عمل می کند که درنهايت جلوی رشــد 
تومورهای ســرطانی گرفته می شــود چراکه اين ماده قادر است از 
افزايــش يکــی از انــواع هورمون ها که در پيشــرفت تومورهای 

ســرطانی موثر است جلوگيری کند.
نوشیدنی معجزه گر آب کرفس، 

بااينکــه گيــاه کرفس، خوش عطر و بو، پرخاصيت و خوشــمزه 
اســت اما همراه کردن ســبزيجات ديگر با آن لطف ديگری دارد. 
کافی اســت جعفری خوشــبو را به کرفس اضافه کنيد تا هم يک 
تجربه متفاوت داشــته باشــيد و هم خود را از ابتلا به ســرطان 
خــون محافظت کنيد. ترکيب کرفس با ليمو، هويج، پرتقال، 
کاهو و ســبزيجات ديگر می تواند هر بار برای شــما تازگی به 
وجود بياورد. ضمن آنکه ممکن اســت نوشــيدن آب کرفس 

به تنهايی برای بســياری افراد دلچسب نباشد.
کرفس، سلطان سبزی ها

پزشــکان تغذيه نوشــيدن آب کرفس را به بيماران مبتلا به 
ديابت توصيه می کنند و حتی کســانی که از يبوســت رنج می برند، 

می تواننــد از آب کرفــس به عنوان يک مليــن طبيعی بهره ببرند. 
همچنين ويتامين های موجود در کرفس، پوســت شــما را شفاف 
و لکه های کدر ســطح پوســت تان را کمرنگ می کند. آب کرفس 
برای مبتلايان به فشــار خون هم توصيه می شــود. کافی اســت 
نوشــيدن آب کرفس چند بار در هفته را از ياد نبريد. اين ســبزی 
شــگفت انگيز با کاهش فشــار خون شــما، آن را به حد متعادل 

می رســاند و باعث افت فشــار و ضعف نخواهد شد.
بنوشید بی خواب هستید؟ آب کرفس 

جالــب اســت بدانيد خــوردن کرفس به اعصاب شــما آرامش 
می دهد. شب هايی که به خاطر مشغله های ذهنی يا سردرد دچار 
کم خوابــی يا بی خوابی شــده ايد، اين گيــاه با روغن های طبيعی، 
املاح و ويتامين های مورد نياز شما، مسکن اعصاب تان به حساب 

می آيد.
آیا واقعا کرفس لاغر می کند؟

آب کرفس گرايش های شــما بــه مواد قندی را کنترل می کند 
و ميل تان را به شــيرينيجات کاهش می دهد، به همين خاطر پس 
از مدت زمانی متوجه می شــويد که ديگر مثل ســابق شــيرينی و 

غذاهــای چرب و ســنگين ميل نمی کنيــد و همين موضوع باعث 
لاغر شــدن شــما می شــود. کافی است با حذف نوشــابه از برنامه 
غذايی تــان، آب کرفــس را بــا غذای تان همراه کنيــد؛ علاوه بر 
بهره منــدی از ديگــر خواص اين گيــاه مفيد پس از مدتی متوجه 

کاهش وزن تان هم خواهيد شــد.
اين ســبزی کالری نســبتا پايينی دارد اما در عين حال دارای 
فيبر زيادی اســت به همين خاطر اشــتهای شما را ميان وعده های 
غذايی کنترل می کند. همچنين کرفس دارای مقدار قابل توجهی 
کلســيم اســت که خاصيت چربی سوزی دارد. از اين به بعد علاوه 
بر نوشــيدن آب اين گياه، در ســالاد های خود کرفس خام مصرف 
کنيد تا ســالم و لاغر بمانيد. پس هر چه می خواهيد کرفس ميل 
کنيد شــما با خوردن آن نه تنها چاق نمی شــويد بلکه دور کمرتان 

باريک تر از قبل خواهد شــد.
برگ کرفس و هزار خاصیت

بســياری از افراد هنگام درســت کردن خورش کرفس برگ آن 
را دور می ريزند درحالی که بســياری از مواد مفيد و ويتامين ها در 
برگ آن نهفته اســت. شــما می توانيد برگ آن را هم خورد کرده 
و در خــورش بريزيــد تــا ضمــن ايجاد غلظــت، از مزايای آن نيز 

بهره مند شويد.

تحویل بیش از ۵۰ میلیون دُز واكسن بركت 
تا پایان شهریور

در پی افزايش چشمگير ابتلا به ويروس کرونا در استان 
سيســتان و بلوچستان محموله ويژه امدادی ستاد اجرايی 
فرمان امام به اين استان اعزام شد.  طی مراسمی با حضور 
رئيس ســتاد اجرايی فرمان امــام، محموله ويژه امدادی و 
اضطــراری ضدکرونايــی شــامل انواع اقلام بهداشــتی و 
تجهيزات پزشکی برای کمک به مردم سيستان و بلوچستان 
به اين اســتان ارسال شد. محمد مخبر رئيس ستاد اجرايی 
فرمان امام در حاشيه اين برنامه گفت: به دنبال اعلام وزارت 
بهداشــت درخصوص آغاز موج جديد شــيوع کوويد ۱9 در 
کشــور و اعلام نياز برای تجهيزات در مناطقی از اســتان 
سيســتان و بلوچســتان، محموله بســيار ويژه ای به ارزش 
حدودی ۲۰ ميليارد تومان را از امروز به اين مناطق ارسال 
و اعزام می کنيم. دو ميليون ماســک، ســه هزار ليتر مواد 
ضدعفونی کننده، ۵۰ هزار کيت تشخيص، ۱۰۰ هزار بسته 
معيشــتی و پروتئينــی، ۵۰ عــدد تــی  وپــس، يک عدد 
اکسيژن ســاز بيمارستانی به ارزش ۲.۵ميلياردتومان، هزار 
و 3۰۰ گان پزشکی و جراحی، سه هزار دُز داروی ضدکرونای 
رمدســيوير بخشــی از اين محموله می باشــد.  همچنين 
بزرگترين و مجهزترين بيمارستان سيار کشور نيز که توسط 
ستاد اجرايی فرمان امام ساخته شده با امکاناتی نظير اتاق 
عمل، بســتری بيمار، داروخانه، آزمايشــگاه، راديولوژی و 
تجهيزات دوراپزشــکی و قسمت مختص بيماران تنفسی و 
کرونايی به سيســتان و بلوچســتان اعزام می شود.  در حال 
حاضــر روزانــه ۲۰ هزار عدد مــواد غذايی مانند آب ميوه و 
سوپ هم بين بيماران کرونايی بستری در اين مناطق توزيع 
می کنيــم. اقدامات حمايتی ســتاد اجرايــی فرمان امام از 
آســيب ديدگان کرونا از نخســتين روز شيوع ويروس کرونا 
در کشور آغاز شده و تا هرزمانی که مردم نياز داشته باشند 

ادامه خواهد داشت.
 پس از اخذ مجوز مصرف اضطراری واکسن برکت، اجازه 
توليد انبوه آن را پيدا کرديم و تاکنون نزديک به دو ميليون 
و 7۰۰ هزار دُز واکســن کرونا توليد کرده ايم که ۴۰۰ هزار 
دُز آن در اختيار وزارت بهداشــت قرار گرفته و دو ميليون 
باقيمانده نيز در حال گذراندن آزمايش هايی است، به محض 
اين که اين تســت ها پشت سر گذاشته شود، اين واکسن ها 
نيز به وزارت بهداشــت تحويل داده می شــود. ما تا پايان 
شهريور قطعاً بيش از ۵۰ ميليون دُز واکسن کوو ايران برکت 
را تحويل وزارت بهداشت خواهيم داد.  ستاد اجرايی فرمان 
امــام در قيمت گذاری، توزيع و تزريق اين واکســن ايرانی 
کرونا دخالتی ندارد و اين امر برعهده وزارت بهداشت است 
اما ما به تمام وعده های داده شده عمل کرده ايم. / تسنيم

ضرورت استفاده از خدمات متنوع بانک 
سینا در جهت توسعه و رونق اقتصادی

به گزارش روابط عمومی بانک سينا، دکترسيد ضياء ايمانی 
در ســفربه اســتان خراسان با اشاره به وجود مضجع و مرقد 
مطهر امام رضا)ع( در مشهد مقدس و حضور خيل زائران آن 
امام همام بر اســتفاده از ظرفيت های اقتصادی، تجاری و 
گردشگری استان خراسان رضوی تاکيد کرد و اظهار داشت: 
اولويت بانک سينا در حوزه تخصيص منابع در سال جاری، 
تلاش در جهت اشتغالزايی و رفع موانع توليد است و بايد از 
ظرفيت ها و خدمات بانک به ويژه در حوزه تسهيلات برای 
تحقق اين مهم که منجر به ارز آوری و رشــد اقتصادی می 

شود، استفاده کرد.
مديرعامــل بانــک ســينا ظرفيت اين بانــک در بخش 
محصــولات را مطلوب ارزيابی کرد و گفت: نيروی انســانی 
کارآمــد، متخصــص و باانگيــزه در کنار ظرفيتها و خدمات 
مطلوب به ويژه در حوزه های اعتباری، امتيازی مهم در مسير 
ارتقاء جايگاه بانک و افزايش ســهم بازار اســت. بانک سينا با 
ارائه تسهيلات و خدمات نوين بانکی همواره در پله نخست 
خدمت رسانی ايستاده و با تامين مالی طرح ها به ويژه بنگاه 
های مولد و توليدی در مســير رونق اقتصادی کشــور گام 
برداشــته اســت. با تمرکز تلاش ها و اقدامات همکاران برای 
کاهــش مطالبات، افزايــش منابع و افزايــش درآمدهای 
غيرمشــاع، می توان به نتايج مطلوبی در پيشــبرد سياست 

های راهبردی بانک دست پيدا کرد.
 منطقه خراسان با برخورداری از زيرساخت های مناسب 
و پتانســيل بالا اين قابليت را دارد که با اســتفاده از امتيازات 
بانــک عــزم خود را برای ارتقاء عملکرد و تحقق اهداف مورد 
انتظار جزم کند. مديرعامل بانک ســينا در حاشيه اين سفر 
از ســاختمان زائرســرای کارکنان بانک در مشهد بازديد و 
دســتوراتی در جهت تسريع بازســازی زائرسرا صادر نمود. 
گفتنی اســت معاونين امور شــعب و مناطق و سرمايه های 
انسانی و مدير منطقه خراسان در اين سفر همراه مديرعامل 

بودند و از تعدادی شعب منطقه بازديد به عمل آوردند.

اعلام جزئیات تکمیلی درباره واریز سود 
سهام بانک ملت

سهامداران بانک ملت برای 
اعلام انصراف از دريافت ســود 
ســال 99 از طريــق واريز به 
حساب های خود نزد اين بانک 
تا ۲۵ تير ســال جاری فرصت 
دارند. به گزارش روابط عمومی 
بانــک ملــت، پيــرو برنامه 

زمان بندی پرداخت سود سهام سهامداران محترم بانک ملت، 
که در تاريخ ۱۵/۰۴ /۱۴۰۰ در سامانه کدال منتشر شده است، 
ايــن بانــک در نظر دارد علاوه بر ســهامدارانی که شــماره 
حســاب های خــود را به اداره بــورس بانک اعلام کرده اند، از 
طريق سامانه های اطلاعاتی موجود در زير سامانه ی بانک ، 
نسبت به اخذ شماره حساب های سهامداران حقيقی که قبلًا 
نسبت به اعلام شماره حساب خود اقدام نکرده اند اما دارای 
حســاب متمرکز فعال انفرادی و فاقد محدوديت )مسدودی 
حساب و...( نزد بانک ملت می باشند اقدام و سود سهامداران 

حقيقی محترم را به حساب مربوطه واريز کند .

خبر  تامین رایگان اکسیژن مراکز درمانی خبر
توسط فولاد مبارکه سرلوحه بخش خصوصی شود

 عضو کميته علمی ســتاد ملی مقابله با 
کرونــا گفت: بخــش خصوصی در تهران با 
دريافــت هزينه اکســيژن مورد نياز مراکز 
درمانی را تامين می کنند اما شرکت فولاد 
مبارکــه به صورت رايگان به اين نياز حوزه 
ســلامت دست زده است که بايد سرلوحه 

ديگر صنايع کشور شود.
مسعود مردانی در گفت و گو با خبرنگار 
ايراســين وضعيت کرونا در کشــور را فوق 
بحرانی خواند و اظهار داشــت: بيشــترين 
عامــل بيماری در مــوج چهارم کرونا گونه 
جهش يافته انگليسی است.  اين گونه جهش 
يافته کرونا ميزان ســرايت بالايی دارد اما 
مرگ و مير آن مشــابه گونه چينی اســت و 
اميدواريم گونه برزيلی به اين وضعيت بغرنج 
دامن نزند. عضو کميته علمی ســتاد ملی 
مقابلــه با کرونــا تصريح کرد: اينکه از روی 
علائــم ظاهری فرد بتوان تشــخيص داد 
ويروس کرونا انگليســی، چينی يا برزيلی و 
غيره اســت، هنوز امکان پذير نيست.وی با 
تاکيد بر پيشگيری از ابتلا به ويروس کرونا 
گفت: موج چهارم کرونا تحت تاثير کرونای 
جهش يافته انگليســی است و اميدواريم با 
واکسيناســيون بتوان انواع ويروس کرونا را 

 PCR مهار کرد.  به طور کلی انجام تست
برای تشخيص ويروس انگليسی کرونا کافی 
نيست و مراکز مرجع که قدرت دسته بندی 
ويــروس را دارند؛ می توانند اين ويروس را 
تشخيص دهند و روند درمان به يک صورت 
است و تنها تفاوت در ميزان شديد سرايت 
گونه جهش يافته انگليســی اســت. فوق 
تخصص بيماری های عفونی و گرمســيری 
در خصوص نقش ژنتيک در مبتلا شدن به 
بيمــاری کرونــا گفــت: به احتمــال زياد 
حساســيت های ژنتيکی نسبت به گرفتن 
گونه های مهاجم ويروس کرونا و سويه های 
جهش يافته نقش به سزايی دارد اما تاکنون 

بــه دليل جديد بودن اين بيماری اطلاعات 
مســتند در اين باره منتشــر نشــده است. 
تفاوت های ژنتيکی موجود در کشــورهای 
مختلف نشــان داده اســت برخی کشورها 
کمتر و برخی کشــورها نيز بيشــتر به اين 

ويروس واکنش نشان داده اند.
  عادی انگاری بر شدت موج چهارم 

می افزاید
 عــادی انــگاری و بی توجهی مردم می 
تواند بر شــدت موج چهارم کرونا بيفزايد؛ 
چراکه برخی از افراد هم در نوبت های بعدی 
به اين ويروس مبتلا شدند و بيشترين آمار 
مــرگ و مير در چهــارده ماه اخير به علت 

کرونا بوده است.
سفر و بازدیدهای نوروزی عامل موج 

چهارم کرونا
وی با اشاره به اينکه سفر و دورهمی های 
عيدنوروز سهم عمده ای در بروز موج چهارم 
کرونا داشــته اســت، گفت: وضعيت موج 
چهــارم تهران را به تعطيلی کشــاند و در 
اصفهان هم با اعمال محدوديت های شديد 
همراه شده است و با توجه به ظرفيت تعريف 
شــده مراکز درمانــی انتظار می رود مردم 
دررعايت دســتورالعمل های بهداشــتی 

کوشا باشند تا اين شرايط مهار شود.
تامین اکسیژن رایگان مراکز درمانی 

توسط فولاد مبارکه تحسین برانگیز است
مردانی بر اين نکته تاکيد کرد که بخش 
خصوصــی پايتخت با دريافــت هزينه در 
همکاری با دانشــگاه های علوم پزشــکی 
تهران اکســيژن مورد نياز مراکز درمانی را 
تامين کرده اند و افزود: اينکه شرکت فولاد 
مبارکــه به صورت رايگان اکســيژن مراکز 
درمانی استان اصفهان و برخی از استانهای 
کشــور را تامين کرده اســت درخور تقدير 
اســت و اميدواريم اين مسئوليت اجتماعی 

سرلوحه صنايع ديگر هم قرار گيرد.

باخوردنکرفس،دربرابرسرطانزرهپوششوید

تولید مدرن نهال های »لیبل آبی« برای نخستین بار در ایران
رئيس بنياد مســتضعفان در حاشــيه بازديد از يک 
مجموعه دامپروری و کشاورزی در استان اصفهان گفت: 
بنياد مستضعفان برای نخستين بار در ايران، نهال های 
شناسنامه دار، اصيل و پربازده را با هدف ارتقای بهره وری 
در حوزه باغداری توليد کرد که ظرفيت توليد ســالانه 
۲۰۰ هزار نهال ليبل آبی و ۲ ميليون چشــمه پيوندک 
را دارد. به گزارش روابط عمومی بنياد مستضعفان، سيد 
پرويز فتاح در ســفر به اســتان اصفهان و بازديد از يک 
واحد توليدات دامی، کشاورزی و باغی بنياد مستضعفان 
در منطقه اردستان اصفهان، با اشاره به بخشی از فعاليت 
اين واحد در حوزه توليد نهال های ليبل آبی افزود: اين 
واحد توانايی دارد ســالانه بيش از ۲۰۰ هزار نهال ليبل 
آبی را با استفاده از آزمايشگاه های تخصصی و نيروهای 
جــوان و متخصــص خود توليــد کند و توليدات خود را 
بــرای ارتقای بازده محصولات باغی کشــور، در اختيار 

باغداران و فعالان بخش خصوصی قرار دهد.
 اين مجموعه با گلخانه ای به وسعت ۲7۰۰ مترمربع، 
سالانه ۲ ميليون چشمه پيوندک توليد می کند. فتاح با 
تاکيــد بــر اينکه بنياد مســتضعفان آمادگی لازم برای 
ســرمايه گذاری بــه منظور ارتقای بــازده محصولات 

کشــاورزی با اســتفاده از تکنولوژی روز و مدرن دنيا را 
دارد، گفت: با توجه به ظرفيت اين مجموعه مقرر شــد 
بــا ســرمايه گذاری بنيــاد مســتضعفان و احــداث 
زيرساخت های لازم، توليدات سالانه نهال های ليبل آبی 
در ايــن مجموعــه به ۶۰۰ هزار نهال در ســال و توليد 
چشمه پيوندک نيز به بيش از ۶ ميليون در سال برسد 
و سطح زيرکشت توليدات گلخانه ای اين محصولات نيز 
به بيش از 7هزار متر مربع افزايش يابد. در شرايطی که 
طی سال های اخير، کمبود گوشت قرمز باعث تنش های 
قيمتی در بازار گوشــت شــده و اين افزايش قيمت ها، 
زندگی مردم را متاثر کرده است، بنياد مستضعفان برای 
تامين هرچه بيشــتر امنيت غذايــی و تاثير در کاهش 
تنش های قيمتی در بازار و دسترســی بيشــتر مردم به 
گوشــت قرمز، ســرمايه گذاری مضاعفی برای توسعه 
واحدهای پرواربندی توليد گوشت قرمز انجام می دهد. 
وی با بيان اينکه اکنون اين مجموعه در اصفهان دارای 
37۰۰ راس دام پرواری اســت گفت: بنياد مستضعفان 
با سرمايه گذاری کلان و استفاده از نيروهای متخصص 
در ايــن حوزه، بــه دانش قابل توجهی در حوزه دام های 
شيری و گوشتی دست يافته و امروز شاهد ثبت رکورد 

توليد متوســط روزانه ۴۴ ليتر شــير برای هر راس گاو 
شيری و ۵/ ۱ کيلوگرم گوشت در روز برای هر راس دام 
گوشــتی در اين واحد هســتيم. وی تاکيد کرد: بنياد 
مســتضعفان آمادگی کامــل دارد دانش خود در حوزه 
دامپروری و پرواربندی را در اختيار ساير فعالان بخش 
خصوصی در اين حوزه قرار دهد تا حوزه امنيت غذايی 
کشــور بيش از پيش تقويت شــود. نکتــه ای که تمام 
واحدهای توليدی بنياد مســتضعفان در سراسر کشور 
بايد نســبت به آن حساس باشند، جدی گرفتن اجرای 
مســووليت اجتماعی در قبال روستاهای حاشيه محل 

فعاليتشان است .

شهادتگاه290مسافرایرباسدرآبهایخلیجفارسگلبارانشد
مراسم گلباران شــهادتگاه ۲9۰ مسافر هواپيمای 
ايرباس جمهوری اســلامی ايران در ســی وســومين 
 ســالگرد جنايــت آمريــکا در ابهــای خليــج فارس 

برگزار شد. 
شهادتگاه ۲9۰ مسافر هواپيمای ايرباس که ۱۲ تير 
سال ۱3۶7 ازسوی ناو جنگی آمريکا با اصابت ۲ موشک 
به شهادت رسيدند، با حضور جمعی از مسئولان اجرايی 
هرمــزگان و خانواده هــای شــهداگلباران شــد. 

شــرکت کنندگان بــه هنگام گلباران محل شــهادت 
عزيزانشان بار ديگر فريادهای مرگ بر آمريکا و مرگ 
بر اسرائيل سر دادند و اين جنايت جنگی و ضد بشری 
آمريکا را محکوم کردند. پس از نواختن سرود جمهوری 
اســلامی ايران، شرکت کنندگان از روی عرشه شناور 
شهيد محمد ناظری با نثار شاخه های گل محل شهادت 
۲9۰ مسافر در حوالی “تنگه هرمز و هنگام” در آب های 
استان هرمزگان را به ياد آنان گلباران کردند. ۱۲ تير 

ســال ۶7 يکی از دردناک ترين حوادث تاريخ انقلاب 
اســلامی بود که با شــليک موشک هدايت شونده از ناو 
وينســنس متعلــق به نيروی دريايــی آمريکا صورت 
گرفــت. در اين روز هواپيمايی مســافربری جمهوری 
اسلامی ايران بر فراز آب های خليج فارس هدف اصابت 
دو موشــک از طرف ناو آمريکايی »وينســنس« قرار 
گرفت و ۲9۰ سرنشــين و خدمه اين هواپيما از جمله 

۶۶ کودک و ۵3 زن به شهادت رسيدند.

پس از سقوط اين هواپيما، مقامات آمريکايی برای 
توجيه اين جنايت نابخشــودنی، دلايل ضد و نقيضی 
عنوان کردند و کوشــيدند ايــن اقدام خصمانه را يک 
اشتباه وانمود کنند اما با توجه به مجهز بودن ناو جنگی 
وينســنس به پيشرفته   ترين سيســتم  های راداری و 
رايانه  ای و هم چنين مشــخص بــودن نوع هواپيمای 
درحال پرواز، مســلم شــد که احتمال اشــتباه وجود 

نداشته و اين اقدام، کاملًا خصمانه بوده است. / ايرنا
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جامعه11
شرکتپالایشنفت

اصفهانباتولیدبیش
از۳0نوعفرآورده

نفتیازنظرتنوعتولید
رتبهاولکشوررادارد

هفته نامه اقتصادی ایران
رئیس سازمان صنعت،معدن و تجارت استان اصفهان دهم تیرماه همزمان با روز صنعت و معدن با حضور و بازدید از شرکت پالایش نفت اصفهان بر همکاری  

پالایشگاه و سازمان تأکید کرد. دکتر ایرج موفق در بازدید از شرکت پالایش نفت اصفهان گفت: در یک سال گذشته با وجود تحریم ها و درگیری بیماری کووید 
19، 560 کارخانه جدید با 18 هزار میلیارد تومان در این استان راه اندازی شده است. وی افزود: با راه اندازی این واحد های جدید صنعتی برای بیش از 12 هزارو 
580 نفر اشتغال مستقیم فراهم شده است.  مدیر عامل شرکت پالایش نفت اصفهان نیز ضمن گزارشی از فعالیت پالایش نفت اصفهان اظهار امیدواری کرد 
صنایع در سال تولید، پشتیبانی ها ومانع زدایی ها بیش از پیش موفق باشند. مهندس مرتضی ابراهیمی اظهار داشت: شرکت پالایش نفت اصفهان با 
تولید بیش از 30 نوع فرآورده نفتی از نظر تنوع تولید رتبه اول کشور را  دارد. حضور در جایگاه بزرگداشت یادمان شهدای پالایشگاه اصفهان و ادای 

احترام به شهدای هشت سال دفاع مقدس شرکت از برنامه های این روز بود./ روابط عمومی

 محمدجــواد آذری جهرمــی وزير ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات گفت: به جای مسدودسازی و درگير شدن با فضای 

مجازی، راهکار آگاه سازی مخاطب را مدنظر قرار داده ايم.
وی در مراســم امضــای تفاهمنامه همکاری پويش ملی 
ارتقای آگاهی حقوقی جامعه بين سازمان تنظيم مقررات و 
ارتباطات راديويی و قوه قضائيه افزود: حدود يک ســال قبل 
گزارشی از قوه قضائيه دريافت کرديم که مبنای آن بررسی 
بيــش از هزاران پرونده با موضوعات متعدد کلاهبرداری در 
دادسرای جرايم رايانه ای بود که مشکلاتی را برای مردم ايجاد 

کرده بود.
در گزارشی که برای ما ارسال شد، قوه قضائيه درخواست 
کرده بود راه حل هايی برای پيشگيری از اين مشکلات در نظر 
گرفته شود تا بتوان از وقوع جرايم در فضای مجازی و به تبع 
آن ثبت شکايت پيشگيری کنيم. او  با تأکيد بر اينکه رويکرد 
قوه قضائيه بسيار مناسب و مطلوب بود، گفت: از زمان دريافت 
گزارش، کارگروهی مأمور شدند تا به صورت خاص روی اين 
مســأله کار کنند. پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات 
حدود ۶ ماه روی اين مســأله مطالعه انجام داد تا بســترهای 
فسادخيز و ايجاد مسأله برای مردم را که باعث تشکيل پرونده 
قضايی می شود بررسی کند. بخشی از اين مشکلات به دليل 
سيستم های فنی مانند تبليغات و اخبار دروغی است که در 
فضای مجازی منتشر می شود و پايه و اساسی ندارد. البته با 
توجه به وجود دســتور اجرايی از ســوی امريکا برای قطع 
همکاری کشــورها در حوزه فناوری اطلاعات، ســختی های 
بسياری را ايجاد کرد اما در دسترس نبودن تجهيزات حوزه 
فناوری باعث نشد ما در اين مسير پيش نرويم.  يکی از کارهای 
انجــام شــده، ايجاد زيرســاخت  برای تبليغــات بود. اينکه 
آژانس های تبليغاتی به جای استفاده از پلتفرم هايی که قوانين 
ما را رعايت نمی کنند، تبليغات خود را روی بسترهای داخلی 
انجام بدهند. با امضای اين تفاهمنامه، دولت فرصت مناسبی 
در دســت آژانس های تبليغاتی قــرار داده تا از ظرفيت های 
هوش مصنوعی برای پيشبرد کار خود استفاده کنند و فضای 
تبليغات منجر به فريب را کم اثر کنند. اين کار به خوبی پيش 
رفته است و حتی می تواند تبديل به کسب وکار جديدی در 
کشور شود.  مسئوليت مهم ما آگاه سازی کاربرانی است که 
در برابر اخبار بســيار زيادی قرار دارند و ما بايد آنها را برای 
تشخيص بين سره و ناسره آماده کنيم.  در موضوع کرونا هر 
روز خبری بدون سند ارائه می شد و مشکلاتی را ايجاد می کرد. 
بــرای اينکه مرجع خبری وجود داشــته باشــد و مردم هر 
شنيده ای را مورد توجه قرار ندهند بستر مناسبی ايجاد خواهد 
شد. ما تصميم گرفتيم به جای مسدودسازی و درگير شدن 
با فضای مجازی راهکار آگاه ســازی مخاطب را مدنظر قرار 
بدهيم.  دستگاه قضايی خيلی سريع اهتمام به خرج داد و با 
تيم اجرايی ما وارد مذاکره شد. نتيجه اين همکاری به تدوين 
تفاهم بين سازمان تنظيم مقررات به عنوان نماينده دولت و 
معاونت پيشــگيری دولت به نمايندگی از قوه قضائيه منجر 
شــد. اجراکننده اين تفاهمنامه اپراتورها هســتند و اگر نياز 
باشد ساير فعالان حوزه فناوری نيز وارد عرصه خواهند شد.   
با امضای اين تفاهمنامه، بسترهايی که باعث ترويج جرم بويژه 
کلاهبرداری از مردم می شــود ســاماندهی خواهند شد و در 

آينده می توان تأثير اين تفاهمنامه را شاهد بود. / ايرنا

دومین شعبه »ملی پلاس« بانک ملی ایران 
افتتاح شد

 به گزارش روابط عمومی بانک ملی ايران، دکتر محمدرضا 
حسين زاده در آيين افتتاح ملی پلاس گفت : »ملی پلاس« 
نمونه ای از اين رويکرد نوين و مبتکرانه در نظام بانکی اســت 
که همه فرايندهای بانکی در اين شعبه نيز بر مبنای بانکداری 
ديجيتال اجرا می شود. ملی پلاس در سطح ملی و بين المللی 
توانسته تصوير تازه ای از بانکداری ديجيتال مبتنی بر اقتصاد 
هوشــمند را به نمايش بگذارد. وی با بيان اين که ملی پلاس 
نتيجه بررسی های صورت گرفته طی دو سال گذشته از بانک 
های بزرگ در جهان اســت، افزود: بانک ملی ايران به عنوان 
پيشگام حوزه بانکداری ديجيتال در کشور، بازطراحی شعب 
فعلی را تحت عنوان ملی پلاس آغاز کرده که در اين شــعب 
عمليــات بانکی و ارائه خدمات، مبتنی بر بانکداری ديجيتال 
خواهد بود ،  راه اندازی شعب ملی پلاس چشم انداز تازه ای از 
بانکداری ديجيتال در کشــور است، شعب ملی پلاس؛ مشاور 
محــور، تکنولــوژی محور و جوان محور اســت و در کنار ارائه 
خدمات ويژه مشاوره ای در حوزه های سرمايه گذاری، بورس 
و اقتصاد خرد و کلان به مشتريان، فعالان اقتصادی، دانشجويان 
و استارت آپ ها، آموزش نحوه بکارگيری از تجهيزات و سامانه 
های غيرحضوری را نيز ارائه می کند ، روش های ارتباط ميان 
مشتری و بانک با وجود ملی پلاس به روزرسانی شده است ،  
در »ملی پلاس« از دريافت و پرداخت پول خبری نيست وهمه 
عمليات های بانکی از طريق سامانه های بانکداری الکترونيک 
انجام می شود. وی در ادامه با يادآوری محصول نشان بانک به 
عنوان يکی از سامانه های بانکداری الکترونيک بانک ملی ايران 
افزود: نشان بانکهم نيز نخستين شعبه ديجيتال بانک ملی ايران 
است که از طريق اپليکيشن ايوا اين امکان برای کاربران فراهم 
می شــود تا در يک فضای ديجيتال، حضور در شــعب بانک را 
تجربه و تمام خدمات مالی و بانکی خود را بصورت غيرحضوری 

و به آسانی و سهولت دريافت و مديريت کنند.
وی با اشاره به اين که بانک ملی ايران همواره در پياده سازی 
فعاليت های حوزه بانکداری ديجيتال پيشتاز و الگو بوده است،

۳8 شركت واردكننده كالا هایشان را از 
گمرک ترخیص نمی كنند

مهــرداد جمــال ارونقی معاون فنــی گمرک گفت: 38 
شــرکت بزرگ واردکننده کالای اساسی به علت اطمينان 
نداشتن از دريافت ارز ترجيحی از ترخيص کالا های اساسی 
خود از گمرک خودداری می کنند.  از ابتدای ســال جاری 
۶ و يک دهم ميليون تن کالای اساسی به ارزش 3 و هفت 
دهم ميليارد دلار از گمرکات کشــور ترخيص شــده و در 
اختيار صاحبان کالا قرار گرفته اســت.  اين ۶ و يک دهم 
ميليون تن کالا در بازه زمانی اول فروردين ۱۴۰۰ تا ســی 
و يکم خرداد ۱۴۰۰ ترخيص شــده که نشــان از افزايش 
قيمت کالا های اساسی در بازار جهانی دارد. کالا های اساسی 
در ۲۵ گروه کالا اســت و۶ قلم از اين کالا ها درحال حاضر 
مشمول ارز ترجيحی می باشند و دلار ۴۲۰۰ تومانی دريافت 
می کنند که اين کالا ها عبارتند از گندم، جو، ذرت، کنجاله 
سويا، روغن خام و دانه های روغنی در کنار دارو که درحال 
حاضر چهار و نيم ميليون تن کالای اساسی تخليه شده در 
بنادر و گمرکات کشور را شامل می شوند و تمامی آن ها هم 
قبض انبار دريافت کرده اند و آماده انجام تشريفات گمرکی 
هســتند.  درحال حاضر 3 و ســه دهم ميليون تن از اين 
کالا های اساسی را در بندر امام خمينی نگهداری می کنيم 
و همچنين ۱۴ فرزند کشتی به وزن 3۲3 هزار تن درحال 
تخليه در بنادر می باشــند و متاســفانه درحال حاضر حدود 
۱ و ســه دهم ميليون تن کالای اساســی هم در ۲۶ فروند 
کشــتی داريــم کــه به دليل مشــکل انتقــال و تامين ارز 
مالکيت شــان هنوز به خريدار ايرانی منتقل نشــده است.  
تمامی 3 و ســه دهم ميليون تن کالای اساســی که در بندر 
امــام خمينی تخليه شــده، قبض انبــار دارد و آماده اظهار 
است، ولی صاحبان کالا که 38 نفر می باشند بعد از تماس 
گمرک با آن ها علت ترخيص نکردن کالايشــان را مشــکل 
عــدم امکان ارائــه کدرهگيری بانک اعلام کرده اند و اظهار 
می کنند که، چون فعلا تامين ارز صورت نگرفته نمی توانند 

کالای خود را ترخيص نمايند.   / صدا وسيما 

آگاه سازی مخاطب، جایگزین 
مسدودسازی فضای مجازی می شود

خبر فولاد مبارکه آماده گسترش چتر حمایتی خود از شرکت های دانش بنیانخبر
 معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه 
گفت:شــرکت فولاد مبارکه آماده اســت تا 
چتر حمايت های خود از شرکت های دانش 
بنيان را افزايش دهد و تسهيلات لازم جهت 
همکاری بيشتر را فراهم کند اما کشش لازم 
از سمت مقابل نيز بايد ايجاد شود. به گزارش 
خبرنگار ايراســين، نشســت هم انديشی 
مســئولان فولاد مبارکه و شــرکت علمی و 
تحقيقاتی با حضور عباس اکبری محمدی، 
معاون بهره برداری شــرکت فولاد مبارکه، و 
جعفــر قيصــری، رئيس شــهرک علمی و 

تحقيقاتی اصفهان برگزار شد.
 در ايــن نشســت معــاون بهره برداری 
شرکت فولاد مبارکه با اعلام آمادگی شرکت 
فــولاد مبارکه بــرای افزايش چتر حمايتی 
خود از شــرکت های دانــش بنيان داخلی 
اظهار کرد: شرکت فولاد مبارکه در سال های 
قبل فعاليت های متعددی با شهرک علمی 
تحقيقاتی به عنوان اولين شريک تحقيقاتی 
خود انجام داده است که ماحصل آن تاکنون 
3۲۰ پــروژه تمام شــده، ۲۲ پروژه فعال و 

تقريبا 3 پروژه در دست مذاکره است.
ارتقاء سطح همکاری فولاد مبارکه با 

شهرک علمی و تحقیقاتی
اکبــری محمدی افزود: با توانمدی های 
به وجود آمده و موجود در شــهرک به نظر 
می رسد می توانيم سطح همکاری و تعاملات 
خود را با شهرک ارتقا دهيم. البته بايد توجه 
داشــت که اين مســئله نيازمنــد الزامات 
مخصوص به خود است. بخش عمده کارهای 
فولاد مبارکه اقداماتی اســت فولاد مبارکه 
به آن ها نياز دارد بنابراين الزامات مخصوصی 
از نظر کيفيت و زمان بندی دارد؛ »سياست 
شد شد، نشد نشد« درست نيست. اقدامات 
بايد در زمان خود و با کيفيت بالا انجام شود.
پتانســيل بالای همکاری با شرکت های 
دانش بنيان در زمينه بومی سازی قطعات 
وی تصريح کرد: در حوزه بومی ســازی 
قطعات و تجهيزات، پتانســيل زيادی برای 
همکاری با شــرکت های دانش بنيان وجود 
دارد. شــرکت فولاد مبارکه و مديرعامل آن 
چندين بار تحريم شــده اند و اين درحالی 
اســت که توليد اين شرکت همچنان ادامه 
دارد به همين دليل برای دســتيابی به اين 
مهــم بايــد از همه ظرفيت هــای موجود 

استفاده کنيم.
ظرفیت تولید فولاد مبارکه در ۴ سال 
آینده به ۱۴ میلیون تن خواهد رسید

معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه 
گفــت: پيشــنهاد می کنــم مکانيزمی در 
شــهرک انجام شود که شرکت های مستقر 
بتوانند با يکديگر هم افزايی داشــته باشند. 
بروکراســی فعاليت هايی در حال انجام زياد 
است. با توجه اينکه در حال حاضر ظرفيت 
توليــد گروه فــولاد مبارکه ۱۰ ميليون تن 
فولاد خام در ســال بوده و قرار اســت در ۴ 
ســال آينده به ۱۴ ميليون تن افزايش يابد، 
اقدامات بســياری وجــود دارد که می تواند 
فرصتی برای همکاری با شرکت های دانش 

بنيان و توسعه آن ها باشد.
اکبری محمدی خاطرنشــان کرد: فولاد 
مبارکه آماده ايجاد تسهيلات لازم برای کار 

با شرکت های دانش بنيان است بنابراين در 
صورتــی کــه توانمندی هــای موجود در 
شــهرک به ما منتقل شود، بهتر می توانيم 

همکاری کنيم.
 هر مشکل فرصتی برای کار جدید است

وی افزود: شــرکت فــولاد مبارکه آماده 
اســت تا حمايت های خود از شــرکت های 
دانش بنيان را افزايش دهد و تسهيلات لازم 
جهــت همکاری بيشــتر را فراهم کند اما 
کشــش لازم از سمت مقابل نيز بايد ايجاد 
شــود. هميشه مشــکلات وجود دارد و هر 
مشــکلی نيز همواره فرصتی برای اقدامات 
جديد اســت. تعاملات ارتباطی و اطلاعاتی 
لازم بايد ايجاد شــود تا مقدمات لازم برای 

جهش همکاری در آينده ايجاد شود.
معاون بهره برداری شرکت فولاد مبارکه 
اظهار کرد: در حوزه ها تحقيقاتی و توســعه 
تکنولوژی، ارتباط خود را با شــهرک علمی 
تحقيقاتــی ادامه می دهيم و آماده افزايش 
چتــر حمايتی خود از شــرکت های دانش 
بنيــان هســتيم. عزم فــولاد مبارکه برای 
اســتفاده از ظرفيت موجود شــرکت های 
داخلــی بــرای افزايش بهره وری و ســطح 

توليدات فولاد مبارکه جدی است.
یکی از مولفه های ۵ گانه اقتصاد مقاومتی، 

توجه به اقتصاد دانش بنیان است
جعفر قيصری، رئيس شــرکت علمی و 
تحقيقاتی اصفهان، نيز در اين نشست اظهار 
کــرد: اقتصــاد دانش بنيان يکــی از نقاط 
کليدی در اقتصاد مقاومتی است و در شرايط 
بحران و رشــد اقتصادی توجه به اين مقوله 
مهــم مــورد تاکيد مقام معظــم رهبری و 
سياســتگذاران بوده اســت. بررسی روند 
توســعه اقتصاد دانش بنيان طی ۲۰ ســال 
گذشــته نشان می دهد، رشد اقتصاد دانش 
بنيان روند خوبی را پشت سر گذاشته است.

وی افــزود: يکــی از مولفه هــای ۵ گانه 
اقتصــاد مقاومتی، توجــه به اقتصاد دانش 
بنيان است که نمود آن در پارک های علمی 
فنــاوری و مجموعه های دانش بنيان فناور 
هويداست. رئيس شرکت علمی و تحقيقاتی 
اصفهــان گفت: شــهرک علمی تحقيقاتی 
اصفهان از چند پارک علم و فناوری تشکيل 
شــده که از نظر ساختاری هدف اصلی آنها 
تشکيل شرکت های دانش بنيان است. اين 
شرکت ها، خصوصی و متکی به مردم است 
و بــه منظور رفــع نيازهای جامعه، صنايع، 
اشتغالزايی و توليد ثروت از فناوری و نوآوری 

فعاليت می کنند.
 پارک های علم و فناوری حلقه واســط 

بین تحقیقات و محصولات هستند
قيصری افزود: مدل توسعه در اين شرکت 

بر اســاس ايجاد زيرساخت توسط دولت و 
فعاليــت پارک های علم و فناوری به عنوان 
حلقه واسط بين تحقيقات و محصولات قابل 
عرضه و ملموس برای صنعت است که نمود 
آن محصولاتی عرضه شده در صنعت فولاد 
مشــخص اســت. انتخــاب فناوری ها در 
شرکت های مستقر در اين شهرک بر اساس 
نياز بازار و نه سليقه و ساخت خودمان است.

وی خاطرنشــان کرد: از ســال ۱37۲ 
پيشنهاد تاسيس اين شهرک در استانداری 
مطــرح و با مشــارکت دانشــگاه صنعتی 
اصفهان، شــرکت فولاد مبارکه، ذوب آهن 
و چند شرکت بزرگ صنعتی استان تشکيل 
شــده و در طول زمان توســعه يافته است. 
طی اين مدت همکاری های خوبی با صنعت 

فولاد، نفت و... شکل گرفته است.
 فرآیند سه مرحله ای پذیرش 

در شهرک  علمی تحقیقاتی
رئيس شرکت علمی و تحقيقاتی اصفهان 
با بيان اينکه فرايند پذيرش در اين شهرک، 
سه مرحله انجام می شود، گفت: در گام اول 
شــرکت ها به صورت هســته هستند که از 
معمولا افراد تازه فارغ التحصيل و کم تجربه 
تشــکيل می شــوند. در اين مرحله به افراد 
کمک می شــود رشــد کرده و شرکت نوپا 
تشــکيل دهند. در مرحله رشــد بين 3 تا ۵ 
سال حمايت می شوند و بعد به صورت يک 
شــرکت رشد يافته در پارک علم و فناوری 
به ادامــه فعاليت خود می پردازند. در حال 
حاضر ۱۰۰ هسته و ۲۰۰ شرکت نوپا و ۲8۲ 
شرکت رشد يافته در اين شهرک وجود دارد. 
مــا نيز به عنوان يک مجموعه دولتی برای 
کمک به توســعه بازار اين شرکت ها در يک 
زمان محدود ســه تا چهار ســال مشارکت 
می کنيم. بر همين اساس در سال 98 مبلغ 
۱.۵ ميليــارد و در ســال 99، 9 ميليــارد 
مشــارکت کرده ايم. قيصری اضافه کرد: در 
هميــن راســتا بــرای اينکــه از پارک ها و 
شــرکت های مســتقر حمايــت کنيم، با 
مجموعه های مختلف و دستگاه های استانی 
ارتباطات بســياری داريــم. در حال حاضر 
شرکت علمی تحقيقاتی، ۲۰ هکتار وسعت 
دارد و از سه پارک علمی تحقيقاتی، هشت 
مرکز رشــد،  پنج مرکز نوآوری شکوفايی و 
۵8۰ شــرکت با نــرخ موفقيت 7۵ درصد 

تشکيل شده است.
وجود ۴0 شرکت تخصصی فعال در 

پارک فولاد و صنایع فلزی
وی با اشــاره به وجود ۴ پارک تخصصی 
در اين شــهرک اظهار کرد: فولاد و صنايع 
فلزات، نفت و گاز، ICT و کشاورزی و منابع 
طبيعی از موضوعات اين پارک ها است. در 

پارک فولاد و صنايع فلزی نيز ۴۰ شــرکت 
فعال و تخصصی در زمينه فولاد و 8۰ شرکت 
مرتبــط وجــود دارد. گــردش مالــی اين 
شــرکت ها در سال گذشته 3۶۰۰ ميليارد 
تومان، ارزش فروش۱7۵۰ ميليارد و ارزش 
قراردادهای پژوهش فناوری 8۱7 ميليارد 
تومان بوده است. به علاوه اشتغالزايی7۵۰۰ 
نفری و صادرات 37 ميليون دلاری در سال 
 99 نيــز از ديگــر آمــار مربــوط بــه اين 

شرکت ها است.
 صادرات محصــولات دانش بنیان به 

کشورهای اروپایی و آسیایی
رئيس شرکت علمی و تحقيقاتی اصفهان 
بــا بيان اينکه تحريم هــا در ميزان مراجعه 
شرکت ها به دانش بنيان ها و اعتماد به آن ها 
نقش مثبتی داشــته اســت، گفت: اکنون 
محصولات اين شــرکت ها به کشــورهايی 
ماننــد هلنــد، بلژيــک، آلمــان، اکراين، 
آذربايجــان، ترکمنســتان، عمان، مالزی، 

سنگاپور و ترکيه صادر می شود.
قيصری در بخش ديگری از سخنان خود 
اظهار کرد: فولاد مبارکه نبايد شــرکت ها را 
تنها از نظر قيمت محصولات با شرکت های 
خارجی مقايسه کند. اين شرکت بايد هزينه 
دانشــی که در کشــور به وجود آمده را نيز 
بپردازد. اگر فولاد مبارکه بخواهد يک توان 
تکنولوژيکــی در اطراف خود شــکل دهد، 
ظرفيــت  از  اســتفاده  روش،  بهتريــن 
شــرکت های دانــش بنيان اســت. در دنيا 
انــد  جانســون  ماننــد  شــرکتی 
 )Johnson & Johnson(جانســون
ســالانه از ۱۰۰ اســتارتاپ حمايت کرده و 
حتی حق ثبت اختراع )پتنت( شرکت های 
موفق را نيــز خريداری می کند. وی تاکيد 
کــرد: مدل حمايتی شــرکت فولاد مبارکه 
بايد به گونه ای باشد که هزينه دستيابی به 
دانش جديد را نيز پوشــش دهد. در ادامه 
بازديد مســئولان فولاد مبارکه از شــهرک 
علمی تحقيقاتی، از سه شرکت فرا تحقيق، 
کاوشــگران زنده رود و نوران مصباح بازديد 

به عمل آمد.
 شــايان ذکر اســت در اين نشست جواد 
نيلی )مدير ارشد خدمات فنی و پشتيبانی(،  
شــهرام عباســی )مدير تحقيق و توسعه(، 
بهــزاد بهادرانی )مدير ناحيه نورد ســرد(، 
غلامرضا ســليمی )مدير ناحيه فولادسازی 
و ريخته گری(، سيد امير طباطبائيان )مدير 
واحد انرژی ســيالات(، داريوش رشــيدی 
)مدير ناحيه آهن ســازی(، ايرج مختارپور 
)مديــر تعميرات نســوز( و داريوش دريابار 
)مديــر خدمات فنی و پشــتيبانی مجتمع 
سبا( از شرکت فولاد مبارکه حضور داشتند. 
همچنيــن محمد دخيل عليــان )معاون 
توســعه فناوری(، حميــد مهدوی )رئيس 
پارک علم و فناوری شــيخ بهايی(، کتايون 
رحيــم زادگان )مديــر دفتــر طرح های 
پژوهشی(، مژگان يزديان پور )معاون روابط 
عمومــی و روابــط بين الملــل(، محمــد 
پرســتگاری )مسئول پارک تخصصی فولاد 
و صنايع فلزی( نيز از ســوی شهرک علمی 
 و تحقيقاتــی اصفهــان در ايــن نشســت 

حاضر بودند.

معاون گردشــگری کشــور از نامه بانک مرکزی به مديران عامل ۱7 بانک برای اجرای مصوبات ســتاد ملی مديريت کرونا در راســتای همکاری 
شعب با متقاضيان استفاده از تسهيلات کرونا خبر داد. به گزارش پايگاه اطلاع رسانی و پايش آثار اقتصادی کرونا ولی تيموری، معاون گردشگری 
کشــور با اعلام اين خبر گفت: با وجود مصوبات هفتادويکمين جلســه ســتاد ملی مديريت کرونا مبنی بر پرداخت تســهيلات کرونا به متقاضيان و 
مشمولان بعضا شاهد عدم همکاری از سوی بانک های عامل بوديم. او با اشاره به چرايی عدم همکاری بانک های عامل افزود: عدم دريافت بخشنامه 
دليلی بود که از ســوی شــعب عامل مطرح می شــد. به همين دليل و برای رفع مشــکل طی نامه ای به بانک مرکزی خواستار برطرف شدن مشکل 
به وجود آمده شدم ،  بانک مرکزی نيز در راستای اجرای مصوبات ستاد ملی مديريت کرونا و پرداخت هرچه  سريع تر تسهيلات با قيد فوريت به 

تمام واحدهای ذی ربط اعلام همکاری و بر حسن اجرا  و همچنين نظارت دقيق آن تاکيد کرد.

صندوق توسعه ملی به منظور حمايت هرچه بيشتر از فعالان اقتصادی در دوران تحريم با امهال بدهی ۱8۴ طرح ارزی موافقت کرد. اين صندوق به منظور 
حمايت هر چه بيشــتر از فعالان اقتصادی در دوران تحريم، با امهال دوران تأمين مالی و اقســاط سررســيد شــده ۱8۴ طرح ارزی از مجموع 3۱8 طرح تأمين 
مالی شــده، برای 3۶8 مرتبه موافقت کرده اســت. اين امهال ها که مربوط به دوره های ســاخت، تنفس و بازپرداخت اســت با هدف حمايت از ســرمايه گذاران و 
فعالان اقتصادی و با توجه به مشکلات ارزی ناشی از تحريم ها که منتج به عدم بهره برداری برخی واحدها و يا عدم امکان صادرات محصول به منظور بازپرداخت 
ارزی تسهيلات شده، صورت گرفته است. از مجموع 3۶8 مرتبه امهال صورت گرفته بيش از 8۰ درصد موافقت ها مربوط به سال های ۱397 تاکنون بوده است. 
گفتنی است، درخواست امهال واحدهای مذکور يک بار و برخی تا 7 مرتبه مورد موافقت صندوق توسعه ملی قرار گرفته است. بيشترين تعداد امهال نيز مربوط 

به حوزه های آهن و فولاد، صنايع غذايی، مصالح ساختمانی، صنايع پايين دستی پتروشيمی و نيروگاه ها بوده است./مهر

نامهبانکمرکزیبه۱۷بانکبرایپرداختتسهیلاتکرونا موافقتصندوقتوسعهباامهالبدهی۱۸۴طرحارزی
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وزير ارتباطــات و فناوری اطلاعات با بيان 
اينکــه مراجــع امنيتی بــا 3۰۰مزرعه کلان 
برخــورد و آنها را جمع آوری کرده اند، گفت: با 
همــکاری وزارت نيــرو و با اســتفاده از هوش 
مصنوعــی، ۱3هزار مزرعــه کوچک و بزرگ 
اســتخراج رمزارز در کشــور شناســايی شد. 
محمدجواد آذری جهرمی پس از جلسه هيات 
دولت، درباره رابطه قطعی برق و بروز اختلال 
در شــبکه ارتباطی، به ويــژه اينترنت گفت: 
سايت های ارتباطی و بسياری از زيرساخت های 
کشــور به برق وابســته اند و در شــرايط کرونا 

وابستگی به شبکه ارتباطی بيشتر است.
 قطــع بــرق باعث می شــود ســايت های 
مخابراتی توان ارسال و دريافت سيگنال خود 
را از دســت بدهند. آنها براساس استاندارد دو 
ساعت ظرفيت باتری دارند تا در صورت قطع 
بــرق بتوانند خدمات خود را ارائه کنند. گاهی 
اوقات قطع برق بيشــتر از دو ســاعت است که 
باتری هــا توان ادامه را ندارند. نکته بعدی اين 
است که فاصله بين قطعی برق آن قدر نيست 
کــه باتری های ســايت های مخابراتی به طور 
کامل شــارژ شــوند. اين دو مساله، اينترنت و 

شــبکه مخابراتی کشــور را تحــت تاثير قرار 
می دهند.  اپراتورها از سه ماه قبل برنامه هايی 
را برای پيشــگيری از اين مشکلات در دستور 
کار خــود قــرار داده انــد. تــلاش کرديم در 
ســايت های اصلی، ژنراتور قرار بدهيم تا دامنه 
اتفاقاتی که به واســطه قطعی برق رخ می دهد 
کمتر شود ،  بسياری از مسائل افراد به فضای 
مجــازی وابســته اســت و به دليل اختلالات 
به وجودآمده از مــردم عذرخواهی می کنيم. 
البته فقط اين عذرخواهی نبود و کميته ای برای 
پيگيری و رفع اين مشکلات در وزارت ارتباطات 

تشکيل شده و مستقر است. وی درباره مزارع 
رمزارز در کشور گفت: دو ماه قبل با وزير نيرو 
جلســه مشــترکی درباره برخــورد با مزارع 
اســتخراج رمزارز غيرقانونی داشتيم. ما برای 
شناســايی مزارع از شيوه های مختلف کمک 
گرفتيم که اصلی ترين آن پردازش اطلاعات با 
اســتفاده از هــوش مصنوعی بــود. طی کار 
مشترک با وزارت نيرو، ۱3هزار مزرعه کوچک 
و بزرگ استخراج رمزارز را در کشور شناسايی 
کرديم. دقت شناســايی اين مــزارع بالا بود، 
مواردی کــه 99درصد مطمئن بوديم مزرعه 

اســتخراج رمزارز هستند، ۲هزار مزرعه بودند 
که در مرحله اول براساس مصوبه دولت آنها را 
بــه مراجع امنيتی معرفی کرديم. تا جايی که 
اطلاع دارم روی 3۰۰مزرعه کلان اقدام جدی 
انجام شــده است و مزارع جمع آوری  شده اند 
و۵8۰ مــگاوات مزرعــه غيرمجاز رمزارز بر اثر 
گزارشی که تنظيم شده از مدار خارج شده اند. 
قانونی ها نيز از مدار خارج شده اند.  پيش بينی 
مجمــوع مزارع رمزارز ۲هزار مگاوات بوده که 
اکنون هزار مگاوات از مدار خارج شــده و هزار 

مگاوات درحال کار است. / ايرنا

۱۳هزارمزرعهاستخراجرمزارزشناساییشد
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هفته نامه اقتصادی ایران
چاه تزریقی شماره 10 سکوی نصر 5 در قالب طرح نگهداشت و افزایش تولید نفت میدان های اسفند و سیوند با تلاش متخصصان شرکت بین المللی حفاری )DDD( و همکاری کارشناسان شرکت نفت فلات قاره 
ایران، حفاری و تزریق آب در این چاه آغاز شد.  حمیدرضا ثقفی مدیرعامل شرکت بین المللی حفاری )زیرمجموعه شرکت توسعه پتروایران( در این باره گفت: چاه شماره 10 سکوی نصر 5 در حالی با موفقیت 
حفاری شده است که سال ها امکان حفاری در مجاورت سکوی اقماری نصر 5 وجود نداشت و پس از استقرار دستگاه حفاری دریایی و پیش از عملیات حفاری این چاه، با بررسی دقیق سوابق گذشته چاه، برنامه ریزی، 
مهندسی و محاسبات فشار لایه مخزنی و عملیات کشتن و مهار چاه با موفقیت انجام شد و حفاری و تکمیل چاه تزریقی DDD-D10 با وجود مشکلات و پیچیدگی های حفاری به پایان رسید. شرکت نفت فلات قاره 
ایران هم در این زمینه اعلام کرد: تزریق آب به چاه D10 میدان سیوند منطقه سیری به منظور صیانت و ازدیاد برداشت نفت انجام خواهد شد. این روش با افزایش فشار مخزن به طور فیزیکی سبب جابه جایی 
نفت در مخزن از محل چاه های تزریقی به سمت چاه های تولیدی می شود. با بهینه کردن تزریق آب در این مخزن، حدود 3 هزار بشکه در روز به این میدان تزریق آب انجام شده است.قرارداد نگهداشت و 
افزایش توان تولید میدان های نفتی سیوند و اسفند بین شرکت نفت فلات قاره ایران و شرکت پتروایران امضا شده و بر اساس این قرارداد در میدان های نفتی سیوند و اسفند، حفاری، تعمیر و تکمیل 12 حلقه 

چاه توسعه ای در قالب هفت بسته کاری روی پنج سکوی سرچاهی برنامه ریزی شده است. تاکنون سه حلقه چاه تولیدی و دو حلقه چاه تزریقی حفاری، تکمیل و عملیاتی شده است.

طبق اعلام معاون فنی گمرک ايران در جلسه ای که با حضور دستگاه های ذيربط درباره تعيين تکليف کانتينرهای لوازم خانگی بوش برگزار 
شده در نهايت با توجه به ابهامات مطرح شده، ترخيص کالاهای بوش کنسل اعلام شد و امکان ترخيص پيدا نکرد. مهردادجمال  ارونقی با بيان 
اينکه جلسه مذکور با حضور نمايندگان وزارت صنعت، معدن و تجارت، بانک مرکزی و دستگاه های نظارتی تشکيل شد، افزود: ورود لوازم خانگی 
بوش بخشی با ارز اشخاص و برخی ديگر با ارز بانکی ۴۲۰۰تومانی در سال های ۱39۶و۱397 صورت گرفته بود. اين موضوع نيز از سوی گمرک 
مطرح شد که لوازم خانگی بوش حتی با توجه به شرايط اعلامی، امکان ورود براساس مصوبه بهمن ماه ۱398 که برای تعيين تکليف کالاهای گروه 
چهار از سوی هيات دولت صادر شده بود را هم نداشت. ارونقی يادآور شد: ترخيص کالاهای لوازم خانگی بوش در اين جلسه منتفی اعلام شد و 

وزارت صمت درخواست اعاده دادرسی را داشته است.

مهدی ديناری مديرکل بهزيســتی اســتان همدان در ديدار با بيماران پروانه ای اســتان همدان گفت : بخشــی از موضوع جلوگيری از تولد نوزادان پروانه ای، در 
خودداری از ازدواج های فاميلی است، اما بخش ديگری از آن مربوط به خانواده هايی است که با وجود يک کودک پروانه ای، باز هم بچه دار می شوند.  او با بيان اينکه 
9۰درصد بيماران پروانه ای حاصل ازدواج های فاميلی است افزود: يکی از راه های پيشگيری از اينگونه بيماری ها، آموزش خانواده ها برای پرهيز از ازدواج های فاميلی 
و ارائه آموزش هايی در زمينه فرزندآوری است.  وی با اشاره به اينکه بيماری »اپيدرموليز بولوسا« يا »ای بی« در پوست و غشای مخاطی ايجاد تاول می کند بيان 
کرد: اين بيماری به دليل نازک شدن پوست و آسيب پذيری آن به بال های پروانه تشبيه می شود و در ايران با نام بيماری پروانه ای شناخته شده است.   مستمری 
بيماران پروانه ای 3۰۰ هزار تا يک ميليون تومان متغير است و تاکنون برای ۵ بيمار پروانه ای شغل ايجاد شده و به يک نفر مسکن واگذار شده است.بيشتر بيماران 

پروانه ای کمتر از ۱۲ سال دارند و عمده مشکل خانواده اين بيماران هزينه بالای درمان است.   / ايرنا

ترخیصکانتینرهایلوازمخانگیبوشمنتفیشد ۹۰درصدبیمارانپروانهایحاصلازدواجهایفامیلیاست

 تمركزبر  ارائه خدمات بانکی 
به خانواده های شاهد و ایثارگر

به گزارش روابط عمومی بانک دی؛ برات کريمی 
در نشســتی با حضور رؤســای گيشــه های خدمت 
اين بانک با بيان اين مطلب گفت: بانک دی متعلق 
به خانواده معزز شــهدا و ايثارگران اســت و ارائه 
خدمــت به جامعه حدود چهــار ميليون نفری اين 
عزيــزان در سراســر کشــور يک وظيفــه خطير بر 

دوش يکايک ما است.
بــا توجــه بــه مأموريــت اصلی بانــک دی در 
خدمت رســانی به جامعه هدف بنياد شــهيد و امور 
ايثارگــران، هيئت مديــره بانــک برای تســهيل 
دسترســی ايــن عزيــزان به خدمات، اســتراتژی 
تأســيس گيشــه در مراکز بنياد را در پيش گرفت 
که با حمايت های بی دريغ مهندس ســعيد اوحدی، 
رييــس محترم بنيادشــهيدو امــور ايثارگران در 
مــدت زمان کوتاهــی موفق به راه اندازی 7۰ باجه 
در سراســر کشــور شــديم که نتايج مطلوبی برای 
جامعه هدف در پی  داشته است. يکی از عارضه های 
موجــود در بانــک، فاصلــه ميــان بانــک دی و 
بنيادشهيد بود که در دوره جديد با اقدامات انجام 
شــده در زمينــه خدمت رســانی بــه جامعه هدف 
بنيادشــهيد از طريــق انعقاد تفاهم نامه همکاری با 
پســت بانک و راه انــدازی گيشــه های خدمت در 
مســير افزايش همدلــی و هم افزايی روزافزون دو 

مجموعــه پيش رفته ايم.
 علاوه بر تکريم خانواده معزز شهدا و ايثارگران، 
تقويــت ارتباطــات و بهبود تصويــر برند بانک دی 
نزد جامعه هدف بنياد شــهيد يکی از مأموريت های 
خطير و اســتراتژيک گيشــه های خدمت است که 
اميــدوارم با تعامل مناســب همکاران مســتقر در 
گيشــه ها با مسئولين بنيادشــهيد مراکز استان ها 
شــاهد تحقق اين هدف باشــيم. مديرعامل بانک 
دی با اشــاره به ســاختار نيروی انسانی گيشه های 
خدمــت گفــت: هــدف به کارگيــری همــکاران 
پيشکســوت در تصدی مسئوليت گيشه ها، آموزش 
و انتقــال تجربه و دانــش بانکی به نيروهای جوان 
گيشــه و تکريم ويژه و شناســايی نيازهای جامعه 

هدف بنياد شــهيد و امور ايثارگران اســت.

 چرا بانک ها املاک و اموال
 مازاد دارند؟

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ايران، 
دکتــر مرتضی اکبــری، مديرعامل اين بانک در واکنش به 
اينکــه چرا بانک ها اموال و املاک مازاد دارند، گفت: اموال 
مازاد بانک ها تمليکی هســتند که آن هم ناشــی از معوقات 
نظام بانکی اســت. در واقع خود بانک علاقه ای به تمليک 
ندارد، اما چون وام گيرنده نســبت به بازپرداخت تسهيلات 
اقدام نمی کند، بانک براســاس قانون، اموال يا املاک قيده 

شده در قرارداد را تحت تملک خود می گيرد.
اکبری تصريح کرد: در اين شرايط بانک ها درگير اموال 
مــازاد خواهنــد شــد که البتــه يکی ديگــر از عوامل آن 
شــرکت هايی است که خود بانک ها برای فعاليت اقتصادی 

تأسيس می کنند.
 بانک ها معمولاً دو نوع شــرکت دارند؛ نخســت شرکت 
تمليکــی کــه بانک به دليل معوقات تمليک کرده و عمدتاً 
خريداری هم ندارد و ديگری شــرکت هايی که خود بانک 

تأسيس کرده و جنبه سودآوری دارد.
 درباره املاک و اموال مازاد، بايد به اين نکته توجه داشت 
که صاحب اصلی نمی توانســته مجموعه را اداره کند؛ پس 
چطــور بانک بخواهد بنگاه داری کند؟ بعضاً حتی هنگامی 
که اين اموال و املاک که برای فروش هم گذاشته می شود، 
خريــداری ندارد. بانک ها حتی مزايده های مختلفی برگزار 
می کننــد، اما نتيجه بخش نيســت و ايــن املاک و اموال 
تمليکی، مشتری ندارد. اگر هم مشتری داشته باشد، معمولاً 
افرادی هســتند که می خواهند با قيمت بســيار ناچيز اين 
اموال را از بانک بخرند که طبيعتاً بانک نيز براساس قانون 

نمی تواند آن را به زير قيمت کارشناسی بفروشد.
بخش ديگری از اموال مازاد بانک ها، شرکت هايی است 
که بانک ها خودشــان تأسيس کرده اند يا شرکت هايی که 
مرتبط با خدمات بانکی هستند. اين شرکت ها بيشتر جنبه 
ســودآوری برای بانک ها دارد. به عبارت ديگر فعاليت های 
اصلی بانک به دليل معوقات سنگين و نرخ پايين کارمزدها 
در نظام بانکی، ســودآور نيســت و به همين دليل بانک ها 
 مجبــور می شــوند برای ســودآور بودن، شــرکت هايی 

را فعال کنند.
 متأســفانه در قانون، با بانک ها به نوعی رفتار شــده که 
عملًا متحمل هزينه های سنگين می شوند. به طور نمونه با 
توجه به ســود ســپرده علی الحســاب ۱8 درصدی، اگر 
هزينه های بانک بيشــتر از اين ميزان باشــد، نمی تواند از 
سپرده گذار کم کند، بلکه بر عهده خود بانک است. در مورد 
ديگــر قانون می گويــد وثايقی همچون محل اجرای طرح 
برای تسهيلات دريافت شود؛ اين در حالی است زمانی که 
تســهيلات معوق شــود، بانک هم به ناچار اموال و املاک 
ضعيــف را تمليــک می کنــد و همين کار باعث می شــود 
هزينه های بانک بالا برود که در اين شرايط سودآور نخواهد 
بــود. بــه همين دليل بانک برای اينکه بتواند پاســخگوی 
سهامداران باشد، مجبور به انجام فعاليت اقتصادی می شود.

كمک هزینه مستاجران با تسهیلات 
حمایتی ودیعه مسکن بانک آینده

 بانــک آينــده، با هدف 
همــکاری و هماهنگی لازم 
بــرای تســريع در اعطای 
تســهيلات کمــک وديعه 
مســکن، طبق مصوبه های 
ستاد اقتصادی دولت، ستاد 
ملــی مقابلــه بــا کرونــا و 

بخشــنامه بانک مرکزی ج.ا.ايران به مســتاجران واجد 
شرايط، اين تسهيلات را پرداخت می کند. 

بر اســاس مصوبه سال جاری، حداکثر مبلغ پرداخت 
اين نوع تسهيلات در تهران بزرگ، کلان شهرها و ساير 
شــهرها به ترتيب 7۰۰ )هفت صد(، ۴۰۰ )چهارصد( و 

۲۵۰ )دويست و پنجاه( ميليون ريال است.
مســتاجران پس از ثبت نام در ســامانه وزارت راه و 
شهرسازی و در صورت حائز شرايط بودن به بانک معرفی 

می شوند.
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همکاری بانک صادرات ایران و مركز وكلا و كارشناسان قوه قضائیه
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ايران، 
حجت الــه صيدی در آئين امضای اين تفاهم نامه 
کــه با حضور علی بهادری جهرمی، رئيس مرکز 
وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه 
قضائيه برگزار شــد، ضرورت توجه به جنبه های 
حقوقی فعاليت های اقتصادی و تاثير آن بر آحاد 
جامعه را خاطرنشان کرد و گفت: اين جلسه آغاز 
يک همکاری بســيار مهم اســت. جنبه حقوقی 
فعاليت هــای اقتصادی به اندازه جنبه اقتصادی 
آنها اهميت دارد. به ويژه در بنگاه های بزرگ کار 
اقتصادی آثار مهمی دارد. در بانک ها نيز به دليل 
داد و ســتد پول و جريان نقدينگی آثار به مراتب 
مهم تری را در اقتصاد کشــور، آحاد جامعه و در 
ســطح اقتصاد خــرد بر بنگاه هــا و مديران آنها 
می گــذارد. بــه همين دليل نياز اســت که اين 
همکاری آغاز شود. وی با بيان اينکه سالانه هزاران 
پرونــده اعتباری توســط هيئت عامل و مديران 
سطوح پايين تر بانک مورد بررسی قرار می گيرد، 
تاکيــد کرد: پرونده  های اعتباری کلان توســط 
کارشناسان خبره اعتباری بررسی و تاييد می شود 
اما به دليل آثار حقوقی قطعاً به وکيل نياز دارد و 
برای تامين مالی پروژه های بزرگ نيز برای رعايت 

ملاحظات حقوقی، به مشاوره نياز است.
 قرارداد ناقص موجب بروز مشکلات می شود 
بنابراين، در همه شئون می توانيم از همکاری مرکز 
وکلا، کارشناســان رسمی و مشاوران قوه قضائيه 

استفاده کنيم و امکان استفاده از ظرفيت آموزشی 
اين مرکز اهميت ويژه ای دارد.  اوبا بيان اينکه قوه 
قضائيه با وجود قضات شريف و مديران برجسته 
و فرهيخته روزهای درخشــانی را پشــت ســر 
می گــذارد، گفــت: اقتصاد کشــور در روزهای 
حساســی قرار دارد و اميدواريم با نشــاطی که 
همزمان با آغاز به کار دولت جديد در جامعه ايجاد 
شده، با همکاری و همراهی بيشتر شاهد بالندگی 
کشور باشيم. در اين شرايط مسئوليت بانک برای 

تامين مالی و تخصيص منابع سنگين تر است.
وی  همچنين برای پرداخت تسهيلات به وکلا، 
کارشناســان و مشاوران اين مرکز اعلام آمادگی 
کرد و اظهار اميدواری کرد شــروع اين همکاری 
بين بانک صادرات ايران و اين مرکز منشاء خيرات 

و برکات برای اقتصاد کشور باشد. 
علــی بهادری جهرمی نيز با اســتقبال از اين 
تفاهم  نامه، همکاری متقابل بانک صادرات ايران 
و مرکز وکلا، کارشناســان رسمی و مشاوران قوه 
قضائيــه به ويژه در حوزه های آموزشــی را مورد 
تاکيد قرارداد و افزود: امکان استفاده از حوزه های 
تخصصی و حقوقی و تجربه های موجود در بانک 
صادرات ايران فرصت مناسبی برای کارشناسان 
و وکلای مرکــز به حســاب می آيــد. مرکز وکلا، 
کارشناسان رسمی و مشاوران قوه قضائيه حدود 
۵۰ هزار عضو در سراسر کشور دارد که شامل3۲ 
هــزار وکيل، دو هيئت مديره در هر اســتان )۶۲ 

هيئت مديره در کل کشــور(، ۱۴هزار کارشناس 
رسمی و ساير مشاوران عضو مرکز است.

وی افزود: در عرصه حقوق عامه اين مرکز بار 
مسئوليت مهمی بر دوش دارد. طی دو سال اخير 
همکاری های مهمی در اين مرکز با نهادهای بزرگ 
دولتی و عمومی برای ساماندهی و نظام مند کردن 
خدمات کارشناســی صورت گرفته و برای ارجاع 
پرونده ها سامانه ای طراحی شد تا خدمات حقوقی 
بــا دقــت و ســرعت بيشــتری ارائه شــود. در 
مجموعه هايــی کــه زيان آنها زيان عموم مردم و 
ســود آنها سود عموم مردم است، همکاری هايی 
 تعريــف شــده تــا در عرصه حقوقی بــه مردم

 کمک کنيم. 
رئيــس مرکز وکلا، کارشناســان رســمی و 
مشــاوران قوه قضائيه ديــوان داوری را از جمله 
ظرفيت های مناسب اين مرکز عنوان کرد و افزود: 
توصيه می کنيم در تمامی قراردادهای استخدامی، 
تسهيلات، سپرده گذاری و ... در بخشی از قرارداد، 
اين مرکز به عنوان مرجع داوری ثالث و بی طرف 
در نظر گرفته شــود. اين داوری توســط وکلا و 
کارشناسان خبره و برجسته در سراسر کشور به 
صورت ســازمانی انجام، نظارت و هدايت خواهد 
شــد. اين مرکز امکان ســرعت و دقت بيشــتر و 
برقراری صلح و حل و فصل موارد را به نحو مطلوبی 
فراهم کرده اســت و برای ارائه خدمات آمادگی 

کامل دارد.

وی از وجود يک سيســتم نظارتی برای پايش 
همه خدمات ارائه شده توسط اين مرکز خبر داد 
و گفــت: همه کارها به صورت متمرکز توســط 
سامانه انجام می شود و تحت نظارت است و نظرات 
کارشناسی پس از تاييد يک کميته ويژه تحويل 
می شود. در طول سال گذشته با وجود انجام بيش 
از ۱۰ هــزار کار کارشناســی، يــک مورد تخلف 

گزارش نشده است.
بر اســاس اين تفاهم نامه بانک صادرات ايران 
ضمن رعايت سياست های اعتباری و بررسی های 
متداول کارشناســی و اعتبارســنجی نسبت به 
پرداخت تســهيلات خريد دفتر کار به مبلغ 3۰ 
ميليارد ريال در تهران و کلانشهرها، ۲۰ ميليارد 
ريال در مراکز استان ها و ۱۵ ميليارد ريال در ساير 
شهرســتان ها به وکلا، کارشناســان رســمی و 
مشــاوران خانواده اين مرکــز اقدام خواهد کرد. 
همچنيــن پرداخت تســهيلات به منظور خريد 

تجهيزات و مواد مصرفی وکلا، کارشناسان رسمی 
و مشــاوران در قالب عقد مرابحه خرد و اعطای 
کارت اعتبــاری مرابحه به کارمندان اداری مرکز 
و دفاتر استانی با بازپرداخت 3۶ ماهه و بر اساس 
نرخ مصوب شــورای پول و اعتبار در دســتور کار 
بانــک قــرار خواهد گرفت. ارائــه انواع خدمات 
بانکــداری الکترونيــک، نصــب و راه انــدازی 
دستگاه های پايانه فروش و طراحی و پياده سازی 
سامانه مديريت حساب های متمرکز نيز از ديگر 

خدمات بانک به اين مرکز خواهد بود.
همچنيــن بر اســاس ايــن تفاهم نامه بانک 
می تواند برای کارشناسی املاک، اجاره، خريد و 
فــروش و تهاتــر آنها، مشــارکت در ســاخت و 
داوری هــای تخصصی از خدمات کارشناســان 
رسمی اين مرکز در 3۱ استان کشور با دارابودن 
بيش از هزار صلاحيت کارشناســی در حدود 8۰ 

رشته تخصصی بهره مند شود.

وزير نفت با اشــاره به اينکه در ۴3 ســال 
گذشته افرادی در داخل و دشمنانی در خارج 
اجــازه ندادند توليد نفــت ايران به ۴ ميليون 
بشــکه در روز برســد، گفــت: ما بــه راحتی 
می توانيم روزانه ۶ ميليون بشــکه توليد نفت 
داشته باشيم که به معنای ۲ هزار ميليارد دلار 

درآمد جديد برای کشور است.
بيژن زنگنه  ضمن مرور برمهمترين مسايل 
و اتفاقات حوزه انرژی کشــور افزود: من برای 
تحقق آرزوی بزرگی وزير شــدم تا توليد نفت 
و گاز کشــور را بالا ببرم و درآمد آن به عنوان 
اهرم، صرف ســرمايه گذاری و توســعه کشور 
شــود. آرزويی که برای کشورم داشتم همان 
بود که در ســند چشم انداز ذکر شده است که 
همانا رسيدن ايران به جايگاه اول اقتصادی و 
فنی در منطقه اســت. من دلم می خواســت 
کشــوری داشته باشيم که ديگران حسرت ما 
را بخورنــد و تمــام زندگيم را برای اين هدف 
گذاشــتم. مــا به راحتی می توانيــم روزانه ۶ 
ميليون بشکه نفت توليد کنيم و درآمد آن به 
جای ســرريز در بودجه يا صادرات نفت خام، 
می تواند در صنايع پايين دستی هزينه شده و 

درآمد عظيمی برای کشور ايجاد کند.
اگر ايــن اتفاق بيفتد، نزديک 3۰ ميليارد 
بشکه نفت بيشــتری می توان تا سال ۱۴۲۰ 
فروخت که به معنای ۲ هزار ميليارد دلار درآمد 
جديد برای کشور است که می تواند تمام چهره 
فقر، بدبختی و بيکاری و عدم رشــد را تغيير 
دهد و کشــور را از نظر تکنولوژی وارد دوران 
جديد کرده وتوليد ناخالص داخلی را افزايش 
دهد و درآمد ســرانه بالا برود؛ در اين شــرايط 
مردم دستشان در جيب خودشان خواهد بود 

و راحت تر زندگی می کنند.
وی با اشــاره به سخت ترين جلسات اوپک 
درسال های گذشته اظهارداشت: در تمام اين 
ســال ها، خيلی سختی داشتيم. عجيب اينکه 
در هر دورانی که به عنوان وزير انتخاب شده ام، 
همــواره دوران هايــی بوده که بازار نفت دچار 
تلاطم می شــد و ما بايد برای تعادل بازار نفت 
به توافق می رســيديم که اين توافق ها بسيار 
ســخت بود. يک مرحله بســيار ســخت هم 
بازگشــت نفت ايران به بازار در سال 9۵-9۴ 
بعد از تحريم ها بود که بســيار مشکل بود. در 
اين رابطه جلســه بسيار ســختی در الجزاير 
داشتيم که آنجا به چارچوب توافق رسيديم و 
بعد از آن هم جلسه سختی در وين برگزار شد 

و در نهايت ايران توانست به سهميه قبلی خود 
بازگردد. بهترين جلسات هم زمانی بود که به 
توافق می رسيديم و تاثير آن را در بهبود زندگی 

مردم می ديديم.
سختی حضور در جلسات اوپک از آن جهت 
است که وقتی به عنوان مسئول در جلسه ای 
شرکت می کنم، اين حس را دارد که بار سنگين 
خواست های يک ملت 8۵ ميليونی روی دوشم 
است و اين کار را سخت تر می کند. اينکه چه 
طور اين بار را به نتيجه برسانم زيرا چشم اميد 
يک ملت چه رســمی و چه غيررسمی به اين 
جلســات است و نوسان دو دلاری قيمت نفت 
معنايش اين اســت که ۲ ميليارد دلار درآمد 
کشــور کم و زياد شود. البته اينکه تصميمات 
را چطور بگيريم تا منافع حداکثری ايجاد شود، 
در هر اجلاس متفاوت بوده است. در مواردی 
به بن بســت رساندن مذاکرات می تواند موثر 
باشــد اما به بن بســت رساندن هم برای کوتاه 
مدت راهبرد به شــمار می رود و نمی توان در 
طولانی مدت از آن استفاده کرد. ضمن اينکه 
ديگران هم بيکار نمی نشــينند. وی همچنين 
دربــاره احتمال وزير شــدن مجدد و شــيوه 
همــکاری بــا دولت ســيزدهم افــزود: وزير 
نمی شــوم. اما من خــودم را از ابتدای انقلاب 
تاکنون در همه چيز مسئول می دانم. اينگونه 
نيســت که بگويم من نبودم بلکه هر جا بودم، 

خودم را مسئول می دانم.
من مدير سياسی ارشد کشور هستم و هر 
تجربه ای که در اين زمينه دارم با استدلال به 
دولت آينده ارائه خواهم داد. حتی گزارش اين 
جلسه اوپک و استدلال خودم را به آقای رئيسی 
می دهم. با هر فردی هم که وزير شود، صادقانه 
يا با وی يا هر تيمی که آقای رئيســی تعيين 
کننــد، همــکاری خواهم کــرد اما تصميم با 

خودشــان اســت که از اين تجربيات چگونه 
اســتفاده کنند.البته به نظر من، بازگشــت به 
بازارهای جهانی نفت کار ســختی نيســت. 
هرچند که فشــار زيادی بر وزارت نفت ايجاد 
خواهد شد اما اين گونه نيست که قابل تحمل 
و گذار نباشد. دلم می خواست در دوران خودم 
اين اتفاق بيافتد تا اين کار سخت را انجام دهم 
زيرا تجربه اينکار را داشــتم و می دانستم چه 
مسيری را انتخاب کنم اما باز هم همه اينها را 
هر کسی که به وزارت نفت بيايد -اگر بخواهند- 
منتقل خواهم کرد. ريزه کاری ها و مســائل را 
خواهم گفت. انشاءالله خوب عمل کنند تا هم 
به نفع جمهوری اســلامی باشد و هم آسيبی 
به کل بازار نرســد.  اصلا قرار نبوده و نيســت و 
وظيفــه ای هم ندارم که گزينه ای برای وزارت 
نفت اعلام کنم. اصلا اين کار درست هم نيست. 
آقای رئيسی با آگاهی و تسلط خودشان تصميم 
می گيرنــد و از من هر مشــورتی بخواهند در 
خدمتشان هســتم اما هيچ پيشنهادی برای 
هيــچ انتصابی نمی دهــم. پس از پايان دولت 
اصلاحات هم چيزی نگفتم و در دولت نهم و 
دهم برنامه اين بود که هيچ همکاری و مشورتی 

ندهم، زيرا ايشان را از ابتدا قبول نداشتم.
زنگنه افزود: اما دولت آقای رئيسی هر کمک 
و مشــورتی که بخواهند می دهم اما پســت و 
حکمی نمی گيريم. اينکار را هم به خاطر ايران 
انجام می دهم زيرا شــرايط کشور اکنون فوق 
العاده ســخت اســت و هر دولتی که بيايد با 
شــرايط فوق العاده ســختی رو به رو است.بر 
عکــس اينکه برخی فکر می کنند با کارهای 
ســريع و راه حل های سريع موفق می شوند، 
من فکر می کنم راه حل سريع وجود ندارد و 
شــرايط خيلی سخت است. همه بايد کمک 
کنيم تا فشاری که به مردم می آيد تا حد امکان 

کم شود. وی درپاسخ به اينکه آيا به وزير آينده 
نفت توصيه می کنيد قيمت حامل های انرژی 
را تغيير دهد، گفت: نه اصلا. در واقع تا زمانی 
که زمينه اجتماعی و سياسی آن آماده نشود، 
هــر کاری کــه انجــام دهيــم هزينه هــای 
اجتماعی اش آنقدر زياد است که ارزش ندارد. 
در حال حاضر اصلا فضايی مناسبی برای تغيير 
قيمت ها نيســت و هر کاری که بخواهد انجام 
شود، بايد زمينه سازی مناسبی ايجاد شده که 
چند ســال زمان می برد. از همين رو تا چند 
ســال آينده هيچ کــس نمی تواند وارد بحث 
قيمت ها شود. وزير نفت درباره بازگشت ايران 
به بازارهای جهانی نفت هم افزود: بازگشــت 
نفــت ايران شــوکی قيمتی به بــازار منتقل 
نمی کند زيرا اوپک به اندازه کافی عاقل است. 
اوپک پلاس هم با اوپک کار می کند و اعضای 
آن تصميمــات عاقلانــه ای می گيرند و حتما 
برگشت ايران را به خوبی درک و هضم می کنند. 
مهمترين کار وزير، برگشــتن بــه بازارهای 
جهانی است. در بحث داخلی هم بايد مواظب 
تامين سوخت مردم مانند بنزين و گازوئيل و 
به ويژه در زمستان تامين گاز باشد. همچنين 
در مورد نفت طرح های زيادی اجرا کرديم که 
با برداشته شدن تحريم ها، توليد نفت در فاصله 
بســيار کوتاهی به پيش از تحريم ها برسد اما 

بالاخره اينها بايد پيگيری شود. / شانا
ایران با رفع تحریم ها در کوتاه ترین 

زمان به بازار نفت بازمی گردد
وزير نفت با تاکيد بر اين که تصميم اوپک پلاس 
تاثيری بر اراده ايران برای افزايش صادرات نفت ندارد، 
گفت: هر زمان که تحريم ها برداشته شود، در حداقل 
زمــان ممکــن به بازار نفت باز می گرديم و توليد را 
حداقل به پيش از تحريم ها می رسانيم. بيژن نامدار 
زنگنه پس از پايان هجدهمين نشست اوپک پلاس 
در جمع خبرنگاران با بيان اين که در اين نشســت 
درباره بازگشت ايران به بازار نفت هم صحبت شد، 
علت طولانی شدن جلسه را به دليل اختلاف بعضی 
از اعضا بر سر سهميه شان دانست و گفت: بعضی  از 
کشــورها فکر می کنند بی انصافی رخ داده و برخی 
سهميه بيشتری گرفته اند. هجدهمين نشست اوپک 
پلاس جمعه شب گذشته در حالی بی نتيجه به پايان 
رســيد که قرار اســت  اين کشورها دوباره به صورت 
ويدئو کنفرانس تشکيل جلسه دهند. در اين نشست 
درباره نحوه افزايش تدريجی توليد نفت بر اســاس 
توافق ســال گذشته ۲3 عضو اوپک پلاس تصميم 

گيری خواهد شد. / ايرنا
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مسکن و عمران13
بااولویتقراردادن
گسترشبیمهدربین

محرومانو
مستضعفانتوسعه
وتداومداشتهباشد

هفته نامه اقتصادی ایران

به گزارش ايسنا و به نقل از ديلی ميل، جوزف بنتلی دانشجوی سال آخر رشته طراحی و فناوری محصول در دانشگاه لاگبورو دستگاهی به نام 
»REACT« ســاخته اســت که می تواند از خونريزی فرد آســيب ديده جلوگيری کند. اين دســتگاه در مراحل اوليه خود قرار دارد. اين دســتگاه 
زخم های بخش هايی از بدن که درمان آنها دشوار است مانند نواحی زيربغل، کشاله ران و شکم را مورد هدف قرار می دهد. فردی که مورد ضربات 
چاقو قرار گرفته ممکن است در عرض پنج دقيقه جان خود را در اثر خونريزی از دست بدهد، بنابراين اولين اقدام ضروری متوقف کردن خونريزی 
اســت. امدادگرها در جعبه کمک های اوليه خود پانســمان هايی برای درمان فرد آســيب ديده دارند اما از آنجايی که پليس ها به طور معمول اولين 
 »REACT« کســانی هســتند که به محل حادثه می رســند بنتلی می خواست وسيله ای بســازد که برای آنها نيز قابل استفاده باشد. او می گويد

سريع تر و کارآمدتر از ساير روش های سنتی است و پس از آنکه استفاده از آن تمام شد می توان به راحتی آن را از بدن فرد جدا کرد.

به گزارش مهر به نقل از پرس اسوسيش، محققان انگليسی ادعا می کنند آسپيرين در بدن بيماران مبتلا به طيف وسيعی از بيماری ها ازجمله سرطان های کولون، 
سينه و پروستات، مکانيسم های زيستی را ايجاد می کند که به کاهش ريسک مرگ ومير کمک می کند. علاوه بر آن محققان متوجه شدند اين دارو گسترش سرطان 
در بدن را محدود می کند. نتايج اين پژوهش در ژورنال eCancermedicalscience منتشر شده است. محققان ادعا می کنند با توجه به اطلاعات به دست 
آمده بايد مصرف آسپيرين را همراه درمان های ديگر برای بهبود سرطان در نظر گرفت. پيتر الوود استاد افتخاری دانشگاه کارديف و مولف ارشد اين پژوهش می گويد: 
ما متوجه شديم، پس از تشخيص ابتلا به سرطان حدود ۲۰درصد بيمارانی که آسپيرين مصرف می کردند در مقايسه با افرادی که اين دارو را استفاده نمی کردند، 
زنده ماندند. تحقيقات ما نشان می دهد نه تنها آسپيرين به کاهش ريسک مرگ ومير کمک می کند، بلکه حتی گسترش سرطان در بدن را کاهش می دهدبنابراين 

به نظر می رسد می توان آسپيرين را به عنوان يک درمان کمکی برای سرطان بررسی کرد. البته آسپرين جايگزين هيچ درمانی نخواهد بود.

ابداعدستگاهیکهخونریزیناشیازضرباتچاقورامتوقفمیکند آسپیریننرخمرگبیمارانسرطانیرا۲۰درصدکاهشمیدهد

 رئیس بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی با حضور در بیمه سینا ضمن دیدار با مدیرعامل و مدیران ارشد، از نزدیک در جریان فعالیت ها و اقدامات این شرکت بنیادی قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی 
بیمه سینا، با حضور مدیرعامل شرکت مادرتخصصی مالی و سرمایه گذاری سینا و جمعی از معاونان بنیاد مستضعفان انجام شد، مهندس پرویز فتاح ضمن ابراز خرسندی از حضور در بیمه سینا و تقدیر از 
عملکرد کارکنان این شرکت بیمه اظهار داشت: اقدامات بسیار خوبی در این مدت برای رشد بیمه سینا انجام شده اما ما به این مقدار بسنده نمی کنیم و انتظار داریم رشد بیمه سینا با ملاک های مد نظر 
بنیاد و با اولویت قرار دادن گسترش بیمه در بین محرومان و مستضعفان توسعه و تداوم داشته باشد. رئیس بنیاد مستضعفان، منابع انسانی را ارزشمندترین سرمایه هر سازمان دانست و افزود: توجه 
ویژه به نیروی انسانی اعم از توجه مادی و معنوی موجب افزایش اطاعت پذیری و توسعه و رشد فعالیت ها خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه بیمه سینا در همه زمینه ها باید متمایز از سایر شرکت های بیمه 
باشد، گفت: سود اصلی ما در نفع مردم است و هراقدامی که به نفع مردم باشد، برای ما سودآور محسوب می شود. مهندس فتاح با یادآوری لزوم توجه بیش از پیش به مسئولیت های اجتماعی بنیاد 
افزود: بیمه باید در سطح جامعه فراگیر شود تا کارگران، افراد تحت پوشش کمیته امداد و نهادهای حمایتی و طیف های آسیب پذیر از خدمات بیمه ای بهره مند شوند. وی تسهیل دسترسی مردم به 

خدمات بیمه را مورد تاکید قرار داد و گفت: توسعه خدمات الکترونیک برای جلوگیری از اتلاف وقت و هزینه مردم باید به سرعت پیگیری شود تا مردم برای دریافت خسارت با مشکل مواجه نشوند.

رئيس کل ســازمان امــور مالياتی ضمن بيان اينکه 
درآمدهای مالياتی در سال گذشته کمتر از نصف مزايا 
و حقوق اجتناب ناپذير شــاغلان بازنشسته کشور بوده 
است، اعلام کرد: »اکنون ميزان فرار مالياتی موجود در 
کشــور ۱۰۰ هزار ميليارد تومان اســت که ۵۰ درصد 
فرارمالياتی و مابقی ناشی از اجتناب مالياتی است.« به 
گزارش ايسنا، اميدعلی پارسا در همايش نقد و بررسی 
طرح قانونی ماليات بر عايدی سرمايه که در وزارت امور 
اقتصــادی و دارايــی برگزار شــد، اظهار کرد: »اصلاح و 
تحول نظام مالياتی به اجماع ســه قوه کشــور نياز دارد، 
زيرا جنس ماليات با ساير امور حاکميتی و دولتی فرق 
می کنــد. تغييرات همه گير نظــام مالياتی به مجموعه 
زيرســاخت ها و همراهی محيط فرهنگی و اداری کشور 
نيــاز دارد. به عبارت ديگر نمی توان يک روزه همه مردم 
را ملزم به ثبت نام در ســامانه مالياتی کرد و پس از آن 
گفت که اگر ثبت نام نکنيد، صورت حســاب های شــما 
قبول نمی شــود.« وی با بيان اينکه نرخ سود بانکی بايد 
بيشتر از نرخ تورم باشد،  افزود: »مسائل مالياتی همه گير 
چون قانون پايانه های فروشگاهی به يک فضای باثبات 
سياســی، اجتماعی و فرهنگی و همراهی رسانه ها برای 
آگاهی بخشــی و همکاری اصناف نياز دارد. در کشوری 
کــه نواقــص مختلفی در بازارهــای مختلف و امکانات 
ســوداگری، ميانگين نرخ 3۵ درصدی تورم در ســال 
گذشته و نرخ سود بانکی ۲۰ درصد وجود دارد، نمی توان 
به راحتــی اصلاحات و تغييــرات مالياتی را کليد زد. از 
سوی ديگر از آنجا که نرخ سود واقعی ۱۵ درصد منفی 
است و با اين نرخ سود منفی، تمام تصميماتی که گرفته 
می شود، مبنای تئوريک ندارد، درحالی که در دنيا زمانی 
که تورم ۴ درصد باشــد، ســود بانکی ۵ درصد اســت، 
بنابراين سود بانکی از تورم بيشتر است.« پارسا با اعلام 
اينکه ســال قبل کل درآمدهای مالياتی کشــور کمتر از 
نصف مزايا و حقوق اجتناب ناپذير شــاغلين بازنشســته 
کشور است، ادامه داد: پارادايم ماليات ستانی، مشارکت 
حاکميت و مردم اســت و درمجموع زمانی که فرهنگ، 
قوانين، ساختار و بخشودگی های موجود در کشور ايراد 
دارد، اجرای ماليات هم به مشکل برمی خورد و آن را از 
کارکرد اصلی و مناسب دور می کند. محاسبات ما نشان 
می دهد بايد بتوانيد ۱8 درصد بيشتر ماليات بگيريد تا 
۱درصد سهم ماليات نسبت به توليد ناخالص داخلی را 
افزايش دهيد.  رئيس کل سازمان امور مالياتی با اشاره 
به قانون پايانه های فروشــگاهی گفت: قانون پايانه های 
فروشــگاهی و سامانه موديان به عنوان بزرگ ترين طرح 
کشــور، رديف اعتباری و نيروی اســتخدامی در ســال 
گذشته نداشت که من از نيروهای خود سازمان در اين 
زمينه استفاده کردم. اين قانون را در چهار فاز مشخص 
تا پايان سال جاری به پايان می رسانيم و اميدواريم افتتاح 
آزمايشی آن را تا پايان دولت فعلی انجام دهيم. اکنون 
يک ميليون دســتگاه کارتخوان ســاماندهی شده و به 
ســازمان امور مالياتی وصل شده است. همچنين 3۲۰ 
هزار پرونده مالياتی که متعلق به 8۴۰ هزار دستگاه پوز 
است، به سازمان امور مالياتی وصل است و اطلاعات آن 
در اختيار اين سازمان قرار می گيرد. در راستای اجرای 
اين قانون فاز بعدی فراخوان ها و تکميل زيرساخت های 
نرم افزاری و ســخت افزاری اســت.  وی با اشاره به 37۰ 
هزار ميليارد تومان معوقات مالياتی گفت: تنها ۲۰ هزار 
ميليارد تومان از اين ميزان قابليت تحقق طی دوســال 
را دارد، زيرا اگر فرهنگ و ســاختار مالياتی مربوطه در 
اين زمينه وجود داشت، حتما بالای 37۰ هزار ميليارد 
تومان محقق می شــود، درحالی کــه اين امکان اکنون 
وجود ندارد. درحال حاضر طبق محاسبات سازمان امور 
مالياتــی ميزان فرار مالياتــی ۱۰۰ هزار ميليارد تومان 
است که ۵۰ هزار ميليارد تومان آن مربوط به فرار مالياتی 
و ۵۰ هزار ميليارد تومان ديگر به اجتناب مالياتی مربوط 

می شود.

ساخت ۲۰۵.۵ كیلومتر راه؛گام بلند 
توسعه جاده ای اصفهان

عليرضا قاری قرآن مديرکل راه و شهرســازی استان 
اصفهان گفت: در يکســال گذشــته ۲۱ پروژه راهسازی 
در مجمــوع معادل ۲۰۵.۵ کيلومتر راه در اين اســتان 
افتتاح و به بهره برداری رسيد. وی با بيان اينکه ۲۱ پروژه 
راهســازی در ســال ۱399 در ايــن اســتان افتتاح و 
بهره برداری شــده اســت، اظهار کرد: از اين تعداد، ۱3 
پروژه مربوط به طرح های احداث و بهســازی راهها و 7 
پروژه تقاطع های غيرهمســطح و ساخت پل بوده است.

وارزش مالــی ايــن پروژه ها در مجمــوع يکهزار و 88۰ 
ميليــارد ريال بوده اســت ،  بهره برداری از اين طرح ها، 
احداث ۲۰۵.۵ کيلومتر راه برای استان اصفهان به ارمغان 
داشته است.اگر چه سال های اخير برای ايران با تحريم، 
تقليل منابع مالی و مقابله با ويروس کرونا همراه بود اما 
هيچ يک از اين موارد نتوانست بهره برداری از طرح های 
عمرانــی ايــن اداره کل را متوقف کند و با ياری خداوند، 
وحــدت و همدلــی کارکنان صديق و عشــق به خدمت 
رســانی اين امر مســلم را به اثبات رســانديم که با يک 
حرکــت مجدانه، اولويت بخشــی امــور و تمرکز بر آن، 
پيشرفت و تعالی به ثمر خواهد نشست.وی با بيان اينکه 
از نظر بودجه عمرانی وضعيت بهتری نسبت به سالهای 
پيشــين داشــتيم اذعان داشت: همين امر موجب شد تا 
پروژه ها از سرعت قابل قبولی برخوردار شوند.و علاوه بر 
اين پروژه های عمرانی معوقه و مســکوت مانده سنوات 
قبــل بــه مرحله اجرا درآيند و نهايتاً به چشــم انتظاری 

مردم عزيز پايان داده شد.
همواره سهم عمده اعتبارات اين اداره کل به هزينه های 
مرتبط با حوزه ساخت و پروژه های عمرانی، زيرساختی 
و راهسازی اختصاص دارد که با تلاش و پيگيری بخش 
اعظم اين اعتبارات، جذب و در راه اجرای پروژه ها هزينه 
شده است. اين موضوع در کنار بهره گيری از متخصصان 
حوزه های مختلف اين اداره کل منجر شــد تا گام های 
پيشــرفت پروژه های عمرانی اســتوارتر برداشته شود.
اســتان اصفهان با مســاحت تقريبی ۱۰7 هزار کيلومتر 
مربع ۶.۵ درصد خاک کشــور را داراســت که ۲۵ هزار 
کيلومتر راه همسنگ، بيش از ۴ هزار کيلومتر راه با نقش 
ملی و ترانزيت، همجواری با 9 اســتان و دارا بودن ۱۰7 
شــهر همگی نشــان از اهميت بسيار بالای اين استان در 

زمينه حمل و نقل و حوزه شهری است.

از ۳۷۰ هزار میلیارد تومان معوقه مالیاتی تنها 
۲۰ هزار میلیارد تومان قابل وصول است.

خبر برای سومین سال متوالی با استفاده از توان و تولید داخلی، خبر
توانستیم در تولید واگن خودکفا شویم

 محمد اسلامی وزير راه و شهرسازی در 
مراســم رونمايی از ۱۶9 واگن مسافری با 
بيان اينکه تاريخ، سقوط هواپيمای ايرباس 
به خليج فارس را که توسط ژنرال آمريکايی 
زده شد، فراموش نخواهد کرد، افزود: ننگ 
ســاقط کــردن اين هواپيمــا هيچ وقت از 
خاطره ها پاک نمی شــود، همچنين زمانی 
که مدال افتخار بر گردن آن ژنرال آمريکايی 
انداخته شد، مهر تائيدی بر جنايات آمريکا 
زده شد. او با بيان اينکه با سازگاری بيشتر 
و برنامه و با ساز و کار غير لجستيکی ما بر 
توليــد داخل معنا و مفهوم بخشــيده ايم، 
گفــت: ايران بــه ويژه در بخش حمل ونقل 
ريلی استعداد ويژه ای دارد و در اين صنعت 
اثرگذاری و تکيه بر توان دولت توان و توليد 
داخل همواره مطرح بوده است. وی با بيان 
اينکه اولين الحاق ۱۶9 واگن در سال ۱۴۰۰ 
ديروز برگزار شــد، افزود: اگر چه به لحاظ 
کمی و عددی در مقايســه با سال 98 رشد 
آنچنانی نداشــته ايم اما نکته با اهميت آن 
اســت که ما بدون وابستگی به کشورهای 
خارجــی ايــن ۱۶9 واگن را ســاخته و به 
بهره برداری رســانده ايم. ما با اســتفاده از 
ظرفيت هــای داخلــی و تــوان خلاقيت و 
نوآوری و با تکيه بر نياز داخلی خود، آنها را 
وارد مدار داخلی کشور کرده ايم. ما امسال 
برای ســومين سال متوالی است که بدون 
توجــه بــه واردات از خارج و با تکيه بر توان 
داخلــی خــود اين واگن ها را ســاخته و با 
سرمايه گذاری شــرکت های خارجی اين 
فرايند را اجرايی کرده ايم. وی با بيان اينکه 

مــا هدف گــذاری کرده بوديــم که ميزان 
جابه جايی بار را به ۱۰۰ ميليون تن در سال 
برسانيم، افزود: با هماهنگی و تعامل تمامی 
شرکت ها توانستيم به اين هدف خود دست 
يابيــم. با اتصال به شــبکه ريلی و مراکز و 
گلوگاه هــا ميــزان ترانزيت را افزايش داده 

است. / باشگاه خبرنگاران جوان،

زمین های خودمان را برای ساخت 
مسکن نمی دادند

وزيــر راه و شهرســازی با بيان اينکه 
ســال ها وزارت راه و شهرســازی موفق 
نمی شــد اراضی خــودش را برای توليد 
مسکن دريافت کند و با فقر زمين مواجه 
بوديم، گفت: خوشــبختانه در يک سال 
اخير با همکاری وزارت جهاد کشاورزی 
و ســازمان جنگل هــا ۲۴۰ هزار هکتار 
زمين متعلق به خودمان در اختيار طرح 

اقدام ملی مسکن قرار گرفت.

وی در مراســم افتتــاح و کلنگ زنی 
۲3۰۰ ميليــارد تومان پروژه در شــهر 
جديد پرديــس اظهار کرد: نکته ای که 
بــرای ما حائز اهميت بوده اينکه بتوانيم 
به شکل اصولی جريان و ساز و کار توليد 
مســکن را به يک جريان پايدار تبديل 
کنيــم. اين تفاوتی بوده که در اين دوره 
وزارت راه و شهرسازی در سياست ها و 
رويکردها قابل مشاهده است.من از روز 
اول احترام ويژه ای برای تکميل مسکن 
مهر با همه کاستی هايی که داشت قائل 
بودم. ما در اين دوره مديريت، هيچ منبع 
دولتی نتوانســتيم برای مســکن مهر 
دريافــت کنيم چون ديگر رديفی وجود 
نداشت. بنابراين از منابع داخلی خودمان 
و ســاز و کارهای متفاوت مالی کارها را 
انجام داديم. پروژه های مسکن مهر را با 
ســرانه هايی کــه ايجاد نشــده بود يا 
ســاختمان هايی کــه دارای نواقص بود 

نمی شــد ادامه دهيم. بايد حتماً نواقص 
را برطرف می کرديم. مشــکلات مردم را 
از بين می برديم تا بتوانند محلی مناسب 
برای ســکونت داشته باشند. همچنين 
مراکزی که پشتيبانی زندگی است مثل 
آمــوزش، فرهنگ، بهداشــت، درمان، 
امنيت، فضای سبز، بازار و مراکز محلات 
را که بايد به وجود می آمد  احداث کرديم 
تا مردم بتوانند زندگی طبيعی داشــته 
باشــند ،  نکته دوم اينکه سال ها وزارت 
راه و شهرســازی بــه حکم قانون موفق 
نمی شــد اراضی متعلق بــه خودش را 
دريافت کند. ما در اين چند سال با فقر 
زميــن مواجه بوديم. يکی از عوامل مهم 
در توليد و عرضه مســکن و فاکتورهای 
مهم در قيمت تمام شــده مسکن بحث 
زمين است. وقتی شما به خاطر تناقض 
قانونی دريغ می کنيد و زمين را در اختيار 
وزارت راه و شهرســازی قرار نمی دهيد 
به طور طبيعی وزارت راه و شهرســازی 
هــم نمی توانــد حرکتــی به ســمت 

جريان سازی توليد مسکن انجام دهد.
وی با تشکر از وزارت جهاد کشاورزی 
و ســازمان جنگل هــا بــرای در اختيار 
گذاشــتن زمين پروژه های مسکن ملی 
گفــت: به لطف الهــی و با پيگيری های 
ويژه ای که شــد براساس ماده ۱۰ و ۱۲ 
قانــون زميــن شــهری، وزارت جهاد 
کشاورزی و سازمان جنگل ها، ۲۴۰ هزار 
هکتــار اراضی متعلق به خودمان را که 
در اختيارمان نبود آزاد کردند. / ايسنا 

برای هفتمين سال پياپی صورت های مالی صندوق تأمين 
خسارت های بدنی از سوی سازمان حسابرسی کل کشور بدون 

بند و شرط تصويب شد.
بــه گــزارش اعتبار به نقل از اداره کل روابط عمومی و امور 
بيــن الملــل بيمــه مرکزی ،  غلامرضا ســليمانی ضمن ابراز 
خرسندی از عملکرد خوب صندوق تأمين خسارت های بدنی 
در کمک به هموطنان به خصوص اقشار ضعيف و آسيب پذير 
جامعــه در مجمع اين ســازمان گفت: گــزارش های واصله از 
صندوق تأمين خسارت های بدنی بيانگر اقدامات خوب و انسان 
دوســتانه اين صندوق بوده که حاصــل زحمات آقايان دکتر 
جباری)مديرعامل پيشــين ( و بهزادپور مديرعامل فعلی اين 

سازمان است. 

دکتر سليمانی در ادامه افزود: اميدوارم با اصلاح آيين نامه 
سرمايه گذاری صندوق تامين خسارت های بدنی   و همچنين 
بهــره گيــری از نيروهای کارآمد و توانمندی که دارد بتواند در 
حوزه ســرمايه گذاری بيش از پيش موفق باشــد و برای تأمين 
هزينه های خود نيازمند منابع دولتی نباشد، کما اينکه طرح 
های خوبی  نيز در حوزه ســرمايه گذاری ارائه شــده است که 

پس از اصلاح آيين نامه سرمايه گذاری اجرايی می شود.
رئيس کل بيمه مرکزی، صندوق تأمين خسارت های بدنی 
را حامی صنعت بيمه دانست و گفت: خوشبختانه از طريق اين 
صندوق توانســته ايم کمک حال زيانديدگان جرحی ناشی از 

حوادث رانندگی و ورشکستگی شرکت های بيمه باشيم.
وی افزود: يکی ديگر از اقدامات خوب صنعت بيمه با همراهی 

اين صندوق و در راستای حمايت از بيمه گذاران عدم افزايش 
حق بيمه شــخص ثالث به ميزان ديه بوده که اين مهم ســال 

گذشته تصويب شد.
دکتر سليمانی همچنين ضمن ابراز تاسف از درگذشت دو 
تن از خبرنگاران و تعدادی از سربازمعلم های کشور در تصادفات 
اخير محورهای نقده و يزد از آمادگی پرداخت خسارت فوری 
به جانباختگان خبر داد وگفت: در کوتاهترين زمان ممکن ديه 

اين عزيزان پرداخت می شود.
همچنيــن رئيس کل بيمه مرکزی در اين مجمع خواهان 
حل مشکل ماده ۲9 قانون بيمه شخص ثالث )محل اختلاف 
صندوق و شرکت های بيمه( به منظور تسريع زمان پاسخگويی 

به زيانديدگان شد.

اقدامات انسان دوستانه صندوق تأمین خسارت های بدنی قابل تقدیر است

بانک رفاه کارگران در راستای ايفای مسئوليت های اجتماعی، حمايت 
از ورزش و ورزشکاران را جزو برنامه های خود قرار داده است. 

به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، حميد رضا فتحی بيرانوند 
عضو هيات مديره اين بانک، در مراســم تجليل و بدرقه غلامرضا محمدی 
و مرتضی قياسی سرمربی و کشتی گير المپيکی لرستانی که به همت اين 
بانک و هيات کشتی استان برگزار شده بود با بيان اين مطلب گفت: بانک 
رفاه کارگران  به عنوان يک نهاد اجتماعی - اقتصادی علاوه بر ارائه خدمات 
مطلوب به اقشــار مختلف جامعه، در حوزه مســئوليت های اجتماعی نيز 
اقدامات مهمی انجام داده اســت که حمايت از ورزش و ورزشــکاران کشور 

نيز از جمله اين اقدامات است. 
وی افزود: بانک رفاه کارگران به عنوان بانکی اجتماعی، بر مشارکت در 

انجام طرح های ملی و مســئوليت های اجتماعی تأکيد دارد و فعاليت در 
اين حوزه عامل جهش و پيشــرفت اين بانک اســت که با تلاش مديران و 
تمامی همکاران، تا کنون اين مسئوليت ها به نحو مطلوب به انجام رسيده 
اســت.  در اين مراســم غلامرضا محمدی مربی تيم ملی نيز گفت: حضور 
عضو هيات مديره بانک رفاه کارگران در اين مراسم بسيار روحيه بخش و 
قابــل توجه اســت و اميدواريم ديگر بنــگاه های اقتصادی هم اين حرکت 
مثبت را الگوی خود قرار داده و به قهرمانان ملی نگاه ويژه داشته باشند .

محمدی تصريح کرد: از حمايت های مدير عامل و اعضای هيات مديره 
بانک رفاه کارگران قدردانی و تشــکر می کنيم و اميدواريم با کســب مدال 
 هــای رنگارنــگ در المپيــک پاســخ محبــت های اين مديــران ورزش

 دوست را بدهيم.

مديرکل دفتر حمل ونقل مسافری سازمان راهداری 
و حمل ونقل جاده ای از افزوده شدن يک ميليون و 3۰۰ 
هزار حلقه لاستيک وارداتی با ارز نيمايی به سامانه کالا 

خبر داد.
داريــوش باقرجوان دربــاره نظارت بر وضعيت فنی 
ناوگان حمل ونقل جاده ای مســافر گفت: اتوبوس های 
مســافری بين شــهری بر اساس سن ناوگان، بين سه تا 
هــر شــش ماه يک بــار معاينه فنــی مکانيزه دريافت 

می کنند.
 نوع ديگری از معاينه و کنترل فنی ناوگان نيز قبل 

از هر اعزام خودرو و اتوبوس است که در لحظه سفر از 
ســوی مديران فنــی شــرکت های حمل ونقل چک 
می شــوند يعنی هر بار قبل از ســفر معاينه فنی بصری 
صورت می گيرد و ظواهر وسيله نقليه بر اساس ضوابطی 

که سازمان راهداری تعيين کرده، چک می شود.
وی درباره عرضه لاستيک يادآور شد: در سامانه کالا 
وابســته به وزارت صمت، لاستيک با ارز نيمايی عرضه 
می شــود لاســتيک های توليد داخل هم که مواد اوليه 

آنها وارداتی است، در همين سامانه عرضه می شوند.
 بر اســاس ســهميه بندی  که انجام شده، متقاضيان 

دريافت لاســتيک های وارداتی با ارز نيمايی، به سامانه 
کالا مراجعه می کنند سپس به صورت سيستمی حواله 
الکترونيــک دريافــت کرده و با توجــه به اينکه پلاک 
خودروی ســنگين و شماره شاســی موتور و بدنه نيز در 
سامانه کالا ثبت شده، حواله الکترونيکی را به فروشنده 

تحويل می دهند.
 وزارت صمت به ســازمان راهداری اطمينان خاطر 
داده که در اين حوزه مشــکلی نخواهد بود و لاســتيک 
عرضه می شود. اعلام شده که يک ميليون و 3۰۰ هزار 

حلقه لاستيک در سامانه کالا موجود است.

به گفته اين مقام مسوول در سازمان راهداری، سامانه 
کالا دو قســمت دارد؛ يکی برای فروشــنده و يکی هم 
برای خريدار؛ فروشــندگان، عاملان فروش لاســتيک 
ســنگين و خريدار نيز دارندگان وسايل نقليه سنگين 
اعم از اتوبوس، مينی بوس، کاميون و کاميونت هستند. 
خريدار وارد سامانه شده و پس از ثبت اطلاعات خود، 
حواله الکترونيکی دريافت می کند؛ سپس در آن حواله 
ذکر می شــود که خريدار می تواند دو حلقه لاســتيک 
خارجــی با ســايز و برند مورد نظــر، از يکی از عاملان 

فروش با قيمت مصوب در حواله دريافت کند./ مهر 

حمایت از ورزش در راستای مسئولیت های اجتماعی بانک رفاه كارگران است

۳/1 میلیون لاستیک وارداتی در سامانه كالا
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هفته نامه اقتصادی ایران
فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی با اعلام اینکه سال های گذشته نیروگاه های برق کشور از تسهیلات ارزی صندوق توسعه ملی استفاده کرده اند، گفت: شوک های ارزی 
چند سال قبل، متاسفانه بازپرداخت وام های ارزی نیروگاه های برق کشور را با مشکل مواجه کرده است. وی با اعلام اینکه شوک های ارزی همیشه بازپرداخت وام های ارزی را با مشکل 
روبرو می کند، گفت: اوج این مشکلات در سال های 1372 و 1373 اتفاق افتاد که اختلاف قیمت تسهیلات ارزی تبدیل به حساب تعهدات ارزی و ریالی شد و بحران نقدینگی را شکل داد. 
وی با اعلام اینکه بخشی از افزایش بدهی دولت طی سال گذشته به همین دلیل تهاتر بدهی های بخش خصوصی بوده که به عنوان بدهی دولت به بانک مرکزی محسوب شده است، 
گفت: صورت مالی بانک مرکزی نشان می دهد که خالص بدهی های دولت نه تنها افزایش نداشته بلکه کاهش هم پیدا کرده است. شرایط اقتصادی و اجتماعی کشور اقتضائات خود 
را دارد و نمی توان قیمت برق را به سادگی افزایش داد. وی با تاکید براینکه باید مدلی برای حل مشکلات برق کشور طراحی و عملیاتی شود که با تغییر وزیر، دولت و مجلس تغییری 
نکند، افزود: مدلی که برای صنایع پتروشیمی و واگذاری خوراک آن ها در نظر گرفته شد، نمونه ای از مدل های مناسب است که شاید بتوان برای صنایع برق هم به نوعی اجرایی کرد.

مقررات زدایی ضرورت غیرقابل انکار

سيداحســان خاندوزی رييس فراکسيون بهبود فضای 
کســب وکار مجلس گفت : دولت ســيزدهم برای موفقيت 
اقتصــادی در بازه زمانی کوتاه مــدت بايد مقررات زدايی و 
تســهيل محيط کســب وکار را در اولويت قرار دهد، البته 
بوروکرات ها و دستگاه های دولتی می توانند عامل شکست 
دولت در اجرای اين سياســت شــوند.  يکــی از مهم ترين 
ويژگی های اقتصاد کلان ايران طی ســال های اخير گرفتار 
شــدن در دام رشــد پايين اقتصادی اســت، اين موضوع 
سرمنشــاء پايين بودن درآمد سرانه و افزايش جمعيت زير 
خط فقر در سال های اخير شده و کشور را به آستانه خطيری 
رســانده اســت.  برای مقابله با رشد پايين اقتصادی که بايد 
جزو يکی از سه اولويت دولت سيزدهم باشد، دو دسته تدبير 
بايــد انجــام شــود. ابتدا سياســت های ناظر بــه تحريک 
سرمايه گذاری در اقتصاد که در نهايت منجر به افزايش رشد 
و اشــتغال می شــود و ديگری سياست های ناظر به تحريک 
رشــد کوتاه مدت بايد مدنظر قرار بگيرد. سياســت ابتدايی 
يعنی افزايش سرمايه گذاری بر رشد به جهت اينکه از جمله 
سياست های طرف عرضه است، ماهيتی زمان بر دارد و اگر 
دولت سيزدهم در همين ماه های اول شروع به اقداماتی در 
اين زمينه کند، محصول و نتيجه آن را از حدود يک ســال 
و نيم به بعد خواهد ديد.بر اين اساس در شرايط فعلی برای 
اينکه نمی توان خروج از رشــد اقتصادی پايين را موکول به 
سال های آينده کرد، نيازمند تدابير دسته دوم و سياست های 
ناظر به تحريک رشد کوتاه مدت هستيم که مستلزم حداکثر 
اســتفاده از پتانسيل های موجود رشد اقتصادی است. وی  
موضوع مقررات زدايی را يکی از اولويت های دولت سيزدهم 
در ســال ابتدايی و جزو دســته دوم سياست های اقتصادی 
برشمرد و اظهار کرد: اگر دولت به سرعت از ابزارهای تسهيل 
محيط کسب وکار استفاده کند و موانع را از پيش پای فعالان 
اقتصادی بر دارد، می توان شــاهد رشــد اقتصادی در مدت 
زمانی کوتاه بود. متاســفانه وضع مقررات جديد، متکثر و 
دســت وپاگير از سوی دستگاه های اجرايی فعاليت را برای 
توليدکنندگان و صادرکنندگان سخت کرده و اين تسهيل 
فرآيند مجوزها را با ســهولت و شــفافيت بيشتری به دست 

فعالان اقتصادی می رساند. / خانه ملت 

نوآوری، هسته اصلی تفکر »ما«ست
 بيمه »ما« ، برای همه ماست . چه آن زمان که در سال ۱39۰ 
اولين بيمه نامه صادر شد ، چه آن زمان که مدير و مسئولی ديگر، 
وظيفه تامين ذينفعان را بر عهده داشت و چه چند سال اخير 
عمر ۱۰ ساله شرکت که اين مسئوليت بر عهده اينجانب بود ؛  
بيمه »ما« برای همه ماســت . ســهامدار، نيروی انسانی، شبکه 
فروش و البته بيمه گذارانی که مديريت ريســک هايشــان را به 

»ما« واگذار کردند.
امروز با يک دهه تجربه وارد يازدهمين ساگرد تاسيس می 
شــويم . تجربه ای که حاصل مديريت ســهامداران ومسئولان 
شرکت نتيجه تلاش کارکنان وشبکه فروش بيمه »ما«ست و 
جا دارد اين روز را به خانواده بزرگ »ما« تبريک گفته و با افتخار 
اعلام کنيم با حضورشما بيش ازپيش به آينده اميدواريم. صنعت 
بيمه نيز مانند بخش های ديگر بازار مالی همواره با چالش هايی 
روبرو بوده وهســت. اما شــرکت های بيمه ملزم به ايجاد روابط  
چند جانبه مبتنی بر منافع و ارزش های مشــترک هســتند . از 
آنجا که رعايت قوانين و مقررات بيمه ای تکليف تمامی شرکت 
های تجاری اســت و انواع بيمه نامه تقريبا با يک نرخ و شــرايط 
ارايه می شود، بنابراين تنوع خدمات، محل اصلی رقابت است . 
شــرکت بيمــه »ما« نيز با رعايت اصــول حرفه ای برای رقابت 
درعرصه ارايه خدمات و سرويس دهی بهتر، سند استراتژی ۵ 
ساله سوم را تدوين کرد و تبديل شدن به مطمئن ترين و سريع 
ترين شرکت در صنعت بيمه ايران و کسب وجاهت بين المللی 
در صنعت بيمه دنيا را مهم ترين هدف خود دانست و در تمام 
برنامه ها،  نو آوری و حفظ بازار را در اولويت قرار داد . به عبارتی  
نوآوری، هسته اصلی تفکر »ما«ست.  در بيمه »ما« ، تفکر نوآورانه 
، کارآفرينانه و خلاقانه را به نمايش می گذاريم. آنچه که ما درتفکر 
ســهامداران، مديران، کارکنان فهيم و شبکه فروش پرتلاش و 
متعهد بيمه »ما« ميبينيم ، افرادی هستند با استعداد وخوش 
فکر که موفق به تحقق بيش از صددرصد برنامه های ابلاغی در 
سال ۱399 و سه ماهه نخست سال ۱۴۰۰ شده و  بی شک می 

توانند در آينده صنعت بيمه تاثيرگذار باشند .

خبر
مجلس به دنبال فیلترینگ نیست

جلال رشــيدی کوچی عضو کميســيون امور داخلی 
کشــور و شــورا های مجلس شورای اسلامی تاکيد کرد: 
هيــچ جــای طرح صيانت از حقــوق کاربران در فضای 
مجــازی بحث فيلترينگ يا محکوم کردن افرادی که از 
فيلترشــکن استفاده می کنند، نيامده و مردم به نظرات 
افــراد مغرض توجه نکننــد. وی  درباره طرح صيانت از 
حقــوق کاربــران در فضــای مجــازی و ســاماندهی 
پيام رسان های اجتماعی بيان کرد: مجلس به دنبال اين 
است که در اين طرح با در نظر گرفتن شرايطی از اطلاعات 
افراد و کســب وکار افراد و امنيت افراد در فضای مجازی 
صيانــت و حفاظــت کند. مجلس به دنبــال حفاظت از 
اطلاعات افراد حقيقی و حقوقی است که به عنوان کاربر 
در فضــای مجازی حضور دارند. اينکه مطرح می شــود 
مجلس به دنبال فيلترينگ است، اصلا به اين گونه نيست. 
بنده خودم به عنوان کسی که اين طرح را امضا کردم به 
شــدت با فيلترينگ با شــيوه کنونی مخالف هســتم و 
معتقــدم کــه هيچ وقت اين روش جواب نمی دهد. اما از 
آنجــا کــه در يکی از مواد اين طرح آمده اســت که تمام 
کسانی که سازنده و توزيع کننده فيلترشکن هستند بايد 
اطلاعات آنان در اختيار جمهوری اســلامی قرار گيرد و 
اگر خارج از اين عمل شود جرمی برای آنان درنظر گرفته 
خواهد شــد، اين مساله باعث ايجاد شائبه هايی در بحث 
فيلترينگ شد که صحت ندارد.  اين طرح نسبت به طرح 
اوليه تغييرات اساســی کرده اســت يعنی يکسری ايراد 
اساســی نســبت به طرح اوليه وارد بود که اکنون اصلاح 
شده است. خيلی از مردم چون در جريان فرآيند تصويب 
يــک طرح نيســتند بازيچه دســت افــراد مغرض قرار 
می گيرند.اينکــه يک نماينده طرحی را امضا کند به اين 
منزله نيست که با تمام جزئيات آن موافق است. بنده با 
کليات آن موافق هستم. همان طوری که رهبری فرمودند 
فضای مجازی ولنگار و رها شده است. اين وظيفه قانون 
گذار است که اين فضا را ساماندهی کند تا يک دفعه يک 
قاضی يک شبه با نظر شخصی خود يک شبکه اجتماعی 
را فيلتر نکند. درخواستی که از مردم دارم اين است که 
توجه داشته باشند که هيچ جای اين طرح بحث فيلترينگ 
يــا محکــوم کردن افرادی که از فيلترشــکن اســتفاده 
می کنند، نيامده اســت و مــردم به نظرات افراد مغرض 

توجه نکنند.  / خانه ملت 

در كنار مردم سیستان  وبلوچستان 
خواهیم بود

فرمانــده ميدانــی مبــارزه با کرونا تاکيــد کرد تا پايان 
مشــکلات مردم سيستان و   بلوچستان در کنارشان خواهيم 
بود ، امير سرتيپ کيومرث حيدری، فرمانده نيروی زمينی 
ارتــش جمهــوری اســلامی ايــران  با حضور در اســتان 
سيستان و بلوچســتان درباره اجرای ماموريت نزاجا در اين 
اســتان، گفت: امير سرلشــکر ســيدعبدالرحيم موسوی، 
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ايران، در راســتای 
مبارزه با بحران ايجاد شده در استان سيستان وبلوچستان 
به بنده مأموريت دادند ان شاءالله تا پايان کرونا و رفع بحران 

آب در کنار شما عزيزان باشيم. 
وی با بيان اينکه نيروی زمينی ارتش، همواره تداعی گر 
شــعار »ارتش فدای ملت« بوده است، افزود: امروز خدمت 
مردم عزيز سيستان وبلوچســتان رســيده ايم تا عاشقانه به 
ايــن عزيــزان و مــرزداران ولايت و کشــور کمک کنيم تا 
ان    شــاءالله بحران کرونا را پشــت ســر بگذارند و به شرايط 

مطلوب بازگردند.
 نيروی زمينی ارتش از آغاز شيوع کرونا ۲8 بيمارستان 
و ۱۲ هــزار کادر درمــان خود را در خدمت مردم قرار داد و 
در مسير خدمت، عاشقانه شهدايی را تقديم انقلاب و کشور 
کرد. امير حيدری همچنين در ديدار رئيس ستاد مديريت 
بحران اســتان سيستان وبلوچســتان گفت: نيروی زمينی 
ارتش 3 بيمارســتان تنفســی ســيار ۱۰۰ تختخوابی در 
شهرستان های زاهدان، خاش و زابل احداث خواهد کرد و 
در حوزه بيماريابی و ايجاد پست های آبی و واکسيناسيون 
چندين مکان را آماده می کند ۰/ باشگاه خبرنگاران جوان

خبر
معــاون توســعه کتابخانه هــا و ترويج 
کتابخوانی نهاد در اختتاميه نوزدهمين دوره 
جايزه قلم زرين، نهاد کتابخانه های عمومی 
کشــور را حامی ادبيــات متعهد به انقلاب 

اسلامی معرفی کرد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل کتابخانه 
های عمومی اســتان تهران، همزمان با روز 
بزرگداشــت قلم، آيين اختتاميه نوزدهمين 
دوره جايــزه قلم زرين بــا حضور غلامعلی 
حدادعادل، رئيس فرهنگســتان زبان و ادب 
فارســی؛ مهدی رمضانی،  معاون توســعه 
کتابخانه هــا و ترويــج کتابخوانــی نهــاد 
کتابخانه های عمومی کشــور؛ راضيه تجار، 
دبير انجمن قلم ايران؛ محمد هادی ناصری 
طاهــری، مديــرکل کتابخانه های عمومی 
اســتان تهران؛ پدرام پاک آيين، نايب رئيس 
انجمن قلم ايران؛ ســعيد طاووسی مسرور، 
اســتاد تاريخ اســلام و عضــو هيات علمی 
دانشــگاه علامــه طباطبايــی و ســهيلا 
عبدالحسينی، دبير اين دوره جايزه، در آمفی 
تئاتر کتابخانه مرکزی پارک شهر برگزار شد.
مهدی رمضانی در اين مراسم گفت: قدمت 
و تــداوم ايــن جايزه در حوزه ادبيات انقلاب 
اسلامی افتخارآميز است. با اينکه شيوع کرونا 
در کشــور بسياری از حوزه های اجتماعی و 

فرهنگی را متأثر کرده و گاه موجب ايستايیِ 
برخی فعاليت ها شــده، اما دوام در برگزاری 
جايزه قلم زرين، نشــان از پويايی و پايداری 
فرهنگ و ادبيات انقلاب اسلامی است.   نهاد 
کتابخانه ها خود را موظف می داند از رويدادها 
و فعاليــت های ملتزم به آرمان های انقلاب 
اســلامی حمايــت کند. اگر چــه در حوزه 
فرهنگــی، همــه ســلايق، ديدگاه هــا و 
علاقه مندی هــا بايد اجازه فعاليت داشــته 
باشــند و مردم هم بر اســاس آگاهی و ذائقه 
خود، دســت به انتخاب  بزنند، اما اين، هرگز 
مانع انجام وظيفه ای که ساختار دينی کشور 
برای توســعه و ترويــج ادبيات متعهد دارد، 

نخواهد بود.   متأســفانه بايد گفت اوضاع و 
احوال حوزه فرهنگ چندان به سامان نيست. 
بايــد درباره مشــکلات بخــش فرهنگ با 
صراحت و به شکلی روشمند و با برنامه گفت 
و گو کرد. مســائل و مشکلات حوزه فرهنگ 
قابل گذشــت نيست. انقلاب اسلامی ذات و 
درونمايه ای فرهنگی داشــت و حواشــی و 
بازتاب های فرهنگی آن بسيار گسترده تر از 
وجه سياســی آن بود. با اين وجود در حال 
حاضر در برخی حوزه های سياســتگذاری و 
اجرايی فرهنگی، که مورد تأکيد رهبر معظم 
انقــلاب و مســئولان هم بوده، مشــکلات 
غيرقابل انکار وجود دارد. بايد برای رهاشدن 

در برخــی حــوزه های فرهنگــی تدبيری 
انديشيد.

 وی با بيان برخی مشکلات مربوط به حوزه 
کتــاب و کتابخوانی گفــت: در حال حاضر 
کاهش قيمت کتاب به آرزوی مردم کتابخوان 
تبديل شــده اســت و انتظار حداقلی مردم، 
فراهــم کردن امکان دسترســی به کتاب و 
کالاهای فرهنگی اســت. تسهيل دسترسی 
مردم به کالاهای فرهنگی امکان پذير است 
و قطعاً يکی از مهم ترين ابزارهای آن تقويت 
مراکز فرهنگی از جمله کتابخانه های عمومی 
اســت.  معاون توســعه کتابخانه ها و ترويج 
کتابخوانی نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
گفــت: دولــت توان انجام اين کار را دارد، اما 
متأسفانه بخش عمده ای از پولی که به خريد 
کتاب در کشــور اختصاص داده می شود، که 
عدد آن در بودجه حدود چهل ميليارد تومان 
اســت، اصــلًا وارد کتابخانه هــای عمومی 
نمی شــود. خريد کتاب، هدفمند و متناسب 
با نياز مخاطب نيست، بلکه بر اساس فرمولی 
اســت که در سال های گذشــته در وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی وجود داشته و هم 
اکنون نيز مبنای عمل است؛ هر چند در يکی 
 دو ســال اخيــر کمــی تصحيــح و ترميم

 شده است.

نهاد کتابخانه های عمومی کشور حامی ادبیات برآمده از انقلاب اسلامی است
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مديرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران گفت: اجازه آبياری فضای سبز به شهرداری مناطق ۲۲گانه تهران و شهرستان های استان را نخواهيم 
داد. به گزارش وزارت نيرو، محمدرضا بختياری افزود: شــهرداری هايی که از آب شــرب برای آبياری اســتفاده کنند؛ دســتور قطع آب آن اداره را صادر 
می کنيم. بر اساس تفاهم نامه همکاری ميان وزارت نيرو و شهرداری تهران ميزان استفاده از منابع آب های زيرزمينی برای آبياری فضای سبز در تهران 
تا ســال ۱۴۱۰ به ميزان قابل توجهی کاهش می يابد و منبع اصلی تأمين آبياری تهران پســاب تصفيه خانه های فاضلاب خواهد بود. بختياری با  اشــاره 
به کسری 3۶۰ ميليون مترمکعبی منابع آبی پايتخت نسبت به سال پيش افزود: امسال تابستان سختی پيش رو داريم و با وجود کاهش شديد ذخاير 
آبی به هيچ عنوان قطع آب و جيره بندی در استان را نخواهيم داشت اما با مشترکان پرمصرف و بدمصرف برخورد خواهد شد.به گفته مديرعامل آبفای 

استان تهران تاکنون به مشترکان پرمصرف از جمله صاحبان ويلاها، واحدهای صنعتی و خانگی اخطارهای جدی داده شده است.

به گزارش ايسنا و به نقل از آی ای، ناسا در ژوئن ۲۰۱9 ابزاری به اندازه يک توستر را با موشک »فالکون ايکس هوی« متعلق به شرکت »اسپيس ايکس« به 
فضا فرستاد. اکنون دو سال گذشته و نتايج حاصل از آزمايش های انجام شده با استفاده از اين ابزار منتشر شده است که می تواند به طور بالقوه روش سفر انسان 
در فضای عميق را در آينده تغيير دهد. کاوشگرهای فضايی که از زمين به فضا پرتاب شده اند درحال حاضر نمی توانند مکان های خود را در فضا تشخيص دهند. 
آنها برای اينکه بدانند کجا هستند، ابتدا بايد سيگنال هايی را از زمين دريافت کنند و سپس بازپس بفرستند. وقتی اين سيگنال ها روی زمين دريافت می شوند، 
ساعت های ويژه ای طراحی شده اند که مدت زمان بازگشت اين سيگنال ها را محاسبه می کنند و براساس زمان محاسبه شده، محل کاوشگر مشخص می شود 
و سپس به اطلاع کاوشگر می رسد. اين ساعت ها که به آنها ساعت های اتمی گفته می شود، به اندازه يخچال ها بوده و در اندازه گيری زمان بسيار دقيق هستند، 

اما حمل اين ساعت های بزرگ در ماموريت های انسانی دست و پاگير است.

استفادهازآبشرببرایآبیاریفضایسبزممنوعاست ساعتاتمیجدیدیکهاکتشافاتفضاییرامتحولمیکند

بنياد مسکن انقلاب اسلامی از آغاز پرداخت وام مسکن 
۱۰۰ميليونی در روستاها خبر داد.  به گزارش روابط عمومی 
بنياد مســکن ، از  9 تيرماه بانک های کشــاورزی، تجارت و 
صادرات ســهميه خود درخصوص وام ۱۰۰ميليون تومانی 
قرض الحســنه مسکن روستايی را به شعب ابلاغ کرده اند و 

به زودی ساير بانک ها نيز پرداخت را آغاز می کنند.
براســاس اين گزارش ، تسهيلات قرض الحسنه ساخت 
مســکن در شــهرهای کمتر از ۲۵هزار نفر و روستاها پيش 
از اين ۵۰ميليون تومان بود که به ۱۰۰ميليون تومان رسيده 
و به ساکنان اين مناطق که تاکنون از وام های بنياد استفاده 
نکرده انــد، پرداخــت می شــود. از روز 9 تيرماه بانک های 
کشــاورزی، تجارت و صادرات ســهميه خود را به استان ها 
ابــلاغ کرده اند و طبيعتا رونــد پرداخت ظرف يکی دو روز 

آينده آغاز خواهد شــد. ســاير بانک ها از جمله بانک مسکن 
و ملت نيز به زودی پرداخت را شــروع می کنند. قبلا مدت 
بازپرداخت اين تسهيلات ۱۵ساله بود که به ۲۰ سال افزايش 
يافته اســت. بنابراين اقســاط ماهانه آن به حدود 7۰۰هزار 
تومان می رســد. بنياد مسکن در قالب برنامه های مختلف، 
احداث مســکن در شــهرهای کوچک و روســتاها را انجام 
می دهد. بر اين اســاس، يکــی از اين برنامه ها تفاهم نامه با 
ســازمان برنامه و بودجه برای ســاخت ۱۱۵ هزار واحد در 
حاشيه شهرها است که تاکنون ۶۴هزار واحد در اين زمينه 
به بهره برداری رسيده است. همچنين در حوزه افراد دارای 
معلوليت هم احداث ۶۵۰۰ واحد به بنياد مســکن محول 
شد که در روستاها ۱۰۰ميليون تومان تسهيلات ساخت و 
8۵ميليون تومان کمک بلاعوض به خانواده های دارای دو 

فرد معلول پرداخت می شــود. تاکنون ۵۱۰۰ واحد در اين 
بخش به بهره برداری رســيده اســت. يکی ديگر از شــقوق 
برنامه های اين نهاد ســاخت مســکن ايتام است. در بخش 
مسکن ايتام برنامه ساخت ۲۰۰۰ واحد در دستور کار قرار 
دارد که ۴۵۰ واحد تاکنون به بهره برداری رسيده است. در 
اين خصوص ســرعت دهی به روند معرفی از ســوی کميته 

امداد می تواند اجرای برنامه را تسريع کند.
همچنيــن ۱۰۰هــزار واحد نيز از طريق حســاب صد 
امام)ره( توسط بنياد مسکن شروع شده که در اين خصوص 
هم حدود 7۰هزار واحد تاکنون تکميل و افتتاح شده است. 
از سوی ديگر و بنا بر اعلام بنياد مسکن، مسووليت احداث 
حدود ۲۵۰هزار واحد در حوزه اقشار کم درآمد و آسيب پذير 

نيز در دستور کار است. / ايسنا 

آغاز پرداخت وام 1۰۰میلیونی  تومانی مسکن روستایی

كیش ۷۰ طرح عمرانی در حال اجرا دارد
جعفر آهنگران مديرعامل ســازمان منطقه آزاد کيش 
گفت :  اين سازمان 7۰ طرح عمرانی زيرساختی، زيربنايی 
و اقتصادی در دست احداث دارد و  بخش عمده اين طرح ها 
در بخــش زيرســاختی و زيربنايــی بــرای ارتقای زمينه 
ســرمايه گذاران در جزيره انجام می شــود، اين طرح ها با 
ســرمايه گذاری حــدود 33 هزار ميليــارد ريالی احداث 
می شــود و در مرحله ســاخت اين طرح ها برای هشت هزار 
و ۵۰۰ نفر به صورت مســتقيم اشــتغال ايجاد خواهد شد و 
در دوره بهره برداری نيز اين اشــتغال به شــش هزار و 89۰ 

نفر می رسد.
اين ســازمان در سال های گذشته برنامه های توسعه ای 
مختلفــی در حوزه زيرســاخت های فرودگاهی، بندری و 
شــهری در دســتور کار خود قرار داده تا با بسترسازی های 
مناســب، زمينه برای ارتقای ســطح کيفی ارائه خدمات به 

ساکنان، گردشگران و سرمايه گذاران فراهم شود. او اضافه 
کــرد: تکميل ترمينال جديد فرودگاه، اتمام باند جنوبی و 
ارتقای سامانه روشنايی آن، تامين تجهيزات ناوبری و کمک 
ناوبری تا حد اســتانداردهای مطلوب و بهره برداری از برج 
مراقبــت جديــد از جمله برنامه هايی اســت که در حوزه 

فرودگاه مورد توجه قرار گرفته است.
منطقه آزاد کيش شامل جزاير کيش، هندورابی، فارور 
بزرگ و فارور کوچک است و سازمان منطقه آزاد کيش به 
عنوان نماينده دولت ماموريت دارد اين منطقه به محيطی 
امن، آرام و پاک، برترين مقصد گردشگری برای خانواده ها، 
قطب علمی آموزشــی تحقيقاتی، الگوی توســعه پايدار با 
بهره گيری از فناوری های نوين و مناسب ترين مکان برای 
سرمايه گذاری در منطقه خليج فارس تبديل شود. ماموريت 
اين ســازمان بر اساس طرح جامع ۲۰ ساله مصوب ۱37۲ 

آغاز شده و حضور سالانه حدود دو ميليون گردشگر داخلی 
و خارجی و سرمايه گذاران متعدد از نشانه های تحقق اين 
طرح است. جزيره کيش با 9۲ کيلومترمربع مساحت و ۴۲ 
هزار نفر جمعيت در فاصله ۱8 کيلومتری سرزمين اصلی 

و در آب های نيلگون خليج فارس واقع شده است.  / ايرنا

انتشاراوراقگواهیسپردهمدتدارویژهسرمایهگذاریعامیکسالهباسود۱8درصد
بانک مســکن در راســتای سياســت های ابلاغی بانک 
مرکــزی، انتشــار اوراق گواهی ســپرده مــدت دار ويژه 
سرمايه گذاری عام يک ساله با نرخ سود علی الحساب %18 
ســالانه و نرخ ســود بازخريد 10% سالانه به تاريخ انتشار 

۱۴۰۰/۰۴/۱۵ را در دستور کار بانک قرار داد.
به گزارش پايگاه خبری بانک مسکن-هيبنا، بر اين اساس، 
شعب بانک قادر خواهند بود با در نظر قرار دادن اولويت در 
جــذب منابع جديــد و پرهيز از جابه جايــی منابع مابين 

سپرده ها، نسبت به فروش اوليه اوراق ياد شده از روز سه شنبه 
مورخ ۱۴۰۰/۰۴/۱۵ اقدام کنند. لازم به ذکر است گواهی 
ســپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری عام يک ساله منتشره 
به تاريخ ۱399/۰۴/۱۵ تمامیِ دارندگان، در سررســيد به 
صورت سيستمی و اتوماتيک به گواهی سپرده مدت دار ويژه 
سرمايه گذاری عام يک ساله جديد تبديل می شود. بديهی 
است در صورت تمايل دارندگان گواهی سپرده موصوف به 
بازخريــد در سررســيد و يا پــس از آن، فرآيند مورد نظر از 

طريق بازخريد گواهی سپرده منتشره به تاريخ ۱۴۰۰/۰۴/۱۵ 
صورت می پذيرد

شــايان ذکر اســت اين اوراق با نام اســت و به صورت 
الکترونيکی در واحدهای يک ميليون ريالی منتشر می شود. 
دارای سررســيد يکساله بوده، ســود آن در مقاطع ماهانه 
پرداخت می گردد و معاف از ماليات خواهد بود. ضمن اينکه 
در صورت بازخريد قبل از سررسيد، به صورت روز شمارنرخ 
سود سالانه ۱۰ درصد به دارنده اوراق پرداخت خواهد شد.

ميخائيل اوليانوف، نماينده روســيه در 
ســازمان های بين المللی مستقر در وين به 
گزارش رويترز درباره قصد ايران برای توليد 
اورانيوم فلزی غنی شده تا ۲۰ درصد واکنش 

نشان داد. اوليانوف در توئيتی نوشت: آژانس 
بين المللی انرژی اتمی گزارش داده که ايران 
قصد توليد اورانيوم فلزی غنی شــده تا ۲۰ 
درصد دارد. آمريکا به نوبه خود، سياســت 

فشار حداکثری دونالد ترامپ را حفظ کرده 
است. تنها راه برای خروج از اين دور باطل، 
از ســرگيری مذاکــرات وين بدون تأخير و 
احيای کامل برجام است. لازم به ذکر است 

کــه خبرگــزاری رويترز به نقــل از آژانس 
بين المللی انرژی اتمی مدعی شد که ايران 
قصد دارد به توليد اورانيوم فلزی غنی شده 

تا سطح ۲۰ درصد بپردازد.  / خبر آنلاين
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حفظشد

 نحوه رسیدگی مجلس  به بودجه 
تغییر می كند

سميه محمودی سخنگوی کميسيون تدوين آيين نامه 
داخلــی مجلــس  از تصويب کليات اصلاح تبصره يک و دو 
مــاده ۱8۲ و مــاده ۱8۴ آيين نامه داخلی مجلس، مربوط 
به اصلاح روند رسيدگی به لايحه بودجه ساليانه، خبر داد. 
وی با بيان اينکه چندين طرح از سوی نمايندگان درباره 
اصلاح روند رســيدگی به لايحه بودجه در مجلس تدوين 
و به کميسيون ارجاع شده، افزود: مقرر شد کارگروهی به 
رياست محمدحسين فرهنگی نماينده تبريز در کميسيون 
تشــکيل شــود و با طراحان اين طرح ها جلساتی را برگزار 
کند و در نهايت طرح های ارائه شده به کميسيون را تجميع 
و يک طرح جامع و پخته برای اصلاح روند رســيدگی به 
لايحه بودجه تهيه و تدوين شود. پس از گزارش کارگروه 
و تهيــه يــک طرح واحد برای ورود به جزئيات اصلاح روند 
رسيدگی به لايحه بودجه در مجلس، اين طرح در دستور 
کار کميســيون قرار می گيرد تا پس از رســيدگی گزارش 
کميسيون برای بررسی در جلسه علنی تقديم هيأت رئيسه 
قوه مقننه شود.با تصويب و تأييد نهايی اين طرح در جلسه 
علنــی پارلمان، فرايند بررســی بودجه در مجلس اصلاح 
می شود. در تبصره يک ماده ۱8۲ آيين نامه داخلی مجلس 
آمده است که در جلسه علنی، تنها پيشنهادهايی که توسط 
نمايندگان و کميسيون ها در زمان مقرر دريافت و به چاپ 
رسيده، مشروط به عدم مغايرت با قانون برنامه، قابل طرح 
می باشد. پيشنهادهايی که منبع درآمد مشخصی نداشته 
باشــد قابل طرح نخواهد بود و پيشــنهادهايی که مازاد بر 
سرجمع نباشد زمانی قابل طرح است که رديف مشخص 
جايگزين را معين نمايد. تشــخيص موارد مذکور با رئيس 

جلسه خواهد بود.
تبصره ۲- نحوه رسيدگی به متمم، اصلاحيه های  های 
بودجه و ســاير مواردی که در اين ماده پيش  بينی  نشــده 

طبق مقررات معمول در اين آيين نامه خواهد بود.
ماده ۱8۴- نيز به اين شرح است، چنانچه لايحه بودجه 
ســالانه کشــور تا تاريخ تعيين شــده در اين آيين نامه به 
مجلس تســليم نشــود دولت موظف اســت لايحه چند 
دوازدهم بودجه را نيز به مجلس تسليم نمايد.  / تسنيم 

آب زاینده رود برای باغ های اصفهان 
جاری شد

 احمدرضا جعفری عضو هيئت مديره صنف کشاورزان 
استان اصفهان گفت: در حال حاضر آب زاينده رود برای 
مصرف باغات غرب اســتان رها شــده است و بازگشايی 
برای شرق استان نيز به تصميم کشاورزان اين منطقه 

بستگی دارد.
برخی کشــاورزان معتقدند رهاســازی کنونی آب، 
منفعتی برای آنها نداشته و لازم است اين ميزان از آب 
برای کشــت پاييزه نگهداری شــود، البته عده ای ديگر 
هم به دليل بی اعتمادی نســبت به مســئولان مربوطه، 
مبنــی بــر حفظ آب برای پاييز، خواهان جاری شــدن 

زاينده رود در شرق هستند.
 بر اساس توافقی که بين کميته شرق و غرب استان 
انجام گرفت قرار شــد برای جلوگيری از هدررفت آب، 
چند روز زاينده رود برای غرب اســتان جاری شــده و با 
بررســی رفتــار رودخانه و اينکه ايــن آب تا چه ميزان 
می تواند جوابگوی مصرف غرب و شرق باشد برای شرق 

هم آب رهاسازی شود.
وی  بــا تاکيــد بر اينکه در اين مدت، هماهنگی لازم 
بين کشــاورزان شرق در رابطه با جاری شدن يا نشدن 
آب انجام خواهد شد، افزود: شرکت آب منطقه ای استان 
اصفهان برداشت های مازاد را کنترل نکرده و از تخصيص 
۲۵۰ ميليــون مترمکعــب هم امتناع می کند، از طرفی 
هم نظارت کشاورزان بر آب اين رودخانه را نمی پذيرد.
ســهم کشــاورزان اســتان و محيط زيســت از آب 
زاينده رود ۶۰۰ ميليون مترمکعب است و اگر اين ميزان 
جاری می شد هيچ مشکلی برای کشت کشاورزان وجود 
نداشــت، اما به دليل مصارف شرب، صنايع و انتقال آب 
به ديگر اســتان ها اين عدد به ۲۵۰ ميليون مترمکعب 
رسيده است که مشخص نيست اين ميزان هم اختصاص 

يابد. / ايرنا 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

پس از برگزاری مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت های معدنی و صنعتی گل گهر و چادرملو سهامی عام برای سال منتهی به 30 اسفند 1399، سود قابل توجهی در میان سهامداران این دو شرکت تقسیم گردید و فولاد 
مبارکه نیز موفق به حفظ کرسی خود در بورس کالای ایران شد. به گزارش ایراسین، در هفته جاری مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت بورس کالای ایران، شرکت معدنی و صنعتی چادرملو و شرکت معدنی و 
صنعتی گل گهر برگزار شد. روز شنبه و از ساعت 9 صبح مجمع عمومی عادی سالیانه شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در سالن وزارت کشور برگزار شد. این مجمع برای سال منتهی به 30 اسفند 1399 با حضور 80.88 
درصدی سهامداران برگزار شد. امیرحسین نادری ریاست مجمع، آقایان مرتضی شبانی، محمدحسن صبوری به عنوان ناظران مجمع و دکتر زیدآبادی دبیر مجمع  بودند. ایمان عتیقی مدیرعامل شرکت معدنی و 
صنعتی گل گهر در این مجمع اظهار کرد: در سال 99 حدود 15.3 میلیون تن کنسانتره و 12.2 میلیون گندله و 4 میلیون آهن آسفنجی تولید کرده است.در واقع  سال 99 این شرکت سهم تولید 42درصدی کنسانتره و 
27 درصدی گندله را به خود اختصاص داد.  در 3 ماهه اول امسال نیز، شرکت گل گهر 14 درصد رشد تولید و 220 درصد رشد فروش داشته؛ همچنین گل گهر در سال 99 بیش از 29 هزار میلیارد تومان درآمد اصلی 
و دارایی شرکت 63 درصد و سود ناخالص تلفیقی نیز رشد 192 درصدی داشته است.در شرکتهای زیر مجموعه هم 4 درصد شمش را در دستور کار داریم. گل گهر در سال 99 جزو شرکتهایی بود که بیشترین تولید 
کنسانتره و گندله را به خود اختصاص داد. همچنین ایجاد 2 نیروگاه در مجموعه گهر انرژی دیده شده، تامین آب خلیج فارس و شرکت توسعه عمران منطقه شرکت نیز در برنامه های گل گهر تعریف شده است. 

مهــدی طغيانی عضو کميســيون اقتصادی مجلس 
گفت: دولت د وازدهم قبول نکرد منابع و ســهام کافی 
برای ارائه به جاماندگان ســهام عدالت وجود دارد و به 
همين دليل طرح مجلس در اين باره مسکوت ماند. وی 
بــا اشــاره به آخريــن وضعيت ارائه ســهام عدالت به 
جاماندگان،  گفت: اگر دولت منابع اين واگذاری را تامين 
نکند، مجلس يک تنه نمی تواند وارد شــود و بگويد بايد 
موضوع مذکور اجرا شود. بالاخره يک منابعی بايد تامين 
شــود اما بايد توجه داشت منابع اين بحث يک موضوع 
اختلافی است و ابهاماتی دارد. دولت فعلی زير بار اينکه 
به کلی منابعی موجود اســت نمی رود. حالا در برهه ای 
که دولت جديد زمام امور را در دست بگيريد بايد ديد 
اولا به اين اصل قائل است که سهام به جاماندگان ارائه 
شــود؟ در ثانــی منابع لازم نيز بــرای اين امر طراحی 
می کنــد؟ اگــر منابع آن تامين شــود، طــرح آن را در 
کميســيون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی آماده 
کرده ايم، بلافاصله تصويب خواهد شــد و اصلا نياز به 
درج در بودجه ندارد. او مجوز قانون بودجه درباره عرضه 
۱۰۰ هزار ميليارد تومان ســهام از سوی دولت در سال 
جاری گفت: در اين باره بايد تاکيد کرد که دولت حرفش 
اين است که اين دست از سهام بابت بدهی های سنوات 
قبل عملا پيش بينی شده است. سهام اضافه تر از منابع 
لازم بــرای بازپرداخت اوراق فروش رفته هم اکنون در 
دســترس نيســت. توجه داشته باشيم سال قبل حدود 
۱۲۵ هزار ميليارد تومان اوراق فروش رفته و طی امسال 
و ســال بعد بايد اين اوراق تســويه شوند. برخی از اوراق 
فروش رفته که دارای سررســيد يک ســاله است برخی 
نيز سررســيد ۲ ســاله دارند. دولت فکر می کند برای 
جبران اين اوراق بايد از محل فروش شــرکت ها منابع 
لازم را تامين کند. همچنين بخشی از سهام شرکت های 
دولتی بابت تسويه بدهی به تامين اجتماعی و... در نظر 

گرفته شده است.  / تسنيم 

 ماجرای برنامه دولت برای حذف تدریجی
 ارز ۴200 تومانی

 مهدی طغيانی عضو کميســيون اقتصادی مجلس 
شــورای اسلامی گفت: دولت تاکيد کرد در طول سال، 
تخصيص ارز ۴۲۰۰ تومانی به کالاهای اساسی را حذف 
می کند وی درباره زمزمه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی اظهار 

کرد: در بودجه برای حذف ارز
۴۲۰۰ تومانی محدوديت يا الزامی درخصوص نيمه 
اول يا دوم سال وجود ندارد. در واقع اين محدوديت در 
روزهای آخر بررسی بودجه در صحن علنی حذف شد. 
البته اين موضوع در گزارش کميســيون تلفيق بودجه، 
گزارش دوم اصلاحی لحاظ شــده بود. بعدا همان هم 
حذف شــد ،  دولت تاکيد کرد در طول ســال، تخصيص 
ارز ۴۲۰۰تومانی به کالاهای اساسی را حذف می کند. 
درآن مقطع دولت گفت شما تاريخ ندهيد و محدوديت 
زمانی در اين حوزه ايجاد نشود تا با آرامش اين فرايند 

حذف تکميل شود.
ايــن نماينده مجلس در خصوص احتمال حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی در دولت ســيزدهم نيز توضيح داد: بازه 
زمانی و تاريخ حذف ارز ترجيحی در اختيار دولت است. 
دولت سيزدهم نيز زمانی که ببيند شرايط برای اين امر 
فراهم شده است آن را حذف خواهد کرد. بر اساس اين 
گزارش، يک مقام مســئول به تازگی مدعی شده است 
که از شهريورماه کشور با بحران کالاهای اساسی مواجه 
خواهد شــد. احتمالا اين چالش منوط به بحث حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانــی بــوده که بر اســاس برخی اخبار و 
گمانه زنی ها قرار است در نيمه دوم سال حذف گردد.

وی  در ادامه با اشــاره به مصوبه اخير کميســيون 
اقتصادی مجلس درخصوص معاملات رمز ارز در ايران 
گفــت: واقعيــت اين اســت که اختلافــات در داخل 
دستگاه های دولتی در بحث مبادله زياد است بعضی ها 
می گويند فرصت است و بعضی ها می گويند اصلا رسمی 
کردن مبادلات رمزارز در ايران درســت نيســت، به هر 

حال اختلافات زياد است. / تسنيم

عدم همراهی دولت برای ارائه سهام 
عدالت به جاماندگان

خبر تعامل سازنده با دانشگاه ها؛ بال دوم تحقق طرح تحول دیجیتال فولاد مبارکه
معاون تکنولوژی شــرکت فولاد مبارکه 
گفت: مطابقت با اکوسيستم های جديد دنيا 
در دستور کار شرکت فولاد مبارکه است چرا 
کــه برای حضور در دنيای امروز چاره ای جز 
به روزرســانی با اين تغييرات نيست و تحول 

ديجيتال يک بايد است. 
به گزارش ايراســين؛ اولين آزمايشــگاه 
صنعــت ۴.۰ در کشــور در قالب تفاهم نامه 
همــکاری ميان دانشــگاه صنعتی اصفهان و 
شــرکت ايريسا، با حمايت ويژه شرکت فولاد 
مبارکه افتتاح شد. در آيين امضای تفاهم نامه 
راه اندازی و تجهيز نخستين آزمايشگاه صنعت 
۴.۰ در کشــور، ســيد مهدی نقوی، معاون 
تکنولوژی شرکت فولادمبارکه، سيد مهدی 
ابطحــی، رئيس دانشــگاه صنعتی اصفهان، 
رسول ســرائيان، مديرعامل شرکت ايريسا، 
احمدرضــا تابــش، رئيس دانشــکده برق و 
کامپيوتر دانشگاه صنعتی و جمعی از اساتيد 
و مديران شرکت ايريسا و شرکت فولاد مبارکه 

حضور داشتند.
 مطابقت با اکوسیستم های 

جدید دنیا
در اين مراســم، سيد مهدی نقوی، معاون 
تکنولوژی شــرکت فولادمبارکه، با اشاره به 
آينده شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: از مدتی 
پيش، موضوع مطالعه و مطابقت با اکوسيستم 
های جديد دنيا در دســتور کار شرکت فولاد 
مبارکه قرار گرفت و در راستای ايجاد تصوير 
آينــده فولاد مبارکه و حضور در کليه عرصه 
هــای تعريــف و اين ماموريــت به مجموعه 
تکنولوژی اين شرکت واگذار شد. وی با بيان 
اينکه تغييرات شگرفی در تمامی حوزه های 
صنعتی و علمی دنيا در حال اتفاق است، گفت: 
بــرای حضــور در دنيای امروز چاره ای جز به 
روزرســانی با اين تغييرات نيست چراکه تنها 
راه بقا در جهان کنونی همانا شناخت و درک 

اين تغييرات است.
آینده پژوهی روی میز مدیریت 

کلان شرکت فولاد مبارکه
 با مرور تاريخی در عالم صنعت به شرکت 
های بزرگ برمی خوريم که امروز اثری از آنها 
باقی نيست که بر اهميت آينده پژوهی تاکيد 
دارد و اينکه بايد چه مسيری را درپيش گرفت 
مهمترين مســاله ای اســت که بر روی ميز 
رهبران يک ســازمان قرار دارد. او  با اشــاره به 
مطالعه بر روی اکوسيستم های تعريف شده 

بر مبنای دانش گفت: يافته های مطالعاتی ما 
را به ۴ رهيافت رســانيد که آينده شــرکت 
فولادمبارکه بر مبنای اين ۴ محور تنظيم شده 
اســت. اوليــن محور توســعه فرايندها بود؛ 
فرآيندهايی که به توليد محصولی به نام فولاد 
منجر می شــود و بر اســاس تکنولوژی های 
موجــود در عرصه فولاد ايجاد و به کار گرفته 

می شود.
محور دوم توسعه محصولات يک شرکت 
است. از آنجايی که چرخه معرفی محصولات 
بــه بازار در صنعت فولاد طولانی تر از ســاير 
صنايــع اســت و فرايند اجرا و دســتيابی به 
محصول دشوار و هزينه بر است؛ بايستی اين 
محور هم به درستی در بررسی ها مد نظر قرار 
می گرفت. وی از »طرح تحول ديجيتال« به 
عنوان سومين موضوع الزام آور و مهم ياد کرد 
و گفت: محور سوم حرکت به سوی ديجيتالی 
شدن است که در اين مطالعه به آن رسيديم. 
امــا چهارميــن حوزه که در ايران به آن توجه 
نشــده اســت و به نظر می رسد شرکت فولاد 
مبارکه به عنوان نخستين واحد صنعتی آن را 
سياست گذاری کرده است، موضوع »اقتصاد 
چرخشــی« )secular economy( است 
که می تواند تضمين کننده بقا ســازمان در 
درازمدت باشــد.  او  با اشــاره به اينکه از تمام 
ظرفيت ها گروه فولادمبارکه در راستای تحقق 
۴ هدف سياست گذاری شده بهره مند شده 
ايم، تصريح کرد: پيش بينی آينده باعث می 
شود تا در بازار جهانی با تثبيت جايگاه، از رقبا 

پيش بيفتيم. 
همکاری با پژوهشکده فولاد به 

منظور  توسعه محصولات شرکت 
فولاد مبارکه 

نقوی با اشاره به ماموريت های »پژوهشکده 

فولاد دانشــگاه صنعتی« در جهت توســعه 
محصولات برای گروه فولاد مبارکه و صنعت 
فولاد ايران، گفت: مفتخريم در سال گذشته 
دو اقدام مهم و استراتژيک در اين پژوهشکده 
عملياتی شد؛ يکی توليد »پروتزهای انسانی« 
بود که در صنعت پزشکی کشور مورد استفاده 
قرار می گيرد و کشور را در اين زمينه از واردات 
بی نياز کرد. دومين اقدام اين پژوهشــکده، 
تاسيس »شرکت پشتيبانی و توسعه فناوری 
و نوآوری های شرکت فولادمبارکه« با هدف 
ايجاد يک مرکز )COE( بود تا بتوان با سرمايه 
گذاری، شــرکت فولادمبارکه را در دو حوزه 
»توسعه فرايند« و »اقتصاد چرخشی« توسعه 
دهيــم و بــا بهره گيــری از ظرفيت ملی اين 
موضوعات را به عنوان ماموريت پيش ببريم. 
طرح تحول ديجيتال شرکت فولاد مبارکه 
الزام آور و يک »بايد« اســت  وی  اســتفاده از 
»طرح تحول ديجيتال« توسط تصميم گيران 
مملکت نشــان می دهد که سياست گذاری 
شرکت فولاد مبارکه در اين مسير موفق خواهد 
بود، گفت: طرح تحول ديجيتال شرکت فولاد 
مبارکه الزام آور و يک »بايد« است و اين »بايد« 
با شرط بقا توجيه شده است؛ چراکه در آينده 
نزديک شرکت هايی که اسب تراوا را برعکس 
هل دهند؛ محکوم به فنا و شکســت هستند. 
طرح تحول ديجيتال در شرکت فولاد مبارکه 
با شــعار »شــرکت فولاد مبارکه هوشمند از 
ســنگ تا رنگ« تعريف شــد چراکه از سنگ 
آهن وارد شده به اين شرکت تا محصول رنگی 

در اين مسير گام بر می دارد.
بال دوم تحقق طرح تحول دیجیتال 

تعامل سازنده با دانشگاه ها است
نقوی با اشاره به اينکه گروه فولاد مبارکه 
يک بال تحقق طرح تحول ديجيتال اســت، 

گفت: بلاشــک بال دوم اين طرح، دانشگاه ها 
هستند و با تعريف ماموريت ها و برنامه هايی 
در تعامل سازنده با دانشگاه ها برآمديم که می 
توان به »مرکز تحول ديجيتال صنعت فولاد« 
با بهره گيری از دانش استارتاپ ها و همراهی 
دانشــگاه تهران و معاونــت علمی و فناوری 
رياســت جمهوری در پرديس دانشگاه تهران 

کلنگ زنی شد.
وی کلنــگ زنــی »مرکز تحول ديجيتال 
صنعت فولاد« را سرآغاز طرح تحول ديجيتال 
برشمرد و افزود: در موضوعات مربوط به آينده 
صنعت، با نگاه ملی و تلميحی به توان استان 
اصفهان اقدام می کنيم که راه اندازی نخستين 
آزمايشــگاه صنعت ۴ در دانشــگاه صنعتی 

اصفهان با همين هدف دنبال شده است.
او  بــه دوره پــرورش رهبران طرح تحول 
ديجيتال شــرکت فــولاد مبارکه با همراهی 
دانشــگاه اصفهان هم گريزی زد و گفت: اين 
طرح به عنوان موردی عملياتی برای دوره های 
جديد کاربردی آغاز شــد و خوشبختانه ترم 
دوم اين دوره در حال برگزاری است و اگر امروز 
تمــام مديــران شــرکت فــولاد مبارکه با 
ترمينولوژی »طرح تحول ديجيتال« آشــنا 
هستند و به کار می برند ماحصل تلاش شرکت 
ايريسا و مديريت شرکت فولاد مبارکه است.

وی به ســومين برنامه در راســتای تحقق 
طــرح تحول ديجيتال اشــاره کــرد و افزود: 
بهترين فضايی که به لحاظ فنی می تواند در 
خدمت احداث نخســتين آزمايشگاه صنعت 
۴.۰ در کشــور قرار بگيرد، دانشــگاه صنعتی 
اصفهان اســت چراکــه همواره همکاری اين 
دانشــگاه با مجموعه گروه فولاد مبارکه می 
تواند بــه تربيت متخصصان در فضای آينده 
منجر شود و اين محققان می توانند در آينده 
نزديک طرح تحول ديجيتال در کشور را جاری 
ســازند. نقوی با اشاره به مطالعات موردی از 
دانشــگاه های آلمان، فرانســه و پلی تکنيک 
ميلان، انتخاب دانشــگاه صنعتی را شايسته 
دانست و توضيح داد: ايجاد آزمايشگاه صنعت 
۴.۰ به عنوان يکی از بايدهای ديگر اســت و 
بــرای طرح تحــول ديجيتال اجتناب ناپذير 
خواهد بود چراکه معتقديم موضوع پژوهش 
و ايجــاد خبرگی در نســل جديد بايســتی 
دردانشگاه اتفاق بيفتد و شرکت فولاد مبارکه 
هم حامی اين بخش باشــد تا از نتايج آن در 

کشور بهره مند شويم.
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كیفیت پساب تصفیه خانه فاضلاب جنوب، مطابق با استانداردهای زیست محیطی است
مدير عامل آبفای اصفهان، تجهيز و ارتقاء تصفيه خانه 
فاضــلاب جنــوب اصفهان موجب ارتقاء کيفيت پســاب 
 تصفيه شــده مطابق با اســتانداردهای زيســت محيطی 

شده است.
هاشــم امينی در بازديد از تصفيه خانه فاضلاب جنوب 
اصفهان با اشاره به ارتقای تجهيزات اين تصفيه خانه گفت: 
با تبديل هوادهی ســطحی به عمقی، تخليه و بازســازی 
مخازن هضم لجن، اســتحصال گاز متان و ســوزاندن آن 
توسط مشعل و تعمير سانتريفيوژهای لجن، فرايند تصفيه 
فاضلاب مطابق با  اســتانداردهای زيســت محيطی انجام 
می شود. وی ارتقاء تجهيزات تصفيه خانه فاضلاب را بسيار 
موثر در افزايش کيفيت پســاپ خروجی برشــمرد و اعلام 
کــرد: در حال حاضر حجم خروجی تصفيه خانه فاضلاب 
جنوب ۱۲۰۰ ليتر درثانيه اســت که از لحاظ کيفی مورد 
تاييد نهادهای ذيصلاح  و مطابق با استانداردهای زيست 

محيطی است. 
امينی افزود: ارتقای تجهيزات تصفيه خانه فاضلاب نه 
تنها در کاهش آلاينده های زيست محيطی و کاهش بوی 
نامطبوع بسيار موثر بوده  بلکه تاثير به سزايی در افزايش 

کيفيت پساب خروجی داشته است.
مديرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با اشاره 
به محدوديت منابع آبی، استفاده مجدد از پساب خروجی 
را حائز اهميت برشــمرد و گفت: اصلاح کيفيت پســاب، 
مهمتريــن هدف جمع آوری و تصفيه فاضلاب اســت، به 
نحوی که مصرف مجدد پســاب فاضلاب تصفيه شــده و يا 
دفع آن در محيط زيســت، تغييری در اکوسيستم محيط 
ايجاد نکند. امينی با بيان اين که فاضلاب شــهری پس از 
جمع آوری و انتقال به تصفيه خانه، در فرايند های مختلف 

فيزيکی، شــيميايی و بيولوژيکی تصفيه می شــود، اظهار 
داشــت: هم اکنون پســاب فاضلاب 7 تصفيه خانه استان 
اصفهان با روش لجن فعال پيشــرفته، ۱۴ تصفيه خانه با 
شــيوه لاگــون بی هــوازی و 7 تصفيه خانه هــم با فرايند 

برکه های تثبيت تصفيه  می شوند .  
مديرعامــل آبفای اصفهان بيشــترين بهره  برداری از 
پســاب تصفيه خانه  های فاضلاب اســتان اصفهان را برای 
آبياری فضای ســبز و صنعت دانســت.  اضافه می شــود: 
تصفيه خانه فاضلاب جنوب شــهر اصفهان قديمی ترين 
تصفيه خانه فاضلاب کشــور به شــمار می رود که در سال 
۱3۴۶ هجری شمسی با ظرفيت تصفيه فاضلاب جمعيتی 
معادل 9۰ هزار نفر به بهره برداری رســيد و هم اکنون با 
ظرفيــت تصفيه فاضلاب 89۰ هــزار نفر به فعاليت خود 

ادامه می دهد.

تشکیل  اولین دفتر توسعه پایدار، مدیریت مصرف و 
مطالعات اجتماعی کشور در آبفای اصفهان 

اولين دفتر توســعه پايدار، مديريت مصرف و مطالعات 
اجتماعی صنعت آب و فاضلاب کشــور در آبفای اســتان 
اصفهان تشــکيل شــد .   مديرعامل آب و فاضلاب استان 
اصفهان در مراســم معرفی مدير اين دفتر گفت: اهميت 
مسئوليت اجتماعی و رويکرد تخصصی در حوزه مطالعات 
اجتماعــی از اهداف مهم تشــکيل دفتر توســعه پايدار، 
مديريت مصرف و مطالعات اجتماعی است.   هاشم امينی، 
پيش بينی و ارزيابی تأثيرات اجتماعی طرح ها و برنامه ها 
را  يکــی از اهــداف راه اندازی اين دفتر برشــمرد و اظهار 
داشــت: مطالعه مســائل اجتماعی مرتبط با  اجرای پروژه 
های آبفا در ســطح اســتان يکی از رويکرد های مهم اين 

بخش است.  وی  با بيان اين که چشم انداز اجتماعی طرح 
ها و برنامه ی آبفا بايد در اين دفتر ترســيم شــود، افزود: با 
مطالعات اجتماعی که در اين دفتر انجام خواهد شد، بايد 
راهبردهايی برای به حداقل رساندن پيامدهای اجتماعی 
فعاليت های عمرانی و توسعه ای درون و برون شهری آبفا 
تدوين شود.  مديرعامل آبفای استان اصفهان خاطر نشان 
ســاخت: پژوهشــگران و کارشناسان مسائل اجتماعی در 
حوزه های مختلف در شهرها و روستاها، طرح ها و برنامه 

های صنعت آبفا را  مورد تحقيق و بررسی قرار دهند . 
امينی به  ارتقای فرهنگ مديريت مصرف آب و افزايش 
ســطح آگاهی مردم پيرامون منابع آبی اشــاره کرد و بيان 
داشت: از طريق گفتگوهای اجتماعی و فرهنگی با نهادهای 
مدنی، انجمن های علمی و رســانه ها می توان مصرف آب 
را توسط بهره برداران مديريت کرد. وی شناسايی چالش 
های زيست محيطی قبل از اجرای طرح های آبفا را ضروری 
برشمرد و اعلام کرد: تا قبل از تشکيل اين دفتر هم مسائل 
زيســت محيطی طرح ها مورد مطالعه و بررســی قرار می 
گرفت اما از اين به بعد اين کار با انســجام بيشــتری دنبال 
شود. در پايان اين مراسم سعيده سعيدی به عنوان مدير 
دفتر توسعه پايدار، مديريت مصرف و مطالعات اجتماعی 

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان معرفی شد.
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سکهوارز

خبر
تامین ۷۰ درصد نیاز كشور به كود فسفاته

اردشير سعدمحمدی در مراسم بهره برداری از طرح های ذخيره و صادرات اسيدسولفوريک 
در بندرعباس و افتتاح طرح آهک پخته و هيدراته در اهر در پاسخ به رئيس جمهور از تامين 

7۰ درصدی کود فسفاته مورد نياز کشور تا چهار سال آينده خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت ملی صنايع مس ايران، مديرعامل اين شــرکت تاکيد 
کرد: در دو سال گذشته شرکت مس موفق به اکتشاف ۵/ ۱ ميليارد تن ذخيره جديد مس 
با عيار نيم درصد شد و در پايان سال ۱۴۰۰ نيز يک ميليارد تن ذخيره جديد ديگر در منطقه 
ســريدون به کشــور تقديم خواهيم کرد. حدود ۱7 درصد به ذخاير مس در ۲ ســال گذشته 
اضافه شده و در حال حاضر رتبه هفتم ذخاير مس جهان را داريم .  بيش از ۱۱۰هزار ميليارد 
تومان ســرمايه گذاری در شــرکت مس در حال اجراســت و اميدواريم ظرف ۴ سال آينده، 
شــرکت ملی صنايع مس ايران جزو ۱۰ شــرکت برتر توليدکننده مس جهان قرار بگيرد و 
درآمدش به بيش از ۵/ ۴ ميليارد دلار در ســال ارتقا پيدا کند. در پايان امســال ســه طرح 
کنسانتره افتتاح خواهد شد که بيش از 3۰ درصد به ذخاير و توليدات کنسانتره فلز مس 
کشور اضافه  می شود.وی با اشاره به افتتاح طرح ذخيره اسيدسولفوريک گفت: در اين طرح 
که در منطقه هرمزگان افتتاح خواهد شد نزديک به ۶۰۰ ميليارد تومان سرمايه گذاری شده 
و 8 مخزن با ظرفيت ۱۱۵هزار تن با بيش از ۵کيلومتر ريل ســاخته شــده اســت. همچنين 
۱۰۰ دســتگاه واگن مخزن دار و ۲۰۰ دســتگاه ايزو تانک ســاخته شده و 7/ ۴ کيلومتر خط 
لوله انتقال اسيد به اسکله برای صادرات اسيدسولفوريک و انتقال به اقصی نقاط جهان در اين 
منطقه احداث شــده اســت. برای زنجيره بعدی نيز برنامه ريزی کرده ايم تا بتوانيم کارخانه 
اسيدسولفوريک را با سرمايه گذاری جديد ۱۰۰ميليون يورو تبديل به اسيد فسفريک کنيم.
قيمت اسيدسولفوريک در حال حاضر در جهان 9۰ دلار و قيمت اسيدفسفريک نزديک به 
9۵۰ دلار اســت که ارزش افزوده بالاتر و قابليت تبديل اسيدفســفريک به کودهای فسفاته 
برای کشــور فراهم   می شــود.از معدن اهر  برای کارخانه توليد آهک پخته و آهک هيدراته 
استفاده خواهد شد. بيش از ۶۵ هزار تن آهک هيدراته در سال در اين کارخانه توليد خواهيم 
کرد و از امروز کلنگ احداث فاز۲ را برای توليد از ۶۵ هزار تن فعلی به ۱3۰هزار تن خواهيم 
زد. با تکميل اين زنجيره قادر خواهيم بود در کنترل هزينه ها نقش بسزايی داشته باشيم و 
در برنامه ريزی برای توليد ۶۰۰ هزار تن کاتد مس که کيفيت آن منحصر به فرد و )درصد 
عيار آن( 999/ 99 است، نقش خود را در اقتصاد ملی و توسعه اقتصادی به نحو احسن به 
انجام برسانيم.سعدمحمدی در ادامه و در پاسخ به رئيس جمهور در مورد زمان توليد کود 
فسفاته گفت: برنامه ريزی اوليه تا ماه آينده به اتمام می رسد و عمليات سرمايه گذاری تبديل 
اسيدســولفوريک به اسيدفســفريک حدود ۱8 ماه طول می کشد و سرمايه گذاری آن هم 
نزديک به ۱۰۰ميليون يورو است. محصول اين پروژه توليد ۶7۰ هزار تن اسيدفسفريک ۵۴ 
درصد است. در آن کارخانه بعد از ۶ ماه از شروع عمليات راه اندازی اسيدفسفريک با حدود 
۲۵۰ ميليون يورو ديگر برای تبديل اسيدفسفريک به کودهای فسفاته اقدام می کنيم. اين 
کارخانه نزديک به دو ســال زمان می برد و قادر خواهيم بود ســالانه حدود 79۰ هزار تن از 
انواع کود فسفاته که مورد مصرف در کشاورزی است را توليد کنيم. ميزان نياز کشور حدود 

يک ميليون و 3۰۰ هزار تن کود فسفاته است.

بــه گــزارش پايــگاه اطلاع رســانی بانک ســپه: محمدکاظم 
چقــازردی بــا بيان اينکه بيــش از ۱8 هزار ميليارد ريال در قالب 
بيش از ۲۰ هزار فقره پرونده تسهيلات تکليفی و جبران خسارت 
کرونا طی سه ماه نخست سال جاری در شعب اين بانک پرداخت 
شــده اســت، اظهار داشــت: بانک سپه در راســتای همراهی با 
سياســت های اقتصادی کشــور، اجرای برنامه جامع عملياتی در 
ســال ۱۴۰۰ که »توليد، پشــتيبانی ها، مانع زدايی ها« نام گذاری 
شــده و لزوم حمايت از آســيب ديدگان ناشــی از ويروس کرونا و 
حــوادث قهری، بســته حمايتی خــود را با إتکا بر منابع داخلی به 
بهبود فضای کســب وکار و تقويت بخش های پيشــران اقتصادی و 

زنجيره توليد، اختصاص داده اســت.

* پرداخت نزديک به 3 هزار فقره تسهيلات به مسکن روستايی
وی با اشاره به اينکه تسهيلات تکليفی بانک سپه در ۱۲ بخش 
ارائه می شــود، اظهار داشــت: نزديک به يک هزار و پانصد ميليارد 
ريال آن به مسکن روستايی، 8۰۰  ميليارد ريال به حوادث قهری، 
۵۵۰ ميليارد ريال تســهيلات خريد يا ســاخت مسکن آزادگان، 
جانبــازان و خانــواده شــهدا )بنياد شــهيد(، 3۵۰  ميليارد ريال 
تســهيلات بهســازی، نوســازی و ســرمايه در گردش واحدهای 
نانوايی،  ۵۵ ميليارد ريال به اشــتغال ايثارگران از طريق صندوق 
اشتغال و کارآفرينی ايثارگران، ۴7 ميليارد ريال تسهيلات خريد 
يا ســاخت مســکن قضات قوه قضاييه، نخبگان و اعضای هيات 
 علمی دانشــگاه ها در ســه ماه نخســت ســال ۱۴۰۰ پرداخت

 شده است.

* پرداخت نزديک به ۱۱ هزار فقره وام قرض الحســنه ازدواج
مديرعامل بانک ســپه با بيان اينکه تســهيلات قرض الحســنه 
ازدواج که از جمله تکاليف ابلاغی بانک مرکزی اســت، طی پنج 
سال اخير روند صعودی در اين بانک داشته است، گفت: اختصاص 
بيش از 9 هزار ميليارد ريال وام قرض الحســنه ازدواج به بيش از 
۱۰.۵۰۰ فقــره پرونــده تســهيلات در اين حــوزه برای کمک به 
تســهيل ازدواج جوانان در ســه ماه نخســت سال ۱۴۰۰ نشان از 

هم راســتايی برنامه های اين بانک با سياست های دولت دارد.

* اختصاص بيش از ۵ هزار ميليارد ريال اعتبار به منظور تأمين 
مالی بنگاه های کوچک و متوســط

چقازردی همچنين درخصوص اقدامات بانک ســپه در زمينه 
تســهيلات پرداخت شــده با هدف تأمين مالی بنگاه های کوچک 
و متوســط گفــت: ايــن بخش از تســهيلات با هــدف حمايت از 
کســب وکارهای آسيب ديده ناشــی از کرونا پرداخت شده است، 
بانک سپه ۲۱8 فقره تسهيلات را در قالب بيش از ۵ هزار ميليارد 
ريال تســهيلات به واجدين شــرايط طی ســه ماهه نخست سال 

پرداخت کرد.

* پرداخت بيش از ۶۶۰ ميليارد ريال تســهيلات خوداشتغالی
رئيــس هيــأت مديــره بانک ســپه تصريح کرد: تســهيلات 
خوداشــتغالی با هــدف خوداتکائی خانواده های تحت پوشــش 
کميتــه امداد امام خمينی)ره( و ســازمان بهزيســتی و ضرورت 
حمايت بانک های کشــور از اقشار آســيب پذير جامعه به ويژه در 
شــرايط اقتصادی فعلی، پرداخت می شــود و بانک ســپه توانست 
طی ســه ماه نخســت سال به ۱۴۰۰ فقره پرونده تسهيلاتی واجد 

شــرايط اين بخش، بيش از ۶۶۰  ميليارد ريال اختصاص دهد.

* اختصاص اعتبار به صنوف و اقشار آسيب ديده ناشی از کرونا
مديرعامل بانک سپه با تأکيد بر ايفای مسئوليت های اجتماعی 
خود و تحقق اهداف ابلاغی بانک مرکزی ج.ا.ا، پرداخت ۱۴ رديف 
تســهيلاتی به صنوف و اقشــار آسيب ديده ناشی از کرونا طی سه 
ماه نخســت ســال جاری را از جمله اقدامات مؤثر اين بانک عنوان 
کرد و افزود: بانک سپه در راستای اقدامات مؤثر و تسهيل کننده  
پرداخت تســهيلات به کســب وکارهای آســيب ديدگان  ناشی از 
شــيوع کرونا، به شــعب خود در سراسر کشور اختيارات ويژه داده 
اســت. وی ادامه داد: صاحبان کســب و کارهای؛ توليد و توزيع 
پوشاک، کيف و کفش، توليد و توزيع غذاهای آماده، حمل و نقل 
عمومی برون شــهری و درون شــهری، دفاتر خدمات مسافرتی، 
گردشــگری و زيارتی، مراکز و مجتمع های فرهنگی، آموزشــی، 
هنری و رســانه ای، باشگاه های ورزشی و تفريحی، آموزشگاه ها و 
ســالن ها، موسسات خصوصی، دارای پروانه بهره برداری از وزارت 
بهداشت که در حوزه های درمانی و تشخيصی اعم از آزمايشگاهی 
و پاراکلينيکی فعال هســتند، واحدهای پرورش مرغ گوشــتی و 
مرغ مادر گوشتی، مراکز توليد محصولات گلخانه ای و صيفی جات 
صادراتــی و مراکــز توليد و عرضه گياهان زينتی و ماهيان زينتی 
از تسهيلات اعطايی اين بخش بهره مند شدند. چقازردی در پايان 
تأکيــد کــرد: دريافــت اعتبار و تســهيلات اختصــاص يافته به 
کســب وکارهای آسيب ديده ناشــی از ويروس کرونا، مشروط به 
معرفی از طريق ســامانه کارا )ســامانه وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی( بوده که درخواســت های واصله واحدهای معرفی شده 

پس از احراز شــرايط به ايشان پرداخت شده است.

در جلســه ای به ميزبانی کانون بانک ها و موسســات 
اعتباری خصوصی و با حضور اعضای کانون، تفاهم نامه 
همــکاری های مشــترک بانک پارســيان و دبيرخانه 
شورايعالی مناطق آزاد تجاری- صنعتی و ويژه اقتصادی 
به امضا ی کورش پرويزيان و حميدرضا مومنی رســيد.

موضوع اين تفاهم نامه ؛ برقراری و توســعه تعاملات 
بانــک و دبيرخانــه در زمينه ارائه خدمــات مرتبط به 
ســازمان های مناطق آزاد و ويژه اقتصادی در چارچوب 
قوانيــن، مقررات، ضوابط و بخشــنامه های جاری بانک 
پارسيان و همچنين ضوابط ابلاغی از سوی بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ايران و قوانين مناطق آزاد تجاری، 
صنعتــی و ويــژه اقتصادی و هدف از امضای اين تفاهم 
نامــه، ارتقای ســطح همکاری هــای متقابل، مراودات 
بانکی و ارايه خدمات ويژه بانکی به دبيرخانه شورايعالی 
 و ســازمان هــای مناطق آزاد و ويــژه اقتصادی عنوان

 شده است.
بر اساس اين تفاهم نامه دبيرخانه شورايعالی مناطق 
آزاد و ويژه اقتصادی بســتر مناســب ، شــرايط و ايجاد 
راهکارهای عملياتی لازم برای تســهيل همکاری های 
با بانک را فراهم و بانک پارســيان نيز زيرســاخت های 
ارتباطی و اطلاعاتی، شرايط بانکداری و مالی لازم برای 
 تســهيل حــوزه هــای توليــد و صــادرات را فراهــم 

خواهد کرد.
دکتر کورش پرويزيان مديرعامل بانک پارســيان، در 
مراسم امضای اين تفاهم نامه با اشاره به شرايط موجود 
کشــور، بــر بهره مندی از ظرفيت هــای مناطق آزاد و 
بانــک هــا برای تکميل فعاليت ها و پيشــبرد برنامه ها 

تاکيد کرد.
مديرعامل بانک پارســيان با اشاره به توانمندی های 
اين بانک اظهار داشــت: بانک پارســيان برند معتبری 
اســت و ازجايگاه مطلوبی در نظام بانکی برخوردار می 
باشــد و در ســال های اخير در راستای توسعه اقتصادی 
کشور، ايجاد اشتغال و کمک به اشتغال پايدار، در پروژه 
های بزرگ ملی کشور مشارکت فعال و اثرگذاری داشته 
اســت و در ســال جاری نيز که مزين شده به نام” توليد، 
پشتيبانی ها و مانع زدايی ها “، اين بانک برای عملياتی 
شــدن منويات رهبر معظم انقلاب و تحقق اين شــعار 

راهبردی، از ســازمان ها و مجموعه هايی که درپروژه 
های ملی و برنامه های توســعه محورکشور فعاليت می 
کنند، با تمام توان حمايت کرده و از هيچ تلاشــی فرو 

گذار نيست.
مديرعامل بانک پارســيان، اظهار اميدواری کرد در 
قالــب اين تفاهــم نامه بتوان گام های موثری در جهت 

توســعه و رونق اقصادی در کشور برداشته شود.
حميدرضــا مومنی، مشــاور رييــس جمهور و دبير 
شــورايعالی مناطق آزاد و ويژه اقتصادی نيز در اين در 
نشست با بيان اينکه بانک پارسيان از بانک های پيشرو 
و خوشــنام کشــور اســت که نقش موثری در توسعه و 
آبادانی کشور برعهده دارد ، افزود : اميدواريم که قابليت 
هــا، توانمندی، تخصص و منابع مناســب اين بانک، به 
توســعه فعاليت ها درمناطق آزاد و ويژه کمک موثری 
 کنــد و فرصــت خوبــی را بــرای فعــالان اقتصــادی

 فراهم نمايد.
دبير شــورايعالی مناطق آزاد و ويژه اقتصادی ، يکی 
از زير ساخت های ضروری در مناطق آزاد را ايجاد بانک 
آفشــور و شــعب بانک تخصصی در اين مناطق دانست و 
افزود : پيشنهاد ما به بانک ها و موسسات پولی و مالی، 
مشــارکت و ســرمايه گذاری در ايجاد زيرساخت ها در 
مناطق آزاد کشــور اســت. مناطق آزاد آماده هرگونه 
 مذاکــره بــا بخــش خصوصــی ذيصــلاح در ايــن

 خصوص است.
حميدرضــا مومنی با اشــاره به ظرفيت های مناطق 
آزاد گفــت : در حــوزه تامين مالی آمادگی داريم تا با در 
نظر گرفتن ظرفيت های موجود در مناطق آزاد کشــور 
و بــا حمايــت کانــون بانــک ها و موسســات اعتباری 
خصوصی کشور، شرايطی را فراهم کنيم تا مردم بتوانند 
از طريــق روش هــای نوين تاميــن مالی، در طرح های 
توليدی و صادراتی مناطق آزاد ســرمايه گذاری کنند.

وی خاطرنشــان کرد : از ابتدای سال ۱۴۰۰ شورای 
تخصصی تامين مالی در شــورايعالی مناطق آزاد و ويژه 
اقتصادی تشــکيل شــده است و ماحصل نگاه تخصصی 
بــه امــر تامين مالــی از بازار ســرمايه، تامين ۵۵هزار 
ميليــارد ريــال اعتبار از اين بازار در پروژه های مناطق 

آزاد کشور است.

تفاهم نامه همکاری بانک پارسیان و دبیرخانه
پرداخت بیش از 18 هزار میلیارد ریال تسهیلات تکلیفی و جبران شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی

12 تیر سالروز حمله ناو 
آمریکایی به هواپیمای 
مسافری پرواز 655 و 

شهادت مسافرین و 
خدمه بر ملت ایران 

تسلیت باد


